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ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ  

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ  

 

 

 

 

 

 

9η  ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  

 

ΠΕΜΠΤΗ  1 ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

ΩΡΑ ΕΝΑΡΞΗΣ: 15:30 
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ΠΑΡΟΝΤΕΣ:  

 

ΔΟΥΡΟΥ ΕΙΡΗΝΗ (ΡΕΝΑ)  -   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ                                 

 

ΚΥΠΡΙΑΝΙΔΟΥ ΕΡΜΙΟΝΗ (ΕΡΜΙΝ Α)-ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ 

ΚΕΝΤΡΙΚΟΥ ΤΟΜΕΑ  

ΚΑΡΑΜΕΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ -  ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΒΟΡΕΙΟΥ 

ΤΟΜΕΑ  

ΤΖΟΚΑΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ -  ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΔΥΤΙΚΟΥ ΤΟΜΕΑ   

ΚΑΠΑΤΑΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ  -  ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΝΟΤΙΟΥ ΤΟΜΕΑ  

ΓΑΒΡΙΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ  -  ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ    

ΧΑΤΖΗΠΕΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΤΑΚΗΣ) -  ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ 

ΝΗΣΩΝ    

ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΡΟΣ -   ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ 

ΑΤΤΙΚΗΣ    

ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ ΙΩΑΝΝΗΣ -   ΑΝΤΙΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΔΥΤΙΚΗΣ 

ΑΤΤΙΚΗΣ    

 

ΣΧΙΝΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ –  ΠΡΟΕΔΡΟΣ Π.Σ.  

ΣΜΕΡΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ –  ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ Π.Σ.  

ΒΛΑΧΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ -  ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Π.Σ.  

 

ΜΕΛΗ Π.Σ.  

ΑΓΓΕΛΑΚΗ ΔΗΜΗΤΡΑ  

ΑΓΓΕΛΟΝΙΔΗ ΧΡΙΣΤΙΝΑ   

ΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ   

ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ   

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004102
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ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ -  ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ   

ΑΛΕΒΙΖΟΠΟΥΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ   

ΑΛΕΞΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ   

ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΝΑΣΟΣ)   

ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΡΓΑΡΙΤΑ   

ΑΝΑΛΟΓΙΔΟΥ ΜΑΡΙΑ -  ΚΑΛΛΙΟΠΗ   

ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ   

ΑΠΟΣΤΟΛΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΛΑΜΩ   

ΑΣΤΡΙΝΑΚΗ -  ΤΣΙΤΣΟΥ ΕΛΕΝΗ   

ΒΑΒΟΥΛΑ ΑΡΙΣΤΕΑ   

ΒΑΣΙΛΑΚΗ ΑΝΝΑ   

ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΥ ΚΥΡΙΑΚΟΥΛΑ (ΚΟΡΙΝΑ)   

ΒΛΑΧΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ   

ΒΡΟΥΣΤΗΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ   

ΒΡΥΝΑ ΦΩΤΕΙΝΗ   

ΓΑΒΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ   

ΓΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ   

ΓΙΑΜΑΛΗ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ   

ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ ΜΑΡΙΑ   

ΔΑΜΑΣΚΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ)   

ΔΑΜΙΑΝΟΣ ΠΕΤΡΟΣ   

ΔΑΝΑΚΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ   

ΔΗΜΑΚΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ   

ΕΥΑΓΓΕΛΙΟΥ ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ (ΠΑΡΗΣ)   

ΕΥΣΤΑΘΙΑΔΗΣ ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ   

ΖΑΦΕΙΡΙΟΥ ΕΛΕΝΗ   

ΖΩΓΡΑΦΑΚΗ -  ΤΕΛΕΜΕ ΕΛΕΝΗ   

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004103



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

4 

ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ   

ΘΕΟΧΑΡΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΙΤΗ)   

ΚΑΛΟΓΕΡΑΚΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ   

ΚΑΜΑΡΑΣ ΠΑΥΛΟΣ   

ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ   

ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ   

ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ   

ΚΟΡΔΗΣ ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ   

ΚΟΡΟΒΕΣΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ   

ΚΟΡΩΝΑΙΟΥ -  ΚΑΜΠΑ ΣΟΦΙΑ   

ΚΟΥΚΑ ΜΑΡΙΝΑ   

ΚΡΗΤΙΚΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ)   

ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ   

ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ ΜΑΡΙΑ   

ΛΑΣΚΑΡΗ -  ΚΡΑΣΟΠΟΥΛΟΥ ΒΑΣΙΛΙΚΗ   

ΛΕΒΕΝΤΗ ΑΓΓΕΛΙΚΗ   

ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ   

ΜΑΝΤΑΣ ΑΣΗΜΑΚΗΣ (ΜΑΚΗΣ)   

ΜΑΡΑΒΕΛΙΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ   

ΜΕΓΑΛΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ   

ΜΕΘΥΜΑΚΗ ΑΝΝΑ   

ΜΕΤΑΞΑ ΕΙΡΗΝΗ   

ΜΟΙΡΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ   

ΜΟΥΛΙΑΝΑΚΗΣ ΠΕΡΙΚΛΗΣ   

ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ   

ΜΠΑΛΟΥ ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ   

ΜΠΑΡΜΠΟΥΡΗΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ   

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004104
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ΝΕΡΟΥΤΣΟΥ ΜΑΡΙΑ   

ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ ΦΛΩΡΕΝΤΙΑ (ΦΛΩΡΑ)   

ΠΑΛΙΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ   

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ ΗΛΙΑΣ   

ΠΑΝΤΖΑΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ   

ΠΑΠΠΑ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ   

ΠΑΤΣΑΒΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ   

ΠΕΛΕΚΗΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ   

ΠΡΩΤΟΝΟΤΑΡΙΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ   

ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ   

ΡΑΙΚΟΥ ΖΩΗ   

ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΥ ΑΝΝΑ   

ΣΑΠΟΥΝΑ ΑΓΓΕΛΙΚΗ (ΑΓΓΕΛΙΚΑ)   

ΣΓΟΥΡΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ   

ΣΤΑΥΡΟΠΟΥΛΟΥ ΚΑΛΛΙΟΠΗ   

ΣΤΕΡΓΙΟΥ ΙΩΑΝΝΑ   

ΣΤΕΦΑΝΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ   

ΤΑΣΟΥΛΗ -  ΓΕΩΡΓΙΑΔΟΥ ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ   

ΤΖΗΜΕΡΟΣ ΓΛΑΥΚΟΣ -ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ   

ΤΖΙΒΑ ΑΙΜΙΛΙΑ   

ΤΟΥΤΟΥΝΤΖΗ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ (ΒΟΥΛΑ)   

ΤΣΑΒΑΛΙΑ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ (ΒΙΒΗ)   

ΤΣΟΥΠΡΑ ΙΩΑΝΝΑ (ΓΙΑΝΝΑ)   

ΦΑΡΜΑΚΗΣ ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ   

ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ   

ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ   

ΧΡΗΣΤΟΥ -  ΓΕΡΜΕΝΗ ΕΥΓΕΝΙΑ   

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004105
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ΧΡΙΣΤΑΚΗ ΜΑΡΙΑ   

ΧΡΥΣΙΚΟΣ ΦΩΤΙΟΣ   

ΨΑΡΑΔΕΛΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ   

 

ΑΠΟΝΤΕΣ:  

 

ΑΘΑΝΑΣΙΑΔΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ   

ΒΕΤΤΑ ΚΑΛΛΙΟΠΗ   

ΓΟΥΛΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ   

ΔΑΝΙΑ ΝΙΚΟΛΕΤΤΑ  

ΔΗΜΟΠΟΥΛΟΥ ΕΛΕΝΗ   

ΔΗΜΟΥ ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ   

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΝΑΣΟΣ)   

ΚΟΡΟΜΑΝΤΖΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ   

ΜΑΝΤΟΥΒΑΛΟΣ ΠΕΤΡΟΣ   

ΝΙΚΗΤΑΡΑ ΦΩΤΕΙΝΗ   

 

 

 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004106
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ΘΕΜΑΤΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΗΣ:  

 

 ΑΡ. ΑΠΟΦ.  ΣΕΛ.  

1.  Συζήτηση για το Γραμματικό.   10 

2.  Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου 

προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της 

Περιφέρειας Αττικής και του 

Υπουργείου Εθνικής Άμυνας για την 

«Προμήθεια Ιατροτεχνολογικού και 

μηχανολογικού εξοπλισμού για τις 

ανάγκες των στρατιωτικών 

νοσοκομείων» συνολικού 

προϋπολογισμού 19.904.000 ευρώ 

(συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.).   

(Εισηγήτρια η Εντεταλμένη 

Περιφερειακή Σύμβουλος κυρία Μ. 

Λαμπρίδου)  

61/2018 239 

3.  Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου 

προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της 

Περιφέρειας Αττικής και του Ν.Π.Ι .Δ. με 

την επωνυμία «Ινστιτούτο Υγείας  του 

Παιδιού» για την «Προμήθεια 

ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού για τις 

ανάγκες του Ινστιτούτου Υγείας του 

Παιδιού» συνολικού προϋπολογισμού 

100.000 ευρώ (συμπεριλαμβανομένου 

Φ.Π.Α.)   

62/2018 292 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004107
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(Εισηγήτρια η Εντεταλμένη 

Περιφερειακή Σύμβουλος κυρία Μ. 

Λαμπρίδου)  

4.  Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου 

προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της 

Περιφέρειας Αττικής και του Δήμου 

Γλυφάδας για την παροχή υπηρεσίας με 

τίτλο: «Εγκατάσταση συστήματος 

πυρασφάλειας μαρίνας Δήμου Γλυφάδας» 

συνολικού προϋπολογισμού 388.658,16 

ευρώ (συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.).    

(Εισηγητής ο Αντιπεριφερειάρχης κύριος 

Χ. Καπάταης)  

63/2018 330 

5.  Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου 

προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της 

Περιφέρειας Αττικής και του Δήμου 

Περιστερίου για την κατασκευή του 

έργου με τίτλο:  «Ανάπλαση της  οδού 

Σοφοκλή Βενιζέλου του Δήμου 

Περιστερίου» συνολικού προϋπολογισμού 

1.740.000 ευρώ (συμπεριλαμβανομένου 

Φ.Π.Α.)  

(Εισηγητής ο Αντιπεριφερειάρχης κ.  Σπ. 

Τζόκας)  

64/2018 375 

6.  Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου 

προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της 

Περιφέρειας Αττικής και του Δήμου 

65/2018 419 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004108
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Κυθήρων για την κατασκευή  του έργου 

με τίτλο: «Ανακατασκευή γέφυρας 

Μάκρυνα  και παράλληλες  οδικές 

εργασίες Νήσου Κυθήρων» συνολικού 

προϋπολογισμού 1.800.000,00 ευρώ 

(συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.).   

(Εισηγητής ο Αντιπεριφερειάρχης κύριος 

Π. Χατζηπέρος)  

 

ΘΕΜΑ ΕΚΤΟΣ  ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΗΣ:  

 

 ΑΡ. ΑΠΟΦ.  ΣΕΛ.  

1.  Έγκριση δικαιολόγησης απουσίας 

Περιφερειακών Συμβούλων από τη 

συνεδρίαση του Περιφερειακού 

Συμβουλίου Αττικής.  

66/2018 453 

 

 

 

********************** 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ένατη  Συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμβουλίου  Αττικής.   

Στα εκτός ημερήσιας διάταξης θέμα, δικαιολόγηση απουσιών για  

το κατ’ επείγον.   

Υπέρ, κατά, λευκό, ομόφωνα το Σώμα εγκρίνει  την εκτός  

ημερήσια διάταξης συζήτησή του.   

Έχετε λάβει διορθωτική πρόσκληση της ημερήσιας διάταξης,  με 

την οποίο το 6 ο  θέμα που αφορά τη συζήτηση για το Γραμματικό,  

προτάσσεται.   

 

1ο  ΘΕΜΑ  Η.Δ.:  

Συζήτηση για το Γραμματικό  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Προχθές είχα επικοινωνία με τη Δημοτική Αρχή  του Δήμου,  

επικοινωνία και προφορική και έγγραφη με το Δήμο Μαραθώνα. Και 

ζήτησα, αφενός μεν να  είναι προσκαλεσμένος  ο ίδιος  στη συζήτηση τη 

σημερινή.  Με αίτημά του το Περιφερειακό Συμβούλιο αποφάσισε να 

συζητηθεί το θέμα και να έχει  επικοινωνία με τους τέσσερις φορείς  

που είχαν υποστηρίξει  το αίτημα της συζήτησης.   

 Και έχει  διαμορφωθεί ένας κατάλογος ομιλητών, προκειμένο υ να 

υπάρξει τοποθέτηση από τους ιδίους επί  του θέματος,  να τους  

ακούσουμε,  αυτό είναι το αίτημά τους και να συζητήσει το 

Περιφερειακό Συμβούλιο στη συνέχεια.   

 Οι σύλλογοι που είχαν υποβάλλει το αίτημα ήταν ο 

«Πολιτιστικός Περιβαλλοντικός Σύλλογος Βαρνάβα », ο Σύλλογος 

«Παραλία Σέσι Γραμματικού ΟΠΑΝ», το «Κέντρο Βιωσιμότητας και  
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Περιβαλλοντικής Προστασίας Βορειοανατολικής Αττικής» και η 

«Ομάδα Πολιτών εν δράσει».   

 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Θα δώσω τον λόγο στον κύριο Ρεϊσόγλου, είναι ο Πρόεδρος του 

Δημοτικού Συμβουλίου Μαραθώνα. Θα παρακαλέσω επειδή θα κάνω 

ανάγνωση συνεχώς του καταλόγου, να είναι τρίλεπτες οι  τοποθετήσεις  

και για το καλό της συζήτησης,  η όσο το δυνατόν μεγαλύτερη 

προσοχή, προσήλωση και ησυχία στο ακροατήριο.   

Κύριε Ρεϊσόγλου έχετε το λόγο.   

Κος ΡΕΪΣΟΓΛΟΥ:  
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Κύριε Πρόεδρε καταρχήν είναι  Ρε ΐσογλου το όνομά μου, μια μικρή 

διόρθωση.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Ρεΐσογλου συγνώμη.   

Κος ΡΕΪΣΟΓΛΟΥ:  

Να είστε καλά, ευχαριστώ.  Κυρία  Περιφερειάρχη, κύριε Πρόεδρε του 

Περιφερειακού Συμβουλίου,  κύριοι  Περιφερειακοί Σύμβουλοι.  

Καταρχήν Πρόεδρε πριν  ξεκινήσω, θέλω να καταδικάσω τα γεγονότα 

βίας που εκτυλίχτηκαν στις  8 Φεβρουαρίου του 2018,  στο Συμβούλιό 

σας.   

 Ουδεμία σχέση έχουν με τη Δημοτική Αρχή ή με εμένα 

προσωπικά. Εμείς κατόπιν συνεννόησης μαζί σας,  περιμέναμε από τις  

25/1ο υ  όπου και είχαμε έρθει  εδώ. Σας είχαμε καταθέσει την επιστολή 

και την απόφαση που είχαμε λάβει ως Δημοτικό  Συμβούλιο 

Μαραθώνα, περί παύσης εργασιών του ΧΥΤΑ, να τηρήσετε τη 

δέσμευσή σας,  ώστε να  συζητηθεί σαν τακτικό θέμα ημερήσιας 

διάταξης όπως και το πράξατε.   

 Και τώρα στο θέμα μας.  θα είμαι πολύ σύντομος,  για  να έχουν 

την ευκαιρία να εκφραστούν και όλοι  οι  υπόλοιποι ομιλητές που έχετε 

στη λίστα σας.  Άλλωστε η θέση μας και η αντίθεσή μας για το 

συγκεκριμένο θέμα, έχουν εκφραστεί  πολλάκις στο παρελθό ν.   

 Βρίσκομαι εδώ, εκπροσωπώντας τη Δημοτική Αρχή  και  το 

Δημοτικό  Συμβούλιο Μαραθώνα, για να σας παραδώσω την απόφαση 

που έλαβε το Συμβούλιό μας την 18 η  Ιανουαρίου 2018 και αφορά τη 

βούλησή μας,  για οριστική παύση εργασιών στον ΟΕΔΑ Γραμματικού 

και αυτό  ζητούμε και από εσάς.   
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 Είναι μία απόφαση που εκφράζει  την αγωνία,  όλων ανεξαιρέτως 

των κατοίκων του Μαραθώνα για την επικείμενη λειτουργία του 

συγκεκριμένου έργου και τα προβλήματα που θα δημιουργηθούν από 

τη λειτουργία αυτή.  

 Και φυσικά δεν  αναφέρομαι σε προβλήματα που αφορούν τα 

στενά όρια ενός Δήμου και που θα δημιουργηθούν σε οποιονδήποτε 

άλλο Δήμο, από τη στιγμή που θα λειτουργήσει ένα τέτοιο έργο.   

 Αναφέρομαι  στα προβλήματα που θα δημιουργήσει μία πιθανή  

αστοχία του έργου και θα έχει  ως αποτέλεσμ α την μόλυνση του 

υδροφόρου ορίζοντα και του Ευβοϊκού Κόλπου, με τοξικά απόβλητα.  

 Κύριοι ,  οι  Δήμοι  έχουν σύνορα, αλλά η θάλασσα δεν έχει .  

Αναλογιστείτε πριν εγκρίνετε με την ψήφο σας το συγκεκριμένο έργο,  

τις  καταστροφικές συνέπειες,  που θα προκύψουν από  τη λειτουργία 

του για ολόκληρη την Αττική.  Για όλους εμάς και για τα παιδιά μας.   

 Τώρα Πρόεδρε έχω την απόφαση εδώ πέρα, νομίζω σας έχει  

σταλεί και υπηρεσιακά, αλλά μιας ε ίναι κομμάτι της απόφασης που 

πήραμε,  σας τη δ ίνω να τη λάβετε  υπόψη σας.   

 Σας ευχαριστώ, καλή συνέχεια.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Τσίρκας,  είναι Δημοτικός Σύμβουλος,  επικεφαλής  της 

μείζονος αντιπολίτευσης.   

Κος ΤΣΙΡΚΑΣ:  

Ευχαριστώ πολύ κύριε Πρόεδρε.  Κυρίες και κύριοι  Περιφερειακοί  

Σύμβουλο, κυρία Περιφερειάρχης,  από τις  11 Δεκ εμβρίου του ’17,  η 

παράταξή μας,  η «Ενωμένη Πολιτεία»,  με επιστολή είχαμε ζητήσει από 

την κυρία Περιφερειάρχη την παύση των εργασιών στο ΧΥΤΑ 
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Γραμματικού και την επανεξέταση όλων των μελετών που αφορούν το 

έργο.   

 Γιατί  υπάρχουν σαφείς ενδείξεις  για την ύπ αρξη ρεμάτων. Δεν θα 

θέλαμε αυτές οι  πρόσφατες καταστροφικές πλημμύρες  στην Μάνδρα 

Αττικής και ο άδικος χαμός 24 συνανθρώπων μας,  να συμβεί και στη 

δικιά μας περιοχή.  

Και εκεί  ένα εργοτάξιο του Δήμου,  ήταν μία από τις  βασικές 

αιτίες για αυτή την καταστροφή,  που μας κάνει  να φέρουμε το αίτημα 

αυτό για την παύση των εργασιών και την επανεξέταση των μελετών.   

Οι προσφυγές που είχε κάνει  ο Δήμος μας από το 2012, μαζί  με 

κατοίκους του Γραμματικού, στο Συμβούλιο της Επικρατείας,  για 

αναστολή εργασιών και επικαλούμενοι ελλείψεις του εργολάβου και 

παραβλέψεις στην περιβαλλοντική μελέτη και στην ύπαρξη ρεμάτων 

φυσικά, απορρίφθηκαν από τον Οκτώβριο του 2014, από το Συμβούλιο 

της Επικρατείας με τις  αποφάσεις 3561 και 3562.  

Το Δικαστήριο τότε απασχόλησε και την ύπαρξη  ή μη ρέματος  

στην επικείμενη περιοχή. Έλαβε όμως γνώση του μια μελέτη ενός  

καθηγητή του Εθνικού Μετσόβιου Πολυτεχνείου και τη γνωμοδότηση 

του Ειδικού Γραμματέα Υδάτων του υπουργείου,  ότι  τάχα δεν  

υπάρχουν ρέματα.  

 Μετά από αυτά γεννώνται  τα κάτωθι ερωτήματα κυρίες και κύριο 

Περιφερειακοί Σύμβουλοι.  Πρώτον,   ποιος ανέθεσε στο Εθνικό 

Μετσόβιο Πολυτεχνείο τη μελέτη;  Σίγουρα όχι  οι  κάτοικοι  του 

Γραμματικού και  όχι   ο  Δήμος Μαραθώνα. Και ποιος τους πλήρωσε 

αυτούς;  

Ο Ειδικός Γραμματέας Υδάτων, ένας διορισμένος  γραμματέας.  

Ήταν αυτός ο ανεξάρτητος παράγων που θα έκανε μία δίκαιη 
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αντιμετώπιση του θέματος; Φυσικά και όχι .  Εκείνη την εποχή 

παράλληλα, ένας  έγκριτος από την πανεπιστημιακή κοινότητα,  

καθηγητής του Καποδιστριακού Πανεπιστημίου,  ο κύριος 

Κελεπερτζής,  είχε κάνει  μία αναλυτική μελέτη που έλεγε ακριβώς τα 

αντίθετα.   

 Και για την υδατοπερατότητα του εδάφους και γ ια την ύπαρξη 

των ρεμάτων. Αλλά το βασικό απ’ όλα. Τον Μάρτιο του ’14 οι  

επιθεωρητές περιβάλλοντος,  έκαναν έκθεση η οποία έλεγε σαφέστατα 

για την ύπαρξη ρεμάτων στην περιοχή.  

Και μάλιστα, να σας υπενθυμίσω όσοι ήσασταν και τότε,  είχε 

βάλει και πρόστιμο στην Περιφέρεια  και στον εργολάβο, αν θυμάμαι 

καλά, γύρω στις  160.000, 166.000 ευρώ.  Παράλληλα εκείνο το 

διάστημα είχαν έρθει  και οι  Ευρωπαίοι εμπειρο γνώμονες της  

Επιτροπής Αναφορών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.   

Στην αυτοψία που έκαναν στο έργο,  επεσήμαναν και ζήτησαν την 

αντιμετώπιση του προβλήματος,  θέτοντας παράλληλα και θέμα μη 

χρηματοδότησης του έργου, λαμβάνοντας υπόψη και την έκθεση των 

Επιθεωρητών Περιβάλλοντος.   

Άραγε μήπως  αυτός ήταν κι  ο λόγος που τους αντικατέστησαν 

τους  Επιθεωρητές μετά από 5 -6 μήνες και  βάλανε άλλους,  οι  οποίοι  

άλλαξαν την έκθεσή τους;  Δεν το ξέρουμε.   

Τελευταίο ερώτημα, η Διεύθυνση Δασών. Εκατοντάδες 

στρέμματα αποχαρακτήρ ισε.  Εδώ έβγαλε το Αεροδρόμιο Ελληνικού 

δασικό και εκεί  μας το έκανε ότι  τάχα δεν υπάρχει κανένα πρόβλημα.  

Σας ενημερώνω ότι  οι  οικιστικές περιοχές του Δήμου μας,  θεωρούνται  

δασικές.   
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Η μελέτη του ΙΓΜΕ που έγινε,  ασχολήθηκε μόνο με την 

ευστάθεια  των πρανών  εκσκαφής και αγνόησε τα γύρω σημεία  

υδροληψίας επιφανειακά και υπόγεια.  Οι επιστήμονες  που μας μας 

συμβούλεψαν, μας είπαν ότι  όπως έγινε ανεξέλεγκτη η κατάσταση με 

τη λάσπη στη Μάνδρα της  Αττικής,  έτσι θα οδηγείται  ανεξέλεγκτη και  

η διασπορά της μόλυνσης μέσω του ρέματος,  στην παράκτια ζώνη και  

δεν θα είναι απλή λάσπη, αλλά τα παράγωγα ενός άστοχου έργου, με 

συνέπειες μη αναστρέψιμες για το περιβάλλον.  

Κύριε Πρόεδρε γι’  αυτό ζητάμε σήμερα, εδώ, μετά τη δ ιαλογική 

συζήτηση, να παρθεί απόφαση του Περιφερειακο ύ Συμβουλίου σαφής,  

για την παύση των εργασιών και την επανεξέταση των μελετών για την 

ύπαρξη ρεμάτων.  

Ψηφίζοντας σήμερα κυρίες και κύριοι  Περιφερειακοί Σύμβουλοι  

για την επανεξέταση για την ύπαρξη ρεμάτων,  εκπληρώνεται  κι  ένα 

χρέος τιμής πιστεύω, προς όλους αυτούς που χάθηκαν από τα ρέματα.  

 Σας ευχαριστώ πολύ κύριε Πρόεδρε.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Βασίλης Δελαγραμμάτικας,  Δημοτικός Σύμβουλος,  παράταξη 

«Δύναμη Πολιτών».  

Κος ΔΕΛΑΓΡΑΜΜΑΤΙΚΑΣ:  

Κύριε Πρόεδρε κυρίες και κύριοι  Περιφερειακοί Σύμβουλοι,  

εκπροσωπώντας την «Δύναμη Πολιτών» στο Δημοτικό  Συμβούλιο του 

Μαραθώνα, έχω να πω ότι  με ομόφωνη απόφαση της  Ολομέλειάς μας,  

ακόμα από τις  15 Μάϊου του 2015, είχαμε διαπιστώσει τα εξής.   

Κος…………..:  

Δεν ήταν ομόφωνη.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Γιατί  διακόπτετε κύριε;  Για τί  διακόπτετε;  Δικαίωμά του να πει ,  στο 

Περιφερειακό Συμβούλιο απευθύνεται.   

Κος ΔΕΛΑΓΡΑΜΜΑΤΙΚΑΣ:  

Της Ολομέλειάς μας ήταν κύριε Στεφανίδη,  δεν ήταν του Συμβουλίου.  

Οι αιτίες ακαταλληλότητας του  έργου ΟΕΔΑ στο Γραμματικό 

παραμένουν και γ ι’  αυτό δεν μπορεί να χρησιμοποιηθεί  για καμιά 

εναπόθεση είτε σύμμεικτου απορρίμματος είτε υπολείμματος.   

 Δεύτερον,  ζήτησε να ερευνηθούν,  από αξιόπιστους κοινής  

αποδοχής τεχνικοεπιστημονικούς φορείς τα στοιχεία του έργου,  στη 

βάση των διαπιστώσεων της Επιτροπής Αναφορών το υ Ευρωπαϊκού 

Κοινοβουλίου και της έκθεσης των Επιθεωρητών Περιβάλλοντος με τη 

διενέργεια γεωτρήσεων και λοιπόν αναγκαίων ερευνών.   

 Τρίτον,  να υπάρξει άμεση δημοσιοποίηση των αποτελεσμάτων 

και ανοιχτή διαβούλευση με τους κατοίκους του Μαραθώνα.  
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 Αυτά τα παραπάνω τα εκθέσαμε και με έγγραφό μας από τις  

18/4ο υ  στην Περιφέρεια και προφορικά στην Εκτελεστική Επιτροπή  

του ΕΔΣΝΑ στις 12 Οκτωβρίου του ’16.   

Όμως οι  επανειλημμένες δηλώσεις της  κυρία Περιφερειάρχου,  

τον Ιούλιο του ’14 στο Γραμματικό σε ανοιχτή μαζι κότατη 

συγκέντρωση, τα δελτία Τύπου και τα λοιπά, μιλούσανε για ρέματα 

στον ΟΕΔΑ.  

Η έκθεση του ΙΓΜΕ που πέρυσι έγινε,  δεν ασχολείται ουσιαστικά 

με τα ρέματα, επισημαίνει  όμως σε κάποιο σημείο της,  ότι  κινδυνεύει  

το ρέμα να υπερχειλίσει  εντός  του κυττάρου του ΧΥΤΑ. Αποδέχεται 

δηλαδή την ύπαρξη. Ενώ για το υπέδαφος δεν έκανε δικές της  

γεωτρήσεις,  αλλά στηρίχτηκε σε προφορικές,  το τονίζω, πληροφορίες  

του γεωλόγου, του εργολάβου, ο οποίος δεν είχε συντάξει  καν έκθεση 

των δύο γεωτρήσεων που είχε πραγματοποιήσει .   

Περιμέναμε από την Περιφέρεια Αττικής να έχει  επιδείξει  

μεγαλύτερη ευαισθησία και σεβασμό στους πολίτες του Μαραθώνα. Να 

είχε αιτιολογήσει για την αλλαγή πλεύσης που ακολούθησε και  να μην 

οδηγηθούμε στην σημερινή συζήτηση, δυστυχώς μετά τις  ταλαιπωρίες 

και τα επεισόδια που συνέβησαν σε προηγούμενες συνεδριάσεις.   

Όλα αυτά επιβάλλουν να διακοπούν οι  εργασίες και να γίνουν 

όλες οι  επιβαλλόμενες έρευνες ,  γεωτρήσεις κλπ.  που συστηματικά δεν 

έχουν γίνει ,  ούτε από τη σημερινή Περιφερειακή Αρχή,  αλλά ούτε και 

από την προηγούμενη.  

Εδώ να επισημάνω,  ότι  δύο προσπάθειες που κάναμε για έναν 

τέτοιο έλεγχο στην περιοχή, βρήκανε εμπόδια από τις  διοικητικές 

υπηρεσίες.  Περιμένουμε να αποδεχτείτε την αίτηση του Δημοτικού μας 

Συμβουλίου για διακοπή των εργασιών.  
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Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Αστρινάκης,  Δημοτικός Σύμβουλος.   

Κος ΑΣΤΡΙΝΑΚΗΣ:  

Κύριε Πρόεδρε ευχαριστώ για την ευκαιρία που μας δίνετε.  Κύριοι  

Σύμβουλοι εγώ δεν είμαι πολύ προετοιμασμένος στα επιστημονικά,  

άλλοι κύριοι  τα ξέρουν καλύτερα από μένα. Θα σας καλέσω  όμως να 

δείτε μερικές φωτογραφίες όταν έχουν νεροποντή στο Γραμματικό.  Θα 

δείτε στην παραλία του Σέσι,  ότι  φτάνει  300 -400 μέτρα μέσα στη 

θάλασσα, μία καφέ κηλίδα,  που περνάει μέσα ακριβώς από την 

χωροθέτηση του ΧΥΤΑ Γραμματικού.   

 Αυτό παλιά δεν συνέβαινε ,  γιατί  ήταν φυτεμένος ο χώρος.  Αν 

αυτό το νερό βρει  μπλοκ σε σκουπίδια,  όλα αυτά τα σκουπίδια θα τα 

μεταφέρει στα θάλασσα, μαζί με τα  νεροπλύματα και τους χυμούς του 

ΧΥΤΑ. Και όταν έχουμε ρεύματα προς τη Χαλκίδα,  θα τα πηγαίνει  

στον Ωρωπό.  

 Όταν έχουμε αντίθετο ρεύμα, θα τα πηγαίνει  μέχρι το Σούνιο,  

περί αυτού πρόκειται.  Γεώτρηση, παρά το ότι  πολλές μελέτες μιλάνε 

για μελέτη του υδροφόρου ορίζοντα και δεν  υπάρχει πρόβλημα και  τα  

λοιπά, γεώτρηση δεν έχει  γίνει  ούτε μία.   

Πώς τώρα αυτοί  οι  επιστήμονες,  κρίν ουν ότι  δεν είναι 

υδροπερατός ο υδροφόρος ορίζοντας,  αυτό το ξέρουν οι  ίδιοι  και 

προκαλεί απορία,  χωρίς να θέλω να δώσω σκοπιμότητα σε κανέναν,  

γιατί  αποφεύγουν την γεώτρηση σαν το διάολο το λιβάνι.   

Δεν είμαστε οι  άνθρωποι που θα πούμε,  να τα πάνε τα σκου πίδια  

στην αυλή του γείτονα. Τα σκουπίδια στην Αττική είναι πρόβλημα 

όλων μας,  όλων των πολιτών της Αττικής.  Δεν θέλουμε όμως να 
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καταστραφεί ούτε όλη η παραλία μέχρι το Σούνιο,  ούτε όλη η παραλία 

μέχρι το Μαραθώνα.  

Βέβαια δεν θέλουμε να καταστραφεί η περι οχή μας και  γι’  αυτό 

δεν θέλουμε να γίνει  ΧΥΤΑ, ΧΥΤΥ, πείτε  το όπως θέλετε,  στο 

Γραμματικό,  χωρίς επιστημονική τεκμηρίωση.  Και για να 

προστατεύσουμε την περιοχή μας και για να προστατεύσουμε τις  

παραλίες της Ανατολικής Αττικής.   

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Παπαδοκοτσώλης,  ειδικός επιστήμονας.  Προφανώς των 

φορέων, δεν έχω κάποιο άλλο στοιχείο.   

Κος ΠΑΠΑΔΟΚΟΤΣΩΛΗΣ:  

Καλησπέρα σε όλους,  ε ίμαι ο Γιώργος Παπαδοκοτσώλης,  ε ίμαι 

γεωλόγος στο επάγγελμα, εκπροσωπώ τον Οικισμό Αύρα μετά το Κάτω 

Σούλι Μαραθώνα και έχω αφιερώσει την εργασιακή μου εμπειρία 

μέχρι τώρα στην παράκτια γεωλογία.   

 Για το συγκεκριμένο έργο,  θέλω να σας μεταφέρω άμεσα τις  

παρατηρήσεις που έχουμε κάνει  με τον κύριο Κελεπερτζή από το 

Καποδιστριακό Πανεπιστήμιο της  Αθήνας,  με το οποίο έχουμε  

ανακαλύψει πολλά σημεία υδροληψίας στην περιοχή και  όχι  μόνο δύο,  

όπως αναφέρει η μελέτη του ΙΓΜΕ, μόνο την κοινοτική γεώτρηση του 

Βαρνάβα και την κοινοτική γεώτρηση του Γραμματικού.  

 Υπάρχουν τουλάχιστον 35 σημεία υδροληψίας γύρω γύρω στο 

ΧΥΤΑ, τα οποία  λειτουργούν και  έχουν στάθμη. Όπου και να 

τρυπήσεις δηλαδή,  μέσα στο ΧΥΤΑ, έξω από τον ΧΥΤΑ, αριστερά, 

δεξιά,  πάνω, κάτω,  προς τη θάλασσα, μακριά από τη θάλασσα, θα 

δημιουργηθεί μια στάθμη.   
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 Το ότι  τρυπάμε οπουδήποτε και δημιουργείται μία στάθμη, πάει  

να πει  ότι  έχουμε σημείο υδροληψίας γύρω γύρω.  Το ότι  βάζουμε τον 

κόσμο να πηγαίνει  να τα δηλώνει,  να δηλώνει τις  γεωτρήσεις και τα 

πηγάδια του στον Δήμο Μαραθώνα, στο ΕΜΣΥ, στο Εθνική Μητρώο 

Σημείων Υδροληψίας.   

Να φτάνουν στην Υπηρεσία Υδάτων, να καταχωρο ύνται,  να  

παίρνουν αριθμό πρωτοκόλλου και να λέμε ότι  υπάρχει μόνο γεώτρηση 

στο Γραμματικό και μία στον Βαρνάβα και δεν θα κινδυνεύσει,  εγώ 

είμαι αντίθετος.   

Δεύτερον,  από όποιο σημείο νερού και να πάρουμε κοντά στο 

ΧΥΤΑ στο Γραμματικό,  βρίσκουμε μέσα στο νερό οξείδ ια του σιδήρου 

και του μαγγανίου.  Τι πάει  να πει  αυτό; Πού βρέθηκε το μαγγάνιο και 

το σίδερο στο Σέσι και στο Γραμματικό; Πάει να πει  ότι  τα νερά 

κυκλοφορούν μεταξύ τους,  είναι από το Γραμματικό,  αφού τα νερά 

κυκλοφορούν.   

Κανείς δεν μπορεί να διαψεύσει ότι  ο υδροφόρος ορίζοντας  

υπάρχει,  υφίσταται  και τα νερά δεν ε ίναι σε επαφή μεταξύ τους,  αφού 

οι  χημικές αναλύσεις δείχνουν οξείδ ια του σιδήρου και του μαγγανίου.   

Δεύτερον,  η σεισμικότητα της περιοχής.  Πάμε να φτιάξουμε αυτό 

το έργο,  το οποίο όταν  φορτωθεί,  καταρχήν έχει  ημερομηνία λήξης.  

Δεν μπορεί  αυτό το έργο να φορτωθεί για 30 και 40 χρόνια.  Σε μερικά 

χρόνια γέμισε.   

Η περιοχή αυτή δεν είναι προκατειλημμένη να φορτωθεί,  κανείς  

δεν έχει  κάνει  μελέτες φόρτωσης με ειδικά γεωτεχνικά έργα, 

γεωτρήσεις,  να μπορούμε να ξέρουμε πόσο μπορεί να φορτωθεί αυτή η 

περιοχή.  
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Τέλος,  ήθελα να αναπτύξω, ότι  οπουδήποτε έχει  φτιαχτεί  τέτοιο 

έργο στην Ελλάδα,  το έργο έχει  καταλήξει  σε ανεξέλεγκτη κατάσταση.  

Σας θυμίζω, στην Άνδρο, στην Ζάκυνθο, στην Παραμυθιά και αλλ ού.  

Οπουδήποτε έχει  γίνει  ΧΥΤΑ, ΧΥΤΥ και οποιοδήποτε άλλο τέτοιο 

έργο κοντά σε παράκτια ζώνη, το έργο έχει  βγει  άστοχο και οι  

συνέπειες είναι οδυνηρές και είναι μη αντιστρεπτές.   

Δηλαδή όταν φτιάξουμε και αρχίσει  και μολυνθεί,  δεν υπάρχει 

επιστροφή. Και μετά το μόνο που έχουμε να κάνουμε,  είναι να 

καταχωρούμε στην Ελλάδα κόκκινες  ζώνες,  όπως έχει  γίνει  με τον 

Σχοινιά,  με την υφαλμύρ ινση που δεν  ξέρουμε τι  να κάνουμε.   

Φέτος το Μετσόβιο Πολυτεχνείο συνεργάστηκε σε ένα 

πρόγραμμα που λέγεται Subsol  το οποίο είχε σκοπό να προσπαθήσει  να 

καταλάβει,  πώς είναι δυνατόν να πολεμήσουμε την υφαλμύρινση στον 

Κόλπο του Σχοινιά .   

Εγώ συνεργάστηκα με τον Subsol ,  ήρθαν οι  άνθρωποι έγινε 

κοινοπραξία,  συνεργαστήκαμε,  βγάλαμε πορίσματα και  είπαμε ότι  δεν  

πολεμιέται,  δεν μπορεί ς να πολεμήσεις την υφαλμύρινση σε έναν 

κόλπο όσο είναι  ο Σχοινιάς.  Σε ένα τοπικό επίπεδο 10 -15 μέτρα 

μπορείς να κάνεις  κάτι .  Σε ολόκληρο τον Σχοινιά δεν  μπορείς να το 

κάνεις .   

Το ίδιο θα γίνει  και στο Γραμματικό.  Όταν ξεκινήσει και του 

φορτώσουμε το χώρο  αυτό μα με αδρανή, μα με κλαδέματα, μα με 

οτιδήποτε άλλο, μα με όταν αρχίσουν  ξεκινήσουν απορριμματοφόρα 

κι  έρχονται,  κάποια στιγμή θα φορτωθεί θα φορτωθεί και θα αρχίσει  

να το παίρνει  η κάτω βόλτα.  

Δεν μπορούμε να απλώσουμε μια τεράστια ομπρέλα πάνω απ ό τα 

ΧΥΤΑ του Γραμματικού και να πούμε στο Γραμματικό μην βρέχεις .   
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Ευχαριστώ πολύ.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Δρακοπούλου,  από την ομάδα «Πολιτών εν δράσει».   

Κα ΔΡΑΚΟΠΟΥΛΟΥ:  

Κύριοι σύμβουλοι,  δεν είναι η πρώτη φορά που βρισκόμαστε εδώ, σε 

αυτό το χώρο,  για να υποστηρίξουμε και να αποδείξουμε 

τεκμηριωμένα την λάθος χωροθέτηση του ΧΥΤΑ στο Γραμματικό.   

 Και παρακολουθώντας όλους τους  προηγούμενους ομιλητές  

αναρωτήθηκα αν σας είπαν κάτι  που δεν το ξέρατε.  Δυστυχώς, εμείς  οι  

πολίτες ε ίμαστε σίγουροι  ότι  όλα αυτά τα γνωρίζατε και συνειδητά 

χωροθετήσατε αυτό το έργο το καταστρεπτικό σε ένα μέρος το οποίο 

είναι ακατάλληλο.  

 Πέρα από τη δική μας γνώμη όμως ή από την γνώμη των 

διαφόρων ειδικών που ασχολούνται και σήμερα αναφέρονται εδώ 

μέσα, υπάρχουν τα έμπρακτα αποτελέσματα. Το έργο που εσείς  

χωροθετήσατε και θέλετε να λειτουργήσετε σαν μία δεύτερη πολύπαθη 

Φυλή. Έχει απενταχθεί από το Ταμείο Συνοχής,  διότι  ε ίναι παράνομο, 

διότι  έχει  παραβιάσει την ευρωπαϊκή και την ελληνική νομοθεσία.   

Σας έχει  πάρει πίσω τη χρηματοδότηση και έχει  παραπέμψει την 

υπόθεση στην Επιτροπή Διαφθοράς.  Κύριοι  σύμβουλοι τα γνωρίζετε 

αυτά; Αν τα γνωρίζετε και συνεχίζετε το έργο έχετε τεράστιες 

ευθύνες.   

Όχι ευθύνες  ηθικές,  απέναντι  σε έναν λαό,  σε ένα κόσμο που θα 

δηλητηριάσετε,  όχι  απέναντι  σε ένα περιβάλλον που θα καταστρέψετε,  

που είναι ευρύτατο και δεν είναι μόνο το κομμάτι του Γραμματικού. 

Έχετε και άλλου είδους ευθύνες,  το έχετε αναλογιστεί;   

Η δικαιολογία ότι  πάνω στο Γραμματικό δεν υπάρχουν ρέματα,  

διότι  υπάρχει  απόφαση του Συμβού λιο της Επικρατείας,  το 
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καταλαβαίνετε όλοι ότι  είναι αστεία.  Δεν καταργούνται τα ρέματα 

αγαπητοί κύριοι  Σύμβουλοι με αποφάσεις Δημοτικών Συμβουλίων.  

Εμείς κάθε φορά που βρέχει  πάνω στο Γραμματικό το ζούμε αυτό 

το ρέμα. Έχει φτάσει η λάσπη του απέναντι  στη ν Εύβοια.  Και 

βρίσκουμε στην παραλία όχι  μόνο λάσπη, αλλά και κομμάτια της  

μεμβράνης που έχουν στρωθεί  και  που υποτίθεται  θα στεγανοποιήσει  

την περιοχή.  

Οι παραβάσεις δεν είναι μόνο πιστοποιημένες  από την 

Ευρωπαϊκή Ένωση, είναι και από αρμόδιο όργανο του υπουργείο 

Περιβάλλοντος.  Είναι η πράξη βεβαίωσης που έχουν κάνει  οι  

Επιθεωρητές Περιβάλλοντος  και εκεί  μέσα αναφέρουν αναλυτικά τις  

παραβιάσεις του νόμου.  

Το ακατάλληλο της χωροθέτησης και  δεν ε ίναι μόνο τα ρέματα. 

Η λάσπη που φτάνει  κάτω, είναι  στο τρίτο  αίτημα, στην τρίτη 

παρατήρηση των Επιθεωρητών Περιβάλλοντος,  είναι το λάθος χώμα 

που έχει  φέρει  ο κατασκευαστής και έχει  στρώσει εκεί .  Αυτό εμείς  

βρίσκουμε κάτω.  

Είναι λάθος και οι  κλίσεις  του έργου. Έχετε λοιπόν μεγάλες  

ευθύνες,  όχι  μόνο για τη χωροθέτη ση αλλά και για την κατασκευή 

αυτού του εκτρώματος.  Ξέρετε τα  ρέματα όμως δεν ξεχνάνε.  Το 

ζήσαμε φέτος στην Μάνδρα και αν ίσως το Γραμματικό που έχει  δύο 

ρέματα τα οποία  συγκλίνουν μέσα στο ΧΥΤΑ, στο γήπεδο του 

Γραμματικού, μπορεί να μην θρηνήσουμε θύματα,  μπορεί λέμε,  

σίγουρα όμως θα καταστρέψουμε το περιβάλλον.   

Θέλετε να έχετε και άλλες ευθύνες;  Θέλετε και στο Γραμματικό 

να καταγράψουμε θύματα από αυτά τα ρέματα;  Γιατί  έχετε 
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χωροθετήσει και έχετε φτιάξει  το βιολογικό καθαρισμό της μονάδας 

ακριβώς στη συμβολή των δύο ρεμάτων.  

Είμαστε εδώ σήμερα με μία απόφαση του Δημοτικού μας 

Συμβουλίου.  Δεν είναι ούτε η πρώτη ούτε η δεύτερη, είναι όμως πολλή 

σημαντική.  Ξέρετε πάρα πολύ καλά και ήδη έχετε ανακοινώσει ότι  σε 

λίγο καιρό θα γίνει  και δοκιμαστική λειτουργία του ΧΥΤΑ. Ήρθαμε 

λοιπόν εδώ σήμερα, μαζί  και  με τους εκπροσώπους μας από το 

Δημοτικό  Συμβούλιο,  να σας πούμε ότι;   

Σταματήστε οποιοδήποτε έργο γίνεται επάνω στο ΧΥΤΑ στο 

Γραμματικό.  Σταματήστε το τώρα. Είμαστε αποφασισμένοι να 

σταματήσουμε το έργο και τη λειτουργία του με κάθε τρόπο. Με τρόπο 

που μας οδηγεί  όπως τώρα, να προσπαθούμε να σας πείσουμε με τη 

δύναμη των επιχειρημάτων μας.   

Με τρόπο που ακολουθούμε όπως τώρα, να ακολουθούμε τη 

νομική οδό,  με τρόπο που ακολουθούμε όπως τώρα , να προσφεύγουμε 

στα όργανα της  Ευρωπαϊκής Ένωσης,  αλλά έχουμε και  το έσχατο μέσο  

όταν πρόκειται να αγωνιστούμε,  για την υγεία μας,  για τη ζωή μας και 

το μέλλον μας.   

Αν θέλετε λοιπόν να ακολουθήσετε αυτή την παράλογη 

συμπεριφορά και να έρθετε σε σύγκρουση με τη λογική,  σε σύγ κρουση 

με τ ις  ευθύνες σας,  που ορίζονται στην προστασία και  του 

περιβάλλοντος αλλά και του πληθυσμού, θα μας βρείτε  μπροστά.  

Δεν είμαστε αυτοί  που θέλουμε να στείλουμε τα σκουπίδια μας 

στην αυλή του γείτονα. Δεν είμαστε αυτοί που θέλουμε να στείλουμε 

τα σκουπίδια μας στη Φυλή. Έχουμε ψηφίσει και πρόγραμμα και 

τοπικό σχέδιο διαχείρισης,  το οποίο θα το εφαρμόσουμε.   
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Αν λοιπόν ενδιαφέρετε για τη διαχείριση των απορριμμάτων στην 

Περιφέρεια Αττικής,  ενισχύστε αυτά τα προγράμματα, ενισχύστε την 

ανακύκλωση στην πηγή. Ενισχύστε την πρόληψη.   

Καταργείστε αυτά τα φαραωνικά έργα, τα οποία δημιουργούν 

Φυλές,  Φυλές,  Φυλές.  Κλείστε τη Φυλή, μπορείτε  να το κάνετε.   

Ζήτησα από τον κύριο Πρόεδρο να σας δείξει  ένα μικρό φιλμάκι,  

δίλεπτο,  είναι πολύ χαρακτηριστικό,  να δείτε κ ύριοι  σύμβουλοι,  τι  

συμβαίνει  κάθε φορά που βρέχει  στο Γραμματικό.   

Τα υπόλοιπα επιστημονικά, έτσι πολύ σύντομα, όπως μπορούν να 

είναι οι  τοποθετήσεις μέσα σε ένα Περιφερειακό Συμβούλιο,  

προσπαθούμε να τα πούμε όσο γίνεται πιο γρήγορα.  

Σήμερα πρέπει να αποφασίσετε να σταματήσουν τα έργα στο 

Γραμματικό.  Έχετε την ευχέρεια,  έχετε τη δυνατότητα να 

επανεξετάσετε τη χωροθέτηση. Μην το αφήσετε αυτό στην τύχη της  

φύσης και  στην τύχη της  οργής,  της  οργής ενός κόσμου που κινδυνεύει  

το μέλλον του και περιφρονείται η  ζωή του.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Καζαζάκης Δημήτρης,  Κέντρο Βιωσιμότητας Βαρνάβα.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Καζαζάκης έχει  το λόγο.   

Κος ΚΑΖΑΖΑΚΗΣ:  

 Κύριε Πρόεδρε θα παρακαλέσω να μειωθεί ο χρόνος ο δικός μου και  

να προβληθεί.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Κύριε Καζαζάκη δεν θα μου διαπραγματευτείτε με τοποθέτηση.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σας παρακαλώ πάρα πολύ.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Καζαζάκη έχετε το λόγο.   

Κος ΚΑΖΑΖΑΚΗΣ:  

Κύριε Πρόεδρε,  λυπάμαι που υπάρχει αυτό το θέμα,  θα ήθελα αν 

γίνεται να μειώσω το χρόνο της ομιλίας μου και να δώσω την 

ευκαιρία….  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΚΑΖΑΖΑΚΗΣ:  

Αν παρόλα αυτά θέλετε…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή   

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Να σας πω κύριοι ,  δεν  θα επιβάλλετε τη διαδικασία εσείς  εδώ.  

Ακούστε να σας πω…  
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Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Καζαζάκη έχετε το λόγο.   

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Κύριε Πρόεδρε…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σας έχω δώσω το λόγο; Δεν σας έχω δώσει  το λόγο.   

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Δεν μου έχετε δώσει το λόγο,  τον πήρα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Γιατί  τον πήρατε το λόγο κυρία Βρύνα;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Σας ζητάνε πολύ απλά και ήρεμα οι  κάτοικοι δύο λεπτά. Θα είχαμε 

τελειώσει τώρα και θα είχαμε  προχωρήσει στην ομιλία,  δεν είναι κάτι  

τραγικό.  Αυτό.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ:  

Κύριε Σχινά προκαλείτε έτσι,  δ εν το καταλαβαίνετε;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Θα παρακαλέσω να κάνετε ησυχία .    

 

ΔΙΑΚΟΠΗ  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ακούστε κύριοι ,  δεν αρνήθηκα και δεν δικαιούμαι να μην παίξει  το 

βιντεάκι.  Δεν θα μου πείτε εσείς  όμως πότε θα το βάλω.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ούτε θα μου επιβάλλετε,  ούτε είναι  θέμα παραχώρησης .  Είδατε από 

την αρχή έχω δώσει το λόγο σε όλους όσους μου έφεραν τον κατάλογο 

και ξαφνικά υπήρξε μία εξέγερση γ ιατί  δεν έπαιξε όταν θέλατε εσείς  

το βιντεάκι.   

Κος…………..:  

Ωραία,  παίξ’ το όποτε θες εσύ.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κυρία Βρύνα απευθύνομαι προσωπικά σε εσάς,  δεν είχατε κανένα λόγο 

να πάρτε το μικρόφωνο και να τοποθετηθείτε,  δεν είχατε το λόγο 

κυρία Βρύνα.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Λοιπόν έχει  το λόγο ο κύριος Καζαζάκης .   

Κος ΚΑΖΑΖΑΚΗΣ:  

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.  Ήθελα να συντομεύσω το λόγο μου, επειδή 

παρεμβλήθηκαν  όλα αυτά με λύπη μου. Θα ξεκινήσω από ένα σημείο 

και μετά το λόγο μου. Μετά και  από τις  τόσο εύστοχες  παρατηρήσεις 

που ειπώθηκαν νωρίτερα και με θλίψη μας ακούσαμε όλους αυτούς 

τους κινδύνους που δυστυχώς διατρέχουμε στην περιοχή και  παρακαλώ 

να το σεβαστείτε αυτό.   

 Θα ήθελα να σταθώ σε ένα νέο γεγονός,  το οποίο ε ίναι πολύ 

σοβαρό και παρακαλώ να προστεθεί  σε όλα αυτά που έχουν ακουστεί  

μέχρι τώρα. Αυτό το γεγονός αφορά,  την πρόσφατη κήρυξη του  νότιου 

Ευβοϊκού, στην οποία συμπεριλαμβάνεται και η θαλάσσια περιοχή 

Σέσι Γραμματικού,  ως προστατευόμενης περιοχής NATURA 2000.  

 Η κήρυξη αυτή έγινε στις  15/12 ο υ  του ’17,  με το ΦΕΚ 

443215/12/2017 τεύχος  δεύτερο και  υπεγράφη από τους υπουργούς 

Περιβάλλοντος και Ενέργεια,  κύριο Σωκράτη Φάμελο, Αγροτικός 

Ανάπτυξης και Τροφίμων κύριο Ευάγγελο Αποστόλου και τον 

αναπληρωτή υπουργό κύριο Ιωάννη Τσιρώνη.  

 Συγχαίρουμε και ευχαριστούμε τους ανωτέρω υπουργούς που 

εισηγήθηκαν και προώθησαν την ψήφιση του νομοσχεδίου αυτού.  

Ελπίζουμε με παρόμοια ευαισθησία,  στα θέματα προστασίας του 

περιβάλλοντος,  να  αποτραπεί ΧΥΤΑ ΧΥΤΥ ΟΕΔΑ στο Μαύρο Βουνό 

Γραμματικού και να γίνει  οριστική παύση των αντίστοιχων εργασιών.  

Συγκεκριμένα η ανωτέρω θαλάσσια περιοχή στο Σέσι  

Γραμματικού, συμπεριλαμβάνεται πλέον στο παράρτημα 1 του 

ανωτέρω ΦΕΚ και αφορά τον αναθεωρημένο εθνικό κατάλογο 
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περιοχών κατηγορίας ΖΕΠ όπως λέγεται NATURA 2000, στη σελίδα 

58733 του ΦΕΚ με αύξοντα αριθμό 236, κωδικό GR 2420016, 

ονομασία τόπου θαλάσσια περιοχή Νότια Ευβ οϊκού και έκταση 52.000 

εκτάρια.   

Σημειώνεται ότι  υπό τα στοιχεία η αναφερόμενη περιοχή, αφορά 

Ζώνη Ειδικής Προστασίας με βάση την οδηγία 2009 147 ΕΚ η οποία 

περιλαμβάνεται στο δίκτυο NATURA 2000 σύμφωνα και  με την οδηγία 

9243/Ε… σας δίνω αυτά τα στοιχεία γ ια να ανατρέξετε και να δείτε 

πόσο παράνομο γίνεται όλο και περισσότερο το έργο αυτό κύριε  

Πρόεδρε.   

Είναι λοιπόν πασιφανής η ανάγκη κυρία Περιφερειάρχης,  κύριο 

Περιφερειακοί  Σύμβουλοι,  άμεσης και οριστικής παύσης των εν λόγω 

εργασιών. Διότι  όπως αντιλαμβάνεστε,  ε ίναι αδιανόητο πέραν των 

προαναφερομένων,  να λειτουργήσει ΧΥΤΑ ΧΥΤΥ πάνω σε ρέμα που 

εκβάλλει σε γειτνιάζουσα θαλάσσια περιοχή NATURA.  

Σημειώνεται πόσο κάθετα ο νόμος ο ευρωπαϊκός,  η οδηγία η 

ευρωπαϊκή αλλά και η ελληνική νομοθεσία που έχει  δεχτε ί  την οδηγία 

αυτή, προστατεύει  αυτές τις  περιοχές.  Και μάλιστα διευκρινίζει  ο  

νόμος αυτός:   

Κάθε σχέδιο ακόμα κι  όταν δεν είναι άμεσα συνδεόμενο ή 

αναγκαίο για τη διαχείριση του τόπου, το οποίο όμως είναι δυνατόν να 

επηρεάζει  σημαντικά τον εν λόγω τόπο, κα θ’ εαυτό ή από κοινού με 

άλλα σχέδια,  εκτιμάται δεόντως ως προς τις  επιπτώσεις του στον τόπο,  

λαμβανομένου υπόψη των στόχων διατήρησής του.   

Οι αρμόδιες… αρχές πρέπει να βεβαιωθούν ότι  δεν θα 

παραβλάψει την ακεραιότητα του τόπου περί  του οποίου πρόκειται κ αι  
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ενδεχομένως αφού εκφραστεί  πρώτα η δημόσια γνώμη, η οποία 

πάντοτε αγνοείται κύριε Πρόεδρε με λύπη μου.  

Άρα λοιπόν επειδή η περιοχή Σέσι Γραμματικού είναι ήδη 

κηρυγμένη περιοχή NATURA ,  η παράκτια αυτή περιοχή και η οποία  

μάλιστα σε απόσταση αναπνοής,  εί ναι δίπλα στην παραλία και του 

Βαρνάβα, σας καλούμε να σεβαστείτε και την οδηγία  αυτή και την 

κήρυξη αυτή και  να σταματήσετε άμεσα αυτά τα έργα, πριν  

προστεθούν νέες παραβάσεις και νέες συνέπειες από τα ευρωπαϊκά 

κεκτημένα.  

Σας ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Σάλιαρη,  από τον Σύλλογο Σέσι .  Και μετά είναι η κυρία 

Αντωνίου,  από τον Πολιτιστικό Σύλλογο Βαρνάβα.  

Κα ΣΑΛΙΑΡΗ:  

Καλησπέρα σας.  Είναι φανερό ότι  σας ενοχλούμε.  Και τη ν κυρία 

Περιφερειάρχη και τους Περιφερειακού ς Συμβούλους,  γιατί  έχουμε 

έρθει  τόσες φορές εδώ και έχουμε δημιουργήσει όσα γνωρίζετε.   

 Είμαστε όμως, οι  ζωντανοί μάρτυρες ότι  στο Δήμο Μαραθώνα 

παραβιάζεται κάθε κανόνας του ελληνικού κράτους,  της Ευρωπαϊκής 

Ένωσης και ιδιαίτερα αυτός που απαιτεί  να υπά ρχει  συναίνεση από την 

τοπική κοινωνία για έργα σαν αυτό που ετοιμάζεται στο Μαύρο Βουνό.   

 Τέτοια συναίνεση δεν υπάρχει και αυτό το αποδεικνύουν χρόνια  

τώρα οι  προσφυγές των κατοίκων στη Δικαιοσύνη. Οι αναφορές στην 

Ευρωπαϊκή Ένωση, οι  διαδηλώσεις και οι  διαμαρτυρίες ,  οι  

συγκρούσεις με τα  ΜΑΤ και τα δακρυγόνα, οι  δικαστικές διώξεις σε 

βάρος τους.   

 Η ζωή και η ανάπτυξη της περιοχής,  έχει  επηρεαστεί  δυσμενώς 

από το έργο αυτό.  Το περιβαλλοντικό  έγκλημα και το οικονομικό 

σκάνδαλο, όπως εσείς  το χαρακτηρίσατε ,  πολύ  πριν αυτό 

ολοκληρωθεί.  Όπως επηρεάστηκε και το δάσος που κάηκε και 

αποψιλώθηκε,  τα ρέματα που διαγράφηκαν από τους χάρτες και ο  

Ευβοϊκός που γεμίζει  λάσπη με την πρώτη βροχή.  

Εμείς θα σταθούμε σε αυτή τη στιγμή που θεωρούμε ιερή. Στη 

στιγμή που τα  παιδιά και τα εγγόνια μας,  μαθητές όλων των σχολείων 

του Δήμου, παίρνουν την υπόθεση στα χέρια τους,  αναλαμβάνουν την 

ευθύνη για τη ζωή τους και το αύριο του τόπου μας.   
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Γι’ αυτά τα παιδιά  που θα διώξουν τον εφιάλτη της χωματερής,  

που θα επιβάλουν και θα εφαρμόσουν την ανακύκλωση,  συντάξαμε την 

ανοιχτή επιστολή που θα σας διαβάσω και θα σας καταθέσω και που 

την συνυπογράφουν οι  σύλλογοι γονέων και κηδεμόνων και οι  

περιβαλλοντικοί και πολιτιστικοί σύλλογοι της περιοχής.  Γιατί  τα  

παιδιά του Μαραθώνα, της Φυλ ής και της Μάνδρας,  δεν τα χωρίζει  

τίποτα.  Αλλά τα ενώνει η αγωνία τους για το αύριο και  περιμένουν 

από εσάς σοβαρές  αποφάσεις και λύσεις.  Σταματήστε το έργο όσο 

είναι καιρός.   

Κυρία Δούρου, μετά τα τελευταία γεγονότα και την έντονη 

παρουσία των παιδιών και  των νέων στις  κινητοποιήσεις εναντίον της 

ΟΕΔΑ στην περιοχή του Μαραθώνα,  θα πρέπει να απολογηθούμε και  

ίσως να τους ζητήσουμε συγνώμη.   

Όλους αυτούς τους καιρούς,  η ευπιστία μας,  οι  κομματικές ή 

ακόμα προσωπικές  αντιπαλότητες μας εξαπάτησαν. Προσπαθούσ αμε να 

τεκμηριώσουμε τα αυταπόδεικτα που είναι η κατασκευή ΧΥΤΥ μέσα 

σε ρέμα και η καταστροφή του Ευβοϊκού έως το Σούνιο.   

Δεν θα αναφερθούμε στην προεκλογική σας καμπάνια και στις  

μετέπειτα θέσεις σας.  δυστυχώς παγιδευτήκαμε στο παιχνίδι  της  

παραπληροφόρησης,  της σύγχυσης και του αποπροσανατολισμού  που 

εντελώς συνειδητά και μεθοδικά οργανώθηκε σε βάρος μας.   

Ίσως δεν μπορούσαμε να διανοηθούμε το μέγεθος της  

χυδαιότητας της απάτης.  Σημεία των καιρών κυρία Δούρου. Τώρα 

όμως και δυστυχώς για εσάς,  ανέλαβαν τ α παιδιά.  Ανέλαβαν την 

ευθύνη και την υποχρέωση απέναντι  στην ίδια τη ζωή τους που 

απειλείται από το έγκλημα και μεθοδικά ετοιμάζεται για τον τόπο που 

θα ζήσουν.   
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Δυστυχώς κυρία Δούρου για εσάς,  απασφαλίστηκε κάτι  πολύ 

επικίνδυνο. Ο λαός μας λέει ,  νερά, πα ιδιά και σύννεφα δεν πιάνονται.  

Εμείς πάντως θα είμαστε κοντά στα παιδιά μας να τα υποστηρίζουμε 

με όλες μας τις  δυνάμεις.  Αισθανόμαστε υπεύθυνοι γι ’  αυτά και την 

αγωνία τους να προστατεύσουν τον τόπο μας και να προστατεύσουν 

την ίδ ια τη ζωή τους.   

Πλάι τους και μαζί  τους ενωμένοι σας ζητάμε να σταματήσετε το 

έγκλημα. Υπογράφετε από Συλλόγους.  Να τους διαβάσω κύριε 

Πρόεδρε;  

Πολιτιστικός Σύλλογος Σέσι,  φυσικά, ο Εν Δράσει,  ο 

Πολιτιστικός και Περιβαλλοντικός Σύλλογος Βαρνάβα, ο Σύλλογος 

Γονέων και Κηδεμόνων 1 ο υ  Γυμνασίου Νέας Μάκρης.  Σύλλογος 

Γονέων και Κηδεμόνων Δημοτικού Σχολείου Ανατολής,  Σύλλογος 

Φίλων Αρχαιολογικού Μουσείου Μαραθώνα.  Εξωραϊστικός 

Πολιτιστικός Σύλλογος «Ξυλοκέριζα», Επιτροπή Αγώνα Γραμματικού 

«Κυριάκος Γκίκας» ,  ΑΟΓΝ Νέας Μάκρης –  Μαραθώνα  που είναι  μέλος 

ΟΓΕ, Πολιτιστικές Απόπειρες,  Κέντρο Βιωσιμότητας 

Βορειοανατολικής Αττικής,  Σύλλογος Οικισμού Αύρα Κάτω Σούλι ,  

Σύλλογος Γονέων Λυκείου Μαραθώνα, Σύλλογος Γυναικών 

Γραμματικού.  

Σας ευχαριστώ πολύ.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Αντωνίου και μετά  ο κύριος Δημήτρης Δαμάσκος.  Η κυρία 

Μαρίνα Αντωνίου είναι από τον Πολιτιστικό Σύλλογο Βαρνάβα.  

Κα ΑΝΤΩΝΙΟΥ:  

Κυρίες και κύριοι  σύμβουλοι,  με λύπη μας διαπιστώνουμε,  πως ενώ το 

Σύνταγμα της Ελλάδας προστατεύει  τους πολίτες και τα ρέματα, στην 

περίπτωση του  ΧΥΤΑ Γραμματικού δεν προστατεύονται  τίποτα από τα 

δύο.  

 Τον Ιούνιο του 2014, μετά την εκλογή της  η κυρία 

Περιφερειάρχης σε ομιλία της  στο Γραμματικό  μας ζητούσε να μην 

ξεχάσουμε ποτέ πως ο ΧΥΤΑ Γραμματικού στο Μαύρο Βουνό είναι 

λάθος χωροθετημένος και παράνομος.  Εμείς δεν το ξεχάσαμε ποτέ.   

Εκείνη επίσης μας είπε ότι  θα είναι πάντα στο πλευρό μας για να 

αποδείξουμε με κάθε τρόπο αυτό που λίγο πολύ αν δει  κανείς  το 

σημείο που βρίσκεται ο ΧΥΤΑ είναι αυταπόδεικτο και  ότι  θα κάνει  τα 

πάντα για να το σταματήσε ι.  Δεν το ξεχάσαμε εμείς ,  αλλά δυστυχώς το 

ξέχασε εκείνη.   
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 Αναρωτιόμαστε όμως, γιατί  το ξέχασε τόσο γρήγορα η ίδια και 

θέτουμε το εξής  ερώτημα. Μας λέγατε ψέματα ή δεν  μας 

αποκαλύπτατε όλη την αλήθεια; Όλοι παραδεχόμαστε πως στη Φυλή 

συντελείται επί  δεκαετίας τώρα ένα έγκλημα. Πώς πάτε να το 

διορθώσετε;  Κάνοντας ένα άλλο έγκλημα;  

 Δεν είναι δυνατόν να φαντάζεται κανείς  πως ο Κωστάκης που 

κατοικεί  στην Φυλή και πεθαίνει  από καρκίνο,  θα γίνει  καλά αν 

πεθάνει κι  ο Γιωργάκης από καρκίνο στο Γραμματικό.  Ή ότι  θα νιώσει 

καλύτερα μαθαίνοντάς το.   

 Συνειδητοποιείτε  πως ο ΧΥΤΑ στο Γραμματικό είναι άχρηστος; 

Γιατί  σύμφωνα με τα στοιχεία με του ΠΕΣ ΔΑ που εσείς  ψηφίσατε,  θα 

αφαιρέσει όγκο σκουπιδιών από τη Φυλή,  ο οποίος αναλογεί  μόλις  7 

ημέρες το χρόνο.  

 Και εδώ, βάζουμε ένα ακόμα ερώτημα. Μήπως ο ΧΥΤΑ 

Γραμματικού είναι  άχρηστος γιατί  δεν πρόκειται να σώσει τη Φυλή; 

Τη Φυλή θα τη σώσει  η ανακύκλωση,  η μείωση του όγκου σκουπιδιών 

σε όλη την Αττική.  Μπορούμε να χρησιμοποιήσουμε μεθόδους,  που 

ήδη έχουν χρησιμοποιηθεί  σε  άλλες ευρωπαϊκές χώρες,  οι  οποίες  

προστατεύουν και τους πολίτες και το περιβάλλον που ζουν.   Και 

ασφαλώς και την υγεία τους.   

 Επειδή,  όπως είναι  γνωστό η φύση δεν υπακούει σε ανθρώπινους 

νόμους,  έχει  τους δικούς της.  Σας θέτουμε προ των ευθυνών σας για τ ο 

έγκλημα που πρόκειται να διαπραχθεί στη Βορειοανατολική Αττική.   

Σας ζητάμε να το ξανασκεφτείτε  και να αποτρέψετε την 

καταστροφή του Ευβοϊκού και ολόκληρης της Αττικής,  η οποία σε 

καμία περίπτωση, σας το ξαναλέω, δεν μπορεί  να μην έχει  ανθρώπινα 

θύματα και αυτό σημαίνει  ότι  δημιουργεί  ευθύνες σε όλους.  Για ό,τι  
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συμβεί στο μέλλον,  η ευθύνη θα είναι εξ ολοκλήρου δική σας,  αν 

φυσικά επιτρέψετε να γίνει  ο ΧΥΤΑ, ΧΥΤΥ, ΟΕΔΑ στο Γραμματικό.   

Σας ζητούμε και σας καλούμε να αποφασίσετε και να ψηφίστε 

την παύση εργασιών στο Μαύρο  Βουνό,  αφού όλα τα στοιχεία,  

πραγματικά στοιχεία και όχι  κατασκευασμένα,  αποδεικνύουν ότι  η 

χωροθέτηση είναι λάθος και αυτό που πρόκειται να συμβεί είναι ένα 

έγκλημα.  

Δικαιούμαστε να ανησυχούμε και να παλεύουμε για τον τόπο 

μας.  Εσείς  όμως έχετε υποχρέωση όχι μόνο να μας ακούσετε,  αλλά να 

μας προστατεύσετε σύμφωνα με το Σύνταγμα. Άλλωστε υπάρχουν 

λύσεις για να αλλάξει χρήση το συγκεκριμένο σημείο και να γίνει  κάτι  

που θα αναβαθμίζει  και άλλο τον τόπο που είναι ένας παράδεισος.  Ο 

μοναδικός  που έχει  μείνει  στην Αττική.  Αρκεί να θέλουμε να τις  

βρούμε και να τις  εφαρμόσουμε.   

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Δημήτρης Δαμάσκος,  Πρόεδρος της Επιτροπή ς  Αγώνα κατά 

του ΧΥΤΑ Γραμματικού.  

Κος ΔΑΜΑΣΚΟΣ:  

Γεια σας κι  από μένα. Το ότι  το έργο είναι παρ άνομο, είναι 

τελειωμένο, έτσι.  Εγώ θα σας πάω μία πιο πίστα πιο πέρα τώρα. Είναι 

παράνομο, γιατί  ήδη το λέει  και η μελέτη του ΙΓΜΕ που καλέσατε για 

συνδρομή σας.   

 Είναι μια μελέτη που καταρρίπτει  το βασικό επιχείρημα του 

ΣΤΕ, όχι   επιχείρημα, στοιχείο βάσει  του οποίου ένα ΣΤΕ στηρίχτηκε 

για να βγάλει την απόφαση την πρώτη, περί μη ύπαρξης ρεμάτων.   
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 Η μελέτη του ΙΓΜΕ, που φτιάξατε για συνδρομή σας και στην 

Ευρωπαϊκή Επιτροπή Αναφορών, λέει  φαρδιά πλατιά ότι  το ρέμα 

υπάρχει και μάλιστα  με λεκάνη απορροής 1 .400 ρεμάτων.  

 Ο δεύτερος που είχε αποφασίσει ότι  το έργο είναι παράνομο, 

είναι το Ταμείο Συνοχής και το ερώτημα που τίθεται,  το θέτω και πάλι 

έτσι,  το ακούσατε σήμερα από όλους τους ομιλητές,  ε ίναι κατά πόσο 

είστε σαν Περιφερειακοί Σύμβουλοι εσείς  οι  υπό λοιποι ε ;   

Όσοι ανήκετε ειδικά και στην Οικονομική Επιτροπή,  γνώστες 

του γεγονότος ότι  το έργο αυτό δεν το πληρώνει  με την όποια 

συγχρηματοδότηση το 80% η Ευρωπαϊκή Ένωση μέσω του Ταμείου 

Συνοχής.  Το Ταμείο Συνοχής το έχει  χαρακτηρίσει  παράνομο, το έχει  

απεντάξει  διαπαντός από το 2015.   

Και ένα άλλο θέμα που αφορά την διοίκησή σας φυσικά,  είναι  

ποιες πράξεις  έχετε πάρει,  αναφέροντας ότι  το έργο χρηματοδοτείται 

από το Ταμείο Συνοχής,  για να ελεγχθούν ως προς τη νομιμότητα.  

Κα…………... . :  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΔΑΜΑΣΚΟΣ:  

Ανοίγουν πολλά θέματα. Η ευκαιρία από εδώ και πέρα είναι αυτό που 

είχαμε εντοπίσει  και μέσα από τα κινήματα, από το 2008. Ότι  αυτή η 

υπόθεση είναι τόσο βρώμικη και υπάρχει τόση διαφθορά μέσα σε αυτή 

την υπόθεση, την οποία μια εξουσία αποθρασυ μένη, έχει  προχωρήσει,  

έχει  ζυμωθεί  με αυτή τη διαφθορά , που είναι και  μία τεράστια 

ευκαιρία για να καθαρίσουμε τα κακώς κείμενα παντού.  

Όχι μόνο στην παράταξή σας.  Η οποία φυσικά τελείωσε μετά από 

αυτό,  αλλά και στις  υπόλοιπες.  Τον τρόπο που έχουν αντιδρά ει και την 

άγνοια που είχαν γ ια τις  παρανομίες που εκτελέσατε.   
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Αυτό που έχω να σας πω είναι το εξής.  Ποια είναι η λύση.  Το 

τελευταίο σας άλλοθι,  στον δικό σας κόσμο, είναι ότι  τι  να κάνω; Οι 

Δήμοι δεν ανακυκλώνουν.  Προς τούτο δε,  ε ίχατε δώσει  και  την 

επιστολή προς στους Δήμους γ ια να κάνουν τοπικά σχέδια 

ανακύκλωσης.   

 Ξέροντας ότι  είναι  σαν να ζητάτε από ακατάλληλους ανθρώπους 

να κάνουν κάτι  το οποίο δεν μπορούν να κάνουν.  Το αποτέλεσμα του 

αθροίσματος των τοπικών σχεδίων που εισπράξατε,  σας δίνει  ένα 

επίπλαστο επιχείρημα, ότι  είστε αναγκασμένοι να εκτελέστε αυτόν τον 

περιφερειακό σχεδιασμό, κάνοντάς του μάλιστα δίαιτα.   

Τον σχεδιασμό του κυρίου Σγουρού,  υποδιπλασιάζοντας δηλαδή 

ουσιαστικά τα εργοστάσια επεξεργασίας σύμμεικτων.  Και πάλι  δεν  

είναι νόμιμο και πάλι δεν είναι.  Δεν είναι νόμιμο συνολικά. Και πάλι 

δηλαδή η χώρα μας θα βρεθεί  να έχει  επενδύσει σε σχέδια,  για τα 

οποία θα πληρώσουν στις  επόμενες  δεκαετίες τα λεφτά, θα σας τα 

πάρουν πίσω.  

Και δεν μιλάω για το Γραμματικό,  το Γραμματικό είπαμε 

τελείωσε,  δεν μπορείτε να το κάνετε.  Ποια είναι η λύση; Καταρχάς η 

λύση υπαγορεύεται από το εξής φοβερό στοιχείο της Eurostat  που λέει  

ότι  ε ίμαστε κατά τέσσερις φορές ακριβότεροι στη διαχείριση των 

απορριμμάτων, απ’ ότι  ο ευρωπαϊκός μέσος όρος,  ενώ παράλληλα 

είμαστε στο πάτο των χωρών ως προς την ανακύκλωση.  

Και πολύ πιο κάτω από την ανακύκλωση που δηλώνουμε του 19 -

20% δεν υπάρχει,   αυτό το ξέρετε είναι ψέμα.  Η ανακύκλωση στην 

Αττική είναι μετά βίας 5% και στην υπόλοιπη Ελλάδα ακόμα πιο κάτω.  

Και ποια είναι η λύση; Αυτή που εφαρμόζουν οι  άλλοι.  Σας το 

είπε και η προηγούμενη ομιλήτρια,  είναι πρόληψη, διαχωρισμός στην 
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πηγή με κίνητρα. Με κίνητρα στην κοινωνία.  Αυτό το τέσσερις φορές 

ακριβότερη σαν χώρα, σημαίνει  ότι  είμαστε κατά 1,5 δισεκατομμύριο 

ακριβότεροι στη δ ιαχείριση.  

Αυτό το 1,5 δισεκατομμύριο ανήκει στην κοινωνία.  Αν το 

επιστρέψετε στην κοινωνία με κίνητρα, όπως  κάνουν πολλές φορές  

στην Ευρώπη, το κάνετε εσείς  στην περιφέρειά σας.  Κι αυτές ήταν και  

οι  συζητήσεις που γινόντουσαν προεκλογικά  έτσι;  Τις οποί ες δεν  

εφαρμόσατε,  θα είχε ήδη δοθεί  μία   λύση και θα συνεχίζατε την 

πολιτική σας καριέρα ένδοξα.  

Ενώ αυτή τη στιγμή κυρία Δούρου, σας απευθύνομαι προσωπικά, 

έχετε τελειώσει.   

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Γιώργος Μπάρδης από τη νεολαία του Μαραθώνα .   

Κος ΜΠΑΡΔΗΣ:  

Καλησπέρα και από μένα κύριοι  Περιφερειακοί Σύμβουλοι και κυρία  

Περιφερειάρχη. Γνωρίζετε το λόγο για τον οποίο βρισκόμαστε εδώ. Το 

θέμα πολυσχιδές.  Ας ξεκινήσουμε λοιπόν από τη νομική άποψη.  

Το έργο δεν μπορεί να υλοποιηθεί  γιατί  παραβιάζε ι  το νόμο 

3164/2003 του άρθρου 33 το οποίο προβλέπει την προστασία του 

περιβάλλοντος,  με σύγχρονη εξυπηρέτηση του δημοσίου συμφέροντος 

και για την περίπτωση αυτή είναι η κύρια υγεία των πολιτών.  

Ας δούμε λοιπόν εάν η δημιουργία ΟΕΔΑ στην περιοχή Μαύρο 

Βουνό Γραμματικού και γενικότερα στην Ελλάδα, τηρεί το Σύνταγμα 

και τους νόμους και πάνω απ’ όλα φροντίζει  για την υγεία των 

πολιτών.   
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Οι επιπτώσεις από τα ΧΥΤΑ ΧΥΤΥ, ακολουθούν αποσπάσματα 

από το άρθρο του ιατρού και καθηγητή Πανεπιστημίου,  Δημητρίου 

Λινού. Τα σκουπίδια είτε χύμα είναι,  είτε με προηγούμενο διαχωρισμό 

και συμπίεση σε πακέτα θα ριχθούν στον ήδη κατασκευασμένο χώρο 

του Γραμματικού, πάνω σε ένα λάινερ,  μια πλαστική μεμβράνη, για να 

μην επιτρέπουν τα υγρά από τα σκουπίδια να εισέρχονται στο 

υποκείμενο έδαφος του  υδροφόρου ορίζοντα.   

Πάνω από τα σκουπίδια θα τοποθετείται χώμα,  ώστε το θέαμα να 

μην είναι αποκρουστικό από τη σήψη των σκουπιδιών και οι  οσμές να 

περιορίζονται τοπικά. Ωστόσο, ακόμα και το καλύτερο πλαστικό,  

λάινερ,  σε πολύ λίγο χρόνο πα ρουσιάζει  ανοίγματα που επιτρέπουν 

στα υγρά από τα σκουπίδια να διαφύγουν στο υπέδαφος.   

Τι θα εμποδίσει  λοιπόν το κατακάθι από την βιοαποσύνθεση των 

σκουπιδιών στο ΧΥΤΑ ΧΥΤΥ του Γραμματικού να φτάσει στον 

Ευβοϊκό ή ακόμα και στη Λίμνη του Μαραθώνα ή και σ ε κάθε καθαρή 

πηγή και να την μολύνει.   

Έχουν γίνει  πολλές μελέτες πάνω στο θέμα ΧΥΤΑ –  ΧΥΤΥ και  

από εκεί  διαπίστωσαν ότι  έχει  αυξηθεί ο καρκίνος του πνεύμονα, από 

την οσμή στα  5 χιλιόμετρα, επίσης έχουν αυξηθεί όλες οι  παθήσεις 

των πνευμόνων.  

Ας δούμε όμως τώρα από την σκοπιά του πολιτισμού και της 

ιστορίας που μάλλον θέλετε να ξεχάσουμε και να θάψουμε κάτω από 

τα σκουπίδια.  Ο Δήμος μας έχει  ρίζες από την εποχή του χαλκού.  

Τετράπολις,  ε ίναι ένας σπουδαίος τόπος με ένδοξη ιστορία και  

πολιτισμό. Πιο συγκεκριμένα, σημαντική ζημία και φθορά θα υποστεί  

ο Πολιτισμός,  καθώς το έργο αυτό αποτελεί  μίασμα στην καρδιά της  

ιστορίας.  Μιας ιστορίας που κρατά από 490 προ Χριστού, έως και 
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σήμερα, μέσω των μαραθωνίων δρόμων που την κρατούν ακόμα 

ζωντανή.  

Καθώς ο μαραθών ιος που θα διεξαχθεί ,  θα είναι δύσκολο να 

περάσουν τα σκουπιδιάρικα γιατί  κάποιοι  γραφικοί  θα θέλουν να 

τρέξουν,  τηρώντας μια παράδοση τόσων ετών.  

Επίσης,  μην ξεχνάμε και τα αρχαία ορυχεία.  Σημαντική και η 

Ραμνούντα,  καθώς εκεί  φιλοξενήθηκε ο Ναός της  Νέμ εσις,  θεά της  

Δικαιοσύνης,  της Ισορροπίας και προάγγελος της εκδίκησης.   

Δεν μπορούμε και  δεν έχουμε τη δικαιοδοσία,  ούτε εμείς ,  ούτε 

κανείς ,  να θάψει την ιστορία κάτω από τα σκουπίδια.   Όσο είναι στο 

χέρι μας λοιπόν να αναστείλουμε ΧΥΤΑ –  ΧΥΤΥ –  ΟΕΔΑ γιατί  το 

θέμα δεν είναι  φαντασιώσεις  κάποιων και ούτε υπερθεματισμοί 

κάποιων  ακατάλληλων οπισθοδρομικών.  

Είναι η απόλυτη αλήθεια αλλά και πάλι γιατί  να σταθεί εμπόδιο 

στα τόσο επιβλαβή σχέδιά σας,  κάτι  πεταμένες πέτρες  και απομεινάρια  

αρχαίων ναών, δημιουργήματα και αυτά κάποιων γραφικών.  

Επιτρέψτε μου να κλείσω με μια φράση από τις  Βάκχες του 

Ευριπίδη: Και όσα ήταν να γίνουν δεν έγιναν,  ενώ αυτά που ήταν να 

μην πραγματοποιηθούν,  βρήκε τρόπο η φύση να τα πραγματοποιήσει.   

Τώρα επιτρέψτε μου να θέσω και ένα ε ρώτημα στην κυρία  

Περιφερειάρχη: «Πώς να σωπάσω μέσα μου την ομορφιά του κόσμου»;  

Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Αθηνά Λινού, Πρόεδρος Ινστιτούτου Προληπτικής 

Περιβαλλοντικής και Εργασιακής Πολιτικής.  Και μετά ο κύριος 

Βασίλειος Αχλάδης.   

Κα ΛΙΝΟΥ:  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004169



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

70 

Καλησπέρα σε όλους,  λέγομαι Λινού και είμαι καθηγήτρια στην 

Ιατρική Σχολή και διδάσκω τα τελευταία 35 χρόνια στην Ιατρική της  

Αθήνας,  Ιατρική Περιβάλλοντος και  Εργασίας.  Επιπλέον διευθύνω το 

μοναδικό μεταπτυχιακό Εκτίμησης και Διαχείρισης Περιβαλλοντικού 

και Εργασιακού Κινδύνου στη χώρα και έχω διδάξει  αντίστοιχα 

μαθήματα, σε πανεπιστήμια κυρίως της Αμερικής.   

 Μέχρι σήμερα έχω κάνει πάρα πολλές μελέτες που αφορούν την 

επίδραση του περιβάλλοντος στην υγεία,  τόσο στην Ελλάδα όσο και  

στην Ευρώπη και αρκετές στην  Αμερική, στα πρώτα μου χρόνια .  

 Εκείνο που θέλω να καταθέσω σήμερα, είναι ότι  η επιστήμη, η 

επιδημιολογία συνεχίζει  να αποδεικνύει  καθημερινά την επίδραση του 

περιβάλλοντος των ΧΥΤΑ στην υγεία.   

Η πιο πρόσφατη μελέτη έγινε το 2016, δημοσιεύτηκε στο Oxford 

Press και αποδεικνύει  ότι  η ρύπανση ακόμα και της ατμόσφαιρας από 

τα ΧΥΤΑ, προκαλεί σε απόσταση 10 με 15 χιλιόμετρα, αυξημένο 

καρκίνο του πνεύμονα. Θανάτους από αναπνευστικά προβλήματα.  

Και πρέπει να ομολογήσω ως γιατρός ότι  δεν  υπάρχει 

φριχτότερος θάνατος,  από το θάνατο που προκαλείται από 

αναπνευστική ανεπάρκεια.  Βέβαια το κάπνισμα εξίσου και ίσως 

περισσότερα από τις  αναθυμιάσεις από τα ΧΥΤΑ προκαλεί αυτή τη 

νόσο.  

Επιπλέον,  η πρόσφατη αυτή μελέτη που έγινε σε 9 ΧΥΤΑ ανά 

τον κόσμο, αποδεικνύει  ότι  στις  περιοχές αυτές γεννιούνται  παιδιά  

ολιγοβαρή και με σοβαρές γενετικές ανωμαλίες.  Δεν έχει  εκτιμηθεί 

ακόμα αν υπάρχουν και θάνατοι εμβρύων πρόωροι.   

Σαν καθηγήτρια Δημόσιας Υγείας,  θεωρώ ότι  αυτή τη στιγμή 

πρέπει να γίνουν δύο πράγματα.  Πρώτον,  να επανεξετα στεί  η 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004170



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

71 

οριοθέτηση των ΧΥΤΑ με καινούργια σύγχρονη εκτίμηση 

περιβαλλοντικού κινδύνου.  

Η πιο σύγχρονη μεθοδολογία που έχει  δημοσιευτεί  κι  αυτό 

δείχνει  τι  κάνουν οι  σοβαρές χώρες,  έγινε στην Αγγλία μέσα στο 2016.  

Θα πρέπει να υλοποιηθεί  δηλαδή με σύγχρονο, έ ντιμο τρόπο 

καινούργια εκτίμηση κινδύνου.   

Το δεύτερο που πρέπει να εφαρμοστεί  άμεσα, είναι η εντολή της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης,  που στη βασική της αρχή, στη δημιουργία 

δηλαδή του πώς λειτουργεί  η Ευρωπαϊκή Ένωση, έχει  στο άρθρο 191 

την αρχή της προφύλαξης.  Για  την οποία η απόδειξη ότι  δεν υπάρχει  

κίνδυνος,  δεν επαφίεται  στους πολίτες  που αμφισβητούν ή που 

μπορούν να αμφισβητηθούν,  αλλά  στην Πολιτεία.   

Η Πολιτεία πριν προχωρήσει και δεν διακόψει αυτό το έργο,  

οφείλει  να αποδείξει  με έντιμες διεθνείς  μελέτες ότι  δεν υπάρχει 

κίνδυνος.  Και δεν  νομίζω ότι  μπορεί να το κάνει .   

Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος  Αχλάδης και μετά ο κύριος Σοχοράκης.  Ο κύριος Αχλάδης 

δεν θα μιλήσει,  ο κύριος Σοχοράκης.   

Κος ΣΟΧΟΡΑΚΗΣ :  

Γεια σας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Είναι Αντιπρόεδρος του Περιβαλλοντι κού Συλλόγου Βαρνάβα.  

Κος ΣΟΧΟΡΑΚΗΣ:  

Μάλιστα. Κοιτάζοντας την ομιλία της κυρίας Δούρου, πριν λίγες 

μέρες,  με τα παιδιά και με κάποιους ιδιώτες που πήγαν και 
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κουβεντιάσανε μαζί της,  έκανε κάποια ερωτήματα, τα οποία τώρα θα 

ήθελα να τις  απαντήσω.   

 Ερώτημα,  πού θα πάμε τα σκουπίδια μας,  ρωτάει και τους  

Δημοτικούς Συμβούλους και τους ιδιώτες.  Η απάντηση είναι όχι  στο 

Μαύρο Βουνό του Γραμματικού. Ο λόγος; Θα δανειστώ μία παράγραφο 

από την ομιλία της,  που είχε κάνει  τον 6 ο  του 2014 στο Γραμματικό,  

όντας εκλεγμένη Περιφερειάρχης.   

Είπε τότε στον κόσμο, μην ξεχνάτε ότι  το έργο αυτό είναι  

παράνομο, είναι λάθος χωροθετημένο, είναι πάνω σε ρέματα και δεν  

πρέπει να λειτουργήσει ποτέ.  Αυτός ε ίναι και ο λόγος,  που σκουπίδια 

δεν πρέπει να πάνε στο συγκεκριμένο σημείο.   

Άλλωστε για  τα σύμμεικτα είναι  λάθος η χωροθέτηση, για τα 

υπολείμματα είναι  σωστή η χωροθέτηση;  Ο Γιωργάκης της Φυλής,  

όπως είπε και προηγούμενος ομιλητής,  δεν πρόκειται να αισθανθεί 

καλύτερα επειδή θα μάθει ότι  πεθαίνουν και παιδιά στο Γραμματικό 

και στον Βαρνάβα και στο Δήμο Μαραθώνα.  

Επίσης όμως θέλω να σας πω, ότι  δεν θα πεθάνουν μόνο εκεί  

παιδιά.  Θα πεθάνουν παιδιά σε όλη την Αττική,  διότι  μέσω της  

τροφικής αλυσίδας ,  θα μεταφερθούν οι  διοξίνες στα πιάτα όλων των 

Αθηναίων.  

Όσοι ψωνίσουν κηπευτικά προϊόντα από τον Δήμο Μαραθώνα, 

όσοι πάρουν ψάρια,  ψαρεμένα στον Ευβοϊκό,  θα έχουν το πρόβλημα 

των διοξινών στο πιάτο τους.  άρα η μόλυνση δεν περιορίζεται μόνο 

στο συγκεκριμένο σημείο του Γραμματικού και του Βαρνάβα.  

Ένα άλλο ερώτημα που  έθετε η Περιφερειάρχη ς ήταν η αρχή της  

εγγύτητας,  με βάση την οποία επιλέχτηκε το σημείο.  Εκτός από την 
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αρχή της εγγύτητας,  μάλλον η αρχή της εγγύτητας,  δεν  είναι το Α και  

το Ω της ορθολογικής σκέψης.   

Υπάρχουν και  άλλες αρχές που συνυπολογιστούν για να πάρεις 

μία απόφαση.  Όπως είναι η αρχή της  λογικής και η αρχή του κόστους 

–  ωφέλειας.  Στην πλευρά του κόστους,  ας βάλουμε,  ας βάλουμε 

καρκίνους,  ας βάλουμε κοστοβόρες θεραπείες που θα επιβαρύνουν το 

Εθνικό Σύστημα Υγείας.   

Στην πλευρά των εσόδων βάλτε εσείς  ό,τι  θέλετε και φέρτε μας 

μετά τον απολογισμό, για να δούμε τον ισολογισμό. Ποιο είναι  

μεγαλύτερο, το κόστος ή η ωφέλεια;  

Όσο για εσάς τους Περιφερειακούς Συμβούλους,  όπως σας 

ανέφεραν και προηγουμένως, οφείλετε  να γνωρίζετε ότι   το έργο έχει  

απενταχθεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση . Θα σας διαβάσω την 

συγκεκριμένη παράγραφο, αν και έχει  κατατεθεί  και στα Πρακτικά και 

μπορείτε να το βρείτε  και μόνοι  σας.   

Αλλά νομίζω ότι  έχει  σημασία.  Οι  υπηρεσίες της Επιτροπής,  

όπως λέει  η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, το Ταμείο Συνοχής,  βασιζόμενο στα 

στοιχεία που διαθέτουν,  κρίνουν ότι  οι  δαπάνες αναφορικά με το έργο,  

οι  οποίες ανέρχονται σε 12. 388.830,39 ευρώ δεν είναι επιλέξιμες.  

Επειδή το έργο δεν είναι ολοκληρωμένο και λειτουργικό και  δεν  

εφαρμόζεται η περιβαλλοντική νομοθεσία.  Κατά συνέπεια  οι  

επιλέξιμες  δαπάνες είναι ευρώ μηδέν.  Υπόλοιπο προς ανάκτηση 

11.069,753,05 ευρώ.  

Το θέμα όπως σας είπαν και προηγουμένως, έχει  πάει  και στην 

Επιτροπή Αναφορών, στην ΟΛΑΦ, στην Επιτροπή Διαφθοράς της 

ΟΛΑΦ. Πράγμα που σημαίνει  ότι  οι  Ευρωπαίοι ψάχνουν να βρουν και 

υπόγειες διαδρομές  για το πώς έγινε αυτή η χωροθέτηση.   
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Οφείλετε να γνωρίζετε ότι  η χωροθέτηση του ΧΥΤΑ 

Γραμματικού, δεν  έγινε από επιστήμονες,  έγινε από τη Βουλή, οι  

οποίοι  έχουν προτείνει  10 σημεία,  12 σημεία.  Και το ΧΥΤΑ 

Γραμματικού ήταν το τελευταίο,  ίσως και το χειρότερα από όλα τα 

προηγούμενα. Και  επειδή δεν  υπήρχε άλλο, αναγκάστηκαν τελικά να 

σταματήσουν εκεί .   

  Σας προσκαλούμε να έρθετε είτε όλοι σας,  είτε αντιπροσωπεία  

σας και θα σας ξεναγήσουμε στο χώρο, για να δείτε  πραγματικά πώς 

είναι το έργο,  γ ιατί  πιστεύω ότι  δεν έχετε εικόνα του έργου.  

 Εδώ τώρα θα σας πω τι  είδαν οι  Ευρωπαίοι που ήρθαν από το 

Ταμείο Συνοχής,  όταν καλέστηκαν για να κάνουν αυτοψία στο σημείο.  

Κατά την άφιξή μας,  στον τόπο κατασκευής του ΧΥΤΑ, η 

αντιπροσωπεία είδε ότι  ο ΧΥΤΑ βρ ίσκεται σε ειδυλλιακή τοποθεσία,  

σε μια κοιλάδα κοντά στη θάλασσα, με εξαιρετική  θέα στον νότιο 

κόλπο της Εύβοιας.   

 Και εγώ συμπληρώνω αντί  εκεί  να φτιάξουμε ένα ξενοδοχείο 7  

αστέρων, θα φτιάξουμε ΧΥΤΑ, απίστευτο και ούτε και οι  ξένοι 

μπορούν να το πιστέψουν. Οι άνθρωποι της Φυλής,  πέθαναν και 

πεθαίνουν ακόμα, αλλά μας έδωσαν εμάς την ευκαιρία  να κερδίσουμε 

χρόνο.  

 Χρόνο, για να αποφασίσουμε,  μια και είμαστε τελευ ταίοι  από την 

Ευρώπη και από τα  πολιτισμένα κράτη, που δεν έχουμε αποφασίσει τι  

θα κάνουμε με τα  σκουπίδια μας.  Μας έδωσαν το χρόνο λοιπόν να 

δούμε ποιο μοντέλο μας κάνει .  Της Αγγλίας,  της Γαλλίας,  της Ιταλίας,  

της Σουηδίας;   

Συνδυασμός δύο από αυτών; Και με ασφάλεια να προχωρήσουμε 

σε μία σωστή επιλογή μοντέλου, το οποίο δεν θα βλάψει  την κοινων ία.  
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Πόσους ΧΥΤΑ έχει  η Αγγλία,  πόσους ΧΥΤΑ έχει  η Σουηδία; Γιατί  

εμείς  λοιπόν το 2018 έχουμε σαν λύση το ΧΥΤΑ ή ΧΥΤΥ, με ποιο 

σκεπτικό;  

Αυτά είχα να σας πω, ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Ασημακοπούλου,  Πρόεδρος Τοπικής Κοινότη τας Βαρνάβα.  

Κα ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ:  

Καλησπέρα σας,  δεν έχω κάποιο χειρόγραφο, γιατί  ήθελα να ακούσω τι  

θα ειπωθεί και να μιλήσω λ ίγο από καρδιάς.  Κύριοι  νομίζω ότι  

μπορούμε να καταλάβουμε πάρα πολύ καλά όλοι μας,  πόσο πολύ έχει  

υπολογίσει  η Περιφέρεια τ ις  αντιδράσεις μας,  από το πώς  έχει  τεθεί  το 

θέμα το σημερινό.   

 Μιλάμε λοιπόν σήμερα για μία συζήτηση. Και εγώ θα πω λοιπόν 

ότι  οι  συζητήσεις κύριοι  γίνονται στα καφενεία.  Εδώ μέσα είναι για να 

παίρνουμε αποφάσεις και  όχι  μόνο, να υλοποιούμε τις  αποφάσεις.  Εδώ 

εμείς δεν ήρθαμε βόλτα, όλος αυτός ο κόσμος,  έχει  έρθει  με μία  

απόφαση Δημοτικού Συμβουλίου.   

Με μία απόφαση 33.000 κατοίκων, οι  οποίοι  απαιτούν από την 

Περιφέρεια να κάτσει κάτω και να ακούσει το τι  συμβαίνει .  Και αν 

θέλει  να κάνει  μία αναδιοργάνωση του περιβαλλοντικού τους  

σχεδιασμού,  αν θέλει  και  εμείς  να συμβάλουμε και ο  καθένας τέλος 

πάντων να έχει  τα σκουπίδια του να τα διαχειριστεί ,  θα πρέπει αυτά 

που είχε από ένα ΕΣΠΑ, τώρα κάπου κοντά αν έχω διαβάσει σωστά.  

Κάποια 30 εκατομμύρια κάτι ,  που ήταν να τα δώσει  στους  

Δήμους για να γίνει  ανακύκλωση στην πηγή,  να μην τα δώσει δεξιά κι  

αριστερά σε τόκους υπερημερίας και  να μην μπορέσουν ποτέ να πάνε 
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εκεί  που έπρεπε,  ώστε να ξεκινήσει  η διαχείριση και η ανακύκλωση 

στην πηγή.  

Νομίζω ότι  είμαστε σε πολύ λάθος βάση  και νομίζω ότι  όλα  αυτά 

που λέγονται από όλους εμάς εδώ, είναι όχι  γιατί  θέλουμε κάποιον να 

πείσουμε,  το ξέρουν όλοι πάρα πολύ καλά το τι  συμβαίνει  στο 

Γραμματικό.   

Ξέρουν όλοι  πάρα πολύ καλά ότι  είναι ρέμα. Ξέρουν πάρα πολύ 

καλά, ότι  είναι  το χειρότερο σημείο που θα μπορού σαν να περάσουν 

σκουπιδιάρικα.  Μέσα από ρέματα, μέσα από απίστευτη φύση, σε ένα 

σημείο που δεν έχει  δρόμους να πας,  δεν υπάρχει πρόσβαση δηλαδή.  

Πρέπει να γίνουν του κόσμου οι  απαλλοτριώσεις,  πρέπει να 

γίνουν χίλια δύο,  να αλλάξει  όλο το τοπίο.  Να ρημαχτ εί  μια ολόκληρη 

περιοχή,  γιατί  κάποια στιγμή αποφασίστηκε ένας ΧΥΤΑ στο 

Γραμματικό,  που νομίζανε ότι  δεν θα έχει  τόση όση αντίδραση 

χρειάζεται για να γ ίνει .   

Εγώ θα πω λοιπόν ότι  αυτό το σημείο για τους  περισσότερους 

απόψε, γιατί  από εδώ μέσα πρέπει να φύγ ουμε με απόφαση και όχι  με 

συζήτηση, γιατί  οι  συζητήσεις ξαναλέω είναι για τα καφενεία.   

Αυτό το μέρος θα γίνει  ταφόπλακα για πάρα πολλούς πολιτική,  

γιατί  ανάλογα με το τι  αποφάσεις θα πάρετε,  με συγχωρείτε που θα πω 

λαϊκά, αλλά μην πάρετε τα μούτρα σας να  έρθετε να μας ζητήστε ψήφο 

σε ένα χρόνο, ενάμισι.  Μην έρθετε καθόλου. Θα πρέπει να υπάρχει και 

λίγο φιλότιμο.   

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Γανωτής είναι ο τελευταίος ομιλητής.   

Κος ΓΑΝΩΤΗΣ:  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004176



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

77 

Σας ευχαριστώ πολύ, είμαι εκπαιδευτικός,  εκπροσωπώ δηλαδή  μια 

πάρα πολύ επικίνδυνη ομάδα ανθρώπων, των ανθρώπων αυτών που 

κυρία Δούρου δουλεύουν στα δημόσια σχολεία,  κάτι  που ίσως να μην 

το έχετε γνωρίσει  εσείς  ως Αρσακειάς και στα δημόσια  σχολεία,  οι  

εκπαιδευτικοί  τουλάχιστον έχουν τη δυνατότητα και  το δικαίωμ α να 

μιλάνε στα παιδιά.   

 Και να τους μαθαίνουν δύο πράγματα. Το πρώτο πράγμα είναι να 

μαθαίνουν τις  υποχρεώσεις τους.  Το δεύτερο είναι να διεκδικούν τα 

δικαιώματά τους και να μην φοβούνται.  Ζητήσατε εσείς  εγρήγορση και  

ακτιβισμό. Εσείς το ζητήσατε,  θα το δούμε σε λίγο στο βιντεάκι,  που 

με πολλή  ευγένεια θα μας το βάλει  να το δούμε ο κύριος  Πρόεδρος.   

Ζητήσατε εγρήγορση και ακτιβισμό. Κάποιοι  παρατρεχάμενοι  

δικοί σας,  στην προηγούμενη ατυχή συνέλευση, εδώ συνεδρίαση, με 

κατηγορήσανε ως παρακινητή.  Δεν μπορο ύν να καταλάβουν οι  

άνθρωποι ότι  ο  δάσκαλος αυτό πρέπει να κάνει .  Παρακινούμε.  Ο 

κύριος Δαμιανός ε ίναι δάσκαλος και  παρακινεί  τους μαθητές του,  να 

ξεφύγουν από τον εφιάλτη της φυλακής.   

Τους παρακινεί ,  αυτή είναι η δουλειά του δασκάλου, να 

παρακινεί .  Απλώς  οι φίλοι σας να μας προπηλακίσουν την 

προηγούμενη φορά, δεν ξέρανε τη διαφορά ανάμεσα στο παρακινώ και 

το υποκινώ. Δεν είμαστε υποκινητές.  Τα παιδιά δεν υποκινούνται,  ούτε 

μπορεί κανείς  να τα κοροϊδέψει.   

Είμαι λοιπόν εκπρόσωπος χωρίς άλλες ιδιότητες.  Είμ αι ένας 

δάσκαλος.  Και φυσικά παρακίνησα τα παιδιά και εγώ και όλοι οι  

δάσκαλοί τους,  με τη σύμφωνη γνώμη της διευθύντριας του Λυκείου,  

να ξεκινήσουνε τον αγώνα τους.   
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Έναν αγώνα, που εσείς ,  προσωπικά εσείς  προεκλογικά, ζητήσατε 

με έντονο τρόπο, όπως θα ξαναδούμε ξαναλέω στο βιντεάκι σε λίγο,  

ζητήσατε εσείς  με έναν τρόπο και  επειδή ουδέν κακόν αμιγές καλού, 

είναι ευχής έργο το ότι  μετά από τόσες και τόσες και τόσες αναβολές,  

γίνεται αυτή τη στιγμή, αυτή εδώ η συνεδρίαση.  

Γιατί  ε ίναι εδώ τα παιδιά και μπορού ν να πάρουν ένα μάθημα 

πολιτικής  και  ένα μάθημα πολιτικού ήθους.  Να δούνε τα παιδιά ότι  η 

εξουσία διαφθείρει  και η εξουσία διαφθείρει  τους πάντες δυστυχώς.  

Και επειδή ο Γιώργος,  ένα εξαιρετικό παιδί  όπως και όλα τα 

παιδία εδώ μέσα μίλησε με δύο στίχους απ ό τις  Βάκχες του Ευριπίδη,  

να σας πω και εγώ ένα στοιχείο μόνο από τον Προμηθέα Δεσμώτη του 

Αισχύλου.  

Τον Προμηθέα για το δίκαιο,  πήγαν και τον σταύρωσαν με αυτό 

που εσείς  έχετε βοηθούσα σήμερα. Το κράτος και τη βία.  Τα δύο 

τσιράκια του Δία ήταν το κράτος  και η βία,  αυτή τη στιγμή μόνο αυτό 

το στήριγμα έχετε.   

Αρνούμαι να πιστέψω ότι  οι  άνθρωποι ενός επιπέδου, όπως 

πολλοί από τους συμβούλους,  υψηλού επιπέδου, υψηλού ήθους,  που 

έχουν δώσει τη ζωή τους,  έχουν αφιερώσει το χρόνο τους σε υψηλά 

ιδανικά .   

Εάν γνωρίσουν τα αληθινά στοιχεία,  όχι  αυτά που  εσείς  τους  

έχετε παρουσιάσει ,  αρνούμαι να πιστέψω ότι  αυτοί οι  άνθρωποι θα 

υποκύψουν στον ξεφτιλισμό του να γίνουν τσιράκια μιας εξουσίας.  

Είναι άνθρωποι υψηλού επιπέδου και είμαι σίγουρος ότι  θα σταθούν 

στο ύψος τους.   

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004178



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

79 

Θα μιλήσετε;  Δικό σας είναι  το βίντεο; Είναι  δικό σας το βίντεο και 

παίρνετε την ευθύνη του βίντεο.  Ωραία.  Ο κύριος Βασίλης Αχλάδης 

παίρνει  την ευθύνη του βίντεο.   

 

ΠΡΟΒΟΛΗ ΒΙΝΤΕΟ  

 

Κος…………..:  

Να τοποθετηθεί η Περιφερειάρχης πάνω στο συγκεκριμένο θέμα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Αχλάδη,  επειδή πήγε στα Πρακτικά μπορούμε να το έχουμε 

αυτό;  

Κος ΑΧΛΑΔΗΣ:  

Βεβαίως.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ολοκληρώθηκε ο κύκλος τοποθετήσεων θα ξεκινήσουμε με τους  

επικεφαλής.  Η κυρία Περιφερειάρχης.   

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

(εκτός μικροφώνου)  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σας παρακαλώ κύριοι .   

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

Κυρίες και κύριοι  συνάδελφοι,  αγαπητοί συμπολίτες,  όπως είναι 

γνωστό τρία χρόνια τώρα, ο τρόπος με τον οποίο συνεδριάζουμε είναι  

ο εξής.  Ακούμε τους φορείς,  παρά τα όσα λέει  ο Κανονισμός του 
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Περιφερειακού Συμβουλίου,  που προτρέπει την Περιφερειάρχη ή τους  

επικεφαλής .   

 Ακούμε τους ε ισηγητές όλων των παρατάξεων, κρατάω όπως 

βλέπετε σημειώσεις από τον καθένα προσωπικά και τοποθετούμε επί 

όλων των θεμάτων είτε ε ίναι ερωτήσεις,  είτε είναι αποφάνσεις,  όχι  

βέβαια στις  ύβρεις .   

Λέω λοιπόν,  για να  σεβαστούμε τη συζήτηση,  όπως έχουμε 

κάνει  σε μία σειρά από θέμα, να προηγηθούν όλοι  οι  επικεφαλής και 

να κλείσω εγώ σε σχέση και με τα ερωτήματα και τις  αποφάνσεις,  για  

να καταλήξουμε σε μερικά συμπεράσματα.  

Άρα κύριε Πρόεδρε εισηγητής από τη Διοικούσα παράταξη…  

 

ΔΙΑΛΟΓΟΙ ΕΚΤΟΣ ΜΙΚΡΟΦΩΝΟΥ  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Φιλίππου έχει  το λόγο.   

Κος…………..:  

Ο κύριος Βασιλείου.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Βασιλείου.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Κύριε Πρόεδρε δεν μπορείτε να μου απαγορεύσετε  να μιλήσω  επί της  

διαδικασίας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Διαδικαστικά έχετε το λόγο κύριε Μανουσογιαννάκη.  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  
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Ακούσαμε την κυρία Περιφερειάρχη.  Ε μείς θα λέγαμε να τοποθετηθεί  

αναλυτικά ,  για να τοποθετηθούμε πάνω σε αυτά που θα πει .  Άκουσε 

τους φορείς και περιμένουμε  να ακούσουμε τι  έχει  να πει ,  τώρα καθώς 

είδαμε στο βίντεο τι  έλεγε τότε.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχετε δευτερομιλία κύριε Μανουσογιαννάκη.  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

 Ωραία και έχει  το δικαίωμα λοιπόν η Περιφερειάρχης μ ετά τις  

τοποθετήσεις μας να ξαναμιλήσει.  Κατά συνέπεια ας μιλήσει τώρα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχετε και εσείς  το δικαίωμα της δευτερομιλίας,  τοποθετήθηκε η κυρία  

Περιφερειάρχης.  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Επί της διαδικασίας κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Βασιλείου έχετε το λόγο.   

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Κύριε Πρόεδρε επί  της διαδικασίας .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Επ’ αυτού του θέματος;  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Επ’ αυτού του θέματος.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Βασιλείου έχει  το λόγο,  η κυρία Περιφερειάρχης 

τοποθετήθηκε.   

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Επ’ αυτού του θέματος κύριε Πρόεδρε,  επί  της διαδικασ ίας ζητάω.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Πείτε κυρία Βρύνα, σας ακούω.  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Θα παρακαλούσαμε πάρα πολύ, επειδή ακούσαμε τόση ώρα τους 

φορείς,  να ακούσουμε την Περιφερειάρχη, ακριβώς τι  θα πει  και πώς 

θα τοποθετηθεί  για να μπορέσουμε και εμείς  να τοποθετηθούμε.   

 Διαφορετικά δεν έχει  νόημα, έχουν περάσει δύο ώρες τώρα και  

εμείς  την θέση της  Περιφερειάρχη δεν την έχουμε ακούσει.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κυρία Βρύνα εντάξει ,  καταγράφηκε.   

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Παραχωρούμε τη θέση μας εμείς  στην κυρία Περιφερειάρχη να 

μιλήσει .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν είναι θέμα παραχώρησης κυρία Βρύνα. Λοιπόν ο  κύριος 

Βασιλείου έχει  το λόγο.   

Κος…………..:  

Πάντως αυτό είναι υπεκφυγή και κρύβεται η κυρία Περιφερειάρχης.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ:  

Εγώ θα προσπαθήσω κάποια πράγματα να πω,  ξεκινώντ ας από μία 

σκέψη την οποία κάνω.  

Κος…………..:  

Σε καλύπτει  η κυρία Δούρου.  

Κος ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ:  
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Νομίζω ότι  όλοι εδώ συμφωνούμε στο εξής.  Πράγματι η Φυλή,  πρέπει  

να κλείσει ,  δεν υπάρχει καμία αντίρρηση, όλοι συμφωνούμε σε αυτό.  

ταυτόχρονα, όμως, όχι  μόνο εδώ,  αλλά  σε όλη την Περιφέρεια  

Αττικής,  αν θα πει κανένας πού θα μεταφερθούνε τα σκουπίδια,  θα πει  

δεν θέλω στη δική μου πόλη.  

 Αυτή είναι μία αντίφαση, η οποία υπάρχει,  είναι μία αντίφαση 

στην οποία είμαστε δέσμιοι ,  είμαστε υποχρεωμένοι να απαντήσουμε 

και εγώ θα  έλεγα ότι  όποια απάντηση και αν θα δώσουμε,  δεν μπορεί 

να έχει  νικητές και  ηττημένους.   

 Ποιο είναι το θέμα κατά την άποψή μου; Ποιος είναι ο σημερινός 

τρόπος διαχείρισης.  Ο εξής Βγάζουμε τα σκουπίδια στην τσάντα στο 

πεζοδρόμιο,  περνάει η σκουπιδιάρα, ανο ιχτή τις  προηγούμενες  

δεκαετίες,  τώρα κλειστή.  Τα βάζει  μέσα, πάει  στο λάκκο της Φυλής,  

γίνεται χωματοκάλυψη και αυτό το ονομάζουμε τρόπο διαχείρισης 

απορριμμάτων.  

 Και είναι τόσο ισχυρή αυτή η συνήθεια που έχουμε,  που εδώ 10 -

15 φορές ακούστηκε η λέξη ΧΥΤΑ. Και το λέω αυτό για τον εξής  

λόγο,  διότι  εδώ πρέπει να αποσαφηνίσουμε,  να το καταλάβουμε,  να το 

εμπεδώσουμε,  να το ενστερνιστούμε,  ότι  αυτός ο τρόπος διαχείρισης 

των απορριμμάτων, πέθανε,  τελείωσε δεν υπάρχει αυτή η διαχείριση.  

Αυτό σημαίνει  το εξής.  ό τι  θα πρέπει να βρούμε τι  θα 

αντικαταστήσει αυτόν τον θανόντα τρόπο διαχείρισης  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ:  
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Αυτό είναι το πρόβλημα το οποίο υπάρχει.  Και καταλαβαίνετε ότι  εγώ 

ήρθα να πω την άποψή μου εδώ και άκουσα με πολύ σεβασμό όλες τ ις  

απόψεις.  Εγώ λέω το εξής.  Εμείς αυτή τη στιγμή δεν είμαστε 

ανιχνευτές του εναλλακτικού τρόπου διαχείρισης των απορριμμάτων, 

δεν είμαστε ανιχνευτές.   

 Να πούμε ποιος είναι αυτός για να τον βρούμε,  να τον 

ανακαλύψουμε τώρα. Εμείς παρακολουθο ύμε,  ως χώρα εννοώ, ό ,τι  

γίνεται σε όλη την Ευρώπη και σε όλο τον κόσμο. Τι γίνεται λοιπόν σε 

όλη την Ευρώπη και σε όλο τον κόσμο; Γίνεται το εξής.   

 Με τον εναλλακτικό τρόπο διαχείρισης των απορριμμάτων, με 

τον ΠΕΣΔΑ τον οποίο ψηφίσαμε στο Περιφερειακό Συ μβούλιο και  να 

υλοποιώ όπως αντιλαμβάνομαι,  όλοι συμφωνούμε,  γιατί  όλοι μιλήσανε 

για ανακύκλωση στην πηγή και τα λοιπά, όλοι συμφωνούμε.   

 Τι συμβαίνει;  Συμβαίνει  το εξής.  Σύμφωνα με τις  στατιστικές 

που ξέρουμε και ό,τι  διαβάζουμε τέλος πάντων από την Ευρώ πη. Ότι 

το 80 μέχρι 95% ανά χώρα, εξαρτάται,  των σκουπιδιών επανέρχεται 

στη ζωή, αυτό συμβαίνει .   

 Και μένει  ένα 20% με 25% που δεν μπορείς να το κάνεις  τίποτα,  

που λέγεται υπόλειμμα. Είναι λοιπόν σαφέστατη η δ ιάκριση του τι  

σημαίνει  υπόλειμμα, του τι  σημα ίνει  ΧΥΤΥ, του τι  σημαίνει  ΧΥΤΑ.  

Πώς θα γίνει  λοιπόν τώρα αυτό το πράγμα; Θα πρέπει να το 

προχωρήσουμε και στη χώρα μας ναι  ή όχι;  Νομίζω ότι  όλοι μας εδώ,  

συμφωνούμε ότι  πρέπει να το προχωρήσουμε,  δεν  υπάρχει άλλος 

τρόπος,  άλλη λύση δεν υπάρχει.   

Για να μπορέσει  να προχωρήσει αυτό όμως, δεν θα μπορέσει να 

προχωρήσει με καμία απόφαση οποιασδήποτε φωτισμένης κυβέρνησης,  

Περιφέρειας,  Δήμου ή οποιουδήποτε άλλου. Η δουλειά που έχουν όλα 
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αυτά τα θεσμικά όργανα όπως εμείς ,  είναι να καθορίζουμε τις  

στρατηγικές όπως και το κάναμε με τον ΠΕΣΔΑ.  

Από εκεί  και ύστερα, η τοπική κοινωνία,  οι  Δήμοι δηλαδή, είναι  

αυτοί οι  οποίοι  θα πάρουν την ευθύνη της διαχείρισης και το 

κυριότερο πρόβλημα κατά την ταπεινή μου άποψη που υπάρχει και το 

μεγαλύτερο, από την πρώτη στιγμή το έχω πει  αυτό,  είναι πώς θα 

εμπεδωθεί μία νέα παιδεία.   

Θα αλλάξουμε κουλτούρα σε ό,τι  αφορά τον τρόπο διαχείρισης 

των απορριμμάτων και αυτά τα οποία τυχόν βλέπουμε στο Facebook 

σαν βιντεάκια,  πώς γίνεται στο εξωτερικό η διαχείριση από τα 

νοικοκυριά ή από τα καταστήματα εστίασης κλπ. αυτά να πάμε και να 

τα εφαρμόσουμε.   

Και τότε δεν θα υπάρχει πρόβλημα κανένα. Άρα λοιπόν και  

καταλήγω. Κοιτάξτε,  εδώ θα χρειαστεί  ως χώρα, ως Περιφέρεια  

Αττικής να πάρουμε μία μεγάλη ευθύνη, γιατί  δεν γίνεται  διαφορετικά.   

Η ευθύνη αυτή είναι πώς θα διαχειριστούμε τα σκουπίδια.  

Υπάρχει ο περιφερειακός σχεδιασμός,  υπάρχει  η στρατηγική. Αλλά 

προσέξτε όμως. Θα πρέπει και κάθε ένας,  να πάρει και  αυτό το οποίο 

του αναλογεί .   

Παραδείγματος χάρη και κλείνω με αυτό.  Δείξαμε το βιντεάκι τ ο 

οποίο ήταν πραγματικά εξαιρετικό,  γιατί  είναι η δύναμη της εικόνας.  

Θα μπορούσα να φέρω κι εγώ εδώ βιντεάκια,  που να έδειχνε 

παραδείγματος χάρη από την παραλία της Ελευσίνας τα σαπιοκάραβα.  

Από την παραλία της Ελευσίνας το σλοπ ς,  το οποίο αν τρυπήσει  

το  καράβι το οποίο είναι σκουριασμένο θα βρωμίσει όλος ο κόλπος. 

Θα μπορούσα να φέρω βιντεάκια από τη χωροταξική αναρχία,  διότι 

είναι μία βιομηχανική περιοχή και πάει  λέγοντας.   
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Αλλά θα μπορούσα όμως να πω και το εξής.  Επειδή κάπου πρέπει  

να πάνε τα σκουπίδια,  μήπως ορισμένοι έχουν υπόψη τους ότι  θα 

συνεχίσει  το αίσχος της Φυλής;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

Κος ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ:  

Διότι  θέλω να σας πω και  το εξής,  φίλες και φίλοι.  Ότι  θα πρέπει να 

γνωρίζετε,  ότι  θα πρέπει ο καθένας από  εμάς,  να αναλάβει και ένα 

κόστος για να μπορέσει η κοινωνία να πάει όλη μπροστά.  

 Στη συγκεκριμένη περίπτωση, θα πρέπει να αναλάβει κανένας το 

κόστος της διαχείρισης των απορριμμάτων σε ό,τ ι  του αντιστοιχεί .  Δεν 

είναι δυνατόν να υπάρχουν παρθένες περιοχές  και  όλες οι  άλλ ες  να 

είναι για την κόλαση.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ:  

Δεν είναι  δυνατόν να φέρνουμε σε αντιπαράθεση τους πολίτες και 

πρέπει να έχουμε τη λογική  ότι  οι  πολίτες θα πρέπει να ενώσουν τις  

δυνάμεις  με ό,τ ι  π ιο τεκμηριωμένο και  επιστημονικό υπάρχει,  για να 

προωθεί η εναλλακτική η διαχείριση των απορριμμάτων. Διότι  αν δεν 

έχει  κάτι  λογική, ξέρετε ποιο είναι;   

 Δεν έχει  λογική να ζεις  σε μία περιοχή, όπως είναι η Δυτική 

Αττική,  να συμβιώνεις με 24 δραστηριότητες,  οι  οποίες  ανήκουν  στην 

οδηγία ΣΕΒΕΖΟ εκ των οποίων οι  19 να βρίσκονται στο Θριάσιο 

Πεδίο και εμείς  να μη θέλουμε ούτε να διαχειριστούμε τα σκουπίδια  

όπως γίνεται σε όλη την Ευρώπη.  
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 Ευχαριστώ πολύ να είστε καλά.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Δαμάσκος από την παράταξη «Αττική».  

Κος ΔΑΜΑΣΚΟΣ:  

Κύριε Πρόεδρε μόνο δύο κουβέντες από εμάς.  Καταρχάς εά ν κάτι  δεν  

έχει  αλλάξει σε σχέση με την πρόσκληση που μας στείλατε,  ο  τίτλος 

της πρόσκλησης «Συζήτηση για το Γραμματικό », νομίζω υποβαθμίζει  

από μόνος του το θέμα. Το Γραμματικό δεν ε ίναι κάτι  γενικό και 

αόριστο.   

Σήμερα συζητάμε για ένα συγκεκριμένο θέμα και θα έπρεπε με 

συγκεκριμένο τρόπο  να έχει  αποτυπωθεί στην πρόσκληση. Το 

συζήτηση για το Γραμματικό σε εμάς και τους κατοίκους δεν φτάνει .  

Θα έπρεπε να προστεθεί  και το λήψη απόφασης.  Αν έχετε σκοπό να το 

κάνετε,  να το κάνουμε τώρα.  

Και να πάρουμε όλοι θέση. Εμείς  στα πλαίσια του να δοθεί 

χρόνος στην Περιφερειάρχη να αναπτύξει  τις  θέσεις της,  τοποθέτηση 

αρχική δεν κάνουμε.   

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Βρύνα. Από «180 Μοίρες» τοποθέτηση;  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Θα τοποθετηθούμε μετά την τοποθέτηση της Περιφερειάρχη.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Πάντως δεν προβλέπεται  από τον Κανονισμό ή θα κάνετε τοποθέτηση, 

τουλάχιστον… από την «Ελληνική Αυγή» ο κύριος Παναγιώταρος.   

Κος  ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ:  

Χίλια συγνώμη που δεν ακολουθώ τους προλαλήσαντες,  επειδή 

υπάρχει και το μνημόσυνο των δύο αστυνομικών,  που σκοτώθηκαν 

στου Ρέντη πριν από μερικά χρόνια,  προασπίζοντας και 

υπερασπίζοντας όλους σας και θα πρέπει να είμαι εκεί .   

 Μια κουβέντα θα σας πω μόνο για 30 δευτερόλεπτα, συγχωρέστε 

με.  Καταρχάς αυτό που είπαν και οι  προλαλήσαντες,  αλλά και κάποιοι  

από τους φορείς,  ότι  σήμερα καλείστε για μία ακόμη φορά για ένα 

φλέγον ζήτημα να έρθετε να συζητήσετε και όχι  να παρθεί μία 

απόφαση, δείχνει  τον εμπαιγμό εκ μέρους της κυρίας Περιφερειάρχη.  

 Το ίδιο έκανε με το Ελληνικό,  το ίδιο έχει  κάνει  με την Μάνδρα, 

το ίδιο έχει  με όλα και όταν φέρνει  κάτι  για απόφαση το φέρνει  

κατόπιν εορτής,  κοροϊδεύοντας όλους σας και π ερνώντας σας για  

χάνους.   

 Για να ξέρουμε τι  γίνεται εδώ πέρα. Γιατί  όταν θα πάρει 

απόφαση η Περιφέρεια,  αν και απόφαση έχει  πάρει,  εδώ έχει  κωδικούς 

στους Προϋπολογισμούς,  κωδικούς καινούργιους για το Γραμματικό,  

έχουν δοθεί  λεφτά για να συνεχιστούν οι  εργασίες.    

 Το ξέρετε,  αλλά ορίστε το αφήνουμε και για τα Πρακτικά, αν 

έχει  Πρακτικά η Περιφέρεια γιατί  μάλλον δεν έχει .  Προεκλογικές 

υποσχέσεις εντελώς διαφορετικές.  Στο βιντεάκι φαίνονται όλα.  

Μετεκλογικά ξαφνικά άλλαξαν όλα και το ερώτημα το φοβερό 

είναι,  μετά από 4 χρόνια περίπου  της κυρίας Δούρου στην Περιφέρεια  

τι  να κάνουμε τα σκουπίδια.  Αν είχατε ασχοληθεί σοβαρά από την 

στιγμή, όπως λέγατε στα προεκλογικά σας μανιφέστα, αυτή τη στιγμή 
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θα υπήρχε,  θα είχε ξεκινήσει  η διαλογή στην πηγή, που μάλλον δεν  

ξέρετε περί τίνος πρόκειται.   

Τι είναι  διαλογή  στην πηγή και  τα υπολείμματα θα ήταν 

μηδαμινά,  όχι  20 και 25% που ακούμε όλα αυτά.  

Κος…………..:  

Τα έχετε ψηφίσει  και εσύ όμως.  

Κος ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ:  

Δεν έχουμε ψηφίσει τίποτα εμείς  αγαπητέ μου φίλε και σε προκαλώ 

όποτε θέλεις  και όπου θέλεις  καλοπροαίρετα.  Τα φαραωνικά έργα, τα 

οποία εσείς  λέγατε,  τα φαραωνικά, τα φαραωνικά, στην προεκλογική 

περίοδο του 2014, αν έστω και ξεκινήσουν οι  διεργασίες για την 

διαλογή στην πηγή, θα παραμείνουν απλώς μνημεία της ασχετοσύνης 

κάποιων, της προκλητικότητας κάποιων και της δωρεάς προς τους 

μεγαλοεργολάβους.   

 Αυτό το οποίο συνέβαινε και δυστυχώς συμβαίνει  μέχρι και 

τώρα. Δείτε όλα τα κόμματα και όλες οι  παρατάξεις  τ ι  έχουν ψηφίσει 

στο Εθνικό Κοινοβούλιο,  τ ι  έχουν ψηφίσει εδώ και το τ ι  σας λένε για  

να δούμε αν είναι ακόλουθοι ή ανακόλουθοι σε όλα όσα σας έχουν πει .   

Όπως και να έχει ,  το ΧΥΤΑ ή ΧΥΤΥ ή όπως αλλιώς θέλουν να 

το πουν στο Γραμματικό,  μπορεί  να παραμείνει  στα χαρτιά αν και μόνο 

αν εσείς  οι  ίδιοι ,  πολεμήσετε και διεκδικήσετε μέχρι τέλους.  Να μην 

περιμένετε τ ίποτα από κανέναν άλλο, βλέπετε ποια  είναι δυστυχώς η 

ζοφερή πραγματικότητα.  

Τελειώνοντας,  το ρέμα του Γραμματικού, όπως και το ρέμα της 

Μάνδρας σας έχει  τελειώσει κυρία Δούρου, ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η «Λαϊκή Συσπείρωση» ο κύριος Μανουσογιαννάκης.   
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Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Κυρίες και  κύριοι ,  αγαπητοί κάτοικοι του Γραμματικού, κατανοούμε 

και καταλαβαίνουμε,  γιατί  οι  υπεύθυνοι γι’  αυτή την κατάσταση που 

εσείς  σήμερα βιώνετε και προσπαθείτε να αποφύγετε,  αποφεύγουν να 

πάρουν το λόγο.   

 Δηλαδή αναφερόμαστε στην κυρία Περιφερειάρχη, την κυρία 

Δούρου,  στον κύριο Σγουρό, στην παράταξή του,  που αυτοί ήταν 

αρχικά που είχαν αποφασίσει να γ ίνε ι  στο Γραμματικό ο ΧΥΤΥ –  

ΧΥΤΑ. Τι θα γίνει  τελικά,  θα το δούμε.   

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

Κύριε Μανουσογιαννάκη, σταματήστε.  Όχι παραμύθι.  Το 2003 έγινε 

αυτό,  το 2003 ήμουν Νομάρχης Αθηνών. Το…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Σγουρέ θα έχεις  το λόγο.   

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

(εκτός μικροφώνου) … πήραν την απόφαση.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Λοιπόν συνεχίζω,  δεν νομίζω να κατηγορώ αδίκως.  Δεν νομίζω να 

κατηγορώ κύριε  Σγουρέ αδίκως.  Περιφερειάρχης ήσασταν ,  

Περιφερειακός Σύμβουλος ήμουν,  εδώ συζητιόνταν αυτά τα ζητήματα 

και μου λέτε το 2003 και το 2002. Αφήστε τα αυτά.   

 Αλλά και η παράταξη της Νέας Δημοκρατίας,  οι  «180ο»,  που 

επίσης έχει  ευθύνη γιατί  έχει  ασκήσει κυβερνητική εξουσία και  σαν  

κυβέρνηση αλλά και όταν  ήταν νομάρχες στην περιοχή εκεί ,  στην  

Ανατολική Αττική.   

 Θα περιοριστούμε μόνο για το ζήτημα του Γραμματικού και όχι  

συνολικά για το ζήτημα των απορριμμάτων που  το έχουμε κάνει  
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πολλές φορές.  Θα προσπαθήσουμε να  τοποθετηθούμε όσο γίνεται πιο 

σύντομα.  

 Το ΚΚΕ και η «Λαϊκή Συσπείρωση» που έχουμε την τιμή να 

εκπροσωπούμε,  από την αρχή έχουμε τοποθετηθεί  και έχουμε 

αναδείξει  την ακαταλληλότητα της συγκεκριμένης τοποθεσίας για την 

κατασκευή ΧΥΤΑ ή ΧΥΤΥ.  

Πρόσφατα επανήλθαμε με ερωτήσεις,  με παρεμβάσεις στο 

Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και στην Περιφέρεια,  αναδεικνύοντας πέρα 

από την ακαταλληλότητα και το υπέρογκο κόστος γι’  αυτό το έργο.   

Σήμερα θα προσπαθήσουμε να αναδείξουμε  τα παραπάνω, αλλά 

και να αποκαλύψουμε τους σχεδ ιασμούς της Διοίκησης της  

Περιφέρειας και της κυρίας Δούρου, που επιμελώς προσπαθεί να 

κρύψει από τους κατοίκους,  όχι  μόνο του Γραμματικού,  αλλά και της 

Φυλής και συνολικά της  Αττικής.   

Να αποκαλύψουμε δηλαδή, ότι  πέρα από τα προεκλογικά ψέματα, 

τα οποία είδαμε και στο βίντεο προηγούμενα και τη συνειδητή 

εξαπάτηση στους κατοίκους του Γραμματικού και όχι  μόνο σε αυτούς,  

ότι δήθεν είστε κατά του έργουστο Γραμματικό.   

Συνεχίζετε με λαθροχειρίες και  ψέματα που στόχο έχουν να 

συγκαλύψουν τις  ευθύνες σας κα ι να μεταθέσουν αλλού το πολιτικό 

κόστος και τους αντιλαϊκούς σχεδιασμούς και μεθοδεύσεις που 

απεργάζεστε.   

Σύμφωνα με τα στοιχεία που εσείς  κατά καιρούς έχετε δώσει,  το 

κόστος για το Γραμματικό θα φτάσει τα 35 εκατομμύρια ευρώ περίπου,  

από τα 19 εκατομμύρια που ήταν η αρχική πρόβλεψη.  Έχετε δαπανήσει 

ήδη 28,5 εκατομμύρια σύμφωνα με αυτά που εσείς  λέτε.   
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Είναι μάλιστα υψηλότερο και από τα 28,5 εκ.  που εμείς  

υπολογίζαμε και το επικαλεστήκατε αυτό για να αποκρούσετε την 

πρότασή μας,  που καταθέσαμε πριν λίγες μέρες,  να σταματήσει δηλαδή 

τώρα το έργο,  λέγοντας  ότι  έχουμε δαπανήσει τόσα χρήματα και δεν  

μπορούμε να σταματήσουμε ένα τέτοιο έργο.   

Δεν το κάνετε πάντα. Για παράδειγμα, χθες,  προχθές στην 

Οικονομική Επιτροπή, για το ΚΕΛ τον βιολογικό καθαρισμό στις  

Σπέτσες,  ο Αντιπεριφερειάρχης υπεύθυνος για τα Οικονομικά, παρότι 

έχουν δαπανηθεί  ένα τσουβάλι λεφτά και για αυτό το έργο ,  θέλει  να το 

σταματήσει.    

Δεν ξέρω για ποιο λόγο,  τι  συμφέροντα παίζονται και γιατί .  Το 

ζήτημα λοιπόν του κόστους θα το δούμε και στην σ υνέχεια.  

Συνεχίζουμε με τα  περιβαλλοντικά ζητήματα, τα οποία υπάρχουν στην 

περιοχή.  

Επιβεβαιώνεται η ακαταλληλότητα στην τοποθεσία από την αρχή 

και το υποστηρίζουμε,  από το γεγονός ότι  αναγκαστήκατε και εσείς  να 

αναθεωρήσετε τους περιβαλλοντικούς όρους κα ι από την καταστροφή 

των 105 στρεμμάτων δάσους,  που ισχυρίζεστε ότι  θα ξαναφυτέψετε 

και προβλέπεται και μία σχετική δαπάνη.  

Μόνο που αυτό θα χρειαστεί  και στην καλύτερη των 

περιπτώσεων αν θα γίνει ,  τουλάχιστον 20 με 30 χρόνια για να φτάσουν 

τα δέντρα εκεί  που  πρέπει να  είναι.  Εκεί όμως που δίνετε ρεσιτάλ 

αποπροσανατολισμού και παραπλάνησης,  είναι με τα επιφανειακά νερά 

και τον υδροφόρο ορίζοντα.   

Είναι γνωστό ότι  δίπλα στο χώρο υπάρχει το ρέμα, αναδείχτηκε 

και από άλλους,  που διασχίζοντας την περιοχή καταλ ήγει στην 

θαλάσσια περιοχή του Σέσι.  Τώρα,  όποτε βρέχει ,  η θάλασσα, στην 
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περιοχή που εκβάλλει το ρέμα, κοκκινίζει  από τα χώματα που 

παρασέρνει εξαιτίας και των εκσκαφών στην περιοχή.  

Όταν όμως θα αρχίσουν να ξεφορτώνουν τα σκουπίδια ή τα 

υπολείμματά τους,  όλα ή στην καλύτερη περίπτωση τα περισσότερα, 

μεγάλο μέρος των στραγγισμάτων, μέσω του ρέματος,  θα καταλήξουν 

στη θάλασσα, μολύνοντάς της και καταστρέφοντας τους οργανισμούς 

ψάρια,  φύκια κλπ.  γεγονός που αναγνωρίζει  και η μελέτη του ΙΓΜΕ 

την οποία επικαλείστε.   

Εσείς λοιπόν αντί  να απαντήσετε σε αυτό,  αναθέσατε στο ΙΓΜΕ 

να κάνει  μελέτη αν μολύνονται τα υπόγεια νερά, που θεωρεί  ότι  δεν  

μολύνονται,  αν και  αυτό αμφισβητείται από άλλους μελετητές,  

καθηγητές γεωλογίας που ισχυρίζονται το αντίθετο.   

Ακούσατε και  εδώ σήμερα τέτοια τοποθέτηση, ε δεν είμαι  

γεωλόγος για να απαντήσω στο θέμα, εν πάση περιπτώσει,  αλλά έχω 

την εντύπωση ότι  δεν έχει  στεγανοποιηθεί  το χώμα για να μην 

πηγαίνει  και παρακάτω τίποτα. Αυτή την εντύπωση έχω.  

Εν πάση περιπτώσει,  κατά συνέπεια η  περιβαλλοντική 

ακαταλληλότητα είναι ολοφάνερη. Ακούσαμε εδώ και τις  τοποθετήσεις 

σήμερα για τις  αρνητικές στο περιβάλλον και στην υγεία επιπτώσεις 

που θα έχει .   

Σκεφτείτε βέβαια,  ότι  αυτό το οποίο θα βιώσουν οι  κάτοικοι του 

Γραμματικού και  δεν πρέπει  να το βιώσουν, το βιώνουν πάνω από 50 

χρόνια περίπου τώρα οι  κάτοικοι της Δυτικής Αττικής,  του Θριάσιου,  

οι  κάτοικοι  της Φυλής.  Που εσείς  ε ίχατε υποσχεθεί  ότι  θα κλείσει ,  

αλλά παραμένει  ανοιχτή.   

 Για τα οικονομικά του ζητήματος,  ας δούμε τώρα αυτή την  

πλευρά. Από τα 19 λοιπόν εκατομμύρια ευρώ της αρχικής πρόβλεψης,  
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το κόστος σύμφωνα με τα δικά σας στοιχεία,  θα φτάσει τα 35 

εκατομμύρια ευρώ.   

 Σύμφωνα δε με στοιχεία που έχετε δώσει,  στο ΧΥΤΥ 

Γραμματικού θα πηγαίνουν 14 τόνοι υπολείμματα το χρόνο. Ο 

συνολικός όγκος ν  στην Αττική,  είναι 412 χιλιάδες τόνοι.  Επίσης,  για  

την κατασκευή του ΧΥΤΑ –  ΧΥΤΥ στην Αττική,  έχετε  προϋπολογίσει  

συνολικά στο σχεδιασμό σας,  50 εκατομμύρια ευρώ, που 

συμπεριλαμβάνονται μέσα σε αυτά και του Γραμματικού.   

 Δηλαδή  τ ι  κάνετε;  Δαπανάτε 35 εκατομμύρια από τα 50 για το 

Γραμματικό που θα δεχτεί ,  πάντα σύμφωνα με τα δικά σας στοιχεία 

και  μελέτες,  14.000 τόνους υπολειμμάτων από τους  412.000 που 

παράγει η Αττική.   

Κάτι λοιπόν δεν μας λέτε σωστά. Κάποιο λάκκο έχει  η φάβα . Ή  ο 

σχεδιασμός είναι γ ια τα σκουπίδια ή κάτι  κρύβετε.  Επειδή λοιπόν δεν 

νομίζουμε ότι  ο σχεδιασμός σας είναι  για τα σκουπίδια,  γιατί  ξέρετε τι  

λέτε,  μάλλον ισχύει  το δεύτερο, δηλαδή  κάτι  κρύβετε.   

Ότι σχεδιάζετε να μεταφερθεί στο Γραμματικό ο μεγαλύτερος 

όγκος των σκουπιδιών της Αττικής,  δεδομένου ότι  η Φυλή, σύμφωνα 

με τα δικά σας πάντα στοιχεία και με την επέκταση που έχετε κάνει ,  

θα έχει  γεμίσει  μέχρι τα μέσα του 2019. Δηλαδή σε ένα χρόνο και  

κάτι ,  δεν θα χωράει τίποτα στη Φυλή.   

Και θα πάμε στο Γραμματικό,  γιατί  μ έχρι τότε,  δεν είναι δυνατό 

να ολοκληρωθούν οι  διαδικασίες και να εξασφαλιστούν οι  δύο νέοι  

χώροι που προβλέπετε στον περιφερειακό σχεδιασμό δεδομένου του 

κορεσμού της  Φυλής.  Δεν ανοίγετε επίσης τα χαρτιά σας,  ποιοι  θα 

είναι αυτοί οι  νέοι χώροι που θα πάνε  τα σκουπίδια.   
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Θα είναι τα λατομεία στο Κορωπί;  Θα είναι το Λατομείο του 

Μουσαμά; Που βεβαίως είναι ακατάλληλος χώρος,  λόγω της πολύ 

μικρής απόστασης από την κατοικημένη περιοχή της  Πετρούπολης,  

αλλά και γιατί  η Δυτική Αττική και το Θριάσιο δεν μπορεί να είναι η 

περιοχή που θα συνεχίσει  να δέχεται τα σκουπίδια όλης της Αττικής.   

Είναι λοιπόν,  βάσιμες οι  υποψίες ότι  η περιοχή που θα δεχτεί ,  

έστω προσωρινά,  αλλά ουδέν μονιμότερο του προσωρινού, το 

μεγαλύτερο όγκο των 412.000 τόνων  υπολειμμάτων  το χρόνο, θα ε ίναι 

το Γραμματικό,  γ ιατί  δεν θα υπάρχει άλλος χώρος.  Θα το φέρετε 

λοιπόν ως τετελεσμένο, ως λύση ανάγκης.   

Στα παραπάνω συνηγορεί  το γεγονός ότι  ο χώρος του 

Γραμματικού, έχει  χωρητικότητα δύο εκατομμυρίων κυβικών μέτρων 

και σχετικά εύκολα μπορε ί να διπλασιαστεί  και να επεκταθεί κατά 

άλλα δύο εκατομμύρια κυβικά μέτρα. Δηλαδή να φτάσει τα 4 

εκατομμύρια κυβικά μέτρα.  

Και εσείς ,  όπως και ο προκάτοχός σας ο κύριος  Σγουρός 

συμφωνείτε στα κύρια.  Πρώτα απ’ όλα συμφωνείτε στην 

επιχειρηματική δράση και εμπλοκή μεγάλων επιχειρήσεων στην 

διαχείρισή τους,  και βεβαίως έχετε αναλάβει να μοιράσετε την πίτα,  

από τα εκατομμύρια της διαχείρισης,  στα επιχειρηματικά συμφέροντα, 

που ανταγωνίζονται ποιος θα πάρει το μεγαλύτερο μερίδιο.   

Συμφωνείτε και έχετε επιβάλει,  ότι  ο λαός,  οι  εργαζόμενοι θα 

φορτωθούν και αυτό το κόστος,  πληρώνοντάς το μέσα από τη 

φορολογία.  Συμφωνείτε και ορκίζεστε στην πολιτική της Ευρωπαϊκής 

Ένωσης που αυτή είναι που επιβάλλει όλα τα παραπάνω και τα 

προβλέπει .  Όλα αυτά έχουν δημιουργήσει μία  πο λύ δύσκολη 

κατάσταση.  
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Που τις  συνέπειές της τις  πληρώνει ο λαός και όλα δείχνουν ότι  

η συνέχεια οικονομικά, αλλά και περιβαλλοντικά,  θα είναι πιο 

δύσκολη στην πορεία,  ίσως και εκρηκτική, που θα δυσκολευτείτε  

ιδιαίτερα στη διαχείρισή τους.  Γι’  α υτό προσπαθείτε να την «κάνετε»,  

όπως λέμε με ελαφριά πηδηματάκια ,  να αποδράσετε.  

Αυτό περιγράφετε  σε πρόσφατες  τοποθετήσεις σας,  όταν 

αναφέρεστε στην κατάργηση του διαβαθμικού χαρακτήρα του ΕΣΔΝΑ  

και να αναλάβουν αποκλειστικά την ευθύνη οι  Δήμοι.   

Πρώτα όμως έχετε δημιουργήσει τετελεσμένα και υποχρεωτικά οι  

Δήμοι θα βαδίσουν στο σχέδιο που εσείς  έχετε φτιά ξει .  Τους έχετε 

βάλει στη ράγα.  Ή  εκεί ,  ή εκτροχιάζεστε.  Έτσι προσπαθείτε να 

κρύψετε και να αποφύγετε τ ις  από κάθε άποψη, πολύ μεγάλες ευθύνες 

σας,  που έχετε στην προκειμένη περίπτωση.  

Συνοψίζοντας,  επαναλαμβάνουμε την κατηγορηματική μας 

αντίθεση στον σχεδιασμό και συνολικά στο ζήτημα και του 

Γραμματικού ιδια ίτερα.  Θα καταθέσουμε για την οικονομία του 

χρόνου στα Πρακτικά, πληρέστερα τις  απόψεις μας,  αλλά και τις  

παρατηρήσεις μας στην έγγραφη απάντηση που δώσατε,  στην ερώτηση 

την οποίας σας είχαμε καταθέσει.   

Τέλος,  χθες κυκλοφόρησε δήλωση του Προέδρου, την είδαμε στο 

si te της Περιφέρειας,  μία απαράδεκτη κ ατά τη γνώμη μας δήλωση,  

όπου λέει  ο κύριος Σχινάς,  ο Πρόεδρος του Περιφερειακού 

Συμβουλίου,  αυθαίρετα,  ότι  θα επιβάλει περιορισμούς στην ελεύθερη 

παρακολούθηση των συνεδριάσεων του Περιφερειακού Συμβουλίου.   

Από την πρώτη στιγμή που ξεκίνησε αυτή η συζήτηση,  πριν από  

καμιά 15αριά μέρες κύριε  Πρόεδρε,  ε ίχαμε επικοινω νήσει,  σας  έχουμε 

στείλει  και έγγραφο και σας έχουμε κάνει  γνωστή την κατηγορηματική 
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μας αντίθεση σε οποιοδήποτε μέτρο, περιορίσει  έστω και στο ελάχιστο 

ή δυσκολέψει έστω και στο ελάχιστο,  τη δυνατότητα των κατοίκων 

κάθε φορά, που θέλουν να παρακολουθήσουν  το Περιφερειακό 

Συμβούλιο.   

Επικαλείστε τα γεγονότα που έγιναν τότε που ήταν εδώ οι  

τραμπούκοι της ΔΙΚΕΦΑΛΟΣ ΑΕ. Αλλά αυτούς τους τραμπούκους της 

ΔΙΚΕΦΑΛΟΣ ΑΕ, δεν τολμήσατε να τους καταγγείλετε,  αλλά πήγαν να 

πληρώσουν τη νύφη οι  κάτοικοι του Γραμματικο ύ και  τώρα τους 

επικαλείστε.   

Θεωρούμε απαράδεκτη αυτή την ενέργεια και την ανακοίνωσή 

σας και σε κάθε περίπτωση, επαναλαμβάνουμε αυτό που έχουμε πει  

και στην επιστολή που σας στείλει  ότι εδώ το Περιφερειακό 

Συμβούλιο είναι που θα συζητήσει και θα αποφασίσ ει  εάν τυχόν θα 

πάρει το όποιο μέτρο και όχι  εσείς .   

Επιτέλους ας σταματήσει αυτή η αυθαιρεσία την οποία συχνά  -  

πυκνά παρακολουθούμε.  Το αποτέλεσμα βέβαια όλων αυτών ήταν όχι  

να βάλετε σήμερα face control όπως θα  θέλατε,  αλλά  δεν το 

καταφέρατε.   

Ήταν βέβαια  απ’ έξω οι αστυνομικοί ,  το  είδα με τα ίδια τα μάτια 

μου,  να ελέγχουν τα παιδιά  με τα πανό, να δουν τι  κρατούν.  Αυτό είναι  

το αποτέλεσμα.  

Αν νομίζετε ότι  έτσι πρέπει να γίνονται οι  συνεδριάσεις του 

Περιφερειακού Συμβουλίου,  τότε με γεια σας με χαρά σας.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Θα απαντήσω στον κύριο Μανουσογιαννάκη γιατί  αφορά προσωπικό 

θέμα. Η παρουσία του υπερώου είναι με πρόσκληση.  Γιατί  υπήρξε 

επικοινωνία με τον Δήμο, αναφέρθηκαν οι  φορείς οι  οποίοι  είχαν 

ζητήσει το λόγο στην προηγούμ ενη συνεδρίαση, γι’  αυτό και υπήρχε 

και έτοιμος κατάλογος ομιλητών.  

 Γι’ αυτό και  έγινε η διαδικασία με τον τρόπο με τον οποίο έγινε,  

αφού προηγήθηκε επικοινωνία.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Κύριε Πρόεδρε…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Σας παρακαλώ κύριε Μανουσογιαννάκη αναφερθή κατε προσωπικά σε 

εμένα και σας δίνω την απάντηση. Τα περί απαράδεκτου και φίμωσης 

αφορούν εσάς.  Κανένας δεν φιμώθηκε,  σε κανέναν δεν απαγορεύτηκε 

η είσοδος.  Ο Κανονισμός Λειτουργίας του Περιφερειακού Συμβουλίου,  

δίνει  το δ ικαίωμα στον Πρόεδρο, να παίρνει  κάθε μέτρο πρόσφορο για  

τη λειτουργία της συνεδρίασης.   

Και αυτό έκανα, αφού προηγήθηκε επικοινωνία δική μου, με τη 

Δημοτική Αρχή  η οποία  είχε υποβάλει το αίτημα, τα υπόλοιπα τα 

αφήνω στην κρίση.  Από την  

«Αττική –  Συμμέτοχοι στο Αύριο» ο κύριος Πελέκης.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Κύριε Πρόεδρε θέλω το λόγο  σας παρακαλώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Μανουσογιαννάκη μην χαλάτε τη διαδικασία.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Επί της διαδικασίας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν είναι διαδικασία,  απάντηση θα κάνετε.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Όχι επί  της δ ιαδικασίας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τι θέλετε στη διαδικασία;  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Σας παρακαλώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Μα δεν υπάρχει διαδικασία αυτή τη στιγμή.  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  
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Υπάρχει.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Μα πώς υπάρχει;  Τοποθετηθήκατε στο πρόσωπό μου.  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Και συνεχίζετε να αυθαιρετείτε…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Αυθαιρετείτε εσείς  κύριε Μανουσογιαννάκη. Εσείς πήρατε ένα 

μικρόφωνο και νομίζατε ότι  θα μιλήσατε.  Κύριε Πελέκη έχετε το λόγο.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Κύριε Πρόεδρε σας παρακαλώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τι παρακαλείτε;  Πείτε λο ιπόν τι  θέλετε στη διαδικασία.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Εμείς κύριε Πρόεδρε είχαμε την εντύπωση ότι  δεν  προχωρήσατε 

τελικά σε αυτό το μέτρο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εσείς νομίζετε αν προχώρησα ή όχι .   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Ακούστε σας παρακαλώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει εσείς  το λέτε,  αυτό είναι η ουσία.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Σας παρακαλώ, δεν  έχετε κανένα δικαίωμα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Έχω δικαίωμα. Ωραία,  εντάξει  κύριε Μανουσογιαννάκη.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Το Περιφερειακό Συμβούλιο αποφασίζ ει  γι’  αυτά.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Όχι κύριε Μανουσογιαννάκη.  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Και το έχετε κάνει  επανειλημμένα να αυθαιρετείτε,  να διακόπτετε 

συνεδριάσεις,  να ματαιώνετε συνεδριάσεις αυθαίρετα και τώρα να 

βάζετε face control .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εγώ κύριε Μανουσογιαννά κη θα διακόπτω συνεδριάσεις που 

κινδυνεύει  η σωματική ακεραιότητα.  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Αυθαιρετείτε  συστηματικά , είστε απαράδεκτος.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Απαράδεκτος είστε εσείς  κύριε Μανουσογιαννάκη, αυτό δεν ε ίναι 

διαδικασία.  Είστε απαράδεκτος εσείς  κύριε Μανουσ ογιαννάκη.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κα…………... . :  

Ποια σωματική ακεραιότητα;  

Κα…………... . :  

Φωνάξαμε τους ΑΕΚτζήδες εδώ και…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ναι ,  κύριε Δανάκο.  

Κος ΔΑΝΑΚΟΣ:  
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Πρόεδρε  επί  της  διαδικασίας.  Από την παράταξή μας,  επειδή θα 

θέλαμε πρώτα απ’ όλα, να ακούσουμε και το κλείσιμο της  

Περιφερειάρχη,  της κυρίας Δούρου και επειδή  προσωπικά εγώ δεν έχω 

εικόνα του Γραμματικού και δεσμεύομαι και στους κατοίκους ότι  τ ις  

προσεχείς  ημέρες…  

Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  

Έχω εγώ συνάδελφε.  Έχω εγώ εικόνα,  είμαι από την Ανατολική Αττική 

και πιστεύω ότι  έχω τον πρώτο λόγο να εκπροσωπήσω τους κατοίκους.   

Κος ΔΑΝΑΚΟΣ:  

Τους κατοίκους ναι,  την παράταξη όμως θα μου επιτρέψετε,  

επιφυλάσσομαι δηλαδή να τοποθετηθούμε και μετά την τοποθέτηση 

της Περιφερειάρχου, να διαμορφώσουμε  θέλουμε άποψη.   

Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  

Μπορείς να δευτερολογήσεις εσύ.   

Κος ΔΑΝΑΚΟΣ:  

Δηλαδή ο κύριος Πελέκης  μπορεί να εκφράσει  την άποψή του.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει,  αυτή τη στιγμή, εγώ δεν μπορώ να στερήσω το λόγο στον 

κύριο Πελέκη. Ο κύριος Πελέκης έχει  το λόγο.   

Κος ΜΟΙΡΑΣ:  

Με συγχωρείτε κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ναι ,  κύριε Μοίρα.  

Κος ΜΟΙΡΑΣ:  

Επειδή ο συνάδελφος  Δανάκος μάλλον  δεν έγινε κατανοητός.  Ο 

συνάδελφος Πελέκης μπορεί να εκπροσωπήσει τ ις  απόψεις του και όλα 

όσα γνωρίζει .  Πλειοψηφικά  ως συνδυασμός  λέμε…  
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Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  

Δηλαδή πήρατε από την κυρία Αδαμοπούλου το δικαίωμα να  μην  

μιλήσω σαν εκπρόσωπος του συνδυασμού;  

Κος ΜΟΙΡΑΣ:  

Πλειοψηφικά λέμε λοιπόν ότι  επιφυλασσόμαστε ως συνδυασμός να 

διατυπώσουμε άποψη, αφού ακούσουμε και την Περιφερειάρχη.  Κα ι ο 

κύριος Πελέκης  προσωπικά,  θα πει  όσα σημαντικά είμαι σίγουρος έχει  

να πει ,  λαμβάνοντας το λόγο στην λίστα ομιλητών.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  

Επιφυλάσσομαι και εγώ για περαιτέρω ενέργειες.  Κυρίες και κύριοι  

συνάδελφοι,  μόλις την προηγο ύμενη εβδομάδα, είχαμε σαν θέμα 

συζήτησης τον Απολογισμό του 2017. Η παράταξή μας «Συμμέτοχοι 

στο αύριο» έδωσαν ψήφο λευκό στην ψηφοφορία.   

 Ψήφο συνισταμένη μετά από διαβούλευση με τους άλλους τρεις  

συναδέλφους μου, που αποτελούμε την εκπροσώπηση του συνδ υασμού 

στο Περιφερειακό Συμβούλιο.  Η δική μου συνιστώσα ψήφος ήταν 

κατά.  

Κατά, που ήταν αποτέλεσμα τριών στοιχείων.  Πρώτον η εμμονή 

στη διαδικασία αγοράς του κεντρικού κτιρίου,  εκτός ορίων 

διαγωνισμού σε τιμή που δεν ταιριάζει  με τις  σημερινές συνθήκες  

τιμών στην αγορά ακινήτου.  

Δεύτερον  η εμμονή για χρηματοδότηση με το υπέρογκο ποσό των 

20 εκατομμυρίων,  της ανέγερσης δημαρχιακού κτιρίου του Δήμου 
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Αγίας Παρασκευής.  Ποσό που θα μπορούσε να δικαιολογηθεί για έργο 

για διαδημοτικά υπερτοπικά χαρακτηριστικά.   

Παράδειγμα η επένδυση σε υποδομές για επέκταση χρήσης του 

φυσικού αερίου,  στα Μεσόγεια κυρίως σε ΒΙΟΠΑ που το έβαλα πριν 

τρία χρόνια,  αλλά με παραπέμψατε στην  υπό ίδρυση αναπτυξιακή, της 

οποίας αγνοείται η τύχη,  όπως και η μελέτη βιωσιμότητας που είχαμε 

ψηφίσει.   

Τρίτο,  σημαντικότερο όλων, η ανάλγητη συμπεριφορά και η 

εξαπάτηση των κατοίκων μιας  ολόκληρης περιοχής,  της Ανατολικής 

Αττικής που εκπροσωπώ, με την παρουσία μου στο Περιφερειακό 

Συμβούλιο,  με αντικείμενο το ΧΥΤΑ –  ΧΥΤΥ Γραμματικού.   

Είχα την τιμή  να συμμετέχω στο συντονιστικό συμβούλιο στα 

μπλόκα της Κερατέας από την πλευρά του Λαυρίου,  με την ιδιότητα 

του Προέδρου του Εμποροεπαγγελματικοβιοτεχνικού Συλλόγου 

Λαυρίου.   

Η ιδιότυπη μάχη της Κερατέας  κερδήθηκε,  διότι  ήμασταν 

ενωμένοι,  οργανωμένοι και με αδιαπραγμάτευτους όρους που ήταν:  

Πρώτον, ούτε ένα κιλό σκουπίδια από εδώ αλλού και  ούτε από 

αλλού εδώ.  

Δεύτερον,  δημόσιος χαρακτήρας της δ ιαχείρισης.   

Τρίτον,  εμείς  αποφασίζουμε για την επιλογή του χώρου.  

Και τέταρτον,  εμείς  αποφασίζουμε για τη μέθο δο.  

 Η ενότητά μας δοκιμάστηκε από διασπαστικές προσπάθειες,  

όπως της Τοπικής  του ΠΑΣΟΚ, μαζεύοντας υπογραφές επαγγελματιών 

του Λαυρίου,  προκειμένου να προκαλέσουν Γενική Συνέλευση που θα 

ανέτρεπε την ομόφωνη απόφαση της Διοίκησής μου, για αγώνα μέχρι 

τέλους.   
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 Η Γενική Συνέλευση αποτέλεσε φυσικά το Βατερλό τους.  Το 

χτίσιμο της Εφορίας του Λαυρίου,  ήταν δική μου  πρόταση, στον 

Συντονιστικό Αγώνα, προκειμένου να σπάσουμε το εμπάργκο των 

Μέσων Ενημέρωσης.   

 Κυρίες και  κύριοι  συνάδελφοι,  η συμμετοχή μου στα κοινά και  

στην πολιτική δεν είναι επαγγελματική. Ο χρόνος που αφιερώνω για τη 

συμμετοχή μου στα διάφορα συμβούλια και επιτροπές,  είναι υστέρημα 

χρόνου από την οικογένειά μου και τις  επιχειρηματικές  μου 

δραστηριότητες.   

 Αν το χρόνο αυτό τον αφιερώνω στις  ε παγγελματικές 

δραστηριότητές μου, σίγουρα θα πρόσθετα μερικές δεκάδες χιλιάδες  

ευρώ στην φορολογική μου δήλωση. Όταν μου πρότεινε ο Παύλος 

Χαϊκάλης συμμετοχή μου με τον βαρύγδουπο τίτλο,  υποψήφιος  

Αντιπεφερειάρχης Ανατολικής Αττικής…  

Κος…………..:  

Αυτά είναι  εκτός θέματος.   

Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  

Εντός θέματος είναι,  περίμενε να ακούσεις.  Αντέδρασα αρνητικά 

λέγοντας ότι  δεν με ενδιαφέρουν οι  καρέκλες και  τα  αξιώματα. Τ ο 

επιχείρημα που ανέτρεψε την άρνησή μου, ήταν το κατέβα και κάνε 

πράξη αυτά που ονειρεύεσαι για την π ατρίδα σου  και  τον τόπο σου. 

Όνειρα που είχα μοιραστεί  μαζί  του πριν από λίγους μήνες,  όνειρα που 

χώρισαν στον συνθηματικό τίτλο,  στον προεκλογικό μου αγώνα,  που 

το γνωστοποίησα και στην αίθουσα του Περιφερειακού Συμβουλίου 

στην πρώτη μου επαφή με το μικρ όφωνο.  

 … και Νέμεσις.  Η συμμετοχή μου στα κοινά έχει  διπλό στόχο,  

πρώτα να σώζεται ό,τι  σώζεται από ανεπάγγελτους μισθοφόρους κάθε 
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λογής κομματικών μηχανισμών, βάζοντας το αποτύπωμά μου στην 

εξέλιξη των γεγονότων, πράγμα που έχω κάνει σε πάρα πολλά 

πράγματα.  

 Το δεύτερο είναι η τιμωρία των ενόχων, που μας οδήγησαν 

φτάνοντάς μας εδώ. Η επιλογή των χώρων της Κερατέας και  του 

Γραμματικού, αποτελεί  έγκλημα κατά του περιβάλλοντος και κατά των 

κατοίκων των δύο περιοχών και όλης της Ανατολικής Αττικής.  Ο 

χαρακτηρισμός έγκλημα έχει  αντικειμενικό περιεχόμενο και δεν  

αποτελεί  υπερβολή.  

Όσον αφορά την Κερατέα, τις  επόμενες βδομάδες,  κάποιοι  θα 

λάβετε μία πρόσκληση για συμμετοχή σας σε ξενάγηση ΣΤΟΑ 80. 

Τιμητικός πρώτος προσκεκλημένος μου θα είναι ο  φίλος μου ο 

Σγουρός ο Γιάννης,  μήπως επιτέλους σταματήσει να υπεραμύνεται στο 

λάθος του περιφερειακού σχεδιασμού του,  διότι  θα τον πάω μερικές 

δεκάδες μέτρα κάτω από τον περιφερειακό του σχεδιασμό.  

Μήπως καταλάβει  επιτέλους γιατί  τον πολεμήσαμε αυτό τον 

σχεδιασμό, με τόσο πάθος,  για περισσότερο από 4 μήνες,  με μοναδική 

επιλογή που είχαμε τη ν ίκη.  Το δυστύχημα είναι …  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Πελέκη τελειώνετε.   

Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  

Όχι κύριε συνάδελφε δεν έχω τελειώσει.  Δεν νομίζω να τηρείτε  η ίδια 

διαδικασία σε όλους τους συναδέλφους,  δ εν νομίζω. Ο κύριος 

Μανουσογιαννάκης έχει  μιλήσει τουλάχιστον τρεις  φορές παραπάνω.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν είστε επικεφαλής κύριε συνάδελφε.   

Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  
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Το δυστύχημα είναι ότι  η εξουσία φθείρει  και διαφθείρει ,  καμία σχέση 

του κυρίου Σγουρού σήμερα με αυτόν που γ νώρισα πριν 6 χρόνια,  όταν 

του κάναμε παράσταση μαζί με τον τότε δήμαρχο εδώ στο 

Περιφερειακό Συμβούλιο με αίτημα την αναβολή συζήτησης  

περιβαλλοντικών… Η απάντηση ήταν,  μας απέπεμψε με τη φράση,  αν 

δεν περάσω σήμερα θα μου πάρουν το κεφάλι.   

Όταν την ημέρα της ορκωμοσίας,  ο  φίλος Αντιπεριφερειάρχης 

Πέτρος Φιλίππου, με πήρε αλά μπρατσέτα να με συστήσει στην κυρία 

Δούρου,  με υποδέχτηκε με τη φράση, ό,τι  έχω πει  τα εννοώ όλα και  θα 

τα πραγματοποιήσω.  

Η απάντησή μου ήταν ότι  ελπίζω και περιμένω να δω. Καμία 

σχέση με την κυρία Δούρου, όταν πριν ένα μήνα περίπου της έφερα 

εδώ στο Περιφερειακό Συμβούλιο ένα φίλο ως ειδικός,  που θα τους  

παρουσιάσει εναλλακτικό σενάριο χρήσης των εγκαταστάσεων του 

Γραμματικού, φιλικού προς το περιβάλλον και επιλέξιμου για 

χρηματοδότηση από τα κοινοτικά προγράμματα,  η συμπεριφορά της 

απέναντί  μου,  ήταν λίαν επιεικώς απαράδεκτη.  Απέναντι  σε ένα 

μέλος του Περιφερειακού Συμβουλίου,  που έχει  αποδείξει  εμπράκτως 

για περισσότερα από 3 χρόνια,  την καλοπροαίρετη στήριξή του.  Πού 

είναι η συνέπειά σας κυρία Δούρου,  ανάμεσα σε αυτό που μου είπατε 

την ημέρα της ορκωμοσίας με την σημερινή αντιμετώπιση των 

κατοίκων του Γραμματικού και της ευρύτερης περιοχής.   

 Μήπως αντιμετωπίζετε κι  εσείς  τους ίδιους φόβους με τον κύριο 

Σγουρό, ότι  κάποιοι  θα σας πάρουν το κεφάλι;  Τι άλλαξε που έκανε 

ακίνδυνο για το περιβάλλον το έργο του ΧΥΤΑ –  ΧΥΤΥ Γραμματικού;  

Στοιχειώνει  στα μάτια μου η φωτογραφία της θάλασσας,  κάτω από την 

εγκληματική εγκατάσταση.  
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 Μία απέραντη λασπουριά,  από χώμα που κατεβαίνει  από τις 

χωματουργικές εργασίες.  Τρομάζω στη σκέψη ότι  αν ολοκληρωθεί και 

χρησιμοποιηθεί  για το παράνομο έργο και για  το σκοπό που ορίζετε,  

τότε η θέση της λάσπης θα είναι βούρκος από σκουπίδια.   

 Και με τα θαλάσσια ρεύματα που υπάρχουν στην περιοχή 

σκεφτείτε τι  θα γ ίνει .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  

Θα σας καταθέσω το πόρισμα, το οποίο βγάζει  παράνομο το έργο και  

το οποίο έχει  παρθεί η χρηματοδότηση και από το επιχείρημα αυτό το 

έγγραφο που σας δ ίνω, όσοι επιμένουν ότι  η ολοκλήρωση του έργου με 

τη σημερινή ΧΥΤΑ –  ΧΥΤΥ θα ακυρώσει και θα γίνει  επιστροφή 

χρημάτων, ψεύδονται.   

 Το πρώτο ερώτημα είναι γιατί  αυτή η συμπεριφορά Πινόκιο από 

την πλευρά της Περιφερειακής Αρχής; Το δεύτερο ερώτημα, από πού 

χρηματοδοτείται η συνέχιση αυτού του εγκλήματος και τρίτον  γιατί  

αυτή η τεράστια κωλοτούμπα και η εμμονή στο εγκληματικό λάθος;  

 Λάθος σύμφωνα με το έγγραφο καταρχάς επιλογής θέσης.  Το 

έγγραφό μου…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΠΕΛΕΚΗΣ:  

Ο τίτλος ΧΥΤΥ είναι ψευδεπίγραφος,  διότι  υπόλειμμα σημαίνει  μετά 

την διαλογή στην πηγή, την ανακύκλωση, το υπόλοιποι δέχεται  

επεξεργασία σε βιομηχανική εγκατάσταση για να απομακρυνθούν τα 

τοξικά υγρά και στοιχεία.   
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 Το έργο δεν συμπεριλαμβάνει τέτοια βιομηχανική εγκατάσταση,  

δηλαδή αυτά που θάβονται θα είναι τοξικά,  με ό,τ ι  α υτό συνεπάγεται 

για τον υδροφόρο ορίζοντα και για τις  ακτές της περιοχής.   

 Σε ό,τι  με αφορά έχω να δηλώσω προς τους κατοίκους και τους 

φορείς  που τους εκπροσωπούν, ότι  ήδη έχω επιστρατευτεί  από καιρό 

στον αγώνα τους και δηλώνω παρών. Θεωρώ ότι  ο αγώνας,  α ν τον 

πάρουν μόνοι τους,  μην υπολογίζετε σε κανέναν.   

 Η Κερατέα και το Λαύριο σας δείχνουν το δρόμο και τον τρόπο,  

η τύχη είναι αποκλειστικά στα δικά σας χέρια.   

 Και κάτι  άλλο, η Μάνδρα, αν είναι μία διαχρονική αμέλεια,  το 

Γραμματικό είναι  ένα διαχρονικό  έγκλημα και όσο κύριε  Σγουρέ,  

επειδή διάβασα μια ανακοίνωση που βγάλατε σχετικά με τα 400 

εκατομμύρια που είχατε αφήσει  για την χρηματοδότηση των 

σκουπιδιών.  

 Αν είναι σαν αυτή του Γραμματικού, που έχει  αποσυρθεί η 

χρηματοδότηση, καλά κρασιά.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Σγουρός επί προσωπικού.  Κύριε Τζήμερε ένα λεπτάκι.   

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

Δέκα δευτερόλεπτα κύριε Πρόεδρε.  Αυτά που είπε  ο κύριος Πελέκης,  

είναι ένα τεράστιο ψέμα. Και απαξιώ  οποιαδήποτε άλλη συνέχεια.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ελάτε κύριε Τζήμερε.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Κύριε Σγουρέ… εντάξει  δεν γράφεται  τίποτα.   

 

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σας παρακαλώ κύριοι .  Κύριε Τζήμερε έχετε το λόγο.   

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Επειδή πρέπει κάτι  χρήσιμο να προκύπτ ει  από αυτές τις  συγκεντρώσεις 

και είναι χρήσιμο το ότι  είναι κοινή συγκέντρωση και Περιφερειακών 

Συμβούλων και κατοίκων, το πρώτο που θέλω να τονίσω είναι η 

θεσμική ανεπάρκεια,  κάτι  που το έχω πει  πολλές φορές αυτού το 

Οργάνου.  

 Στην πραγματικότητα κουβεντιάζουμε για να κουβεντιάζουμε.  

Δηλαδή,  συζήτηση χωρίς απόφαση, το είπαν και οι  προλαλήσαντες,  

χωρίς απόφαση, χωρίς δέσμευση, είναι απλώς μια συζήτηση για 

εκτόνωση.  

 Εάν λοιπόν η κυρία Δούρου σας έχει  πει  μέχρι στιγμής κάτι ,  

είναι ότι  συνεχίζει  να σας γρ άφει κανονικά. Δεν ξέρω τι  θα μας πει  

μετά,  αλλά τι  θα πει  συζήτηση, σκέτη συζήτηση;  Επομένως, το 

πρόβλημα της χώρας,  γιατί  πρέπει να φτάνουμε και σε ένα διά ταύτα, 

το πρόβλημα της  χώρας είναι ότι  φτιάχνει  βαρύγδουπα θεσμικά 

όργανα, τα οποία λειτουργούν μόνο ως κομματικοί κομισάριοι  ή ως 

εφαλτήρια για την πολιτική εξέλιξη όσων διατείνονται διαφορετικά 

αναλαμβάνοντας τη Διοίκηση της Περιφέρειας.   
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 Ωστόσο, πάμε στο θέμα και θα ήθελα να μου πείτε αν γνωρίζετε 

τι  είναι αυτό.  Ρωτάω και εσάς και  εσάς.  Ξέρει κανέν ας; Είναι μία 

γκαλερί ;   

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

Στη Βιέννη είναι.   

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Α μπράβο. Δεν είναι λοιπόν μουσείο,  δεν είναι πανεπιστήμιο,  είναι  

εργοστάσιο επεξεργασίας απορριμμάτων που φτιάξανε στη Βιέννη, δεν  

φτιάξανε στην Βόρειο Κορέα κυρία  Μπαλού ,  ούτε ε ίχε φτιάξει  ο  

Στάλιν ένα παρόμοιο.   

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

 (εκτός μικροφώνου)  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Είναι εργοστάσιο επεξεργασίας απορριμμάτων, πού βρίσκεται αυτό;  

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

Εσένα θα είχε βάλει μέσα.  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Πού βρίσκεται αυτό;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει κυρία Μπαλού.   

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κυρία Μπαλού μην απαντάτε.   

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Είναι ενδεικτικό του εγκεφάλου σας τα ευφυολογήματά σας.   

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  
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(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Πού βρίσκεται αυτό; Βρίσκεται σε μια ερημιά; Όχι βρίσκεται μέσα 

στην πόλη. Πάμε στη συνέχεια.  Δείτε  το κι  από μια άλλη πλευρά, ε ίναι 

κοντά σε πάρκο, είναι κοντά στο ποτάμι και οι  τουρίστες κάνουν 

περατζάδα και τα παιδιά παίζουν.   

 Δείτε και μια λεπτομέρειά του είναι  έργο τέχνης.  Αυτή είναι η 

καμινάδα του.  Είναι έργο τέχνης.  Τι  καταφέρνε ι αυτό το εργοστάσιο;  

Οι μονάδες πυρόλυσης αποβλήτων, καταρχήν είναι ένα εργοστάσιο 

μηδενικού υπολείμματος.  Τι σημαίνει  αυτό; Δεν βγαίνει  τίποτα.   

Και από την καμινάδα του βγαίνει  ατμός,  νεράκι καθαρό. Οι 

μονάδες πυρόλυσης.   

Κος ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ:  

Να μας δείξεις  και την Αφρική που θα έχουν τοξικά.  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Βεβαίως θα τα δείξω, αυτά είναι δική σας αρμοδιότητα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Πρωτούλη μην διακόπτετε.   

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Να μην σας πάρω την ειδικότητα, γιατί  εκεί  υπάρχει  προλεταριακό 

κοινό,  εκεί  είναι οι  πελάτες σα ς,  αυτοί είναι κουτόφραγκοι δεν σας 

θέλουν.   

Κος ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Πάμε λοιπόν στη συνέχεια.  Οι  μονάδες πυρόλυσης λοιπόν στη Βιέννη, 

της Vien Energy  έτσι λέγεται η εταιρεία που το διαχειρίζεται,  
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επεξεργάζονται περίπου 900.000 τόνους αποβλήτων, παράγοντας 1,5 

εκατομμύριο μεγαβατώρες ετησίως,  ενέργεια που τροφοδοτεί  το δίκτυο 

τηλεθέρμανσης όλο το χρόνο.  

 Η Vien Energy  παρέχει  ηλεκτρισμό, φυσικό αέριο και θέρμανση 

σε 2 εκατομμύρια ανθρώπους.  

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Για το γραμματικό σας λέω.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σας παρακαλώ κύριοι  επάνω.  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Παρέχει  λοιπόν ηλεκτρισμό, φυσικό αέριο και θέρμανση σε 2  

εκατομμύρια ανθρώπους,  230.000 επιχειρήσεις και  4.500 φάρμες στην 

περιοχή της Βιέννης.   

Κα…………... . :  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Ο τζίρος της είναι  2 δισεκατομμύρια ευρώ το χρόνο και εργάζονται 

2.652 άνθρωποι.   

Κα…………... . :  

(Εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Γιατί  παρεμβαίνετε συνέχεια;  
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Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Αυτό το ξέρει  κανένας;  Αυτό είναι  ένα εργοστάσιο ακριβώς σαν το 

προηγούμενο, αλλά βρίσκεται στην Στοκχόλμη και μάλιστα βλέπετε 

ότι  στην ταράτσα του,  η οποία είναι επικλινής,  βλέπετε ότι  έχει  

επικλινή ταράτσα γ ια να κάνουν σκι οι  κάτοικοι.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

 Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

 Στη Στοκχόλμη υπάρχουν 22…  να σας πω περιμένετε υπέρ σας ε ίναι η 

ομιλία,  περιμένετε όμως, πρέπει να καταλαβαίνετε.  Στη Στοκχόλμη…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Ακούστε υπεύθυνοι πολιτικοί με ανεύθυνους πο λίτες δεν γίνεται.  

Εσείς ψηφίσατε τη Δούρου,  εσάς κορόιδεψε η Δούρου, εσείς  την 

κάνατε Περιφερειάρχη τη Δούρου.  Τουλάχιστον θα ακούστε το 

εναλλακτικό,  πριν φτάσουμε στο γιατί  δεν  πρέπει  να χωροθετηθεί 

ΧΥΤΑ στο Γραμματικό,  διότι  δεν πρέπει να χωροθετηθεί πο υθενά 

ΧΥΤΑ.  

 Πάμε στη συνέχεια .  Στη Στοκχόλμη λοιπόν υπάρχουν 22 μονάδες 

διαχείρισης ανακυκλώσιμων υλικών,   8 μονάδες κομποστοποίησης,  9  

μονάδες θερμικής επεξεργασίας,  ποσοστό ανακύκλωσης 85%.  

 Στο Βερολίνο των κουτόφραγκων, 17 κέντρα επεξεργασίας,  8 

μονάδες θερμικής επεξεργασίας,  πέντε μονάδες κομποστοπο ίησης,  

ποσοστό ανακύκλωσης 87%. Στην Κοπεγχάγη 25 μονάδες διαχείρισης 
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ανακυκλώσιμων υλικών,  20 μονάδες θερμικής επεξεργασίας  

υποδημάτων ,  7 μονάδες κομποστοποίησης,  ποσοστό ανακύκλωσης 

96%.  

 Από τα εργοστάσια θερμικής επεξεργασίας,  τροφοδοτούνται με 

ενέργεια 68 Δήμοι κοντά στην Κοπεγχάγη. Στο Άμστερνταμ και  

τελειώνω με τις  πόλεις  27 μονάδες διαχείρισης ανακυκλώσιμων 

υλικών,  12 μονάδες κομποστοποίησης,  7 μονάδες θερμικής 

επεξεργασίας,  ποσοστό ανακύκλωσης 91%.  

 Πάμε στην Αθήνα. Ποσοστό ανακύκλωσης 24,5%. Είναι  καλό να 

κάνουμε συγκρίσεις .  Τα υπόλοιπα 75,5% των απορριμμάτων θάβονται.  

Υπάρχουν έξι  κέντρα διαλογής ανακυκλώσιμων υλικών, ένας 

αποτεφρωτήρας νοσοκομειακών αποβλήτων στην Φυλή και μία μονά δα  

κομποστοποίησης .   

 Δείτε,  τι  καταφέραμε εμείς  μέσα σε 11 χρόνια και τι  κατάφεραν 

οι  άλλοι.  Η Γερμανία το 2004 ανακύκλωνε το 56% των απορριμμάτων 

της,  το ’15 ανακύκλωνε το 66%. Η Πολωνία ας πούμε που ξεκίνησε 

πολύ πίσω, ανακύκλωνε το 5% αλλά έριξε ένα σπριντ γερό και το ’15 

ανακυκλώνει το 43%.  

 Η Λιθουανία ξεκίνησε με 2% τα άλλα τα βλέπετε και  

ανακυκλώνει το 33%. Ακόμα και η Βουλγαρία και η Ρουμανία και η 

Κύπρος μας πέρασαν. Εμείς το 2004,  επί  Ολυμπιακών, ανακυκλώναμε 

το 10% και φτάσαμε να ανακυκλώνουμε το 15%.  

 Και προσέξτε δεν ανακυκλώνουμε και αυτά που ανακυκλώνονται 

να οδηγηθούν σε μια άλλα χρήση. Από αυτά που ανακυκλώνονται,  

λιγότερο από το 5% γίνεται κάτι  άλλο, ξαναμπαίνει  δηλαδή στην 

διαδικασία της αγοράς.  Αυτό ουσιαστικά που ανακυκλώνουμε,  είναι το 

5% του 15%, δηλαδή το 0,75%.  
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 Ποιοι είναι οι  στόχοι για τα κράτη –  μέλη; Μέχρι  το ’30,  δεν  

είναι μακριά ’30,  αν υπολογίσουμε πόσο μακριά ήταν το 2004. Οι  

στόχοι για τα κράτη –  μέλη είναι η ανακύκλωση απορριμμάτων να 

είναι στο 70% και η υγειονομική ταφή να είναι κάτω από 5%.  

 Πιστεύει  κανένας ότι  η Ελλάδα μπορεί να προφτάσει αυτά;  

Πιστεύει  ότι  μπορεί να κερδίσει  μέσα σε λίγο χρόνο,  αυτά που δεν  

έκανε τόσο καιρό πριν;  Όλα αυτά λοιπόν τα απορρίμματα, τα οποία 

είναι πάρα πολλά, είναι νοικοκυριά,  είναι νοσοκομειακά, ε ίναι  

ξενοδοχειακά, είναι αυτοκίνητα, είναι λάδια,  μετ αλλικά, πλαστικά, 

λιπαντικά,  μπάζα, τα πάντα.  

 Θέλουν μία κεντρική διαχείριση, η οποία γιατί  να μην μιμηθεί  

αυτά που γίνονται  στις  χώρες του κουτόφραγκων ρωτάω εγώ. Γιατί  

δηλαδή να μιλάμε το 2018 για χώρους υγειονομικής ταφής που θάβουν 

απορρίμματα στην Ευρώπη για να τα θάψουμε εμείς .   

 Γιατί  όμως έγινε αυτό; γιατί  φτάσαμε τώρα να συζητάμε και  

βέβαια να μην έχει  γίνει  τίποτα,  αυτά τα 3,5 χρόνια,  τα οποία οι  

υπερήφανοι διαπραγματευτές ανέλαβαν τη Διοίκησ η της Περιφέρειας .  

 Γιατί  το δημόσιο είναι παντελώς ανίκανο, παντελώς ανίκανο να 

σχεδιάσει και να υλοποιήσει οτιδήποτε.  Και σας ρωτάω ευθέως,  εάν 

κάποιος σας έλεγε ότι  υπάρχει  ένας  τρόπος,  που υπάρχει τρόπος η 

τεχνολογία το έχει  αποδείξει ,  να απαλλαγεί  η Αττική από τον εφιάλτη 

των ΧΥΤΑ, θα τον ανέθετα τε στη Δούρου ή στην Διοίκηση της  

εταιρείας Vien Energy.   

Κα…………... . :  

Στους πολίτες.   

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Στους πολίτες,  πώς στους πολίτες;   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει κυρία,  εντάξει .   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Οι πολίτες την ψήφισαν,  ερχόταν και σας κορόιδευε και 

ενθουσιαστήκατε.  Διότι  δεν  ρώτησε κανένας και τ ι  θα γίνουν τελικά τα 

σκουπίδια; Διότι  τα σκουπίδια αυτό πρέπει να γίνουν.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Τζήμερε τελειώνετε.   

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Οποιαδήποτε άλλη διευθέτηση,  οποιαδήποτε άλλη χωροθέτηση, είναι 

εκτός εποχής.  Όμως όταν σχεδιάζεται από το Δημόσιο ένα έργο το 

2003 και φτάνουμε το 2018 να συζητάμε για το πώς θα ξεκινήσει ε ίναι 

πρόβλημα.  

 Και πού έγκειται το πρόβλημα; Στο ότι  υπάρχει  ένα Δημόσιο που 

λειτουργεί  με έναν τρόπο εντελώς λαμογιακό, λέω αυτή τη λέξη γιατί  

αυτό είναι.  

Κος…………..:  

Ενώ οι ιδιώτες είναι….  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Και με αυτό το Δημόσιο…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει κύριοι  εντάξει .   

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  
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Και με αυτό το Δημόσιο συναλλάσσονται ιδιώτες εξί σου λαμόγια.  Το 

καταλαβαίνετε;  Όταν λέει  το Δημόσιο,  προσέξτε,  γιατί  σας 

παραμυθιάζουν.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τελειώνετε κύριε Τζήμερε.   

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Όταν λέει  το Δημόσιο,  ότι  έλα ιδιώτη να μου πεις  με πόσα ευρώ 

παίρνεις  το κιλό ή τον τόνο των σκουπιδιών, εσείς  νομί ζετε ότι  ο 

ιδιώτης θα υιοθετήσει αυτή την ακριβή τεχνολογία; Όχι βέβαια.  Θα 

βρει τον πιο φτηνό τρόπο. Σε ένα κράτος,  λοιπόν,  που επικρατεί  η 

λαμογιά στο Δημόσιο,  είναι αυτονόητο και είναι αναμενόμενο ότι  η 

ίδια λαμογιά,  θα επικρατήσει και  στις   σχέσεις  του  Δημοσίου με τους  

ιδιώτες.   

 Φανταστείτε ένα διαφορετικό σενάριο.  Ένα διαφορετικό σενάριο 

και μάλιστα υπό την οπτική του ότι  τα σκουπίδια ε ίναι πλάτος.  Άλλα 

κράτη εισάγουν σκουπίδια,  όμως δεν τα θάβουν.  Και δεν τα θάβουν με 

σακουλίτσες νάιλον που τρυπάνε α μέσως και μολύνουν τον υδροφόρο 

ορίζοντα.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σας παρακαλώ.  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Πώς γίνεται αυτό;  αυτό γίνεται με τον εξής τρόπο. Εάν η Περιφέρεια  

από την πρώτη μέρα δεν ήταν δεσμευμένη στις  ιδεοληψίες της,  κατ ά 

του κακού ιδιωτικού τομέα, τον οποίο αγκάλιασε.  Ποιον αγκάλιασε; 
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Τον κακό ιδιωτικό τομέα. Τους απατεώνες του ιδιωτικού αγκάλιασε,  οι  

οποίοι  θέλουν να ρίχνουν μπετά και να φτιάχνουν εργοστάσια.   

Αν λοιπόν έλεγε ελάτε Δήμοι και κάντε μια μελέτη όπως έκανε 

ας πούμε ο Δήμος Ηλιούπολης,  μια εξαιρετική μελέτη που σας 

προτείνω να τη διαβάσετε.  Να μας πείτε τι  ξοδεύετε,  ποια είναι τα 

απορρίμματα τα αστικού τύπου, ποια είναι τα σύμμεικτα,  ποια είναι τα 

βιολογικά.  

Ελάτε λοιπόν και όλοι εσείς ,  αφού καταθέσετε το πρ όβλημα, να 

κάνουμε μαζί έναν διεθνή διαγωνισμό, ώστε να έρθουν όποιες 

εταιρείες θέλουν και εμείς  θα θέσουμε τους όρους.  Προσέξτε.  όχι  

ποιος δίνει  τα λιγότερα για να πάρει φθηνότερα τον τόνο,  γιατί  μπορεί 

να τον πετάξει  μετά στη Χωματερή.  

Αλλά θέτουμε τις  προδιαγραφές,  βάζουμε τους όρους του 

παιχνιδιού και εφαρμόζουμε δρακόντεια μέτρα για την εποπτεία αυτών 

των όρων. Και  προφανώς αυτό ξεκινάει  από την ανακύκλωση στην 

πηγή.  

Όμως η κουλτούρα της ανακύκλωσης,  που το λέμε και το  

ξαναλέμε δεν είναι κάτι  το οπο ίο προκύπτει  μαγικά, προκύπτει  με 

κίνητρα. Στο Μιλάνο εδώ και 100 χρόνια έχουν κίνητρα και σου λένε 

ότι  φίλε πρόσεξε να δεις ,  εάν ανακυκλώσεις σωστά στο σπίτι  σου και 

βάλεις τα μπουκάλια εδώ, τα χαρτιά εδώ, τα πλαστικά εκεί  και τα 

υπόλοιπα εκεί  και έχεις  έναν κωδικό ανά οικογένεια,  θα έχεις  έκπτωση 

στα δημοτικά τέλη.   

Διότι  τα σκουπίδια τα πληρώνουμε,  δεν είναι τζάμπα και τα 

πληρώνουμε πανάκριβα. Αν λοιπόν ο Δήμος σας έλεγε ότι  φίλε 

κάτοικε του Γραμματικού, του Χαλανδρίου,  της Φυλής,  του οτιδήποτε ,  

εγώ θα εφαρμόσω αυτό το σύστημα μηδενικού υπολείμματος και 
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μάλιστα σε αυτά τα κράτη, όσοι μένουν κοντά σε εργοστάσια,  βλέπουν 

τις  τιμές των ακινήτων τους να αυξάνονται,  γιατί  είδατε τι  κούκλες 

είναι και έχουν δωρεάν θέρμανση.  

Ένα διαμέρισμα λοιπόν που βρίσκεται σ ε ένα τέτοιο εργοστάσιο,  

βοηθάει τον ιδιοκτήτη του ή τον ένοικό του,  μειώνοντάς του το κόστος 

κατοίκησης.  Αν λοιπόν σας έλεγε,  ότι  κοίταξε να δεις ,  μέχρι τώρα 

πληρώνεις 100 ευρώ το χρόνο ας πούμε τέλη  για τα σκουπίδια.   

Με αυτό το σύστημα, μπορείς να τα π εις  στα 50,  στα 20,  στα 10 

ή να έχεις  και κέρδος,  διότι  τα σκουπίδια εάν τα επεξεργαστούν 

σωστά, είναι πλούτος.  Το έγκλημα που κάνουμε εμείς  είναι να τα 

θάβουμε.   

Αλλά γιατί  ξαναλέω συζητάμε για ταφή; Γιατί  είναι αδύνατο το 

Δημόσιο να σχεδιάσει και να υλοπ οιήσει κάτι ,  το οποίο οι  άλλοι το 

υλοποιούν πάρα πολύ γρήγορα. Ποιος  θα πάρει αποφάσεις;   

Είναι τριάμισι χρόνια αυτή η Διοίκηση και  μόνο να 

αφουγκράζεται  ξέρει  τα προβλήματα. Και μάλιστα με την συγκυρία 

που για άλλους θα έπρεπε να είναι ιδανική, να είναι κ αι η κυβέρνηση 

το ίδιο κόμμα.  

Αν λοιπόν ήθελα νομοθετικές αλλαγές ας τις  έκανε.  Αν ήθελε 

χωροταξικές αλλαγές ας τις  έκανε.  Τι έκανε; Τίποτα απολύτως; Γιατί  

δεν έκανε τίποτα απολύτως; Γιατί  είναι έτσι η οργάνωση και η δομή 

ενός φαύλου μηχανισμού, ο οποίος δεν παράγει παρά μόνο σκουπίδια.   

Τελειώνοντας λοιπόν θα ήθελα να μας απαντήσει η κυρία Δούρου 

εάν αυτά που σας έλεγε και αυτά που έλεγε σε όλους για τις  

μνημονιακές υποχρεώσεις ,  τα έλεγε επειδή δεν  καταλάβαινε τ ι  γίνεται 

στον κόσμο, δηλαδή μιλάμε για σοβα ρό πρόβλημα διανοητικής 
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επάρκειας ή τα έλεγε ξέροντας ότι  δεν ισχύουν και απλώς σας 

κορόιδευε.   

Δεν ξέρω ποια θα είναι η απάντηση και νομίζω ότι  δεν θα τη 

δώσουν, αλλά εγώ θα τη συμβούλευα να προτιμήσει το πρώτο, διότι  ο  

μειωμένος καταλογισμός,  μπορεί να τ ης εξασφαλίσει  μικρότερη ποινή,  

όταν έρθει  η ώρα με το καλό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Γάκης.   

Κος ΓΑΚΗΣ:  

Από τη στιγμή που σήμερα είμαστε περισσότεροι από τους 

Περιφερειακούς Συμβούλους να συστηθώ ότι  εκπροσωπώ την 

περιφερειακή παράταξη «Ανάσα» και την υποψήφια  από το 

Γραμματικό την Μαρία την Ανδρέου που είχαμε στην περιοχή του 

Γραμματικού και αν και δεν είναι αυτό το θέμα, πήραμε τη δεύτερη 

θέση στο Γραμματικό.   

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΓΑΚΗΣ:  

Όχι,  όχι .  Αλλά σήμερα λοιπόν θα πάρουμε τα πράγματα από τη ν αρχή. 

Έχω την χαρά και την τιμή μέχρι σήμερα να έχω εκπαιδεύσει 102.  000 

παιδιά στην περιβαλλοντική εκπαίδευση. Ο Δήμος Μαραθώνα και 

ειδικά η Πάλη του Δήμου Μαραθώνα, έχουν κάνει  μία φανταστική 

μελέτη για την διαχείριση των απορριμμάτων στην πηγή.   

 Το έγκλημα ξεκινάει  από αλλού.  Από τον μπλε κάδο, από τα 

συστήματα εναλλακτικής διαχείρισης,  τα οποία  τα πληρώνουμε και ως 

νέοι ιθαγενείς ,  μας χαρίζουν κάποια απορριμματοφόρα και κάποιους  
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κάδους και  εμείς  λοιπόν χαιρόμαστε που έχουμε περισσότερους μπλε 

κάδους στους Δήμους μας και πληρώνουμε περισσότερα τέλη.  

 Στα σχολεία που διδάσκω,  τα παιδιά  κάνουν διαλογή στην πηγή 

και κερδίζουν 1.000 ευρώ τον τόνο το αλουμίνιο,  200 ευρώ στο χαρτί ,  

4.000 στον χαλκό, 750 ευρώ στο τηγανέλαιο και  η διαχείριση των 

απορριμμάτων είναι στο 99%.  

 Η πλαστική σακούλα έδειξε το δρόμο. Μόλις βάλαμε ένα τέλος 4 

λεπτών, ως διά μαγείας 80 με 90% μειώθηκε η πλαστική σακούλα. 

Ήταν  λοιπόν ο Έλληνας ή ο κάτοικος της Περιφέρειας Αττικής  

απαίδευτος;  Όχι.   

 Ποια είναι τα λάθη των Δήμων και των Δημάρχων. Όταν τους λες 

γιατί  δεν επιβάλεις  τον Κανονισμό Καθαριότητας; Σου λέει  πώς θα το 

κάνω; Όλοι οι  Κανονισμοί Καθαριότητας όλων των Δήμων έχουν 

μεγάλα πρόστιμα, 150 ευρώ για την βιοδασπαζόμενη σακούλα αν δεν 

είναι.   

 150 ευρώ αν πετάξεις  απ’ έξω τη σ ακούλα, αλλά κανείς  δεν 

εφαρμόζει  και στους Δήμους τον ίδιο τον ψηφισμένο Κανονισμό.  

Προεκλογικά, το 2014 η μεγάλη μάχη της  Περιφέρειας  Αττικής,  κοντά 

στην Ανατολική Αττική ήταν η αποχέτευση,  ήταν τι  θα γίνει  πλέον με 

την διαχείριση των απορριμμάτων.  

 Εγώ  θα επαναλάβω τι  είχαμε πει  οι  115 ανεξάρτητοι υποψήφιοι 

που ήμασταν,  γιατί  δεν έχουμε κάποιο κόμμα, όχι  ότι  είναι κατακριτέο 

να έχεις  κάποιο κόμμα από πίσω, αλλά είναι δικιά μας η φωνή.  

 Είχαμε πει  λοιπόν ότι  η διαχείριση των απορριμμάτων είναι  

ευθύνη του πολίτη,  του Δήμου και της Περιφέρειας με αυτή τη σειρά.  

Τα φαραωνικά έργα που όλοι καταγγείλαμε και μιλήσαμε για θησαυρό 

για τα σκουπίδια,  αυτή ήταν η λέξη που υφίσταται,  ότι  τα σκουπίδια 
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είναι θησαυρός,  δεν μπορεί ούτε να στεγάζονται,  ούτε να κυλάνε πάν ω 

σε ρέματα.  

 Είναι εγκληματική οποιαδήποτε χωροθέτηση, οποια σδήποτε 

μονάδας τέτοιας ε ίτε είναι ΧΥΤΑ είτε ΧΥΤΥ ή ΟΕΔΑ. Δεν χρειάζεται 

να περάσει ο  χρόνος για να το αποδείξουμε κι  αν ε ίμαστε εμείς  ή 

κάποιοι  άλλοι σ’  αυτή τη θέση.  

Είναι τουλάχιστον αστείο να μιλάμε γ ια την αρχή της εγγύτητας,  

όταν η πλειοψηφία των σκουπιδιών παράγεται στο κέντρο της Αθήνας.  

Αλλά το κέντρο της Αθήνας και του Πειραιά είναι πάρα πολύ μεγάλο 

πληθυσμιακά για να το ακουμπήσουμε.   

Η αρχή της εγγύτητας λέει  ότι  αυτός ο οποίος παράγ ει το 

σκουπίδι ,  είναι υποχρεωμένος να βρει  και τη λύση του στην πηγή. Άρα 

λοιπόν η μόνη λύση είναι ολοκληρωμένη στην πηγή και τα χρήματα να 

πάνε στην εκπαίδευση.  

Και ρωτάω, ποιο υπουργείο ή ποιος δημόσιος φορέας έχει  δώσει  

έστω και ένα ευρώ στα σχολεία γι α να κάνει  διαλογή στην πηγή στα 

σχολεία; κανένας.  Ποιος φορέας έχει  θεσμοθετήσει την 

περιβαλλοντική εκπαίδευση και την διαλογή στην πηγή στα σχολεία;  

κανένας φορέας.   

Άρα λοιπόν είναι θέμα επιλογής μας να μην θέλουμε να κάνουμε 

διαλογή στην πηγή. Στη μελέτη του Δήμου Μαραθώνα, στων 

υπαλλήλων Μαραθώνα και Καθαριότητας έλεγε ότι  χαρίζουμε τα 

σκουπίδια μας σε εταιρείες και  συστήματα διαχείρισης και είναι 

αλήθεια.   

Αν λοιπόν και  αυτή είναι και η πρόταση και για τους 66 Δήμους 

της Αττικής,  οι  οποίοι  στις  μελέτες που κάναμε για την ολοκληρωμένη 

διαχείριση,  ήταν copy paste  μιας συγκεκριμένης εταιρείας.  Σχεδόν οι  
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περισσότεροι Δήμοι στείλανε την ίδ ια μελέτη που ήταν από τον ίδιο 

μελετητή.  

Πρέπει λοιπόν σήμερα να ξεκινήσουμε την διαλογή στην πηγή σε 

κάθε Δήμο. Όλα τα χρήματα να πάνε με επόπτευση στους Δήμους που 

θα αναλάβουν την πλήρη ευθύνη της διαλογής των σκουπιδιών στην 

πηγή, έτσι ώστε να μην υπάρχει κανένα άλλο συγκρουόμενο συμφέρον,  

πού θα πάει και πού θα έρθει .   

Όσον αφορά την όποια χωροθέτηση πάνω σε ρέμα, δεν νομίζω 

ότι  είναι καν θέμα συζήτησης.  Αυτό λοιπόν που είπαμε προεκλογικά 

και εγώ προσωπικά εκλεγμένος από το 2006 μαζί με τον αείμνηστο τον 

Θανάση τον Μπαλή από την περιοχή σας και άλλους που χάσανε τη 

ζωή τους,  τον κύριο Κόλλια και άλλους από την περιοχή .   

Γιατί  έτσι  και εγώ ήμουν το 2006 ο μικρότερος Νομαρχιακός 

Σύμβουλος στην Ανατολική Αττική,  ε ίδαμε ότι  ούτε ένα κιλό σκουπίδι  

στην Ανατολική Αττική.  Όχι γιατί  είμαστε από εκεί ,  αλλά το 

οικολογικό ισοδύναμο προβλέπει το εξής.  Ότι η πλειοψηφία της 

παραγωγής πρέπει να έχει  και την ευθύνη της διαχείρισης.   

Μπορεί η Κερατέα και το Λαύριο να είχαν το σθένος και τα 

θύματα, γιατί  μία  έγκυος έχασε το παιδί  της,  κάτι  που λίγοι το 

θυμόμαστε και το λέμε και  να απέτρεψε τα ΜΑΤ εκείνο τον Δεκέμβρη 

του 2010.  

Μπορεί και  το Γραμματικό να τα καταφέρει και αυτή είναι η 

δικιά μας ευχή,  αλλά όχι  με τα  ΜΑΤ και με τη βία.  Αλλά μεθαύριο 

μπορεί να είναι μια άλλη περιοχή. Άρα λοιπόν το όχι  στο Γραμματικό,  

πρέπει να είναι όχι  σε αυτή διαχείριση.  

Άρα λοιπόν αφού εσείς  είστε σήμερα εκείνοι οι  οποίοι  ζείτε αυτό 

το βιασμό του περιβάλλοντος,  ας κάνουμε  όλοι μαζί ,  με απαρχή το 
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Δήμο Λαυρεωτικής και Δήμο Μαραθώνα, τη διαλογή στην πηγή, 

πράξη.  

Η απάντηση λοιπόν που θα ήθελα εγώ να δώσω σε αυτή την 

κουβέντα,  είναι ότι  ο Δήμος Μαραθώνα, πρέ πει να αποδείξει  ότι  η 

διαχείριση στην πηγή και η διαλογή στην πηγή, είναι εφικτή.  Έτσι 

λοιπόν θα αποδείξουμε σε αυτούς που δεν το πιστεύουν,  ότι  η 

διαχείριση στον Δήμο είναι εφικτή.   

Αν δεν τα καταφέρουμε ούτε εμείς  ως πολίτες,  δίνουμε τη 

δικαιολογία στα συμφέροντα, σε αυτούς που δεν ξέρουν,  σε αυτούς 

που δεν πιστεύουν,  να κάνουν τέτοιους σχεδιασμούς.   

Θα επαναλάβω λοιπόν όχι  στα φαραωνικά εργοστάσια,  όχι  σε 

αυτόν τον περιφερειακό σχεδιασμό, ναι στην διαλογή στην πηγή με 

ευθύνη των ίδιων των πολιτών.  

Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Αδαμόπουλος.   

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Αγαπητές φίλες και φίλοι,  που ήρθατε σήμερα αγωνιστικά να 

συμμετέχετε σε αυτή τη συνεδρίαση και γίνεται κάτω από την 

απαίτηση τη δικιά  σας,  κύριοι  Περιφερειακοί  Σύμβουλοι,  δυστυχώς 

είμαι υποχρεωμένος να μιλάω, έπειτα  από μια εξαιρετική τοποθέτηση 

του πλασιέ των μεγαλοσυμφερόντων κυρίου Τζήμερου, ο οποίος 

παρουσίασε και επιχειρηματολόγησε για τις  τακτικές,  τις  πρακτικές 

στην Ευρώπη.  

 Στην ουσία,  ήρθε να μας πλασάρει εδώ, αυτά που το 

προηγούμενο διάστημα θέλανε να υλοποιήσουν στην Αττική και κάτω 

από τον αγώνα  των κατοίκων και των εργαζομένων στους 
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οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,  προς το παρόν,  έχουν 

σταματήσει.   

Δεν μας είπε,  όμως, ότι  τα εργοστάσια αυτά με τις  ωραίες 

φωτογραφίες,  θα ανήκουν στο Φ ούχτελ και στο Ρομπάιχαχ,  ίσως 

πλασάρει και αυτούς που γυρνάγανε τόσο καιρό στην Ελλάδα για να τα 

υλοποιήσουν.   

Μεγάλε γερμανικές εταιρείες που θα εκτινάξουν τα ανταποδοτικά 

τέλη από τα 50 -60 ευρώ που είναι περίπου τώρα στα 150 και 200 και 

δεν ξέρουμε πού θα πάνε ακόμα. Που θα θέλουν να ρουφάνε συνέχεια,  

γιατί  θα είναι συμφωνίες για 27 χρόνια.  Όλα τα σκουπίδια θα 

πληρώνονται με τον τόνο,  κατά συνέπεια θα πάει ανακύκλωση, που 

στην ουσία ζητάνε όλο το πακέτο της ιδιωτικοποίησης.   

Της διαχείρισης των απορριμμά των γιατί  όπως λέει  και ο λαός 

μας,  είναι πολλά τα λεφτά Άρη. 500 εκατομμύρια ετησίως είναι ο  

τζίρος.  Αυτά εκπροσωπείτε κύριε Τζήμερε; Μπράβο σας τα είπατε 

πάρα πολύ καλά, θα σας ανταμείψουν γι’  αυτό.   

Ας έρθουμε σε ένα δεύτερο ζήτημα. Φοβόμουν από το πρωί  πριν 

έρθουμε σε αυτή τη συνεδρίαση και χαριτολογώντας με κάποιους 

πρώην συναδέλφους λέγαμε θα γίνει  του Σγουρού. Συγνώμη κύριε  

Σγουρέ,  διότι  θυμήθηκα και έχει  η κυρία  Δούρου ακόμα τα λάβαρα, 

κάτι  κλομπ, κάτι  δακρυγόνα, από τότε που ήταν τα ΜΑΤ εδώ απ’ έξω  

στημένα και συζητιόταν ο περιφερειακός σχεδιασμός.   

Γι’ αυτά τα ίδια εργοστάσια που μας μίλησε ο κύριος Τζήμερος,  

αυτά που υποστήριζε η παράταξη του κυρίου Σγουρού και άλλοι,  αυτά 

που τέλος πάντων η «Δύναμη Ζωής» υποσχέθηκε ότι  θα αλλάξει όλο 

αυτόν τον σχεδιασμό.  
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Φοβήθηκα λοιπόν ότι  θα έχουμε τέτοια φαινόμενα 

αντιδημοκρατικής εκτροπής στο Περιφερειακό Συμβούλιο και γι’  αυτό 

βγάλαμε καταγγελία και ευτυχώς αποφεύχθηκαν. Διότι  όταν αλλάζεις   

πολιτική,  πρέπει πρώτα απ’ όλα να παίρνεις  τις  ευθύνες  σου και όχι  με 

τη δύναμη των κλομπ, των ΜΑΤ, των δακρυγόνων, να μπορείς και να 

προσπαθείς αν τις  επιβάλεις.   

Ελπίζουμε να φύγει  κάθε σκέψη σας από τέτοιες πρακτικές  και  

να συνεχίζουν τα Περιφερειακά Συμβούλια να είναι ανοιχτά σε όλο 

τον κόσμο, τα κινήματα και τα λοιπά .   

Ας έρθουμε λοιπόν τώρα στα συγκεκριμένα. Είναι γνωστό ότι  το 

ζήτημα της διαχείρισης των απορριμμάτων δεν είναι ένα μικρό 

πρόβλημα. Είναι ένα τεράστιο μεγάλο πρόβλημα και δεν μπορεί  να 

διαχειριστεί  μέσα σε αυτές τ ις  καταστάσεις εύκολα. Υπάρχει λύση 

όμως;  Υπάρχουν λύσεις;  Υπάρχουν.  

Οριστικές όχι ,  αλλά υπάρχουν.  Δεν είναι η λογική, όπως και για 

τα μνημόνια μας λέγατε ότι  θα τα καταργήσετε αλλά τι  να κάνουμε,  

είμαστε υποχρεωμένοι να τα εφαρμόσουμε.  Δεν είναι λογική που μας 

είπε ο κύριος Βασιλείου,  τ ι  να κάνο υμε,  για να σώσουμε τη Φυλή, θα 

φτιάξουμε άλλη μία Φυλή.  

Γιατί  το έγκλημα στη Φυλή συνεχίζεται δεν σταμάτησε,  

επεκτείνεται.  Το έγκλημα στο Γραμματικό προσπαθεί τώρα να 

υλοποιηθεί  παρόλες τ ις  δεσμεύσεις και υπάρχουν και ορισμένα 

ζητήματα, τα οποία φεύγουν τελείως από τη συζήτηση.  

Αλήθεια,  που όλοι  μιλάνε για την ανακύκλωση, όλοι μιλάνε για 

την ανακύκλωση στην πηγή και τα λοιπά και τα λοιπά, γιατί  και αυτή 

η κυβέρνηση και το Περιφερειακό Συμβούλιο και όλοι ,  δεν παίρνουν 
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μία απόφαση να εφαρμόσουν ένα δημόσιο  σύστημα ανακύκλωσης με 

μία σειρά κάδους.   

Έχουμε καταθέσει  αναλυτικά τις  προτάσεις σε αυτό το ζήτημα 

και διατηρείται και ενισχύεται ακόμα η Ελληνική Εταιρείας 

Ανακύκλωσης,  δηλαδή των βιομηχάνων, που οι  ίδιοι  δημιουργούν το 

πρόβλημα, τους έχει  ανατεθεί  όλο  το σύστημα της ανακύκλωσης με τα  

ιδιωτικά ΚΔΑΥ, με τους μπλε κάδους  και τα λοιπά;  

Γιατί;  Για να υπεκφύγετε το πρόβλημα, γιατί  δεν θέλετε να 

υλοποιήσετε μια άλλη πολιτική στη διαχείριση των σκουπ ιδιών, πετάτε 

το μπαλάκι στους  Δήμους.  Ωραία σχέδια,  τοπικά  σχέδια.  Μια σειρά 

πράγματα που και  κάποιοι  φίλοι σας συμμετείχαν σε αυτά, τα οποία  

δεν μπορούν να υλοποιηθούν.   

Και δεν μπορούν να υλοποιηθούν,  γιατί  το ζήτημα της  

διαχείρισης των απορριμμάτων δεν είναι μια απλή κατάσταση, δεν 

είναι απλά ένα ατομικό πρόβλ ημα. Χρειάζεται  διαδημοτικές 

συνεργασίες,  χρειάζεται ένα συγκροτημένο δημόσιο σύστημα 

διαχείρισης όλου του κύκλου, από την αποκομιδή, την ανακύκλωση, 

μέχρι το να μην παράγεται πραγματικά σκουπίδι  να πηγαίνει  στους  

διάφορους ΧΥΤΥ που λέτε εσείς .   

Στην ουσία  ΧΥΤΑ είναι  όπως γίνεται τώρα, αλλά αυτό θέλει  

γενναία χρηματοδότηση. Θέλει πόρους,  θέλει  λεφτά και εισπράττονται 

τέτοια λεφτά. Έλα ντε που όλοι επικαλείστε την Ευρωπαϊκή Ένωση,  

αλλά η Ευρωπαϊκή Ένωση τα έργα που χρηματοδοτεί  και τις  λογικές 

που χρηματοδοτεί ,  είναι να γίνονται μέσω ΣΔΙΤ μέσω ιδιωτών, με 

συγκεκριμένο κατευθύνσεις,  για να βγάζουν κέρδη, γιατί  είπαμε τα 

σκουπίδια είναι χρυσός.   
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Τα έχουν μετατρέψει σε εμπόρευμα και δεν μπορεί να υπάρξει 

πραγματική διαχείριση απορριμμάτων προς όφελος των ανθρώπω ν 

προς όφελος του περιβάλλοντος μέσα σε ένα τέτοιο σύστημα 

κερδοφορίας και επιχειρηματικότητας.   

Εάν λοιπόν θέλουμε να αλλάξει πραγματικά η κατάσταση,  

χρειάζεται να γίνουν 2 -3 πράγματα. Και συγκεκριμένα όσες προσφυγές  

και αν κάναμε και  αν κάνατε αγαπητοί φ ίλες  και  φίλοι,  όσες μελέτες,  

όσα πράγματα και αν γίνουν,  η λύση για να μην υλοποιηθεί  το 

Γραμματικό,  είναι ο δρόμος.   

Το έχει  δείξει  η Κερατέα. Πρέπει λοιπόν αποφεύγοντας πια τις  

διάφορες αυταπάτες,  τα διάφορα ψέματα, τα ψεύτικα λόγια,  τις  

διάφορες ψευδαισθήσεις ότι  κάπως,  έτσι αλλιώς,  είναι και πρόβλημα 

δικό μας,  θα πρέπει πρώτα απ’ όλα εδώ και τώρα να σταματήσει να 

λειτουργεί  ο ΧΥΤΑ της Φυλής.   

Να μην υλοποιηθεί  το Γραμματικό και όλοι  μαζί  οι  κάτοικοι της 

Αττικής να απαιτήσουμε ένα άλλο σύστημα διαχείρισ ης,  με 

πραγματικά ανακύκλωση στην πηγή,  με γενναία χρηματοδότηση του 

κράτους,  με εθνικοποίηση του συστήματος ανακύκλωσης,  με 

χρηματοδότηση στους Δήμους και μια σειρά άλλα πράγματα, τα οποία  

τα έχουμε καταθέσει.   

Αυτός είναι ο δρόμος,  αυτή είναι η λογική πο υ θα πρέπει από 

εδώ και πέρα να επιβληθεί.  Και σήμερα, για να μην επεκταθώ σε 

πολλές  τεχνικές λεπτομέρειες κλπ. νομίζω εξαιρετικά τεκμηριώσανε 

και οι  15 εκπρόσωποι από της περιοχής και επιστημονικά και 

πραγματικά, γιατί  δεν πρέπει να γίνει  αυτό το έργο.   

Δεν χρειάζεται να μπούμε σε περισσότερες λεπτομέρειες.  Θα 

έχουμε καιρό να συζητήσουμε και όλες τις  άλλες λεπτομέρειες,  πώς 
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πρέπει να ανατραπούν όλα αυτά τα πράγματα. Θα πρέπει να 

απαιτήσουμε σήμερα όχι  μια γενική συζήτηση, να παρθεί μία και μόνο 

απόφαση μιας πρότασης.   

Παύση εργασιών του Γραμματικού και αποκατάσταση της  

περιοχής,  αυτή είναι η μόνη απόφαση. Και σε συνέχεια,  μαζί  με τους 

κατοίκους της Φυλής,  να ανοίξουμε το δρόμο για κανένα ΧΥΤΑ και 

ΧΥΤΥ για  πραγματική διαχείριση των απορριμμάτων προς όφελος τ ων 

ανθρώπων και του περιβάλλοντος.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κάντε ησυχία σας παρακαλώ. Κατάλογος ομιλητών.  

Κα…………... . :  

Εδώ θα μείνουμε,  μην νομίζετε ότι  θα φύγουμε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ούτε και εμείς  θα φύγουμε κυρία.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κατάλογος ομιλητών, ο κύριος Βρούστης ξεκινάει .  Ο κύριος 

Ευαγγελίου.  Άλλος συνάδελφος που θέλει  να τοποθετηθεί.  Ο κύριος 

Μαντάς,  ο κύριος  Πάντζας,  η κυρία… Άλλος συνάδελφος ;  Η κυρία 

Θανοπούλου. Να ξεκινήσουμε με τον κύριο Βρούστη.  

Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  
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Λοιπόν να έρθω κι εγώ από τη μεριά μου, να προσθέσω μερικές 

απόψεις,  να πω μερικά γεγονότα και να δώσω και την γενικότερη 

εικόνα, μια και σήμερα κουβεντιάζουμε,  άνοιξε αυτό το θέμα, τι  

γίνεται με την διαχείριση των απορριμμάτω ν.  

Είναι γεγονός ότι  1.800.000 τόνοι απορρίμματα της Αττικής,  

οδηγούνται στον ΧΥΤΑ Φυλής.  Τα τελευταία χρόνια,  μετά από 

μεγάλες προσπάθειες,  ένα μέρος από αυτό,  ήδη ανακυκλώνεται με 

διάφορους τρόπους.   

Ο ένας τρόπος είναι ότι  πια τα κλαδέματα δεν οδηγούντ αι στον 

ΧΥΤΑ. Πέντε χιλιάδες τόνοι  το μήνα, από τα κλαδέματα που οι  Δήμοι  

οδηγούσαν στο ΧΥΤΑ πια,  μετατρέπεται σε κόμποστ.   

Οι Δήμοι αναγκάστηκαν και σήμερα συνεργάζονται  σε αυτό το 

θέμα, διότι  ενώ κατέβαλαν 45 ευρώ, σήμερα τα φέρνουν ατελώς στο 

εργοστάσιο  το ΕΜΑΚ  ή πληρώνουν 100 ευρώ τον τόνο ή τους  τα  

επιστρέφουμε.   

Αυτό είναι μεγάλη κατάκτηση για τον ΕΣΔΝΑ , διότι  εάν 

υπολογίσουμε ότι  έχει  μία αναλογία 1 προς 4 με το σκουπίδι  και 

επειδή δεν  θάβουμε βάρος,  αλλά θάβουμε όγκο, 200.000 κυβικά μέτρα 

έχουν οδηγηθεί  μόνο από αυτό,  από τα κλαδέματα, εκτός του ΧΥΤΑ.  

Επίσης,  είναι γεγονός,  ότι  το Εργοστάσιο Μηχανικής 

Ανακύκλωσης,  αυτό που λέγεται ότι  θα γίνει  και  στο Γραμματικό,  

βέβαια σε μικρή κλίμακα, μόνο για 60.000 τόνους,  το οποίο είναι για 

350.000.  Σήμερα λειτουργεί ,  το ’17 επεξεργάστηκε 250.000 τόνους εκ 

των οποίων μόνο οι  140.000,  δηλαδή το 53% οδηγήθηκε στο ΧΥΤΑ.  

Το υπόλοιπο οδηγήθηκε στην αγορά ,  είτε ως ανακυκλώσιμα, είτε 

ως κόμποστ ή ως εναλλακτικό καύσιμο RDF το οποίο βοηθάει και την 

τσιμεντοβιομηχανία.  Ήδη εκεί  που κάναμε πειράματα με ορισμένους 
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Δήμους,  όπως είναι ο Δήμος των Βριλησσίων, όπως είναι και άλλοι  

Δήμοι,  καταφέραμε και μειώσαμε το απόρριμμα κατά 50%.  

Δηλαδή από τους  14.000 τόνους που είχε απορρίμματα στο 

σύνολό του ο Δήμος Βριλησσίων, οι  7.0 00 οδηγήθηκαν στο ΧΥΤΑ. 

Αυτό δεν το κάναμε…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Μην αγχώνεστε θα σας πω. Δεν θα σας πούμε μόνο γι’  αυτά που 

θέλετε,  εντάξει;  Εσείς έχετε το δ ικαίωμά σας να φωνάζετε,  να 

διεκδικείτε,  να αγωνίζεστε.  Και εμείς  έχουμε το δικαίωμά μας ως 

εκλεγμένοι Περιφερειακοί  Σύμβουλοι ,  να φροντίζουμε γι’  άλλα. Ό,τι  

θέλετε πέστε δεν με απασχολεί.   

 Έτσι λοιπόν,  απευθυνόμενος στους Περιφερειακούς Συμβούλους 

και συναδέλφους,  θέλω  να τους  πω ότι  τα ευχολόγια,  είναι εύκολα. 

Όμως όσοι δεν έχουν κάνει  Διοίκηση και δεν έχουν διαχειριστεί  τα 

απορρίμματα, απλώς μόνο λένε κουβέντες,  εύκολο είναι να λες κάνε 

καύση.  

 ΟΚ και εγώ μαζί σου,  άντε κάνε.  Εύκολο είναι  να λες  δεν θέλω 

Γραμματικό,  δεν θέλω Σχιστό,  δεν  θέλω εκείνο,  τι  θέλετε;  Τίποτα.  

Συνήθως στην Ελλάδα τι  κάνουμε;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριοι  θα σταματήσετε επάνω;  
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Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Συνήθως στην Ελλάδα τι  κάνουμε ; Πάμε και χτίζουμε έξω από ένα 

νεκροταφείο και μετά λέμε να φύγει  το νεκροταφείο.  Αυτοί είμαστε,  

έτσι κι  αλλιώς αυτό προσπαθούμε να κάνουμε.   

Τώρα το θέμα είναι ότι  τη δ ιαχείριση των απορριμμάτων δεν την κάνει  

η Περιφέρεια από μόνη της.   

 Την κάνει  μέσω του ΕΣΔΝΑ και  την κάνει  και ο  πρώτος βαθμός .  

Άρα εδώ τι  έχουμε; Έχουμε τη συμμετοχή και των Δήμων. Και το 

όργανο το οποίο διαχειρίζεται όλα αυτά τα ζητήματα, είναι ο ΕΣΔΝΑ. 

Εγώ ειλικρινά θα περίμενα να έρθετε εκεί ,  να μας πείτε γιατί  το α΄ ή 

το β΄.  Δεν ήρθατε,  προτιμήσατε την Περιφέρεια,  καλά κάνατ ε.   

 Τώρα επί της ουσίας,  τι  ήτανε να γίνει  στο Γραμματικό;  Το ’14…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Δεν ακούτε;  Δεν πειράζει .  Το ’14 βεβαίωσε το Συμβούλιο της  

Επικρατείας και προσέξτε λίγο,  διότι  το σύστημά μας είναι και νομικό,  

άρα μπορεί να έρθει  το τμήμα και να πει  ξέρεις  κάτι;  Το Γραμματικό 

είναι παράνομο.  

Κος…………..:  

Για σένα είναι παράνομο; Για σένα.  

Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Άστα τώρα θα τα ακούσεις τι  έχω να πω. Δεν είναι ούτε να κρύβομαι,  

ούτε… Άρα λοιπόν τι  λες;  Λες το εξής.  Ναι πρά γματι  αυτό.  Έρχεται 

όμως η Ολομέλεια και λέει  αυτό είναι νόμιμο. Και επειδή εσείς ,  απ’ 

ότι  άκουσα σήμερα εδώ μιλάτε για το Σύνταγμα, για τους νόμους 

μιλήσατε,  για όλα μιλήσατε.   
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 Τελικά, το δικαστικό μας σύστημα ανεξάρτητα από το τι  λέτε και  

πώς θα αγωνιστείτε και τι  θα παλέψετε να αλλάξετε,  έχει  βγάλει το 

έργο νόμιμο και αυτό είναι το Συμβούλιο της Επικρατείας.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Λοιπόν η γνώμη μου… Εμείς στον περιφερειακό σχεδιασμό, που είναι 

και νόμος του κράτους και που ψηφίστηκε και από το Περιφερειακό 

Συμβούλιο,  είπαμε,  καλώς ή κακώς από 160.000 που ήταν,  το πήγαμε 

στις  60.000.  

Αν ήμουν εγώ κάτοικος ή ήμουν εκεί  και είχα τη δυνατότητα,  

χθες θα έλεγα να γίνει  το έργο,  το οποίο είναι ένα εργοστάσιο,  το 

οποίο θα επεξεργαστεί  μόνο τα δικά σας απορρίμματα.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Και θα μπορέσετε εσείς ,  ο Δήμος του Μαραθώνα και δυο –  τρεις  άλλοι  

Δήμοι να το διαχειριστείτε .  Διότι ,  αν το αφήσετε έτσι όπως είναι, 

φοβάμαι ότι  όταν η Φυλή κλείσει  εκεί  θα μπούνε σύμμεικτα και  

προσέξτε το αυτό.   

 Σήμερα μπορεί να φωνάζετε για το μικρό. Αύριο το μεγάλο δεν  

θα μπορέσετε να το λύσετε,  είναι γεγονός.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  
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Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Έχετε δικαίωμα να φωνάξετε όσο θέλε τε,  δικαίωμά σας είναι.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν έχουν κανένα δικαίωμα.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Αυτό που πρέπει να έχετε κατά νου,  είναι ότι  εκεί  δεν θα μπουν 

σύμμεικτα σκουπίδια να θαφτούν,  αλλά αυτά που θα επεξεργαστούν το 

εργοστάσιο,  θα πάει το υπόλειμμα, αυτό κρατήστε το.  Κι επίσης να 

ζητήσετε από το Δήμο σας,  να το διαχειριστεί  ο ίδ ιος.  Γιατί ,  για 

προσέξτε,  εάν οι  κάτοικοι της Φυλής,  σας απαγορεύσουν αν έρθετε να 

φέρετε τα απορρίμματα εκεί ,  τι  θα τα κάνετε,  για σκεφτείτε το.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΒΡΟΥΣΤΗΣ:  

Λοιπόν,  επειδή ο Πρόεδρος δεν μου επιτρέπει  παρακάτω, προς τους 

συναδέλφους  λέω,  θα μας δοθεί  η δυνατότητα να αναπτύξουμε αλλιώς 

το θέμα. Όσον αφορά το Γραμματικό,  το Γραμματικό είναι νόμος του 

κράτους και έπρεπε ήδη να είχε γίνει  από χθες.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Κύριοι ,  σας παρακαλώ κάντε ησυχία.  Κύριε Ευαγγελίου θα μιλήσετε;  

Ναι Περιφερειακός Σύμβουλος,  ναι.   

Κος ΕΥΑΓΓΕΛΙΟΥ:  

Κύριε Πρόεδρε θα μιλήσω ως επικεφαλής τη ς  παράταξης,  θα αντλήσω 

το χρόνο του επικεφαλής της παράταξης και επιφυλάσσομαι για τη 

δευτερομιλία.   

 Καλό μήνα, με περισσότερα χαμόγελα, λιγότερο λαϊκισμό και  

περισσότερη φερεγγυότητα προς τους πολίτες και αυτό απευθύνεται 

προς όλες  τις  πλευρές του Περιφερειακού Συμβουλίου,  αλλά και στο 

υπερώο.   

 Χθες,  μου έπεσε στα χέρια μια συνέντευξη του Περιφερειάρχη 

Κώστα Μπακογιάννη, που δόθηκε πριν λίγους μήνες.  Συγκεκριμένα 

λέει ,  Αυτοδιοίκηση σημαίνει  να υπερβαίνεις  καθημερινά πολιτικέ και 

ιδεολογικές γραμμές.  Να δίνεις  τη μάχη για τη συνεργασία,  τη 

συνεννόηση και τη συναίνεση.  

 Να ξεπερνάς τον εαυτό σου. Να αφήνεις πίσω σου τις  δέκα 

νταλίκες σκουπίδια που όλοι  μας κουβαλάμε και να πιάνεις  το νήμα 

που πρέπει  να μας ενώνει.  Αυτή την Αυτοδιοίκηση αγάπησα και  αυτή 

την Αυτοδιοίκηση με έμαθε να υπηρετώ ο Λεωνίδας Κουρής,  ως 

νομάρχης Ανατολικής Αττικής.   

 Και αυτή την Αυτοδιοίκηση θα συνεχίσω να υπηρετώ, όσο θα 

έχω ακόμα δύναμη. Κυρία Περιφερειάρχη, κύριε  Πρόεδρε του 

Περιφερειακού Συμβουλίου,  κύριοι  συνάδελφοι,  αξιότιμοι  εκπρόσωποι  

φορέων και συλλογικοτήτων της ευρύτερης περιοχής του Γραμματικού 

και του Μαραθώνα. Μιλώ ανοιχτά.  Αν στόχος της σημερινής  

συζήτησης,  είναι  να παίξουμε σε κανένα τηλεοπτικό δελτίο,  εάν 

στόχος είναι να μιλήσουμε γενικά και αόριστα, εάν αναζητήσουμ ε μία 
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μηδενική λύση παραγωγής αποβλήτων, τότε δεν  κάνουμε τίποτα άλλο 

από το να προχωράμε σε σπορά λαϊκισμού και την άκριτη στήριξη της 

απαιτήσεως του οποιουδήποτε,  για άγρα ψήφων.  

 Και με ενοχλεί  το γεγονός,  ότι  σήμερα, σε ένα σχεδόν 

ολοκληρωμένο έργο,  κάποιοι  επιδίδονται στην τακτική του 

πατερναλισμού για διαφορετικές λύσεις στην περιοχή, αλλά και  στη 

λογική του Μεσσιανισμού, σε μια προσπάθεια να πείσουν τους πολίτες  

ότι  νοιάζονται για το καλό τους.   

 Η κινδυνολογία τους δε για το έργο,  αλλά και η αποδοχ ή της από 

κάποιους από εμάς,  είναι τόσο έντονη, που ενώ έχουν ως μοναδικό 

στόχο την εξουσία,  όταν τελικά την κατακτούν,  η φενάκη 

αποκαλύπτεται και  τα προσωπεία πέφτουν.   

 Αν όμως πάλι στόχος είναι να μιλήσουμε για τα  αληθινά 

προβλήματα και  τις  αληθινές προκλήσεις,  αν συγκεντρωθήκαμε 

σήμερα  να δώσουμε λύσεις με έναν ξεκάθαρο οδικό χάρτη, με 

στοχοθεσία,  με τις  υπογραφές μας,  με απτά και μετρήσιμα 

αποτελέσματα,  με αποδοχή μας και απόδοση ευθυνών προς όλους τους 

εμπλεκόμενους,  Δήμους,  κυβέρνηση, με εμάς τους ί διους,  αλλά και την 

ευθύνη του απλού πολίτη,  τότε θα βρείτε σε αυτή την αίθουσα 

αρκετούς συμπαραστάτες και συμμάχους.   

 Κυρίες και κύριοι  ας πάμε όμως στο θέμα της ημερήσιας 

διάταξης,  Συζήτηση για το Γραμματικό.  Έχουμε αγαπητές φίλες και 

φίλοι,  κάποια νέα δεδομένα; Μήπως το Συμβούλιο της Επικρατείας  

ανακάλεσε κάποια απόφασή του σε σχέση με το έργο;  

 Μήπως το Κεντρικό Συμβούλιο Περιβαλλοντικών Αδειοδοτήσεων 

δεν εξέδωσε θετική γνωμοδότηση; Μήπως η πρόσφατη έκθεση 
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αξιολόγησης του ΙΓΜΕ για το χώρο του Γραμματι κού αναφέρει κάτι  

αρνητικό;  

 Είμαστε εδώ, για να ξαναδιατυπώσουμε τις  θέσεις μας ,  για ένα 

έργο που ήδη έχουν παρθεί αποφάσεις;  Έχει  αλλάξει κάτι  και πρέπει  

να ξαναγίνει  συζήτηση; Ή μήπως κάνουμε σήμερα αυτή τη συζήτηση,  

ώστε φεύγοντας από εδώ, ο καθένας ν α θέλει  να τη χρησιμοποιήσει για 

εσωτερική κατανάλωση στην περιοχή του;  

 Φίλες και φίλοι,  όλοι μας γνωριζόμαστε καλά εδώ μέσα και τα 

μέλη και οι  επισκέπτες.  Ήμουν,  είμαι και θα είμαι κατά της 

δημιουργίας ΧΥΤΑ σε οποιαδήποτε περιοχή.  Ήμουν και είμαι κατά σ ε 

σχέση  με τον προηγούμενο σχεδιασμό. Από την πρώτη μπουλντόζα 

ήμουν απέναντι  στα ΜΑΤ, σε όλες τ ις  περιοχές και στο Γραμματικό.   

 Κάποιες από τις  φωτογραφίες που δείξατε με ε ίχαν μέσα. 

Ταυτόχρονα, από τις  θέσεις  που είχα πάντοτε,  ζήταγα άμεσες λύσεις  

για να μην επιβαρύνεται πια άλλο η χώρα με πρόστιμα.  

Για να μην είμαστε πρωτόγονοι θάβοντας τα απορρίμματα, για να 

κάνουμε κάτι  επιτέλους.  Σήμερα,  λοιπόν έχουμε έναν ΠΕΣΔΑ 

ψηφισμένο. Βέβαια,  θα πρέπει κάποια στιγμή να κάνουμε μία  

αποτίμηση της μέχρι τώρα πορε ίας του.   

 Να κλειδώσουμε τα θετικά στοιχεία του και να βελτιώσουμε τις  

ταχύτητές μας.  Να γίνουμε το κακό σπυρί προς την κεντρική εξουσία 

και την κυβέρνηση. Για τη διεκδίκηση των μέτρων και χρημάτων,  

όπως αυτά που στις  31 Μάϊου του 2017, ο αναπληρωτής υπουργός 

Περιβάλλοντος και  Ενέργειας,  είχε εξαγγείλει  για την υλοποίησή τους,  

την ημερίδα της  ΠΕΔΑ του ΕΣΔΝΑ και  της Ένωσης Δημάρχων 

Αττικής.   
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 Έχουμε έργα που έχουν ολοκληρωθεί,  όπως αυτό του 

Γραμματικού και έχουν πληρωθεί  μέσω του Ταμείου Συνοχής,  της  

Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Έργα έχουν προχωρήσει και έργα που 

δρομολογούνται.   

 Βρισκόμουν πριν λίγε μέρες σε μία ημερίδα που διοργάνωσε ο 

πολύ καλός μου φίλος  Γρηγόρης Κωνσταντέλος,  στο Δήμο Βάρη –  

Βούλας –  Βουλιαγμένης.  Ο Δεξιός Δήμαρχος Γρηγόρης Κωνσταντέλος.  

Για τη διαχείριση των απορριμμάτων και πραγματικά ένιωσα 

υπερήφανος για το όραμά τους,  που τροχοδρομείται στις  ράγες του 

ΠΕΣΔΑ που ψηφίσαμε.   

 Ένα έργο σύγχρονο, μιλάω για τη Βάρη  -  Βούλα –  Βουλιαγμένη. 

Καλό είναι να αναλογιστούμε όλοι τι  γίνεται στους κάθε Δήμο υς.  Ένα 

έργο σύγχρονο, μετρήσιμο και στοχευμένο για τη δ ιαχείριση των 

αποβλήτων τους.   

 Με πόρους που αντλούνται από ευρωπαϊκά προγράμματα, με 

εκμετάλλευση της  τεχνολογίας  από… επιχειρήσεις,  με συνέργειες 

διαδημοτικές και όχι  μόνο. Και σε πλήρη ευθυγράμμισ η με ευρωπαϊκή 

και εθνική νομοθεσία.   

 Και όλες αυτές είναι ενέργειες που έχουν ήδη υπερψηφιστεί  και 

δρομολογηθεί  και  οδηγούν τη χώρα και τον τόπο μας σε μια 

εξελιγμένη μορφή διαχείρισης των απορριμμάτων. Φίλες και φίλοι,  

σήμερα μπορώ να πω πως οι  αγώνες του 2009 στο Γραμματικό,  

έπιασαν τόπο.  

Γιατί  δεν έγιναν ΧΥΤΑ. Ούτε και τα φαραωνικά εργοστάσια που 

είχαν προγραμματιστεί  για τ ις  περιοχές μας.  Και ο  κίνδυνος αυτός  

έληξε οριστικά.  Γιατί  το Γραμματικό,  για το οποίο σήμερα μιλάμε,  δεν 

έγινε μία ακόμα Χωματερ ή και ούτε θα γίνει .  Γιατί  αν αντιληφθούμε τι  
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ακριβώς όγκο απορριμμάτων θα πάρει,  καταλαβαίνουμε ότι  

καταφέραμε αυτό που ζητήσαμε.   

Και δεν είναι άλλο από το να διαχειριζόμαστε ο καθένας τα 

απορρίμματά του.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σας παρακαλώ κύριοι .   

Κος ΕΥΑΓΓΕΛΙΟΥ:  

Μπορεί να ενοχλούν κάποιες αλήθειες.  Για το Γραμματικό,  ο όγκος 

των σκουπιδιών που θα διαχειριστεί ,  θα είναι 40.000 τόνους,  αυτό 

αναφέρεται στον ΠΕΣΔΑ.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΕΥΑΓΓΕΛΙΟΥ:  

Γνωρίζει  κανένας τον  όγκο απορριμμάτων που σήμερα μόνος του  ο 

Δήμος Μαραθώνα διαχειρίζεται;  22.000. Μόνο ο Δήμος Μαραθώνα, 

διαχειρίζεται 22.000. Άρα κυρίες και κύριοι ,  δεν νομίζω ότι  κανένας 

από όσους αγωνίστηκαν τότε,  μπορεί να πάρει σήμερα πίσω κάτι α πό 

αυτά.  

 Και όπως τότε,  ξέραμε ότι  δεν γίνεται όλα να τα πετάμε στην 

αυλή του γείτονα, όπως κάναμε δεκαετίες στη Φυλή. Θα πρέπει να το 

θυμόμαστε και σήμερα. Η λογική του να πάνε οπουδήποτε εκτός από 

δίπλα μας,  έχει  περάσει.  Αυτό που πρέπει να συζητάμε εί ναι πώς θα 

διασφαλίσουμε αυτές τις  προϋποθέσεις.   
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Πώς θα είμαστε σίγουροι πως οι  40.000 τόνοι,  θα παραμείνουν 

στις  40.000 τόνοι.  Πως θα πληρούνται  όλες οι  προδιαγραφές  

ασφαλείας και πως όλα θα λειτουργούν με κατεύθυνση την εξέλιξη και 

όχι  την επιστροφή στην παλαιότερη εξωφρενική κατάσταση.  

Για όλους εμάς που προερχόμαστε από όλες αυτές τις  

απειλούμενες περιοχές,  αυτές τοι  προϋποθέσεις είναι  σημαντικές και 

δεν σταματάμε εδώ. Συνεχίζουμε να ψάχνουμε για τις  επόμενες  

ενέργειες που θα αποφέρουν πιο πολύ στον τ όπο μας και οικονομικά 

και περιβαλλοντικά.   

Και θα είμαστε κοντά στο να παρακολουθούμε την εξέλιξη των 

χειρισμών της Περιφερειακής Αρχής και όταν πρέπει θα πούμε ως εδώ.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΕΥΑΓΓΕΛΙΟΥ:  

Όπως ως εδώ λέμε και  σήμερα,  σε όποιον πάει  να επιχειρήσει  τον 

περιφερειακό σχεδιασμό και τους αγώνες όλων μας για να αναδειχτεί  

προσωπικά. Ως εδώ κύριοι ,  από αρχηγούς χορτάσαμε.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΕΥΑΓΓΕΛΙΟΥ:  

Λύσεις  ψάχνουμε και όταν αυτές έρχονται ε ίναι καλοδεχούμενες,  

ακόμα κι  αν ε ίναι μόνο ένα σκαλοπάτι για να φτιάξουμε τις  επόμενες  

καλύτερες λύσεις.  Θα υπερασπιστούμε κάθε στρέμμα της Αττικής και 

κάθε κάτοικο για το κοινό καλό.  
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 Όμως με την ίδ ια αγωνιστικότητα θα πούμε ως εδώ σε όποιον 

παραπληροφορεί,  τρομάζει  και διχάζει  την κοινωνία,  μόνο και μόνο 

για να έχει  προσωπικά και  πολιτικά οφέλη.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Μαντάς.   

Κος ΜΑΝΤΑΣ:  

 Λοιπόν θα είμαι όπως πάντα εξαιρετικά σύντομος.  Η κυρία 

Περιφερειάρχης φεύγει ,  λοιπόν τρία σημειάκια όλα κι  όλα. Παιδιά να 

τελειώνουμε για να μας μιλήσει  και η Περιφερειάρχης,  αυτό όλοι  

θέλουμε.   

 Καύση, πυρόλυση,  είναι το ίδιο πράγμα, ακούσαμε ότι  παράγει 

ατμό. Δεν είναι ακριβές,  οποιαδήποτε οργανική ουσία… ατμό παράγει 

μόνο  το υδρογόνο όταν καίγεται.  Παράγει διοξείδιο του άνθρακα, νερό 

και οξείδια του αζώτου.  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΜΑΝΤΑΣ:  

Δεν βγαίνει  ατμός κύριε Τζήμερε.  Και διοξείδιο  του άνθρακα. Λοιπόν 

πάμε παρακάτω.  Με βάση τις  οδηγίες  της Ευρωπαϊκής Ένωση ς,  

χρειάζεται 60% εκμετάλλευση ενέργειας,  να γίνεται από τα σκουπίδια.   

 Αυτό είναι δυνατό να γίνει  μόνο στις  βόρειες χώρες,  δ ιότι  αν το 

κάνεις  ρεύμα, μπορεί να αποσπάσεις μέχρι 20 -25% το πολύ. Το 

υπόλοιπο θα σου μείνει  θερμότητα, τι  θα την κάνεις  αλήθεια;  Το 

καλοκαιράκι θα βάλουμε θέρμανση;  
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 Η φάκα εδώ, η εξυπνάδα, είναι οι  εγγυημένες  ποσότητες .  Βέβαια,  

δεν θα επεκταθώ.  Όταν ήμουν,  γιατί  είχα εκλεγεί  με τη «Δύναμη 

Ζωής» και έφυγα τον Σεπτέμβριο του ’15,  όταν ψηφίστηκαν τα 

μνημόνια και όταν ήρθε εδώ ο ΠΕΣΔΑ .   

 Μας είχαν πει  ότι  δεν θα γίνει  το έργο του Γραμματικού. Ο 

μόνος λόγος  για τον οποίο κάνουμε το δρόμο μπροστά,  το 

ολοκληρώνουμε,  ε ίναι για να πάρουμε τα λεφτά από την Ευρωπαϊκή 

Ένωση, να μην τα χάσουμε.  Καταλάβατε; Αλλά δεν θα λειτουργήσει.  

Θα τους κοροϊδεύαμε δηλαδή τους τύπους στην Ευρωπαϊκή Ένωση και  

θα τους παίρναμε τα λεφτά και δεν θα λειτουργούσε το έργο.    

 Ωραιότατα. Μας πήρανε χαμπάρι όμως, όπως πήραν χαμπάρι ότι  

περιβαλλοντικά είναι λάθος.  Ρε παιδιά μην συζητάμε για το αν είναι 

νόμιμο τώρα. Βλέπετε ότι  όταν βρέχει  γεμίζει  η θάλασσα λάσπη.  

Δηλαδή τι  θα πάει στη θέση της λάσπης; Τα σκουπίδια θα πάνε.  Θέλει  

πολλή σκέψη δηλαδή για να το καταλάβουμε;  

 Και το μόνο επιχείρημα που έχουμε από την πλευρά της 

Περιφέρειας είναι  τα σκουπίδια τι  θα τα κάνω,  πού να τα βάλω.  Ωραία,  

δεν θα τα βάλετε εκεί ,  είναι παράνομο να μπουν εκεί .  Είναι 

περιβαλλοντικά έγκλημα, πώς το λένε δηλαδή;  

 Θα μας βρείτε μπροστά σας.  Και το βλέπετε στην πράξη εδώ,  ότι  

ένας είναι ο δρόμος.  Ο δρόμος είναι στο δρόμο,  δεν  υπάρχει  άλλη 

λύση. Και εμείς  θα είμαστε μαζί σας σε αυτό το πράγμα.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Θανοπούλου.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Θανοπούλου, θα μιλήσετε μετά κυρία Αδαμοπούλου εσείς .   

Κος…………..:  

Πόσοι είναι ακόμα κύριε Πρόεδρε;  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Θα θέλατε κύριε Πρόεδρε να πείτε  πόσοι ομιλητές υπάρχουν ακόμα 

γιατί  αγωνιούν;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Μην μου υποδεικνύετε κυρία Θανοπούλου, ξέρω τη δουλειά μου,  

συνεχίστε εσείς  την τοποθέτησή σας.   

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Καλώς, ευχαριστώ.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Να παρακαλέσω κάτι,  επειδή πρόθεση όλων μας είναι πραγματικά να 

ακούσουμε τι  έχει  να πει  η Διοίκηση,  οφείλω κι εγώ να είμαι σύντομη. 

Θα θέλαμε όμως και θα ήθελα κι  εγώ προσωπικά  να μας ακούσετε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κυρία Θανοπούλου η Διοίκηση το έχει  πει  στον ΠΕΣΔΑ. Συνεχίστε 

λοιπόν.   
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Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Θα θέλατε να με αφήσετε να μιλήσω κύριε Πρόεδρε;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ε συνεχίστε λοιπόν,  επειδή απευθύνεστε στο ακροατήριο.    

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Γιατί  νομίζω ότι  υπερβαίνετε του καθήκοντός σας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν υπερβαίνω καθόλου. Το έχει  πει  η Διοίκηση.  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Κάνετε υπέρβαση καθήκοντος αυτή τη στιγμή.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει,  εντάξει  να με εγκαλέσετε.  Λοιπόν συνεχίστε κυρία 

Θανοπούλου.  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Ελπίζω να μην με ξαναδιακόψετε.  Αγαπητοί συνάδελφοι και  

συναδέλφισσες και κάτοικοι της περιοχής του Γραμματικού, του 

πολύπαθου. Καταρχήν για να μην κουράζω, κατηγορηματικά είμαι 

ενάντια σε αυτή την κατασκευή, για να το ξεκαθαρίσουμε.   

 Θα μπορούσα επίσης να μιλήσω για τις  περιβαλλοντικές 

επιπτώσεις,  για την παρανομία,  για την μη σωστή χωροθέτηση, για τις  

γεωλογικές,  μορφολογικές διαφορές και ό,τι  εν πάση περιπτώσει 

υπάρχει εκεί .   

 Τα είπαν εξαιρετικά όλοι  οι  προλαλήσαντες.  Θα ήθελα, όμως, για 

περίπου 3 λεπτά να σας πω δυο πράγματα και να τα πω από καρδιάς 

που λένε.  Υπάρχουν δύο διαδρομές  για να πει  ένα κράτος και  ένα 

κράτος είναι η κεντρική κυβέρνηση, η Περιφέρεια ή οι  Περιφέρειες,  οι  

Δήμοι ,  απαρτίζουν αυτό που λέμε κρατική δομή.  
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 Στη διαχείριση αποβλήτων έχουμε δύο σχέδια.  Το ένα σχέδιο,  

που για κάποιους  έμεινε στα χαρτιά,  ήταν αυτό που θα ονόμαζε 

κάποιος δημόσιο,  αποκεντρωμένο ισοβαρές  σύστημα διαχείρισης 

αποβλήτων.  

Που στα απλά ελληνικά σημαίνει  ανακυκλώνω, όχι  με ιδιωτικά 

συμφέροντα, ανακυκλώνω με κίνητρα και δεν πληρώνει ο πολίτης το 

σκουπίδι  του.  Ανακύκλωση, διαλογή στην πηγή από ποιον; Ποιος 

χρηματοδοτεί  τα πράσινα σημεία; Ποιος χρηματοδοτεί  την  

ανακύκλωση;  

Και εδώ και η Περιφέρεια έχει  πόρους που θα μπορούσαν να 

συμβάλουν,  ώστε μέσα από τους χωροθετούμ ενους χώρους 

επεξεργασίας και εδώ τίθεται θέμα. Πού γίνονται αυτές οι  

χωροθετήσεις;  Εκεί  που μας βολεύει ;  Επεκτείνεται η Φυλή; 

Γραμματικό,  Σχιστό πάρτε τα σκουπίδια όλης της αττικής;   

Γίνονται  λοιπόν οι  χωροθετήσεις με όρους απόλυτης 

διασφάλισης στις  μονάδες επεξεργασίας,  ώστε ο ΠΕΣΔΑ που έλεγε ότι  

το υπόλειμμα το 2020 θα φτάσει στο 22%, όντως να είναι στο 22%.  

Έχεις λοιπόν αυτό το σύστημα διαχείρισης,  που οφείλεις  να το 

υπερασπιστείς  από πάνω μέχρι κάτω. Διεκδικώντας το μαζί με  τους 

κατοίκους.  Και έχεις  και ένα άλλο σχέδιο.  Ποιο είναι  αυτό; Να πεις  

ότι  αυτό είναι αδιέξοδο. Γιατί;  Γιατί  οι  πολίτες δεν ξέρουν.  Να πεις  

ότι  αυτό είναι αδιέξοδο γιατί  οι  Δήμοι είναι κακοί.   

Να πεις  αυτό το αδιέξοδο γιατί  υπάρχουν μνημόνια  και δεν 

έχουμε λεφτά και  αφού έχεις  οδηγήσει αυτό το σχέδιο σε αδιέξοδο, να 

τα δώσεις μπιτ παρά σε ιδιώτες.  Είναι άραγε τυχαίο ότι  αυτή η 

κυβέρνηση από το 2015 έχει  κάνει  ΣΔΙΤ σε όλες τις  Περιφέρειες;  
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Μήπως τελικά ο σχεδιασμός είναι το κέρδος,  ακόμα και από την 

επεξεργασία; Ακόμα και από την κα ύση; Και μιλώ στον κύριο 

Τζήμερο. Είναι ωραία αυτά που λέτε,  μόνο που πρέπει να μας πείτε 

ποιος κερδίζει  από αυτά.  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Εγώ λοιπόν θέλω να κερδίσει  και ο ιδιώτης αλλά και ο πολίτης  και ο  

ρημάδης ο πολίτης κύριε Τζήμερε.  Κατά συνέπεια οφείλουμε να 

υπερασπιστούμε το Δημόσιο Αποκεντρωμένο Σχέδιο Διαχείρισης.   

Υπενθυμίζω ότι  η τοποθέτησή μου, κατά την ψηφοφορία που είχε 

γίνει  για τον ΠΕΣΔΑ και την καταψήφισή μου το 2016, την οποία και 

καταθέτω στα Πρακτικά. Ευχαριστώ .   
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Κος…………..:  

Ο κύριος Πάντζας έχει  το λόγο.   

Κος ΠΑΝΤΖΑΣ:  

Με αφορμή τη σημερινή συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμβουλίου 

Αττικής για το θέμα το ΟΕΔΑ Γραμματικού και με τη σταθερή θέση 

μου  κατά του ΧΥΤΑ Γραμματικού, γεννήθηκε η ανάγκη να παραθέ σω 

δημόσια κάποιες σκέψεις μου.  

 Ανάγκη που πηγάζει  από την ανησυχία μου για μια βιώσιμη 

λύση,  στο τεράστιο αυτό θέμα της διαχείρισης των απορριμμάτων, που 

κατά την άποψή μου είναι ευθύνη όλων μας,  μιας και όλοι μας 

παράγουμε σκουπίδια.   

 Παίρνοντας λοιπόν ως δεδομένο πως πρώτον ο μόνος που δεν 

φταίει  σε αυτή την περίπτωση, είναι ο κόσμος διότι  παραπλανήθηκε.   

Δεύτερον,  πάνω από μία δεκαετία έχει  χωροθετηθεί σε αυτή την 

περιοχή ο ΧΥΤΑ Γραμματικού.  
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Τρίτον,  η χωροθέτηση έχει  υπερψηφιστεί  από Δημοτικούς 

Συμβούλους.   

Τέταρτον,  είναι ένα έργο το οποίο ξεκίνησε πάρα πολλά χρόνια 

πριν και ήταν σχεδόν έτοιμο το 2014.   

Παίρνοντας επίσης υπόψη το νέο σχεδιασμό,  που δεν  

περιλαμβάνει ΧΥΤΑ και διανέμει ελάχιστες ποσότητες απορριμμάτων.  

Έκτον,  τις  δικαστικές αποφάσεις ,  που όπως ακούστηκε 

προηγουμένως, δεν  είναι λόγια του καφενείου.   

Έβδομον, δεν μου αρέσει να με κοροϊδεύουν,  το ίδιο πιστεύω και  

για εσάς.   

Και όγδοον,  χαίρομαι που ο λαός του Γραμματικού είναι εδώ.  

Είναι εδώ μαζί μας και ο λαός του Μαραθώνα. Ο μόνος απών ε ίναι ο 

Δήμαρχος Μαραθώνα, ο μόνος που απουσιάζει .   

Αναρωτιέμαι λοιπόν και όχι  αδίκως,  άραγε το πολιτικό 

προσωπικό του Δήμου Μαραθώνα και οι  επίδοξοι δ ιεκδικητές του,  

ενδιαφέρονται πραγματικά για το τεράστιο πρόβλημα της διαχείρισης 

των απορριμμάτων;  

Κος…………..:  

Ρώτα τον πατέρα σου…  

Κος ΠΑΝΤΖΑΣ:  

Μήπως παίζουμε ένα παιχνίδι  εντυπώσεων;  Μήπως επειδή τυγχάνει  να 

βρισκόμαστε σε παρατεταμένη προεκλογική περίοδο,  βρήκε αφορμή ο 

καθένας για το δικό του σκοπό, να παραστήσει τον επαναστάτη; Κύριε  

Ευαγγελίου αυτή είνα ι η απάντηση.   

 Μήπως είναι εξαιρετική αφορμή για την πολιτική νεκρανάσταση 

ορισμένων; Σίγουρα βέβαια,  έχουμε και εμείς  στις  τάξεις  μας κάποιους 

που γέρνουν ανάλογα με το πού φυσάει ο άνεμος,  χαϊδεύουν ώτα 
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ανάλογα με το τι  θέλουν να ακούσουν και είναι πότε  με τον αστυφύλαξ 

και πότε με τον χωροφύλαξ,  αρκεί  να εκμαιεύσουν το ταπεινό,  το 

ψηφαλάκι του λαού.  

 Αυτό όμως δεν δ ίνει  άμεση αμαρτιών στους υπόλοιπους και 

σίγουρα δεν ποιεί  ήθος και δεν αποτελεί  παράδειγμα σε όσους θέλουν 

να ξεφύγουν από το παλαιό καθεσ τώς και να πολιτεύονται 

υπηρετώντας το όραμά τους για ένα καλύτερο αύριο.   

 Συνεχίζω λοιπόν να διερωτώμαι,  από ποιους απαρτίζονταν τα 

τότε Δημοτικά Συμβούλια; Μήπως κάποια από αυτά τα στελέχη που 

τότε δεν έβγαλαν τσιμουδιά και ψήφισαν υπέρ της  χωροθέτησης ,  

έρχονται σήμερα μαζί με κάποια άλλα στελέχη, που στόχο έχουν να 

καλύψουν την ανεπάρκειά τους και την ανικανότητα Διοίκησης και  

όλοι μαζί  χρησιμοποιούν τον ΟΕΔΑ Γραμματικού ως προκάλυμμα;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΠΑΝΤΖΑΣ:  

Όλοι αυτοί  λοιπόν,  πού ήταν τότε που ξεκίνησε το έγκλημα; Μήπως 

δεν το είχαν αντιληφθεί;  Έχουν άραγε ευθύνες ή μόνο δικαίωμα στην 

επανάσταση; Έφερε η πλευρά του Δήμου μία εναλλακτική πρόταση και 

την απάντηση, για το τι  θα κάνει  τα απορρίμματά της,  σύμφωνα με το 

Νόμο που ψηφίστηκε τον Δεκέμβριο του 2016 και τα ευρωπαϊκά 

πρότυπα;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Εσείς τώρα συνομιλείτε;  Με τη συμπεριφορά σας αυτή, εσείς  

συνομιλείτε;  Σας παρακαλώ κύριοι .   

Κος ΠΑΝΤΖΑΣ:  

Είπα για δημοτικούς συμβούλους δεν είπα σύσσωμα δημοτικά 

συμβούλια.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει,  ανοχή, ανοχή…  

Κος ΠΑΝΤΖΑΣ:  

Ξέρετε πολύ καλά, ότι  υπήρχαν από τότε κάποιοι  που πάντα ήταν 

αντίθετοι σε αυτά τα σχέδια.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΠΑΝΤΖΑΣ:  

Δεν ρίχνουμε λάσπη κύριε,  απλά πρέπει να βρεθούν όλοι ενώπιον των 

ευθυνών τους και  όχι  να ψηφοθηρούν,  υπήρχε χρόνος.  Δόθηκε η 

ευκαιρία στην Δημοτική Αρχή,  να καταθέσει  συνολική πρόταση 

ανακύκλωσης και δ ιαχείρισης.   

 Ο γενικός σχεδιασμός έγινε σε συνεργασία με τον πρώτο βαθμό  

Τοπικής Αυτοδιοίκησης και δεν επιβλήθηκε από την Περιφέρεια  

Αττικής.  Όπως βέβαια και στη συνέχεια,  ψηφίστηκε από την Ελληνική 

Βουλή.  

 Πολύ σημαντικό δε ήταν πώς γνώριζαν ότι  η επιχειρηματολογία  

μας για την ύπαρξη ρεμάτων και γ ια την μόλυνση του υδροφόρου  

ορίζοντα,  ε ίχε πέσει στο Συμβούλιο της Επικρατείας.   

 Ο σχεδιασμός που λάβαμε,  από τη Διοίκηση του Δήμου 

Μαραθώνα, πετούσε την μπάλα στην εξέδρα. Δεν λάμβανε υπόψη του 
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τίποτα από τα παραπάνω. Πότε λοιπόν εμείς  κύριοι  δεν δώσαμε την 

αγώνα που οφείλουμε να δώσουμε;  

 Και γιατί  να μην επιρρίπτουμε ευθύνες στο Δήμο;  Οι Δήμοι  γιατί  

είναι δηλαδή; Μόνο για γιορτές;  Αναπλάσεις;  Έργα βιτρίνας με την 

οικονομική ενίσχυση από άλλους φορείς και κυρίως από τον φορέα της 

Περιφέρειας Αττικής;  

 Σας είχα προτείνει  στην τωρινή Δημοτική Αρχή, στη Διοίκηση, 

να μετατρέψουμε το εργοστάσιο σε πράσινο σημείο.  Να διεκδικήσει τη 

διαχείρισή του ως μοναδικός  χρήστης.  Να κομποστοποιεί  τα κλαδιά,  

τα ξερά, τα χόρτα, ώστε να μην μολύνεται το περιβάλλον,  να μην 

μετακυλήσουν τα πρόστιμα και οι  επιβαρύνσεις στους κατοίκους.   

 Να τονώσει  την τοπική οικονομία.  Να μην επιβαρύνει  τον 

υδροφόρο ορίζοντα και να γίνει  το σημείο όπου ο Δήμος θα 

διαχειρίζεται τα δικά του απορρίμματα με ένα υπέρ εξελιγμένο τρόπο. 

Μόνο για τα δικά του απορρίμματα.  

 Και το σημαντικότερο, να διεκδικούσαμε τότε από την 

Περιφέρεια Αττικής τη χρηματοδότηση, ώστε ο Δήμος Μαραθώνα να 

γίνει  πρότυπος Δήμος επανάχρησης,  ανακύκλωσης και διαχείρισης 

απορριμμάτων, με παράλληλες δράσεις ευαισθητοποίησης και 

ενημέρωση της κοινωνίας.   

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Γιατί  δ ιακόπτεται κύριε;   

Κος…………..:  

Γιατί  έτσι πρέπει να γίνεται; .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Έτσι  πρέπει  να γίνει;  Αν θα διακόψω εγώ τη συνεδρίαση είναι καλά; 

Σας παρακαλώ κύριε.   

Κος…………..:  

Δεν ντρέπεσαι λιγάκι;   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Να ντρέπεσαι εσύ.   

Κος ΠΑΝΤΖΑΣ:  

Κύριε Πρόεδρε αφήστε,  μερικές αλήθειες κάποιους τους  πονάνε.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΠΑΝΤΖΑΣ:  

Ας συνεχίσω λοιπόν.  Θα ήθελα να πω ότι  εμείς  παλέψαμε έχοντας τα 

ίδια επιχειρήματα, που έχουν όλοι αυτοί οι  άνθρω ποι.  Η νεολαία του 

τόπου μας,  αλλά υπήρχε μία διαφορά. Εμείς περιμέναμε την απόφαση 

του Συμβουλίου της Επικρατείας και σεβαστήκαμε επίσης αυτή τη 

δικαστική απόφαση, όπως και το πόρισμα του ΙΓΜΕ.  

 Πιστεύω πως έχουμε καταθέσει  ένα  αναλυτικό προς τη σωστή 

κατεύθυνση σχεδιασμό διαχείρισης απορριμμάτων και είναι  

υποχρέωση σε όσους τοποθετούνται να τον διαβάσουν.  

Και εγώ ανησυχώ πάρα πολύ γιατί  δεν θέλω στον τόπο που ζω οι  

άνθρωποι να πεθαίνουν από καρκίνο εξαιτίας της μόλυνσης,  ούτε να 

μολύνουμε τον υδροφόρο ορίζοντα,  ούτε βεβαίως τον Ευβοϊκό,  που 

είναι πλέον στα όριά του.   

Θέλω επίσης,  να γ ίνουμε εμείς… Ούτε θέλω βέβαια να γίνουμε 

εμείς  η άλλη πίσω πλευρά της Αττικής που θα κρύβονται τα κακώς 
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κείμενα και τα σκουπίδια της Αττικής και θα παλέψω για να μην γίνει  

ποτέ αυτό.   

Αυτό, όμως, έχει  ως απαραίτητη προϋπόθεση να ολοκληρωθεί  ο 

σχεδιασμός.  Το συντομότερο δυνατό.  Να διαχειριστεί  η κάθε γειτονιά 

και κάθε συστάδα Δήμων τα δικά της  απορρίμματα.  

Να αναλάβουμε τις  ευθύνες μας και να διεκδικήσουμε τα 

δικαιώματά μας  για ένα καλύτερο αύριο.  Για μία διαχείριση 

απορριμμάτων που σέβεται τον άνθρωπο, αλλά και το περιβάλλον,  το 

οποίο δανειζόμαστε από τη νέα γενιά και πρέπει να της  το 

παραδώσουμε καλύτερο. Καλύτερο από αυτό που παραλάβαμε.   

Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία  Νικολιδάκη. Όχι κύριε.   

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου) είμαι… του Δήμου Μαραθώνα το λόγο επί  

προσωπικού.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Στο Δημοτικό σας Συμβούλιο κύριε.  Κακώς ανέβηκες επάνω.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κακώς ανεβήκατε κύριε.   

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Όχι κύριε.  Η κυρία Νικολιδάκη έχει  το λόγο.   
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Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Φίλες και φίλοι να σας πω κάτι;  Γιατί  περιμένετε να μιλήσει η κυρία  

Περιφερειάρχης; Τι θα πει  η κυρία Περιφερειάρχης;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Εδώ έχουν παρθεί αποφάσεις.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κυρία Νικολιδάκη…  

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Γιατί  περιμένετε;   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Δεν πρόκειται να πει  τίποτα διαφορετικό από αυτό που λέει  ο ΠΕΣΔΑ.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Έχετε αυταπάτες,  αυτό είναι το πρόβλημα.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004295



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

196 

Κυρία Νικολιδάκη απευθυνθείτε στο Περιφερειακό Συμβούλιο και 

ορθά λέτε η κυρία Περιφερειάρχης ,  θα πει  αυτό που λέει  ο ΠΕΣΔΑ.  

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Καλά όταν έχει  εδώ κόσμο, συμμετέχει  κι  ο κόσμος.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εσείς λοιπόν απευθυνθείτε στο Περιφερειακού Συμβουλίου.   

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Θα δείτε στην εξέλιξη της διαδικασίας,  ότι  δεν θα ακούσετ ε τίποτα 

διαφορετικό και ότι  στο τέλος δεν θα γίνει  και ψηφοφορία.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος…………..:  

Να φύγουμε;  

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Ναι.  Αυτό που έχετε να κάνετε εσείς  είναι το εξής.   

Κος…………..:  

(Εκτός μικροφώνου)  

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Ναι,  για να δούμε,  εγώ θα το υποστηρίξω, αλλά δεν ξέρω αν θα γίνει ,  

ακούστε.   

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Κύριε γιατί  διακόπτετε;  

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Πρέπει να πάρετε τ ις  αποφάσεις σας.   

Κος…………..:  

Εδώ παίρνονται αποφάσεις,  το κατάλαβες;   

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Πρέπει εσείς  να πάρετε αποφάσεις και οι  αποφάσεις πρέπει να είναι οι 

εξής.  να σας πω ποιες πρέπει να είναι.  Οι αποφάσεις πρέπει να είναι 

ότι  κάνουν λάθος όταν σαν λένε ότι  η χωρητικότητα αυτού του ΧΥΤΑ 

θα είναι 40.000 τόνοι.   

 Με το κατάλληλο κόψιμο των πλα ϊνών, γίνεται μεγαλύτερος από 

τον ΧΥΤΑ Φυλής.   Έχει  ένδοξο μέλλον η περιοχή για  να γίνει  ένας 

τεράστιος ΧΥΤΑ.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  

Λοιπόν,  ακούσατε τι  είπε ο Ευαγγελίου; Που σας είπε να λειτουργήσει  

ο ΧΥΤΑ; Ότι είναι  22.000 τόνοι τα δικά σας σκουπίδια και 40.000 η 

χωρητικότητα του ΧΥΤΑ. Κοντά δηλαδή περίπου είναι.   

Σαν να σας είπε ότι  τα δικά σας σκουπίδια θα πηγαίνουν εκεί ,  

είναι ψέματα όλα αυτά. Αλλά πρέπει  να καταλάβετε ότι  εδώ το πράγμα 

έχει  δρομολογηθεί .  Ότι  εσεί ς  πρέπει  μόνο να το εμποδίσετε.  Και θα 

σας πω κάτι.  Το έργο αυτό πλέον είναι της Περιφέρειας  δεν είναι 

κανενός αλλουνού.   

Και όταν η Περιφέρεια έχει  ένα έργο με δικούς της πόρους,  δεν  

υπάρχει Επιτροπή Παρακολούθησης του έργου. Ποιος το 
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παραλαμβάνει το έργο  αυτό που τελειώνει;  Η Περιφερειάρχης.  Αυτό 

είναι το θέμα. Το μοναδικό ερώτημα προς την Περιφερειάρχη,  

αγαπητοί κύριοι  και κυρίες,  είναι αν θα παραλάβει το έργο.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Πρωτονοτάριος.   

Κος ΠΡΩΤΟΝΟΤΑΡΙΟΣ:  

Θα είμαι πολύ σύντομος,  ίσως έτσι η κυρ ία Περιφερειάρχης να πάρει 

το λόγο πιο γρήγορα. Κοιτάχτε αγαπητές φίλες και  φίλοι.  Αν δεν 

συνεχίστε ενωμένο και αποφασισμένοι τον αγώνα, τίποτα δεν 

πρόκειται να γίνει .   

 Εμείς Περιφερειακοί Σύμβουλοι,  δυστυχώς λίγοι,  ακούσατε,  

είμαστε στο πλάι σας και θα ε ίμαστε μέχρι τέλους.  Η πλειοψηφούσα 

παράταξη με την οποία εκλέχτηκα και αποχώρησα αργότερα, υπεσχέθη 

ότι  θα κλείσει  το ΧΥΤΑ Φυλής και ότι  δεν θα κάνει  το ΧΥΤΑ 

Γραμματικού.  

 Κουραφέξαλα. Ο ΧΥΤΑ Φυλής επεκτείνεται και ο ΧΥΤΑ 

Γραμματικού, όχι  μόνο θα πάρει όσο λένε,  σχεδιάζεται για να δεχτεί  

πολύ περισσότερους χιλιάδες τόνους.  Και βεβαίως υπάρχει ο φρεάτιος 

ορίζοντας ψηλά και βεβαίως υπάρχει το ρέμα και βεβαίως άμεσοι είναι 

οι  κίνδυνοι ρύπανσης των θαλασσών και δημιουργίας μιας εστίας 

καταστροφής και θανάτου για την υγεία των πολιτών.  

 Συνεχίστε ενωμένοι τον αγώνα και  εμείς  θα είμαστε στο πλάι  

σας.  Και θέλω να πω ότι  δεν έχει  νόημα γενικά κι  αόριστα η 

συζήτηση, αν δεν καταλήγουμε κάτι .  Αν δεν τ ίθεται κάτι  για απόφαση.  

 Ευχαριστώ πολύ.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία  Αδαμοπούλου.   

Κα ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ:  

Καλησπερίζω. Ως επικεφαλής της παράταξης «Αττική  -  Συμμέτοχοι 

στο Αύριο»,  τοποθετούμε για τους συναδέλφους,  πλην την προσωπική 
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τοποθέτηση  που έκανε προηγουμένως ο κύριος Πελέκης,  που εκφράζει  

αποκλειστικά εκείνον.   

 Αυτό λοιπόν το οποίο συζητάμε σήμερα, συζητάμε και δεν  

λαμβάνουμε απόφαση,  είναι το Γραμματικό.  Προφανώς έχετε 

μπερδέψει τι  σημαίνει  και τι  σημαίνει  ΧΥΤΥ και αυτό…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ:  

Αντιπαρέρχομαι τη μαγκιά,  γιατί  εγώ εί μαι πιο  μάγκας από εσένα, 

εντάξει;   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κυρία Αδαμοπούλου.  

Κα ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ:  

Και χαίρομαι γιατί  προέρχομαι από έναν Δήμο, το Δήμο Βύρωνα, που 

πρώτος έδειξε ότι  τα σκουπίδια του τα διαχειρίζεται ο Δήμος και δεν 

τα πηγαίνει  στους άλλους Δήμους.  Τι  θα τα κάνουμε τα σκουπίδια του 

κάθε Δήμου κύριοι ;  Αστρικό γύρω γύρω στην ατμόσφαιρα;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε να σας πω κάτι,  εάν ξανασηκωθείτε θα διακόψω τη συνεδρίαση 

και δεν είναι απειλή; Εντάξει;   
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Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τι νομίζεις;  Δεν θέλω να το κάνω, αλλά αν συνεχίσεις  εσύ να θορυβείς 

ή θα πρέπει να βγεις  έξω. Εσύ να πας στο Δήμο σου να τα κάνεις  αυτά, 

εντάξει;   

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Λιβαθινέ,  να  προσέχετε πολύ κύριε Λιβαθινέ.   

Κα ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ:  

Σήμερα λοιπόν δεν αποφασίζουμε,  για κάτι  το οποίο έχουμε ήδη 

αποφασίσει.  Ο ΠΕΣΔΑ είναι ψηφισμένος στο Γραμματικό,  γίνεται  

ΧΥΤΥ. Από τα 150.000 εκείνο ας το πούμε φαραωνικό έργο,  γί νεται 

έργο διαχειρίσιμο και πολύ περισσότερο φιλικό προς το περιβάλλον,  

συντάσσομαι απόλυτα…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κα…………... . :  

Τι γελάς;   

Κα ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ:  

Δεν γελάω, αν ξέρετε τη λέξη, είναι κλαυσίγελος για την κατάντια.  

Συντάσσομαι λοιπόν απόλυτα για να μην μιλάω πολύ, με αυτά που είπε 

ο συνάδελφος Πάρης Ευαγγελίου που είναι από την περιοχή.  
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 Ο Σπύρος ο Πάντζας που είναι από την περιοχή, άρα γνωρίζει  

πάρα πολύ καλύτερα την κατάσταση,  την ζει  και την ξέρει  πάρα πολύ 

καλύτερα και  βεβαίως εάν οποιαδήποτε στιγμή,  σύμφωνα και με αυτό 

που είπες Πάρη, συμβεί  το παραμικρό, εδώ είμαστε παρακολουθούμε.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ:  

Εάν γίνει  κάτι  παράνομο… Καλό είναι λοιπόν ο κάθε Δήμος να 

διαχειρίζεται τα σκουπίδια του,  αυτά.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Βρύνα.  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Κυρίες και κύριοι  συνάδελφοι,  κύριοι  κάτοικοι,  θα σας μιλήσω ως 

Φωτεινή Βρύνα, απλή Περιφερειακή Σύμβουλος και θα σας πω ότι  η 

θέση του επικεφαλής ως ορίστηκε,  του κυρίου Ευαγγελίου πριν από 

λίγο,  δεν  με εκφράζει .   

 Θα ήθελα λοιπόν και αυτό κυρίες και  κύριοι ,  επειδή άκουσα και  

τον κύριο Πάντζα και κάποιους άλλους συναδέλφους,  δεν το κάνω για 

να σας πάρω τα ψηφαλάκια.  Είναι ντροπή να λέμε σήμερα εδώ, ότι  

μιλάμε με τ ις  ζωές των ανθρώπων για ψήφους.   

 Απόλυτη ντροπή. Δεν είμαστε εμείς  αυτοί που ήρθαμε και σας  

υποσχεθήκαμε ότι  ο ΧΥΤΑ –  ΧΥΤΗ ή όπως θέλετε πείτε  το,  ε ίναι 

παράνομος.  Δεν είμαστε εμείς  αυτοί,  ούτε εγώ είμαι αυτή που ήρθα 

και σας είπα ότι  αυτό το ΧΥΤΥ θα το  κλείσω.  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004302



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

203 

 Αυτό ήρθανε και  σας το είπανε αυτοί που ψηφίσατε.  Αν το 

κάνανε να απευθυνθείτε σε αυτούς στη Βουλή που το κάνανε.  Οι 

όποιοι  κατασκευαστές,  επειδή επιμένετε κύριε Πάντζα και επειδή 

πρόσφατα στην Οικονομική Επιτροπή, το μεταφέρατε κιόλας στον 

κύριο Μπόμπολα, ωραία; Έτσι για να ξέρουμε τι  λέμε.   

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Θα ήθελα λοιπόν να σας πω, ότι  εγώ να αντιπαρέλθω την έκθεση του 

Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου,  που έχει  επισημάνει ότι  η χωροθέτηση στο 

Γραμματικό είναι προβληματική και  η  ρύπανση προφανώς λόγω των 

γεωλογικών χαρακτηριστικών της περιοχής,  θα δημιουργήσει 

πρόβλημα.  

 Να αντιπαρέλθω την έκθεση των Επιθεωρητών Περιβάλλοντος 

που επιβεβαιώνουν τους κινδύνους.  Να αντιπαρέλθω τις  αγωνίες των 

κατοίκων, που επιβεβαιώνουν τους φόρους  για τον υδροφόρο ορίζοντα.  

Για την επιβάρυνση των δρόμων.  

 Αλήθεια,  τα οχήματα που θα μεταφέρουν τα απορρίμματα στη 

ΧΥΤΥ από πού θα περνάνε; Από το δρόμο της Νέας Μάκρης,  από το 

δρόμο του Γραμματικού, από το δρόμο του Βαρνάβα. Το λέω για 

κάποιους που δεν έχουν πάει να το δουν.   

 Όμως κύριοι  δεν θα αντιπαρέλθω την απόφαση του Δημοτικού 

Συμβουλίου,  την οποία ζητώ να διαβαστεί  εδώ και αμέσως μετά την 

ομιλία μου, το τι  ακριβώς αποφάσισε το Δημοτικό  Συμβούλιο.   

 Δεν μπορώ να αντιπαρέλθω τι;  ότι  υποσχεθήκατε.  Σ ήμερα είναι  

όλοι εδώ γιατί  υποσχεθήκατε.  Γιατί  πήρατε την ψήφο, λέγοντας  

ψέματα στους κατοίκους για το Γραμματικό.   
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 Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Βάβουλα.  

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  

Καλησπέρα συνάδελφοι και συναδέλφισσες,  καλησπέρα και στους  

κατοίκους.  Χαίρομαι που  βλέπω σήμερα και ως εκπαιδευτικός,  ότι  

βρίσκονται εδώ πολύ νέοι και νέες,  μαθητές και μαθήτριες.   

 Στα πλαίσια του πολιτικού πολιτισμού σας υποδεχτήκαμε και σας 

ακούσαμε όλους και όλες και φαντάζομαι ότι  και εσείς  θα μπορέσετε 

να ακούσετε και την αντίθετη  άποψη.  

 Ας ξεκινήσουμε λοιπόν από τον ΠΕΣΔΑ. Ο περιφερειακός 

σχεδιασμός Αττικής,  για τη δ ιαχείριση απορριμμάτων, δεν μιλάει  

πουθενά για ΧΥΤΑ, μιλάει για ΧΥΤΥ.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  

Δηλαδή για υπόλειμμα και όταν μιλάμε για υπόλειμμα μιλάμε για 

αδρανές υπόλειμμα, για παράδειγμα για μπάζα. Αφού θα έχει  γίνει 

λοιπόν διαλογή στην πηγή,  ανακύκλωση, επαναχρησιμοποίηση, το 

αδρανές αυτό υπόλειμμα θα πηγαίνει  στο ΧΥΤΥ.  

 Και σας ρωτάω το αδρανές αυτό υπόλειμμα είναι επιβλαβές για  

το περιβάλλον;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  
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Συγκρατείστε επίσης στο μυαλό σας,  ότι  αυτή η περιφερειακή αρχή 

κατάργησε τα ΣΔΙΤ. Τα οποία προέβλεπαν 160.000 τόνους το χρόνο 

στο εργοστάσιο στο Γραμματικό,  που θα δημιουργούνταν στη ν ίδια 

θέση. Και εκεί  μιλούσαμε για σύμμεικτο απόρριμμα.  

Κος…………..:  

Δεν θα περάσει τίποτα.   

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  

Σαν αυτά που δεχόμαστε εδώ και μισό αιώνα περίπου στη Φυλή. Τι  

ζητάμε λοιπόν από εσάς,  τους πολίτες ,  το λαό, σαν περιφερειακή αρχή.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  

Να κοιτάξετε και  να διαβάσετε το νέο ΠΕΣΔΑ, γιατί  μας δίνει  τη 

στρατηγική και  την περπατησιά που πρέπει να ακολουθήσουν όλοι  οι  

Δήμοι στην Αττική.  Πιέστε λοιπόν,  όπως πιέζετε εμάς και τη Δημοτική 

σας Αρχή, να αρχίσει  να πράττει  για την ανακύκλωση, την 

κομποστοποίηση, την επαναχρησιμοποίηση και ύστερα να φτάσουμε 

στο σημείο να μιλάμε για το ΧΥΤΥ.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Διακόπτω για  δύο λεπτά.  Ακούστε να σας πω αν δεν  κάνετε ησυχία στο 

υπερώο θα διακόψω. Διακόπτω για δύο λεπτά να ησυχάσετε.   

 

ΔΙΑΚΟΠΗ  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Για να συνεχιστεί  η συνεδρίαση, να καθίσετε κάτω,  να μην είστε 

όρθιοι  και να κάνετε ησυχία.  Θα παρακαλέσω τους συναδέλφους που 

είναι όρθιοι  να καθίσουν.  Επαναλαμβάνω κάντε ησυχία κύρ ιοι .   

 Συνεχίστε κυρία Βάβουλα.  

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  

Λέω λοιπόν ότι  ο κάθε Δήμος θα πρέπει να διαχειρίζεται τα δικά του 

απορρίμματα και αυτό είναι πεδίο δόξης λαμπρό για το Γραμματικό.  

Αν δεν γίνει  αυτό,  θα μείνουμε στην ίδια παρούσα κατάσταση. Δηλαδή 

πού; Στη Φυλή.  

 Και η Φυλή βολεύει.  Βολεύει εδώ και δεκαετίες,  κάποιοι  

άνθρωποι να υποφέρουν,  έτσι  ώστε κάποιοι  να μην ενδιαφέρονται για 

το γίνεται με τα σκουπίδια τους.   

Κα…………... . :  

Βάβουλα και πού μένεις .   

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  

Μεγάλωσα στα Άνω Λιόσια εγώ προσωπικά, οπότε έχ ω δικαίωμα να 

μιλάω.  

Κα…………... . :  

(εκτός μικροφώνου)  

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  

Στο Καματερό κυρία μου, σας ενδιαφέρει και διεύθυνση;  

Κα…………... . :  

(εκτός μικροφώνου)  

Κα ΒΑΒΟΥΛΑ:  
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Ευχαριστώ. Δεν είμαστε λοιπόν εδώ σαν Περιφερειακή Διοίκηση μόνο 

για τα εύκολα, τις  φωτογραφίες,  τα έργα, τις  αποχετεύσεις,  αλλά 

είμαστε και για τα δύσκολα. Εκεί που χρειάζεται πολιτική βούληση 

και πυγμή, έτσι ώστε να μπορέσουμε να αλλάξουμε τη διαχείριση 

απορριμμάτων δεκαετιών.  

 Αν λοιπόν ψάχνετε για αποδιοπομπαίους τράγους και  θεωρείτε  

ότι  τους βρήκατε στο Περιφερειακό Συμβούλιο Αττικής έχει  καλώς. Αν 

όμως, ε ιδικά εσείς  η νέα γενιά,  θέλετε να αναπτύξετε την κριτική σας 

ικανότητα, να ελέγχετε την πληροφορία που σας δ ίνετε και να 

διαβάσετε τον νέο ΠΕΣΔΑ.  

 Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχει ολοκληρωθεί  η τοποθέτηση και των ομιλητών Περιφερειακών 

Συμβούλων. Η κυρία Περιφερειάρχης.   

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

Κυρίες και κύριοι  συνάδελφοι,  θα μου επιτρέψετε όσα θα πω, να 

πατάνε σε αυτά που ακούστηκαν εδώ μέσα, χωρίς ωστόσο να 

αξιολογήσω με τη σειρά με τα οποία θα τα αν αφέρω την σπουδαιότητά 

τους.   

 Και θα μου επιτρέψετε παρόλο που έχω σημειώσει ,  να μην 

αναφερθώ συγκεκριμένα στον κύριο Καζαζάκη, τον κύριο Γανωτή ή 

στην κυρία Αντωνίου.  Πλημμύρες στην Μάνδρα, σκουπίδια στη Φυλή.  

 Πνίγηκε ο κόσμος στη Μάνδρα και δεν θα πρέ πει να 

προχωρήσουμε στη διαχείριση των απορριμμάτων. Να ξεκαθαρίσουμε 

και την προσωπική μου άποψη και την άποψη της Διοικούσας 

Παράταξης.   
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 Μάνδρα και διαχείριση απορριμμάτων, Μάνδρα και Φυλή, έχουν 

την ίδια μήτρα. Ποια είναι η μήτρα που οδήγησε 24 ανθρώπο υς στο 

θάνατο και ποια ε ίναι η μήτρα που για 50 ολόκληρα χρόνια,  σε ένα 

κατά τα άλλα ευρωπαϊκό κράτος,  που πήρε πάρα πολλά κονδύλια,  που 

ομνύουν όλοι στην ευρωπαϊκή του πορεία,  τα σκουπίδια  θάβονται;   

 Τα τοξικά απόβλητα μπαίνουν μέσα στα ρέματα και μετά σ τη 

διατροφή των παιδιών μας και μπορούμε υπερηφάνως να λέμε,  ότι  σε 

σχέση με τα άλλα 27 κράτη –  μέλη, εμείς  δεν παράγουμε τοξικά.  

 Ξέρετε γιατί  δεν παράγουμε τοξικά κυρίες και  κύριοι;  

Προτιμούμε να πληρώνουμε πρόστιμα ενώ δοκιμαζόμαστε από τις  

φορολογικές  πολιτικές.  Προτιμούμε να τα τρώμε και να 

καταστρέφουμε το περιβάλλον,  γιατί  αν πάμε να τα διαχειριστούμε και  

αν πάμε όπως όλα τα κράτη -  μέλη να φτιάξουμε ένα ΧΥΤΕΑ, τότε θα 

έρθουν Δήμαρχοι,  θα έρθουν βουλευτές,  θα έρθουν υπουργοί και θα 

κάνουν αυτό που έκαναν και στη Μάνδρα και 50 ολόκληρα χρόνια  για 

τα σκουπίδια.   

 Θα σας πουν όχι  εδώ, αλλού και  επειδή το λέω εγώ αυτό,  

ψηφίστε με.  Για εμάς λοιπόν…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

Στη Μάνδρα και στη Φυλή, έχουμε τον ίδιο εχθρό. Αυτ όν που δεν θα 

χαϊδέψει αυτιά,  ενόψει μιας προεκλογικής περιόδου. Σημείο δεύτερο.  

Εμείς δεν είμαστε ούτε με τα ΜΑΤ που κάποιοι  επιχειρούν την τεχνική 

ένταση για να πάρουν προεκλογικό μπόνους,  ούτε με τα σκουπίδια 

όμως.  
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 Εμείς είμαστε με την ανακύκλωση, την  κυκλική οικονομία,  με 

μία σοβαρή ευρωπαϊκή και εθνική νομοθεσία.  Θέλετε;  Ή θέλετε ΜΑΤ 

και σκουπίδια μαζί  γιατί  μπήκαμε σε προεκλογική περίοδο;  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

Τρίτο σημείο…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Γιατί  δ ιακόπτε κύριε;   

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

Δεν πειράζει ,  γιατί  διακόπτουν συνέχεια.  Τρίτο σημείο…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν θα διακόπτετε…  

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

Κύριε Πρόεδρε έχουμε περάσει χειρότερα. Λοιπόν τρίτο σημείο,  όταν 

οι  περισσότεροι εξ υμών, γιατί  το γραφείο μου είναι πάντα ανοιχτό,  

παρά τα κρύβεσαι,  ήρθατε με διάφορες συνθέσεις.  Πολιτιστικοί  

σύλλογοι ,  μαθητές  μόνοι τους,  μαθητές με τον Δήμαρχο, μαθητές 

χωρίς τον Δήμαρχο και πάει  λέγοντας.   

 Και όταν μπήκατε και στη λογική να αποδείξετε ασυνέπεια 

έργων και λόγων πού συνεννοηθήκαμε και που καταλήξατε,  είτε με 

γραφικά είτε διά  της κουβέντας.  Στο ότι  έχετε κάθε  λόγο αν 

αισθάνεστε καχύποπτοι και αυτός  είναι ο μεγάλος εχθρός της  

Διοικούσας Παράταξης και όσων Περιφερειακών Συμβούλων 

συστρατεύονται με την αλλαγή διαχείρισης των απορριμμάτων.  
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 Έχετε κάθε λόγο να μην εμπιστεύεστε κανέναν; Διότι ,  επί  

πενήντα χρόνια κάποιοι  μας έταζαν ότι  θα λύσουν τη διαχείριση των 

απορριμμάτων και  χάιδευαν αυτιά.  Επί πενήντα χρόνια κάποιοι  μας  

λέγανε ότι  θα έχουμε σοβαρό ρυμοτομικό σχεδιασμό αλλά σκέπασαν 

τα ρέματα και μας οδήγησαν  στο θάνατο.   

 Άρα έχετε κάθε λόγο να αισθάνεστε,  ότι  μπορεί κι  εμείς  να 

κάνουμε το ίδιο.  Και σε εκείνες τις  κουβέντες τις  προσωπικές,  διότι  

εδώ τι  κάνουμε σήμερα; Έχουμε την επιβολή μιας συζήτησης εκτός  

θεσμικού πλαισίου,  η οποία έχει  λυθεί  με πάρα πολλού ς διαφορετικούς 

τρόπους το προηγούμενο παρελθόν.  Αλλά ας είναι.   

 Και στις  συζητήσεις και στο  περιβόητο βιντεάκι τι  κάνετε;  

Βλέπετε την εξής προσπάθεια.  Να σταματήσουν τα ΧΥΤΑ στην 

πατρίδα μας,  να σταματήσουν την υπερδιαστασιολογημένα ΣΔΙΤ όπου 

θα είναι εγγυημένες οι  ποσότητες και  να πάμε για δεκαετίες μετά,  να 

πάμε μετά από πολύ καθυστέρηση, που την έχουμε πληρώσει και στην 

τσέπη μας και στην υγεία και να φτιάξουμε ένα περιφερειακό 

σχεδιασμό, που χωροθετεί  και στις  οκτώ χωρικές ενότητες.  

Και που προσέξτε,  δεν λέει  στους ανθρώπους της Φυλής ότι  

εσείς  δυστυχήσατε 60 χρόνια,  εσάς σας οδήγησαν στον καρκίνο 60 

χρόνια και εμείς  επειδή είμαστε καλύτερη παράταξη από τους  

προηγούμενους,  θα πάρουμε τον καρκίνο και θα τον μοιράσουμε.   

Αλλά έναν περιφερειακό σχεδιασμό  που λέει ,  επειδή τα 

σκουπίδια ε ίναι χρυσός,  όπως λέγαμε προεκλογικά, όπως λέμε και 

τώρα, επειδή το περιβάλλον είναι πολύτιμο και  όσο πάει δεν  

περισσεύει,  θα κάνουμε έναν περιφερειακό σχεδιασμό, που όπου 

χωροθετεί ,  θα έχει  μια σοβαρή διαχείριση των απορριμ μάτων για να 
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οδηγεί σε προστασία του περιβάλλοντος και σε βιώσιμες θέσεις 

εργασίας,  την ώρα που πολεμάμε με την ανεργία.   

Αυτό λέει  το βίντεο.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

Ακούστε,  μπορεί να μην θέλουν κάποιοι .  Ακούστε,  αυτό,  μπ ορεί να 

μην το θέλουμε κάποιοι ,  αυτό είναι θεμιτό.  Κάποιοι  θέλουν το ΧΥΤΑ 

Φυλής,  κάποιοι  θέλουν να πληρώνουμε πρόστιμα για να μην τα 

σπάσουμε με τις  ψήφους των συμπολιτών που έχουν βοθρατζίδικα και  

με το ΚΕΛ θα σταματήσει.   

 Κάποιοι δεν θέλουν να τα σπάσουν με τα μεγάλα και τα μικρά 

συμφέροντα. Έχετε κάθε λόγο λοιπόν να είστε καχύποπτοι,  αλλά 

προσέξτε τώρα. Εδώ, όπως έδειξαν και κάποιοι  πίνακες σε σχέση με 

την πορεία άλλων κρατών –  μελών,  έχετε εχέγγυα για να μην είστε 

καχύποπτοι.   

 Διότι  μέσα σε τρία χρόνια,  γίνανε πράγματα, που όπως έδειξαν 

και οι  πίνακες,  στην πατρίδα μας δεν έχουν γίνει  γ ια δεκαετίες.  

Μπορεί να μην το θέλετε να το αποδεχτείτε,  αλλά αυτή η συζήτηση για  

μένα, είναι  μια συζήτηση, που ενώ γίνεται σε λάθος χρόνο, σε λάθος 

τόπο, με λάθος τρόπο, είναι  μία συζήτηση η οποία θα 

επανεπιβεβαιώσει όσους θέλουν σοβαρή διαχείριση απορριμμάτων  και 

όσοι θέλουν να συνεχίσουν την προηγούμενη κατάσταση .   

 Γι’ αυτό την κάνουμε αυτή την κουβέντα,  όχι  γιατί  φωνάζει  ο  

Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου,  όχι  γιατί  φωνάζουν κάποιοι  
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άλλοι,  όχι  γιατί  φωνάζουν πρώην αντιδήμαρχοι και πρώην δημοτικοί  

σύμβουλοι.  

 Διότι  στα τρία χρόνια και αφού έχουμε καταργήσει τα ΣΔΙΤ και  

αφού τα τοπικά σχέδια διαχείρισης κάνανε τον ΠΕΣΔΑ και όχι  ο  

ΠΕΣΔΑ τα σχέδια  διαχείρισης.  Και αφού β ρέθηκε η χρηματοδότηση 

και αφού βρέθηκαν και τέσσερις πέντε ελάχιστοι Δήμοι,  Βάρη –  Βούλα 

–  Βουλιαγμένη, Χαλάνδρι,  Βριλήσσια και έχουν τροχοδρομήσει πάνω 

σε αυτό τον σχεδιασμό, είμαστε εδώ με λάθος λόγο να πούμε ό τι  δεν 

τα παρατάμε.   

 Ότι δεν τρομοκρατούμαστε μπροστά σε αυτούς που φωνάζουν 

περισσότερο και δεν τρομοκρατούμαστε απέναντι  σε αυτούς που μας 

απειλούν.  Και θέλω να σας πω το εξής.  διότι  εδώ είναι άνθρωποι,  όπως 

είναι ο κύριος Αδαμόπουλος,  χρόνια κορυφαίο συνδικαλιστικό 

στέλεχος της ΠΟΕ -ΟΤΑ και μπορεί να σας πει  αν ήταν εύκολο ή 

δύσκολο να καταργηθούν τα ΣΔΙΤ.  

 Μπορεί να σας πει  τι  γίνεται στη Φυλή, μπορεί να σας πει  αν 

υπάρχει τρόπος,  αλλά δεν το είπε σήμερα να κλείσει  η Φυλή, να 

μειωθούν τα πρόστιμα, χωρίς εμείς  οι  υπόλοιποι να δούμε το σκουπίδι  

ως χρυσός,  αλλά δεν το είπε.   

 Υπάρχει ο Πρόεδρος των εργαζομένων του ΕΣΔΝΑ εδώ 

αναμεταξύ μας,  που ήξερε πάρα πολύ καλά ότι  αν προχωράγαμε με τα 

ΣΔΙΤ, το περιβάλλον εν κινδύνω, τα χρήματα στην τσέπη μας εν  

κινδύνω, τα παιδιά μας εν κινδύνω, γιατί  κάποιοι  δε ν θέλανε να 

υπάρχει ούτε ΕΣΔΝΑ, ούτε δημόσια διαχείριση.  

 Λέω λοιπόν ότι  τρία χρόνια έχουμε δώσει εχέγγυα ότι  εμείς  

θέλουμε μια άλλη διαχείριση των απορριμμάτων. Με πράξεις,  όπως 
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αυτές που σας σταχυολόγησα και την ίδια  στιγμή και με δημόσια 

διαβούλευση.  

 Από τον κύριο Κυριάκο Γκίκα που ήρθε στο γραφείο μου, από 

τον κύριο Δαμάσκο τον παρ’ ολίγο συνεργάτη μου.  Από τον κύριο 

Γανωτή, που συζητήσαμε μήπως πρέπει όπως μου πρότεινε να κάνουμε 

ΣΔΙΤ.  

 Ακούστε κύριοι ,  εδώ σήμερα επαναεπιβεβαιώνουμε το εξής.  ότι  

έχουμε πάρει το Δεκέμβρη του 2016 με ένα υπερώο που 

οπλοφορούσανε,  την σωστή απόφαση και ψηφίσαμε σωστά.  

 Και σήμερα συζητάμε για να επαναεπιβεβαιώσουμε τον εθνικό 

νόμο  που εκόντες άκοντες,  κάποιοι  θα τον ακολουθήσουν. Τα 

υπόλοιπα, ποιος φοράει παντελόνια,  ποιος δεν φοράει,  ποιος λέει  ότι  

εκεί  θα γίνει  Χωματερή και ποιος δεν λέει .   

Ποιος θα έχει  πολιτικό μέλλον και ποιος δεν θα έχει ,  είναι εκ 

του περισσού. Αλλά θα σας πω για να τελειώνουμε…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΔΟΥΡΟΥ:  

Εμάς,  το πολιτικό μας μέλλον δεν μας νοιάζει ,  το έχουμε αποδείξει ,  

άμα χρειαστεί  δ ίνουμε μάχες.  Το μέλλον των παιδιών, όλων των 

παιδιών και της Φυλής και των Κυθήρων που φτιάξανε ΧΥΤΥ έχει  

εξαρτηθεί  από την απόφαση που πήραμε και είναι  μία δίκαιη απόφαση 

για το περιβάλλον,  για τα παιδιά μας. Όλοι οι  άλλοι ψαρεύετε σε θολά 

νερά.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Αν θέλετε  από τους επικεφαλής δευτερομιλία.  Ο κύριος  

Μανουσογιαννάκης έχει  ζητήσει.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εσείς το είπατε κύριε Χαρδαλιά,  δεν κάναμε καμία συμφωνία,  ο 

κύριος  Μανουσογιαννάκης έχει  το λόγο.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Δεν κατάλαβα το ύφος σας με συγχωρείτε.    

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν δικαιούστε κύριε Χαρδαλιά.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Δεν  δικαιούμαι,  ε ίπα στην πρωτομιλία μου..   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Όχι κύριε,  έχετε τοποθέτηση ως ανεξάρτητος σύμβουλος στον 

κατάλογο των ομιλητών. Ο κύριος Μανουσογιαννάκη ς  έχει  το λόγο.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Δεν μου λέει  τίποτα,  δεν το παραφράζω καθόλου,  εντάξει  κύριε 

Χαρδαλιά.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Θα μου δώσετε το λόγο.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Όχι κύριε Χαρδαλιά.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Όχι;   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν το δικαιούστε το λόγο,  τι  να σας πω;  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Από κι ως πού;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν τον δ ικαιούστε έχετε το δικαίωμα να ομιλήσετε στην διαδικασία 

του καταλόγου των ομιλητών.  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Σας είπα ότι  κρατάω το δικαίωμά μου για δευτερομιλία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δικαίωμά σας είναι δεν επανήλθατε.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Σοβαρά μιλάτε;   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν έχετε πρωτομιλία.  Πρωτομιλία έχουν οι  επικεφαλής των 

παρατάξεων.  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Και οι  σύμβουλοι.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Όχι.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Σοβαρά μιλάτε;   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Όχι δεν έχετε πρωτομιλία.  Βεβαιότατα.  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Ποιος τα λέει  αυτά;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο Κανονισμός.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Ακούστε κάτι .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν ακούω κάτι.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Αν επιλέξετε το δ ικαίωμα…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Αλλάξτε τον τόνο σας.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Ακούστε…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Να τον αλλάξετε ακόμη πιο χαμηλά.  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Μιλάω, όπως πρέπει να μιλήσω.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

 Όχι κύριε Χαρδαλιά.  Θα δώσω τον λόγο στον κύριο 

Μανουσογιαννάκη και διαβάστε τον Κανονισμό και μετά να 

συζητήσουμε.  Ο κύριος Δαμάσκος σας κοιτάει  πάντως.   
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Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Σας ξαναλέω…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Μανουσογιαννάκη έχετε το λόγο.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ :  

Κύριε Πρόεδρε.   

Κος…………..:  

Τόσο και τόσοι έχουν μιλήσει κύριε Πρόεδρε,  ας μιλήσει  άλλος ένας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Όχι δεν έχει  να  κάνει  με δευτερομιλία και παραχώρηση, κύριε  

Μανουσογιαννάκη έχετε το λόγο για δευτερομιλία.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Επί της διαδικασίας μπορε ίτε να μου δώσετε το λόγο;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Μανουσογιαννάκης έχει  το λόγο.  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Είστε υποχρεωμένος να μου δώσετε το λόγο επί της διαδικασίας,  το 

λέει  ο Κανονισμός.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Να αλλάξετε τον τόνο σας όμως.  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Λοιπόν μέχρι εδώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Να αλλάξετε τον τόνο σας.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Βλέπετε ότι  είμαστε πολύ συνεπείς στο δικαίωμά μας. . .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Και το χέρι σας.  δεν είναι θέμα συνέπειας.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Στο δικαίωμά μας να έχουμε ήρεμη συνεδρίαση.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ακούστε κύριε Χαρδαλιά,  ο κανονισμός να σας τον εξηγήσω και αν θα 

σας δώσω το λόγο…  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Δεν χρειάζεται κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Όχι,  ο Κανονισμός λέει  ότι…  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Ξέρω πολύ καλά τι  λέει .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν  ξέρετε,  γιατί  αν ξέρατε δεν θα επιμένατε.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Συγνώμη τι  θέλετε να μου πείτε ,  ότι  οι  σύμβουλοι  δεν έχουν δικαίωμα 

πρωτομιλίας;   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχουν δικαίωμα στον κατάλογο των ομιλητών.  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Σας είπα λοιπόν βάλτε με στον κατάλογο των ομιλητών, το ε ίπα και 

στον κύριο Βλάχο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Όχι κύριε δεν το είπατε.   

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Μα τι  λέτε τώρα;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Είπατε στην πρωτομιλία στον κατάλογο των ομιλητών…  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Και επιφυλάσσομαι για το δεύτερο όταν έρθει  η ώρα μου.  Τώρα σε 

μένα θα κάνετε μαθήματα διαδικασίας,  12 χρόνια Δήμαρχος;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σε εσάς.  Δεν έχει  σημασία,  επειδή είστε 12 χρόνια Δήμαρχος…  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Σας παρακαλώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εγώ σας παρακαλώ  ιδιαίτερα. Θα σας δώσω το λόγο κατ’ εξαίρεση 

εκτός Κανονισμού, με την άδεια του Περιφερειακού Συμβουλίου.  

Κύριε Μανουσογιαννάκη έχετε το λόγο για δευτερομιλία.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Θα είμαι πάρα πολύ σύντομος.  Νιώσαμε την ανάγκη να πάρουμε το 

λόγο ξανά,  γιατί  πραγματικά μείναμε έκπληκτοι  από το θράσος της  

κυρίας Δούρου, της κυρίας Περιφερειάρχη .   

Δηλαδή,  τελικά επιβεβαιώνει,  ότι  σωστά την  επέλεξαν γι’  αυτή  

τη θέση. Αυτό επιβεβαιώνει.  Μία κενολογία,  όταν αφορά το τι  θα 

κάνει  για το θέμα του Γραμματικού, αλλά και συνολικότερα. Μ ία 

κενολογία και ένα απύθμενο θράσος.   

Εσείς  λέγατε ότι  το Γραμματικό είναι ακατάλληλος χώρος.  Γ ιατί  

το δίνετε τώρα  στους άλλους και τους κατηγορείτε;  Δεν το 

καταλαβαίνω. Εσείς  το λέγατε.  Το είδατε στο βίντεο ,  που εσείς  το 

λέγατε.   

Μοντάζ ήταν κυρία Δούρου; Δικά σας λόγια δεν ε ίναι ;  Ωραία,  

για να μην τρελαθούμε δηλαδή. Εν πάση περιπτώσει,  αυτό νιώσαμε 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004319



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

220 

την ανάγκη να πούμε,  τίποτα άλλο. Τα είπαμε προηγούμενα, δεν 

χρειάζεται να συνεχίσουμε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Χαρδαλιάς κατ’ εξαίρεση γ ια τρία λεπτά.  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Τις προθέσεις μας  και τ ις  διαθέσεις  μας,  τις  έχουμε δείξει  από την 

πρώτη στιγμή. Και  στην πορεία των συζητήσε ων των μεγάλων θεμάτων 

και μακριά από εμάς οι  οποιεσδήποτε αναφορές περί  λαϊκισμού ή περί  

προσπάθειας τέλος  πάντων, να δημιουργήσουμε λάθος εντυπώσεις.   

 Η πραγματικότητα είναι μία  και δεν είναι προσωπικό το ζήτημα 

με την Περιφερειάρχη. Η παράταξη η πλειοψ ηφούσα, διεκδίκησε την 

ψήφο των γειτονιών της Αττικής,  βασισμένη σε μεγάλα ψέματα, αυτή 

είναι η πραγματικότητα.  

 Και ξέρετε κάτι;  Θα πω κάτι και το εννοώ, το λέω δημόσια.  

Αντιλαμβάνομαι  το δικαίωμά σας στην αυταπάτη.  Το παραδέχτηκε ο 

ίδιος ο πρωθυπουργός γενικά ότι  ε ίχε αυταπάτες.  Αυτό όμως που 

ξεκαθαρίζω εγώ, είναι το εξής.   

 Ακόμα και αυτή την ύστατη στιγμή,  που έχουμε ψηφίσει έναν 

ΠΕΣΔΑ, που εγώ προσωπικά και μιλάει ένας Δήμαρχος που το 2007,  

ήταν ο πρώτος Δήμαρχος που είπε με την παραίνεση του Σωματείο υ 

των Εργαζομένων,  γιατί  εγώ αυτά θέλω να τα λέω δημόσια,  όχι  στο 

αμαρτωλό σύστημα των  μπλε κάδων και δημιουργήσαμε το ’07 αυτό 

που εσείς  θα θέλατε να δημιουργήσετε σε 66 Δήμους.   

 Τι; Την επιλογή των ανακυκλώσιμων υλικών στην πηγή. Εμείς  

λοιπόν είπαμε όχι  στο σύστημα των μπλε κάδων . Εμείς αυτό που 

κάναμε,  είναι δημιουργήσαμε 116 στάσεις ανακύκλωσης,  βάλαμε στο 

παιχνίδι  τα σχολεία,  μειώσαμε κατά 26% τον όγκο των απορριμμάτων 
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και αυτό ήταν μια καλή αρχή για να προχωρήσει  το περίφημο 

σύστημα.  

 Σήμερα μιλάμε για έναν ΠΕΣΔΑ  που επικαλείστε τρεις  Δήμους,  

που πράγματι ξεκινήσανε σε μία λογική και δεν λέτε ότι  υπάρχουν 63 

Δήμοι,  οι  οποίοι ,  από αυτούς οι  48 δεν έχουν χωροθετήσει ούτε καν τα 

πράσινα σημεία,  που είναι το προαπαιτούμενο για να προχωρήσει  αυτή 

η διαδικασία.   

 Άρα τι  λέμε; Έχετε λάθος δεδομένα…  

 (Εκτός μικροφώνου)  

Κος ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

Σας παρακαλώ, δεν διέκοψα κανέναν εγώ.  Έχετε λάθος δεδομένα, τα  

χρησιμοποιείτε  κατά περίπτωση τα δεδομένα αυτά. Αυτό που 

παραμένει  και θα σας το πω και να καταγραφεί στα Πρακτι κά, είναι  

ότι  το θέμα που αφορά την διαχείριση τω απορριμμάτων της Αττικής,  

δεν θα λυθεί.   

 Η τακτική σας είναι να περάσει ο χρόνος και να πάρει το θέμα 

αυτό ο επόμενος.  Και επιτέλους,  πρέπει να αποφασίσετε κάτι  και το 

λέω σε όλη την παράταξη της πλειοψηφί ας.  Τελικά, τα ΣΔΙΤ είναι  

αμαρτωλά ναι ή όχι;   

Γιατί  όλα αυτά τα χρόνια πετάξατε λάσπη στον ανεμιστήρα και 

στις  προσπάθειες των προηγουμένων, για να φτάσει ο πρωθυπουργός 

της χώρας στο Αγρίνιο,  να πει  στην Περιφερειακή Συνδιάσκεψη για  

Δυτική Ελλάδα, ότι  το  ζήτημα των απορριμμάτων -και μην τολμήσετε 

να με διαψεύσετε -  λύθηκε με τη σύμπραξη δημοσίου και ιδιωτικού 

τομέα και ίσως αυτό είναι το παράδειγμα που πρέπει να ακολουθηθεί 

παντού;  
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Ποιος λέει  ψέματα; Εσείς ή ο κύριος Τσίπρας; Αποφασίστε 

επιτέλους.  Είναι αμαρτωλά τα ΣΔΙΤ ναι ή όχι;  Επιτέλους,  πάψτε να 

παίζετε.  Εάν πραγματικά σας ενδιαφέρει  το μέλλον των παιδιών μας,  

πρέπει επιτέλους να συνειδητοποιήσουμε ποια είναι τα πραγματικά 

δεδομένα, ποια στρατηγική έχουμε.   

Πώς μπορούμε να έχουμε συμμέτοχους στην προσ πάθεια αυτή τις  

ίδιες τις  γειτονιές  και μην κρύβεστε πίσω από στρατηγικές και πίσω 

από τακτικές.  Το ζήτημα των απορριμμάτων είναι το κορυφαίο ζήτημα 

που αφορά την Αττική.   

Και είμαστε η μοναδική Περιφέρεια,  σας λέω την προσωπική μου 

άποψη, που είμαστε πολύ  πίσω στην εξεύρεση,  πραγματικής 

αποτελεσματικής λύσης.  Αυτή είναι η άποψή μου, αυτή καταθέτω και  

λέω κάτι  πάρα πολύ απλό.  

Επιτέλους,  μιλήστε τη γλώσσα της αλήθειας.  Επιτέλους 

αποφασίστε τι  λέγατε πριν και τι  ισχύει  σήμερα και δεν είναι κακό να 

κάνετε και  μια αυτοκριτική.  Διότι  δεν θα μπω στον πειρασμό να κάνω 

αναφορές από τα Πρακτικά στελεχών σας,  που είναι και  

Αντιπεριφερειάρχες κυρία Δούρου, τι  λέγανε πριν κάμποσα χρόνια,  

γενικά για θέματα που σήμερα όχι  μόνο υπερθεματίζουν,  αλλά κάνουν 

και τους πιο καλούς χειροκροτητές.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Τζήμερος έχει  ζητήσει.   

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Επί της διαδικασίας κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τι θέλετε στη διαδικασία;  

Κα ΒΡΥΝΑ:  
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Όταν ήμουν στο βήμα, ζήτησα μετά το πέρας της ομιλίας μου…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχει διανεμηθεί κυρία Βρύνα.  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Όχι δεν έχει  διανεμηθεί.  Κύριε Πρόεδρε δεν έχει  διανεμηθεί.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχει κατατεθεί  στα Πρακτικά.  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Ζήτησα να διαβαστεί .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ακούστε να σας πω ένα πράγμα. Έχει κατατεθεί  στα Πρακτικά η 

απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Μαραθώνα, έχει  

κατατεθεί ,  έχει  προσκομιστεί .  Ο κύριος Τζήμερος για δύο λεπτά και ο 

κύριος Αδαμόπουλος για δύο λεπτά.  

Κα…………... . :  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Μαραθώνα.  

Κα…………... . :  

Να καταγραφεί και  στα Πρακτικά.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ναι στα Πρακτικά εδώ έχει  κατατεθεί .  Κατατέθηκε.   

Κα…………... . :  

Να…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχει κατατεθεί ,  έχει  διανεμηθεί κυρία μου, σας παρακαλώ, στο Δήμο 

σας τις  υποδείξεις ,  σας παρακαλώ. Ναι κύριε Τζήμερε.   
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Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΤΖΗΜΕΡΟΣ:  

Κάθε συζήτηση πρέπει να έχει  μ ία  κοινή βάση,  δηλαδή να συμφωνούμε 

σε κάτι .  Και  η αλήθεια είναι  ότι  δυσκολεύομαι να βρω μία κοινή βάση 

σε όλα αυτά που ακούστηκαν.  Θα κάνω μία απόπειρα.  Δεχόμαστε ότι  

οποιαδήποτε ενέργεια έχει  ένα κόστος;  

 Δηλαδή βγάζοντας τα σκουπίδια μου έξω από την πό ρτα μου, 

αυτός που θα τα πάρει,  εκεί  που θα τα πάει,  ο τρόπος με τον οποίον θα 

τα διαλέξουν κάποιοι ,  θα τα ξεχωρίσουν,  θα τα θάψουν, έχει  ένα 

κόστος.   

 Κι αυτό το κόστος κάποιος το πληρώνει,  δεν γίνεται  τζάμπα. 

Τίποτα δεν υπάρχει τζάμπα σε αυτό τον μάταιο κόσμο. Η κουβέντα 

λοιπόν είναι,  αν γίνεται σωστά αυτή η δουλειά και αν το κόστος είναι 

αυτό που μπορούμε να πληρώσουμε ή μπορούμε να το κάνουμε 

φθηνότερα. Διαφωνεί κανένας από κάπου να αρχίσουμε;  

 Υπάρχει τρόπος να μην πληρωθεί αυτό το κόστος; Οι πολίτες  

λοιπόν των Δήμων, όπως και  ο φορολογούμενος,  πληρώνει αυτό το 

κόστος.  Όταν η Ευρωπαϊκή Ένωση, μας έβαζε πρόστιμα γιατί  είχαμε 

ανοιχτές Χωματερές,  οι  φορολογούμενοι τα πλήρωναν τα πρόστιμα.  

 Όταν λέει  ότι  μέχρι το  ’30 θα έχετε λιγότερο από 5% και 

μάλιστα στερεά εντελώς,  χωρίς να τρέχουν τα ζουμιά δηλαδή 

απορρίμματα για να τα θάψετε.  Εάν έχουμε 6% θα πληρώσουμε 

πρόστιμο.  Εσείς κι  εγώ θα το πληρώσουμε.   

 Όλες αυτές οι  κουβέντες λοιπόν περί  ιδιωτικού και Δημοσίου δεν 

μπορώ να καταλάβω τι  βάση έχουν.  Εμένα δεν  με ενδιαφέρει  αν είναι  
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δημόσιος ή ιδιωτικός ο  φορέας.  Με ενδιαφέρει  να κάνει  καλά τη 

δουλειά του και να την κάνει  φτηνά.  

 Εάν λοιπόν έχω μία σακούλα στα χέρια και την αφήσω έτσι  και  

έχει  μέσα διάφορα πράγματα, δεν καταλαβαίνετε ότι  αυτός που θα τα 

πάρει θα πληρώσει περισσότερο για  να τα ξεχωρίσει  και να βάλει  

αλλού τα γυαλιά,  αλλού τα χαρτιά και να πετάξει  αυτά που νομίζω ας  

πούμε ότι  ανακυκλώνονται αλλά δεν ανακυκλώνονται;   

 Π.χ.  τα  CD ανακυκλώνονται;  Τα σπασμένα μπουκάλια,  ο ι  

κασέτες,  τα πλαστικά μαχαιροπήρουνα, οι  οδηγίες είναι ότι  αυτά δεν  

ανακυκλώνονται,  το ξέρατε;  Έρχεται λοιπόν η λογική, η λογική, ούτε  

το δημόσιο,  ούτε ο  ιδιωτικός τομέας και σου λέει  φίλε,  εάν σου μάθω 

να τα ανακυκλώνεις σωστά και βάλεις μία σακούλα που είναι μόνο 

γυαλιά και μία άλλη που είναι μόνο χαρτιά και μία άλλη που είναι 

μόνο οργανικά υλικά, τότε αυτό με ευκολύνει εμένα, γιατί  κάνω 

λιγότερη διαλογή,  άρα μου κοστίζει  λιγότερο, άρα σου κοστίζει  

λιγότερο.  

 Θες  να σε εκπαιδεύσω λοιπόν να το κάνεις  αυτό;  Όλες οι  

σοβαρές χώρες αυτό κάνουν.  Εκπαιδεύουν τους  πολίτες,  ώστε να 

γίνεται η διαλογή στην πηγή.  Στη συνέχεια όμως, είναι όλα τα άλλα 

που συζητάμε.   

 Και εσείς  τα βλέπετε υπό την οπτική του Δημοσίου ή του 

ιδιωτικού. Και άκουσα με έκπληξη και με φρίκη ταυτόχρονα, γιατί  

αυτή είναι η ιδεοληψία που έχουμε στην Ελλάδα όλα αυτά τα χρόνια,  

θα έχουν κέρδος λέει  οι  ιδιώτες.   

 Φυσικά και θα έχουν,  για την ψυχή της μάνας τους θα 

δουλεύουν; Εσύ φίλε από το Γραμματικό που ανοίγεις  ένα μαγαζί δεν 

θες να έχεις  κέρδος; Γιατί   ο άλλος να φτιάξει  έ να εργοστάσιο;  
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 Αλλά όταν λέει  το κράτος,  κάνω έναν διαγωνισμό και ποιο είναι  

το μοναδικό κριτήριο; Ποιος θα μου πει  την μικρότερη τιμή ανά κιλό ή 

ανά τόνο.  Δεν είναι λογικό ότι  αυτός που θα δώσει  την μικρότερη τιμή 

δεν θα βάλει φίλτρα τα οποία θα δεσμεύσ ουν το διοξείδιο του 

άνθρακα; Δεν θα βάλει.   

 Άκουσα αυτές τ ις  ανοησίες πριν,  ότι  δήθεν η καύση λέει  δεν  

βγάζει  ατμό. Φυσικά δεν βγάζει   ατμό, δηλαδή από εσάς περιμέναμε να 

μας το πείτε;  Αλλά υπάρχουν τόσο εξελιγμένα φίλτρα, τα οποία 

κατακρατούν τα πάντα. Το 100% των ρίπων.  

 Και τελικά αυτό που βγαίνει ,  είναι νεράκι του Θεού. Αυτά όμως 

έχουν κόστος και ποιος μπορεί  να θέσει τα όρια και  να εποπτεύσει  τα 

όρια; Ο Δημόσιος Τομέας,  αλλά στο ρόλο του επόπτη.  

 Το ρόλο δηλαδή του εποπτεύοντος αυτή τη διαδικασία,  δεν θα 

κάνει  τον επιχειρηματία,  γιατί  δεν μπορεί να τον κάνει .  Για 

παράδειγμα, εάν είναι να μεταφερθούν υλικά, είναι δυνατόν να 

μεταφέρονται από το Σούνιο να πηγαίνουν στη Φυλή, όλη αυτή η 

διαδικασία; Όχι βέβαια.   

 Εάν λοιπόν η Περιφέρεια ως εποπτεύουσα τους  Δήμους,  

τελειώνω κύριε  Πρόεδρε τελειώνω, έχουν αναφερθεί  του κόσμου οι  

ιδεοληψίες εδώ πέρα, εγώ προσπαθώ να δώσω λύση.  Εάν λοιπόν η 

Περιφέρεια ως εποπτεύουσα των Δήμων, πει  ότι  αυτές  είναι οι 

προδιαγραφές και πείτε μας σε έναν διεθνή διαγωνισμό. Όχι  με  τα 

ντόπια λαμόγια,  που πάντα τα έχουν καλά με το γκουβέρνο και 

παίρνουν δουλειές  είτε  από την Δεξιά είτε από την Αριστερά, διότι  

μειζώνουν τους πάντες και προωθούν πολιτικά τους πάντες.   

 Εάν λοιπόν σε ένα διεθνή διαγωνισμό, έρθει  ένα κονσόρτσιουμ 

επιχειρηματιών, επιχειρήσεων και  πει  ότι  με αυτό τον τρόπο θα 
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διαχειριστώ τα σκουπίδια,  με μηδενικό υπόλειμμα, χωρίς κανένας να 

μιλάει πια για ΧΥΤΥ, είναι ξεπερασμένη αυτή η τεχνολογία.  Και σας 

το εξασφαλίζω αυτό.   

 Είναι κανένας που να μην το θέλει;  Είναι τόσο δ ύσκολο να το 

καταλάβουμε αυτό; το μόνο που θέλουμε λοιπόν,  είναι να 

αντιληφθείτε,  ότι  η διαχείριση των σκουπιδιών, δεν μπορεί να είναι με 

υποσχέσεις τύπου Δούρου.   

Πάει στη μια γειτονιά,  λέει  ούτε σε εσάς.  Στην άλλη ούτε εσάς.  

Αυτή είναι η πολιτική απάτη. Δεν είναι αυταπατεώνες όπως είπε ο 

πρωθυπουργός τους.  Απατεώνες είναι,  καθαροί απατεώνες,  διότι  δεν  

σας είπαν ποτέ τι  θα γίνουν τα σκουπίδια.   

Σε όλους υποσχέθηκαν ότι  όχι  σε εσάς δεν θα είναι.  Και τώρα 

ανακάλυψαν ότι  τελικά κάτι  πρέπει να τα κάνουμε.  Και  στους Δήμους 

οι  οποίοι  δεν συμμορφώθηκαν στην ανακύκλωση τι  κάνατε;  Τι  

πρόστιμο επιβάλατε; Πόσο τους πιέσατε;  

Τριάμισι χρόνια κυβερνάτε,  πόσα θέλετε να περιμένουμε,  για να 

καταλάβουμε,  να καταλάβετε κι  εσείς ,  να καταλάβει κι  ο κόσμος ότι  

είστε ανίκανοι και  να σχεδιάσετε και να πράξετε.   

Για το μόνο πράγμα που είστε ικανοί,  είναι να εξαπατάται το 

κοινό,  τέλος.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κατατέθηκαν για τα πρακτικά α) επιστολή του κυρίου Δημ. Λινού,  

Καθηγητή της Ιατρικής Σχολής στο ΕΚΠΑ και β) επιστολή των μελών 

του «Περιβαλλοντικού Συλλόγου της παραλίας Γραμματικού -Σέσι».  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Λοιπόν επειδή μου ζητήθηκε να διαβάσω, θα διαβάσω το διά ταύτα της 

απόφασης της 3 /2018 του Δημοτικού Συμβουλίου Μαραθώνα :  

Αποφασίζει  κατά πλειοψηφία,  μειοψηφούντος  του Δημοτικού 

Συμβούλου κυρίου Στεφανίδη,  ο οποίος ψήφισε την πρότασή του και 

εμμένει  στη θέση της παράταξής του,  όπως αναγράφηκε στη 

συνεδρίαση της από 19/5 ο υ  του ’15 και της κυρίας Δρακοπούλου, η 

οποία ψήφισε παρούσα.  

1.  Την παύση εργασιών για το έργο ΟΕΔΑ Βορειοανατολικής 

Αττικής,  θέση Μαύρο Βουνό.  

2.  Την αποστολή της απόφασης του Δημοτικού Συμβουλίου στην 

Περιφέρεια Αττικής για να λάβει γνώση.  
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3.  Την άσκηση ενδίκων μέσων κατά των εμπλεκομένων.  

4.  Διαχείριση αλληλογραφίας και παρακολούθηση του έργου από 

μηχανικούς του Δήμου.  

Αυτή  είναι  η απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου κατά 

πλειοψηφία του Δήμου Μαραθώνα και ολοκληρώθηκε η 

συζήτηση.  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Κύριε Σχινά έχω ζητήσει το λόγο.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση.  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Όχι δεν ολοκληρώθηκε η συζήτηση.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τι θέλετε;  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Είπατε μετά τον κύριο Τζήμερο θα μου δίνατε δυο λεπτά το λόγο.  Για  

ένα λεπτό,  γιατί  προσπαθήσετε να κλείσετε με το ψήφισμα του Δήμου 

Μαραθώνα.  

Κος…………..:  

Απόφαση.  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Ναι απόφαση. Εμείς ως «Αντικαπιταλιστική Ανατρο πή» και  άλλοι  

Περιφερειακοί  Σύμβουλοι από άλλες παρατάξεις ,  καταθέσαμε μία πολύ 

συγκεκριμένη πρόταση. Ως πολιτική απόφαση να παρθεί σήμερα στο 

Περιφερειακό Συμβούλιο για παύση εργασιών και αποκατάσταση της  

περιοχής.   
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 Τώρα όλα τα άλλα είναι  άλλα λόγια να α γαπιόμαστε.  Αυτό 

απαιτούν οι  κάτοικοι,  αυτή η απόφαση πρέπει να μπει  σε ψηφοφορία 

τώρα.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει επειδή βλέπω… να σας πω κάτι κύριε Αδαμόπουλε,  γνωρίζετε 

ότι  αυτό,  για να πάρει απόφαση το Περιφερειακό Σ υμβούλιο θα έπρεπε 

να αλλάξει τον τίτλο του και να το έχει  ευθύς εξαρχής …  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Κύριε Σχινά.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Αφήστε κύριε Αδαμόπουλε.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Αυτοί που υπερασπίστηκαν αυτό το έγκλημα, ας σηκώσου ν το χέρι 

τους και να το ψηφίσουν.  Φοβούνται;   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Αδαμόπουλε,  ακούστε να σας πω, από άποψη διαδικασίας δεν  

τίθεται ζήτημα ψηφοφορίας,  γιατί  οι  τοποθετήσεις…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Λοιπόν εγώ θα σας πω το εξής,  ότι  αυτά σαν ένα διά ταύτα συζήτησης,  

έχει  καταχωρηθεί και κάθε παράταξη έχει  πει  την άποψή της.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχει καταχωρηθεί .  Λοιπόν σε ψηφοφορία.  Θέτω  σε ψηφοφορία έτσι 

όπως διατυπώνεται από τον κύριο Αδαμόπουλ ο το διά ταύτα του 

Δημοτικού Συμβουλίου.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ωραία να τεθεί  σε ψηφοφορία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Θα παρακαλέσω να μην υπάρχει κανένας,  να φύγουν όλοι  πίσω.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Θα πάτε πίσω όμως.  

Κος…………..:  

Να ψηφίσετε όμως.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Θα ψηφίσουμε.  Θα πάτε πίσω.  

Κος…………..:  

Πότε θα ψηφίσετε τώρα;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τώρα, θα πάτε πίσω όμως, θα πάτε επάνω.  
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Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Πηγαίνετε επάνω.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Πηγαίνετε επάνω.  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Παιδιά σας παρακαλώ κατεβείτε,  θα τεθεί  το αίτημα σε ψηφοφορία.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Θα γίνει  ψηφοφορία πηγαίνετε πάνω.  

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Το είπα θα γίνει ,  αφού το έθετα.  Θα διακόψω τη συνεδρίαση.  

 

ΔΙΑΚΟΠΗ  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η πρόταση είναι το ψήφισμα, η απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου.   

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Όχι κύριε Σχινά,  κατέθεσα συγκεκριμένη πρόταση.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Η απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου κατατίθεται  από τον κύριο 

Αδαμόπουλο, από την «Αντικαπιταλιστική Ανατροπή» να τεθεί  στο 

Περιφερειακό Συμβούλιο σαν πολιτική απόφαση.  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Αυτό, παύση εργασιών και αποκατάσταση της περιοχής.  Μη παραλαβή 

του έργου.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Αυτό δεν το λέει  η απόφαση, ό ,τι  λέει  εδώ.  

Κος ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ:  

Δεν λέει  αυτό το Δημοτικό  Συμβούλιο.  Την πρόταση που καταθέσαμε 

εμείς .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ό,τι   λέει  το Δημοτικό  Συμβούλιο.  Υπέρ της…  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σας παρακαλώ το διάβασα… το διάβασα κύριε Τζήμερε,  ολόκληρο το 

διάβασα.  

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Πρόεδρε…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Λέει :  

Την παύση εργασιών για το έργο ΟΕΔΑ Βορειοανατολικής 

Αττικής,  θέση Μαύρο Βουνό.  

Την αποστολή της  απόφασης του Δημοτικού Συμβουλίου στην 

Περιφέρεια Αττικής για να λάβει γνώση.  
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Την άσκηση ενδίκων μέσων κατά των εμπλεκομένων.  

Τη διαχείριση αλληλογραφίας και  παρακολούθηση του έργου από 

μηχανικούς του Δήμου.  

Και η απόφαση έλαβε αριθμό 3 του ’18.  Αυτό είναι.  Λοιπόν σε 

ψηφοφορία.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Πρόεδρε,  σε παρακαλώ. Άλλο προτείνεται.  

Κος…………..:  

Άλλο λέμε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τι προτείνετε εσείς;   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Μην προσπαθείτε  να κάνετε λαθροχειρία κι  εδώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Τι προτείνετε;   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Η πρόταση είναι  να αποφασίσει το Περιφερειακό Συμβούλιο  την 

παύση των εργασιών που γίνονται εκεί  και την αποκατάσταση της  

περιοχής όπως ήταν πριν.  Αυτό και τίποτα άλλο. Αυτό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Θα θέσω στην ψηφοφορία όπως την διαμόρφωσε ο κύριος  

Μανουσογιαννάκης.   

Κος ΔΑΜΑΣΚΟΣ:  

Επί της διαδικασίας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Επί της διαδικασίας ο κύριος Δαμάσκος.   

Κος ΔΑΜΑΣΚΟΣ:  
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Για να πάρουμε απόφαση, θα πρέπε ι να προηγηθεί η συναίνεση του 

Σώματος στην αλλαγή του θ έματος που θα είναι πλέον λήψη 

απόφασης,  αλλιώς είναι παράνομη η απόφαση.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Επειδή αυτό δεν μπορεί να γίνει  κύριε Δαμάσκο, ας δούμε ότι  υπάρχει  

όντως μία παρατυπία.  Ο κύριος Αδαμόπουλος που τ ο γνώριζε αυτό το 

πράγμα, είπε μία πολιτική απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου 

και έδωσε την διάσταση με αυτό το πνεύμα.  

 Λοιπόν ποιοι  ψηφίζουν την πρόταση όπως διαμορφώθηκε από τον 

κύριο Αδαμόπουλο και τον κύριο Μανουσογιαννάκη, να μην αδικήσω 

κανέναν.  Υπέρ από τις  παρατάξεις .  Είναι η «Λαϊκή Συσπείρωση», 

είναι οι  «Δημιουργούμε Μαζί»,  είναι η κυρία Θανοπούλου, ο κύριος 

Αδαμόπουλος,  η κυρία Νικολιδάκη, ο κύριος Μαντάς ,  η κυρία Ράικου,  

Βασιλάκη και Κουκά.  Και ο κύριος Πελέκης.  Και ο κύριος  

Πρωτονοτάριος.   

 Κατά.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κατά είναι  η «Δύναμη Ζωής», οι  ««180 Μοίρες» και η «Αττική –  

Συμμέτοχοι στο Αύριο».  Αποχές.  Απέχει  η «Αττική». Δεν 

υπερψηφίστηκε,  δεν έγινε δεκτή,  απορρίφθηκε.  Ολοκληρώθηκε το 

θέμα.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Επόμενο θέμα ημερήσιας διάταξης.  Δικαιο λόγηση ψήφου ο κύριος 

Δαμάσκος.   

Κος ΔΑΜΑΣΚΟΣ:  

Απείχαμε από την ψηφοφορία γιατί  θεωρούμε ότι  είναι παράνομη και 

παράτυπη  η  διαδικασία.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

 

 2ο  ΘΕΜΑ  Η.Δ.:  

Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου προγραμματικής σύμβασης 

μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και του Υπουργείου Εθνικής 

Άμυνας για την «Προμήθεια Ιατροτεχνολογικού και μηχανολογικού 

εξοπλισμού για τις  ανάγκες των στρατιωτικών νοσοκομείων»  

συνολικού προϋπολογισμού 19.904.000 ευρώ (συμπεριλαμβανομένου 

Φ.Π.Α.)  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Επόμενο θέμα ημερήσιας διάταξης το υπ’ αριθμόν 2.  Έγκριση σύναψης 

και όρων σχεδίου προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της Περιφέρειας 

Αττικής και του υπουργείου Εθνικής Άμυνας για την «Προμήθεια  

Ιατροτεχνολογικού και μηχανολογικού εξοπλισμού για τ ις  ανάγκες των 

στρατιωτικών νοσοκομείων» συνολικού προϋπολογισμού 19.904.000 

ευρώ ,  συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.  Θα εισηγηθεί η κυρία Λαμπρίδου .   

 Πέντε λεπτά διακοπή να αποχωρήσουν οι  φίλοι  μας.   

 Κυρία Λαμπρίδου  έχετε το λόγο,  συνεχίζεται η συνεδρίαση.  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  
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Η Υγεία,  η κατάσταση δηλαδή της πλήρους σωματικής,  ψυχικής και 

κοινωνικής ευεξίας και όχι  μόνο  η απουσία ασθένειας ή αναπηρίας,  

όπως ορίζεται από τον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγεί ας,   είναι ένα 

φυσικό αγαθό και αποτελεί  ατομικό και κοινωνικό δικαίωμα.  

Το δικαίωμα της προστασίας της Υγείας,  είναι το θεμελιώδες  

ανθρώπινο δικαίωμα, για το οποίο το κράτος και οι  άλλοι φορείς 

Δημόσιας Διοίκησης,  οφείλουν να παίρνουν τα κατάλληλα μέτρα,  προς 

εξασφάλιση σωματικής,  ψυχικής  και κοινωνικής ευεξίας των ατόμων, 

με βάση τις  επιταγές των άρθρων 2 και 25 του ισχύοντος Συντάγματος.   

Ξεκινώντας με αυτή την πραγματικότητα θα μπορούσαμε να 

πούμε πως δεν είναι η πρώτη φορά αγαπητοί συνάδελφοι,  που στο  

Περιφερειακό Συμβούλιο έρχεται προς θέμα συζήτησης –  απόφασης η 

συμβολή της Περιφέρειας στην ενίσχυση των νοσοκομείων με την 

προμήθεια απαραίτητου εξοπλισμού.  

Να υπενθυμίσω πως η αρχή έγινε όταν προέκυψε επιτακτική 

ανάγκη, κατόπιν αιτημάτων των νοσοκομεί ων Πειραιά για παροχή 

αναγκαίου ιατρικού εξοπλισμού. Στη συνέχεια και αφού αποφασίστηκε  

η πρωτοβουλία αυτή να λάβει ευρύτερο χαρακτήρα για  τα νοσοκομεία  

Αττικής,  ήρθαμε σε επαφή με το υπουργείο Υγείας και τις  αρμόδιες  

υγειονομικές Περιφέρειες,  κάνοντας ένα ν πρώτο σχεδιασμό, με βάση 

τις  ανάγκες όλων των νοσοκομείων σε πάγιο εξοπλισμό.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Αποτέλεσμα αυτής της συνεργασίας είναι η σύναψη προγραμματικής 

σύμβασης μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και της πρώτη ς και  
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δεύτερης ΥΠΕ για  την προμήθεια ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού στα 

δημόσια νοσοκομεία,  αξία 40,6 εκατομμυρίων ευρώ,  η οποία έλαβε 

χώρα τον Ιούνιο του ’17 και ενημερωτικά βρίσκεται  στη φάση της 

έναρξης του διαγωνισμού.  

 Να θυμίσουμε πως και για την επί τευξη αυτού του σκοπού, 

χρειάστηκε να προωθηθεί απαραίτητη νομοθετική ρύθμιση, άρθρο 54,  

του Νόμου 4456 του ’17,  που θα επέτρεπε την προώθηση της ίδιας της 

προμήθειας με εξοπλισμό σε δημόσιες δομές υγείας ,  μεταξύ των 

οποίων αναφέρονται και τα στρατιωτικά ν οσοκομεία.   

 Η επιλογή μας αυτή έχει  κοινωνικό πρόσημο και  συνιστά 

συνειδητή επιλογή της Περιφερειακής Αρχής,  προκειμένου στη 

σημερινή πραγματικότητα των συνεπειών της οικονομικής κρίσης και  

κοινωνικής συνοχής,  να καλύψει ως υπέρτερη αξία ,  τη ζωή των 

ανθρώπων.  

 Είναι σαφές ότι  δεν ερχόμαστε να υποκαταστήσουμε τις  

υποχρεώσεις της κεντρικής κυβέρνησης,  αλλά στο πλαίσιο των μέτρων 

κοινωνικής πολιτικής  που ασκούμε,  να καλύψουμε βασικές ανάγκες,  

που έχουν αναφορά στον άνθρωπο  και το δικαίωμά του στην Υγεία.   

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

 Σε αυτή την κατεύθυνση επιπλέον,  στόχος ε ίναι η εν ίσχυση σε 

εξοπλισμό του Δημόσιου Συστήματος Υγείας,  απέναντι  στον 

ανταγωνισμό των Ιδιωτικών Θεραπευτηρίων που τα τελευταία πολλά 

χρόνια,  εκμεταλλευόμενα τις  ελλείψεις που συνειδητά 

δημιουργούνταν,  καταλάμβαναν τον μεγαλύτερο χώρο στον τομέα της 
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περίθαλψης,  μετατρέποντας έτσι την προαγωγή της Υγείας και την 

ασθένεια σε πολύ ακριβό αγαθό και μη προσβάσιμο σε όσους δεν είχαν 

την οικονομική δυνατότητα.  

 Με βάση λοιπόν όλα τα παραπάνω και αφού προηγήθηκε η 

εξαιρετική πρωτοβουλία υπογραφής του πλαισίου συνεργασίας για την 

επαύξηση της διαλειτουργικότητας,  μεταξύ του υπουργείου Εθνικής 

Άμυνας  και της Περιφέρειας Αττικής,  η οποία στοχεύει  στην ανάπτυξη 

συνακόλουθων δράσεων γύρω από σημαντικούς άξονες.   

 Έγινε δεκτό το αίτημα για σύναψη προγραμματικής σύμβασης,  

στη βάση της κάλυψης αναγκών των στρατιωτικών νοσοκομείων για 

την προμήθεια ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού.  

 Σημαντική παράμετρος που θα πρέπει  να ληφθε ί υπόψη είναι πώς 

στα πλαίσια της εξωστρέφειας τα στρατιωτικά νοσοκομεία,  πέρα από 

τις  ιατροφαρμακευτικές ανάγκες των υπηρετούντων στα Σώματα της  

Εθνικής Άμυνας,  οι  οποίοι  μπορούν να νοσηλευτούν μόνο σε 

στρατιωτικά νοσοκομεία,  παρέχουν το δικαίωμα πλήρους νοσηλείας  

στους συγγενείς  αυτών, στους υπηρετούντες τα Σώματα Ασφαλείας,  

Λιμενικό,  Αστυνομία,  Πυροσβεστική.  

 Ακόμα και σε κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι  μόνιμοι 

κάτοικοι των άγονων νησιών, Οινούσσες ,   Σκύρος,  Φούρνοι κλπ.  Πέρα 

από αυτές  τις  κατηγορίες,  αξίζει  αν  σημειωθεί πως όλοι οι  πολίτες 

έχουν πρόσβαση στα στρατιωτικά νοσοκομεία για την εξυπηρέτηση 

των υγειονομικών αναγκών του πληθυσμού της χώρας.   

 Αφού όμως πρώτα,  κάθε νοσοκομείο ορίζει  συγκεκριμένο αριθμό 

κλινών, που είναι σε διαθεσιμότητα καθημε ρινά και σε συνεργασία με 

το Εθνικό Κέντρο Επιχειρήσεων Υγείας,  λαμβάνοντας βέβαια υπόψη 
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την ανάγκη ύπαρξης ικανού αριθμού κενών κλινών για την 

εξυπηρέτηση εκτάκτων αναγκών του στρατιωτικού προσωπικού.  

 Η διαχείριση των κλινών, κατά το πρότυπο των ΜΕΘ, γί νεται σε 

συνεργασία με το ΕΚΕΠΥ, ώστε να εξυπηρετούνται  ασθενείς  που 

διακομίζονται μέσω του ΕΚΑΒ, κατά τις  εργάσιμες ώρες 7.30 με 2.30.   

 Λαμβάνοντας υπόψη όλα τα παραπάνω, γίνεται σαφές πως με την 

κάλυψη της νοσηλείας ενός ευρύτερου φάσματος του γενικού 

πληθυσμού από τα στρατιωτικά νοσοκομεία,  επιτυγχάνεται  

αποσυμφόρηση περιστατικών από τα δημόσια νοσοκομεία και κατά 

συνέπεια εξασφαλίζεται η καλύτερη παροχή φροντίδας στους 

νοσηλευόμενους ασθενείς .   

 Αφού έγινε πλήρης καταγραφή από τις  διευθύνσεις του Γενικ ού 

Επιτελείου Στρατού, Ναυτικού και Αεροπορίας των αναγκών σε 

ιατρικό εξοπλισμό  για τα 4 νοσοκομεία που εδρεύουν στην Αττική,  το 

401 Γενικό Στρατιωτικό Νοσοκομείο,  251 Γενικό Νοσοκομεία  

Αεροπορίας,  ΝΝΑ Ναυτικό Νοσοκομείο Αθηνών και ΝΙΜΤΣ.  

 

Φωνές –  διαμαρτυρίες -  Αδύνατη Καταγραφή  

  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Ακολούθησαν επαναλαμβανόμενες  συναντήσεις  μεταξύ των 

διευθύνσεων των επιτελείων και της  Περιφέρειας,  για την ιεράρχηση 

και ορθολογική επιλογή του εξοπλισμού και έτσι καταρτήθηκε ο 

κατάλογος,  που σας έχει  ήδη αποσ ταλεί και περιλαμβάνει τον βασικό 

πάγιο εξοπλισμό.  

 Εδώ θα πρέπει να σημειωθεί ιδιαίτερα, πως για πρώτη φορά 

συμπεριλαμβάνονται μηχανήματα υψίστης θεραπευτικής αξίας.  Όπως 
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το σύστημα ρομποτικής υποβοηθούμενης λαπαροσκοπικής 

χειρουργικής.   

 Γίνεται επίσης ανανέωση εξοπλισμού,  που λόγω της παλαιότητας 

δεν υπάρχουν ανταλλακτικά προς συντήρηση,  ή ακόμη –  ακόμη 

προστίθενται μηχανήματα υψηλής ευκρίνειας  και  διαγνωστικής αξίας,  

όπως ψηφιακός αγγειακός στεφανιογράφος,  ψηφιακός μαστογράφος 

και τα λοιπά.  

 Με βάση τον κατάλογο των μηχανημάτων, επομένως,  ενισχύονται  

τα στρατιωτικά νοσοκομεία με αποτέλεσμα να μειώνεται ο χρόνος 

αναμονής,  να αποσύρονται δε πεπαλαιωμένα μηχανήματα, που τον 

περισσότερο καιρό ήταν εκτός λειτουργίας λόγω επαναλαμβανόμενων 

βλαβών.  

 Ο Προϋπολογισμός που ανέρχεται στο ποσό των 19, 904 

εκατομμύρια ευρώ, υπολογίστηκε με βάση τις  τρέχουσες τιμές των 

μηχανημάτων, που χρησιμοποιούν τα νοσοκομείο,  σε συνάρτηση με τις  

τιθέμενες σύγχρονες τεχνικές προδιαγραφές.   

 Η προμήθεια χρηματοδοτείται από τον προ ϋπολογισμό της  

Περιφέρειας της Αττικής,  φορέας εκτέλεσης και διαχείρισης της  

προμήθειας,  είναι οι  αρμόδιες υπηρεσίες της Περιφέρειας Αττικής.   

 Συγκροτείται Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων από τις  διευθύνσεις  

των γενικών επιτελείων, για την προετοιμασία των τεχνι κών 

προδιαγραφών της  διακήρυξης του διαγωνισμού, καθώς και τριμελής 

τεχνική Γνωμοδοτική Επιτροπή, η οποία θα γνωματεύει προς την 

Επιτροπή Παραλαβής της Περιφέρειας,  για τη σύμφωνη με τους όρους 

της διακήρυξης προμήθεια,  εγκατάσταση και θέση σε  λειτουργία του 

εξοπλισμού.  
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 Και οι  δύο Επιτροπές έχουν γνωμοδοτικό χαρακτήρα,  αφού την 

πλήρη ευθύνη και έλεγχο από την έναρξη του διαγωνισμού, έως και τη 

φάση της παραλαβής και παράδοσης των μηχανημάτων, έχει  η 

Περιφέρεια Αττικής.   

 Η διαδικασία θα είναι απολύτως αξι όπιστη και διάφανη όπως 

είναι πάντα. Μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας της προμήθειας 

και την παραλαβή του εξοπλισμού, η κυριότητά του περιέρχεται 

αυτοδικαίως και αδαπανώς στο υπουργείο Εθνικής Άμυνας,  στο οποίο 

περιέρχεται  και κάθε δικαίωμα που απορρέε ι  από την εγγύηση καλής 

λειτουργίας που θα συνοδεύει τον εξοπλισμό.  

 Στα πλαίσια  αυτά ορίζεται κοινή Επιτροπή Παρακολούθησης η 

οποία θα έχει  τη συνολική εποπτεία και ευθύνη για  την υλοποίηση της 

προγραμματικής σύμβασης.  Ως Πρόεδρος Επιτροπής ορίζεται η κυρία 

Στεφανοπούλου με αναπληρωτή της τον κύριο Γαβρά  και τακτικό 

μέλος η κυρία Αδαμοπούλου με αναπληρωματικό τον κύριο Δανάκο .   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Υπάρχει ερώτηση; Τοποθέτηση. Ερώτηση έχει  η κυρία Νικολιδάκη.  

Παράταση των εργασιών για μια ώρα. Ομόφωνα το Σώμα 

εγκρίνει  την παράταση των εργασιών.   

Κυρία Νικολιδάκη έχετε το λόγο.   

Κα ΝΙΚΟΛΙΔΑΚΗ:  
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Λέτε ότι  είναι δημόσιο συμφέρον τέλος πάντων αυτό που μας 

προτείνετε.  Σε μία χώρα, που έχουμε τις  υψηλότερες δαπάνες, 

στρατιωτικές για όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση, ποιος  είναι ο λόγος  που 

δίνει  λεφτά η Περιφέρεια σε ένα στρατιωτικό νοσοκομείο;   

 Μπορείτε εσείς  να μου πείτε τη γνώμη σας με δύο λόγια ,  γιατί  με 

όλα αυτά που μας διαβάσατε δεν το καταλάβαμε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει,  αυτό είναι άποψη.  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Σας είπαμε ότι  πολιτική επιλογή της Περιφέρειας είναι να καλύψει τις  

βασικές ανάγκες,  αυτές που κρίνει ,  στα πλαίσια της κοινωνικής 

πολιτικής  που ασκεί.  Όταν γίνεται ένα αίτημα και κρίνουμε ότι  είναι  

απαραίτητο και αναγκαίο,  καλύπ τοντας βασικές ανάγκες,  είμαστε 

διατεθειμένοι  να το υλοποιήσουμε.   

 Είναι στα πλαίσια της κοινωνικής πολιτικής που έχουμε 

αποφασίσει να ασκούμε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ερώτηση θέλει  ο κύριος Καράμπελας.   

Κος…………..:  

Και η κυρία Θανοπούλου.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ποιοι άλλοι θέλουν  να κάνουν ερωτήσεις;  Η κυρία Θανοπούλου και ο 

κύριος Καράμπελας.  Κύριε Καράμπελα έχετε το λόγο.   

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Έχω τις  εξής ερωτήσεις να κάνω. Η πρώτη ερώτηση είναι ότι  η Νομική 

Υπηρεσία γράφει ότι  πρέπει να αποδεικνύεται ότι  δεν  μπορεί  να  το 

κάνει  ο καθένας μόνος του.  Κάπου πάσχε ,  εδώ  δεν φαίνεται  να το 
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γράφει.  Εν πάση περιπτώσει θα μας πείτε αν είναι  νόμιμη η 

διαδικασία.   

 Το άλλο όμως, που είναι το πιο σοβαρό, θα ήθελα να μας 

διαβεβαιώσετε ότι  υπάρχουν τα χρήματα αυτά στην Περιφέρεια  

Αττικής και ότι  δεν θα πέσει έξω ο Προϋπολογισμός.  Δηλαδή ότι  

υπάρχει η δυνατότητα βάσει των προγραμματικών συμβάσεων των 

έργων  που έχουμε υπογράψει μέχρι τώρα ,  ώστε  να μην πέσει  έξω η 

Περιφέρεια Αττικής και από αυτό.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Και η κυρία Θανοπούλου, θα απαντήσετε συνολικά κυρία Λαμπρίδου, 

κυρία Θανοπούλου.  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Κυρία Λαμπρίδου η πρώτη ερώτηση. Υπήρχαν κατατεθειμένες και  

άλλες προγραμματικές συμβάσεις,  τη μία θα την καταθέσω στα 

Πρακτικά, που αφορούσε,  βάσει της ίδιας νομοθεσίας τη στήριξη 

νοσοκομείων, επειδή είναι ανεπαρκέστατο το προσωπικό και δεν 

γίνονται  προσλήψεις βάσει των μνημονίων.  

 Στήριξης λοιπόν του Αγίου Σάββα, του αντικαρκινικού και  

άλλων νοσοκομείων, με συνέργειες με το ΤΕΙ Κοινωνικής Εργασίας 

και το ΤΕΙ Νοσηλευτών, ώστε να υπάρχει ψυχοκοινωνική στήριξη.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν είναι ερώτηση αυτή.  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Παρακαλώ πείτε μου για ποιο λόγο αυτές οι  συμβάσεις δεν έχουν 

προχωρήσει ή αν θα προχωρήσουν.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Για τη συγκεκριμένη.  
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Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Για τη συγκεκριμένη.  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Νομίζω ότι  δεν έχει  σχέση με τη συγκεκριμένη προγραμματική αυτό 

που με ρωτάτε.   

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Πώς δεν έχει;  Γιατί  δεν έχει;  Δεν το ξέρετε.   

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Νομίζω ότι  δεν έχει  σχέση. Εδώ μιλάμε για τον ιατροτεχνολογικό 

εξοπλισμό και για συγκεκριμένα μηχανήματα.  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Σας έκανε μία ερώτηση, δεν μου απαντάτε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κυρία Θανοπούλου, αυτή ήταν αποτέλεσμα τροποποίησης νομοθεσίας 

για να υπάρχει δυνατότητα.  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Δεύτερη ερώτηση, δεν μου απαντήσατε απλά. Οι  ανάγκες των 

νοσοκομείων, σας έχουν κατατεθεί  για εξοπλισμό. Πέραν των 

στρατιωτικών,  μπορείτε να μου πείτε ποιες από αυτές τις  ανάγκες θα 

καλύψετε;  Αυτά.  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Τι εννοείτε πέραν των στρατιωτικών;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει,  δεν  έχει  παρακολουθήσει  η κυρία Θανοπούλου τα 40 

εκατομμύρια,  εντάξει  δεν είναι θέμα τώρα.  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Πού βρίσκεται,  δεν  παρακολουθήσατε προφανώς την εισήγησή μου.  
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Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Μα η εισήγησή σας έγινε σε πεντάλεπτο  διάλειμμα,  το οποίο δεν 

παρακολουθούσαμε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Καλά εντάξει .   

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Δεν υπήρχε πεντάλεπτο διάλειμμα, εσείς  προφανώς θέλατε να 

αποχαιρετήσετε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Καράμπελας έχει  κάνει  ερωτήσεις,  να απαντηθούν σε σχέση 

με τη Νομική Υπηρεσία,  δεν λέει  επιφύλαξη, δεν έχει  κώλυμα νομίζω 

το διάβασα κι εγώ.  Δεν έχει  κώλυμα γ ια αυτό έ ρχεται.   

 Για το ζήτημα του Προϋπολογισμού, για να γίνεται  εισαγωγή 

πάει να πει  ότι  τα τελευταία υπάρχουν γι’  αυτό το πράγμα.  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Είναι τοποθετημένα και σε συγκεκριμένο  ΚΑΕ, λεφτά υπάρχουν.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει  υπάρχουν.  Η κυρία Μπαλού θέλει  να το  τοποθετηθεί.  Η κυρία 

Μπαλού έχει  ζητήσει το λόγο,  η κυρία Βρύνα και η κυρία  

Θανοπούλου. Άλλος που θέλει  να τοποθετηθεί.   

 Η κυρία Μπαλού πρώτη.  

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

Η πρώτη παρατήρηση έχει  να κάνει  με τη διαδικασία,  φυσικά και δεν  

θα μπορούσαμε να παρακολουθήσουμε  καθόλου την εισήγησή σας,  

γιατί  επιλέξατε να μιλάτε σαν αυτόματο την ώρα που γινόταν μία 

ολόκληρη συζήτηση, προσπαθούσαν οι  κάτοικοι να φύγουν,  τα παιδιά 

να διαμαρτυρηθούν .   

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004371



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

272 

 Ο Πρόεδρος έχει  την ευαισθησία να διακόπτει  δύο λεπτά όποτε 

εκείνος νομίζει ,  αλλά δεν  είχε την ευαισθησία να διακόψει μία  

συζήτηση, να μιλάτε σαν αυτόματο μέσα στη  φασαρία.  Δεν ακούγαμε 

τίποτα.  

 Προσπαθώντας ,  ουσιαστικά ,  τι  να  κάνετε;  Να ξεμπερδέψετε με 

την παρουσία των παιδιών εδώ. Όμως δ εν έχει  σημασία αν σας 

ακούσαμε.  Εμείς  τουλάχιστον ως «Λαϊκή Συσπείρωση» διαβάσαμε και  

την εισήγησή σας,  έχουμε τοποθετηθεί σε αυτό το ζήτημα και την 

προηγούμενη φορά που είχε έρθει  ένα αντίστοιχο  θέμα .   

 Βασική πολιτική της Περιφέρειας όπως την είπατε,  δεν είναι 

καθόλου όπως λέτε να υπηρετήσετε τις  δη μόσιες ανάγκες,  ούτε την 

κοινωνική πολιτική,  όπως την ονομάζετε.  Βασική πολιτική της 

Περιφέρειας,  κατά τη γνώμη μας,  ε ίναι να παίξει  όσο το δυνατόν 

καλύτερα το ρόλο της ως τμήμα και συνέχεια του κράτους .   

Και την προσπάθεια που αυτό κάνει ,  στα πλαίσια της συνολικής 

πολιτικής,  να  μετατρέπει  την υγεία σε εμπόρευμα. Η πολιτική σας η 

βασική είναι να διευκολύνετε την επιλογή του κράτους και της  

κυβέρνησης,  αυτής και των προηγούμενων,  να μεταφερθεί αυτή η 

υποχρέωση  -από υποχρέωση του κράτους να δίνει  δωρεάν Υγεία  ως 

αγαθό στο λαό -  μέσω της Περιφέρειας ή των Δήμων,  της  Τοπικής 

Διοίκησης δηλαδή,  στις  πλάτες του λαού.  

Γιατί  η πρότασή σας που έχει  νομοθετηθεί  και οδηγεί  σε αυτές 

τις  επιλογές,  ουσιαστικά κάνει  δύο πράγματα.  

Πρώτον,  διαχωρίζει  το ενιαίο της  υγείας .  Γιατί  υπάρχουν 

Περιφέρειες που για ένα χρονικό διάστημα, μπορεί να έχουν πόρους 

και για ένα άλλο χρονικό διάστημα να μην έχουν καθόλου πόρους.  
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Άρα δεν θα μπορούν να παρέχουν Υγεία,  αντίστοιχη με τις  ανάγκες 

του λαού της όποιας περιοχής.   

Δεύτερον,  αυτό που κάνετε,  είναι ότι  ενσωματώνετε μέσα από 

αυτή τη λογική, τον ίδιο το λαό,  να αποδέχεται τη φορολογική λογική,  

να αποδέχεται ότι  πρέπει να πληρώνει για την Υγεία.   

Γιατί  όταν οι  Περιφέρειες δεν θα έχουν χρήματα να καλύψουν 

αυτές τις  ανάγκες,  τότε ο ίδιος ο κό σμος θα μπει στη λογική ,που τη 

ζούμε και σε άλλα πράγματα ,  στα σκουπίδια και αλλού, να πει :  ας 

πληρώσω κάτι παραπάνω, προκειμένου να έχω κάτι  καλύτερο στην 

Υγεία.   

Ουσιαστικά λοιπόν αυτό που υλοποιείτε ,  είναι αυτή η πορεία της 

πολιτικής,  που λέει  ότι  ο  λαός θα πληρώνει γι’  αυτό που πρέπει να 

έχει  δωρεάν,  ενιαία καθολικά. Αυτό το ρόλο λοιπόν τον παίζετε 

επάξια.   

Ούτε φιλευσπλαχνία είναι,  ούτε τίποτα.  Εμείς λευκό θα 

ψηφίσουμε,  για τον εξής λόγο.  Γιατί  είναι ανάγκες  του λαού που 

πρέπει να καλύπτονται,  τις  οπο ίες δημιουργεί  η πολιτική ,  η δική σας 

και η πολιτική της κυβέρνησής σας και όλων των κυβερνήσεων που 

υπηρετούν αυτή τη στρατηγική.   

Γιατί  είναι χρήματα των εργαζομένων και του λαού, που περνάνε 

από τον έναν κορβανά στον άλλο. Γιατί  έχετε αποδεχτεί  την περι κοπή 

και των πόρων προς την Περιφέρεια και των πόρων προς την υγεία.   

Άρα σήμερα ουσιαστικά, εμείς  θέλουμε να ενημερώσουμε το λαό 

με την τοποθέτησή μας,  για την παγίδα που στήνεται μέσα από τέτοιες 

υποτίθεται επιλογές κοινωνικής πολιτικής,  τις  παγίδες  ενσωμάτωσης 

του .   
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Ψηφίζουμε λευκό, γιατί  αναγνωρίζουμε το δικαίωμα του λαού να 

απολαύσει και να ικανοποιήσει τις  ανάγκες του έστω κι  έτσι,  μέχρι 

πραγματικά να βάλει στο περιθώριο την πολιτική αυτή, που τον οδηγεί  

σε αυτή την κατάσταση και αυτούς που την  υπηρετούν.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Βρύνα.  

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

Συγνώμη κύριε Πρόεδρε,  με συγχωρείτε,  μία συμπλήρωση.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Παρακαλώ εκεί  στο βάθος,  έχει  συνεδρίαση του Περιφερειακού.  

Κος…………..:  

Εντάξει.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν είναι θέμα εντάξει ,  ε ίναι σεβασμός στη λειτουργία του .   

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

Συγνώμη κύριε Πρόεδρε,  απλά ήθελα να προσθέσω και  ιδιαίτερα για 

τα στρατιωτικά νοσοκομεία,  τα οποία βεβαίως δεν είναι μόνο για τους 

στρατιωτικούς,  ότι  έχουν και μία ιδ ιαίτερη λειτουργία ,  με βάση το 

γενικότερο πλαίσιο.   

 Πηγαίνουν  οι στρατιωτικοί,  τα παιδιά μας,  οι  φαντάροι κι  όλ οι οι  

άλλοι .  Είναι όμως πραγματικά πρόκληση και δεν είναι ερώτημα. Εμείς  

δεν έχουμε ερώτημα.  

Τη στιγμή που υπάρχουν τεράστια κονδύλ ια για εξοπλιστικά 

προγράμματα, τη στιγμή που το υπουργείο Εθνικής Άμυνας,  έχει  

ξοδέψει  δισεκατομμύρια,  καθώς  με βάση τα στοιχεία,  η χώρα μας 

δαπανά πάνω από το 2% του ΑΕΠ, για τις  ανάγκες του ΝΑΤΟ. Δεν του 

περισσεύουν 20 εκατομμύρια; Έπρεπε να δίνει   σε όλα τα νοσοκομεία,  
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το 2% του ΑΕΠ που πάνε στο ΝΑΤΟ με όλη  αυτή την εμπλοκή που 

υπάρχει στην γύρω περιοχή.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Βρύνα.  Παρακαλώ κύριε συνάδελφοι,  σας παρακαλώ 

ιδιαίτερα, όλοι είμαστε κουρασμένοι.   

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Κύριε Πρόεδρε,  κύριοι  συνάδελφοι,  ειλικρινά είναι  η δεύτερη φορά 

μέσα στο Περιφερειακό Συμβούλιο,  που έρχεται  αυτό το θέμα, στο να 

δώσουμε χρήματα σε νοσοκομεία.  Είχε γίνει  και το καλοκαίρι .  

 Είναι φανερό πια,  ότι  τα τεράστια προβλήματα της Υγείας,  έχουν 

πάρει τεράστιες διαστάσεις  και πλέον μιλάμε  για τριτοκοσμικό 

επίπεδο κοινωνικών παροχών από την κυβέρνηση.  

 Εξάλλου, για να  το φέρνετε νομίζω ότι  πρέπει να το πιστεύετε 

και εσείς  πλέον.  Έχουμε ακούσει τελευταία τους υπουργούς Υγείας να 

περιγράφουν μία ιδεατή κατάσταση. Αλήθεια με τα λεφτά τίνος;  Της 

Περιφέρειας είναι ιδεατή η κατάσταση στην Υγεία;  

 Τι ακούγαμε πριν γίνετε κυβέρνηση;  Για μεταρρυθμίσεις  που θα 

έφερναν αποτελέσματα στην Πρωτοβάθμια Υγεία και την 

ανασυγκρότηση των νοσοκομείων. Αλήθεια πώς σκέφτεστε να κάνετε 

την ανασυγκρότηση των νοσοκομείων; Από τα λεφτά της  Περιφέρειας;  

 Αν δεν υπήρχε δηλαδή αυτό το αποθεματικό τι  θα γ ινότανε;  Τα 

νοσοκομεία θα έκλειναν; Έχω την εντύπωση ότι  η ηγεσία του 

υπουργείου Υγείας,  ξέρει  να κάνει  μόνο μεγάλες δηλώσεις και να 

στηρίζεται μάλλον στις  δικές  σας πλάτες  και  στην ευαισθησία της  

Περιφερειάρχη, απέναντι  στους ανθρώπους που ζουν και  βιώνουν 

δύσκολες συνθήκες μέσα στα νοσοκομεία.   
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 Τελικά συμπέρασμα, να τα δώσουμε κύριε Πρόεδρε τα 20 

εκατομμύρια.  Και στο επόμενο θέμα τα 100 για το Κέντρο Υγείας.  

Έτσι θα σωθεί η Υγεία; Λυπάμαι ειλικρινά.  Εμείς θα το ψηφίσουμε και 

θα το ψηφίσουμε,  γιατί  πιστεύουμε ότι  οι  φαντάροι και οι  εργαζόμενοι 

του υπουργείου Εθνικής Άμυνας,  που νοσηλεύονται μέσα σε αυτούς 

τους χώρους,  τους άθλιους,  που θα έπρεπε ο κύριος Πολάκης προ 

πολλού να έχει  φροντίσει ,  αντί  να βγαίνει  να κάνει  δηλώσεις.  Και όχι  

να στηρίζετε στα χρήματα που βρήκε στην Περιφέρεια Αττικής.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Επόμενη ομιλήτρια η κυρία Θανοπούλου και μετά ο κύριος Γιώργος 

Βλάχος.   

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.  Αρχικώς θα ήθελα να πω ότι  θα είναι η 

τελευταία φορά που θα υποστώ αυτή την απαξίωση,  λέ γοντας ότι  δεν 

παρακολούθησα την εισηγήτρια από εσάς.  Παρακαλώ πολύ λοιπόν,  

όπως είπε και η κυρία Μπαλού,  ο λόγος που έγινε ό,τι  έγινε,  είναι ότι  

η κυρία Λαμπρίδου μιλούσε,  ενώ η διαδικασία θα έπρεπε να έχει 

σταματήσει.   

 Δεύτερο, γνωρίζω πάρα πολύ καλά τι  ρωτώ. Ρώτησα λοιπόν 

ευθέως και απάντηση δεν πήρα. Έχετε καταγράψει τις  ανάγκες των 

νοσοκομείων κυρία  Λαμπρίδου, έχετε κυρία  Λαμπρίδου καταγράψει τις  

ανάγκες των νοσοκομείων;  

Γιατί  το ρωτώ. Γιατί  τουλάχιστον σε εμένα, έχουν έρθει  πληθώρα 

αιτημάτων, σχετικά με εξοπλισμούς,  τα οποία δεν λάβατε υπόψη.  

Τρίτον,  ακούστηκε και από τους προηγούμενους.  Μέσα σε αυτή 

τη λαίλαπα η Περιφέρεια Αττικής έχοντας ένα πλεόνασμα, αξιοποιεί  

το άρθρο 89,  «προσφέροντας» σε  εισαγωγικά, γιατί  μπορεί,  ενώ άλλες 
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Περιφέρειες  δεν  μπορούν,  προκειμένου να καλυφθούν ανάγκες  

εξοπλισμών.  

Ερωτώ λοιπόν με το προσωπικό; Όταν στο Αντικαρκινικό ο 

σύζυγός μου περίμενε τρεις  μήνες και πέθανε,  όπως και  άλλοι πολίτες,  

γιατί  δεν υπήρχαν ακτινοδιαγνώστες,  το μηχάνημα είναι αρκετό;  

Οι πολιτικές αυτές ασκούνται  και από πού; Επ’ αυτών των 

ερωτημάτων λοιπόν παρακαλώ σε απάντηση. Και  βεβαίως τα 

στρατιωτικά νοσοκομεία δεν είναι  τα μόνα. Υπενθυμίζω ότι  στον 

Προϋπολογισμό υπήρχαν αν θυμάμαι καλά,  40 εκατομμύρια για  την 

κάλυψη και των λοιπών νοσοκομείων.   

Επ’ αυτού ήτο και η ερώτησή μου.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Έχουμε υπογράψει προγραμματική Για να σας προφυλάξω κυρία 

Θανοπούλου,  υπογράψαμε.  

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Το γνωρίζω, μπορείτε να μου πείτε  σε ποιο σημείο είναι;   

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Το είπαμε.   

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Μπορείτε;   

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Βρίσκονται στη φάση της έναρξης.   

Κα ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ:  

Αυτά ρωτώ και ξέρω πολύ καλά τι  ρωτώ. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Γιώργος Βλάχος.   

Κος ΒΛΑΧΟΣ:  
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Καταρχήν να ευχηθούμε νομίζω όλοι μαζί  και προς διόρθωση, να 

ευχηθούμε καλή επιτυχία στο δύσκολο έργο  του,  σε μία περίοδο που 

είναι πάρα πολύ δύσκολη για τα εθνικά θέματα της  πατρίδος,  στον 

αναπληρωτή υπουργό τον κύριο Κουβέλη, ο οποίος είναι αρμόδιος για 

τα στρατιωτικά νοσοκομεία.   

 

ΔΙΑΛΟΓΟΙ  

  

Κος ΒΛΑΧΟΣ:  

 Είναι αρμόδιος γ ια τα στρατιωτικά νοσοκομεία και  αν θέλαμε να 

κάνουμε κατινιά,  θα μπορούσαμε να πούμε ελάτε κάντε μία καινούργια  

επικαιροποίηση στις  ανάγκες των νοσοκομείων, από τον Μάρτιο που 

την είχατε κάνει ,  που είχε στείλει  το χαρτί  ο προηγούμενος ο  κύριος  

Βίτσας.   

 Ελάτε να κάνουμε μία επικαιροποίη ση στα νοσοκομεία για τις  

ανάγκες των νοσοκομείων και τιμώντας το Περιφερειακό Συμβούλιο,  

όπως είχε έρθει  ο  κύριος Φάμελος και ο κύριος  Σπίρτζης,  να έρθει  εδώ 

ο κύριος Κουβέλης,  να μας αναλύσει και το πρόγραμμα και να 

καταλάβουμε όλοι την αναγκαιότητα.  

Κος…………..:  

(Εκτός μικροφώνου)… υπηρεσιακός σύμβουλος και έγινε υπουργός.   

Κος ΒΛΑΧΟΣ:  

Ευχές,  δεν το ήξερες ζητάω συγνώμη, ευχές.  Συζητάμε και λέμε να 

δώσουμε χρήματα στα στρατιωτικά νοσοκομεία.  Είναι δεδομένο ότι  

αυτό θα γίνει .  Και όπως η κυρία Βρύνα, η παρά ταξή μας θα είναι 

υπέρμαχος σε αυτό.   
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 Θα ήθελα να ξέρω πραγματικά, αν υπάρχει μία εικόνα, μέχρι πού 

θα φτάσει η Περιφέρεια να δίνει  χρήματα μέσω προγραμματικών 

συμβάσεων, υποτίθεται ότι  αυτή η προγραμματική σύμβαση που θα 

υπογράψουμε,  θα ξεκινήσουν να δίν ονται τα μηχανήματα μετά από 15 

μήνες.   

 Συνεχίζοντας αυτή τη διαδικασία,  μέχρι ποιο χρονικό dead l ine 

έχετε βάλει για να πείτε ότι  θα κάνουμε προγραμματικές συμβάσεις,  

χωρίς να δεσμεύετε  την επόμενη Διοίκηση. Και μια έτσι θερμή 

παράκληση.  

 Και μη φανεί αυτό,  ότι  επειδή μιλάω για τους  υπαλλήλους της  

Περιφέρειας,  είναι  ευκαιρία τώρα να ψηφοθηρίσουμε.  Απ’ ότι  ξέρω το 

υπουργείο Οικονομικών, σε αντίστοιχη διαδικασία που έκανε με το 

υπουργείο Εθνικής Άμυνας,  ένα συγκεκριμένο ποσοστό υπαλλήλων,  

κλινών για υπαλλήλους,  υποχρεωτικά το έχει  πάρει από τα 

στρατιωτικά νοσοκομεία.   

Όχι στη λογική στο αν και εφόσον υπάρχουν κενές κλίνες.  

Υποχρεωτικά ένα 2,  ένα 3% των υπαλλήλων του υπουργείου 

Οικονομικών. Και λέω αν τυχόν είναι  βολικό,  αν γίνεται να μελετηθεί  

ένα συγκεκριμένο ποσοστό των δικών μας των υπαλλήλων της 

Περιφέρειας.   

Μια και τα χρήματα βγαίνουν από τον κορβανά της Περιφέρειας,  

αν μπορούν αυτοί οι  άνθρωποι  να εξυπηρετηθούν,  όπως θα 

εξυπηρετούνταν όλοι αυτοί που προβλέπεται οι  στρατιωτικοί.   

Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Δεν υπάρχει  άλλη τοποθέτηση. Με την έγκριση του Σώματος,  το 

κείμενο της προγραμματικής θα διορθωθεί στο κομμάτι  που φέρει τον 

κύριο Βίτσα. Θα αφήσουμε κενό αυτό το σημείο.  

 Το λέω αυτό το πράγμα, επειδή έχει  διανεμηθεί για να μην 

έχουμε θέμα.  

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου) ημερομηνίας… αν είναι σωστό κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Το έχει  δει  ο κύριος Πάσχος,  τον εμπιστευόμαστε.   

Κος…………..:  

Εντάξει.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Και σε σχέση  με έναν κωδικό αλλαγής,  πείτε  το για τα Πρακτικά.  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Στον κωδικό 22,  που αναφέρεται στο σύστημα δεξαμενών αλλαγής και  

απομείωσης ραδιενεργών λυμάτων, αναφέρεται ότι  θα πήγαινε στο 

νοσοκομείο 401, εκ παραδρομής,  πηγαίνει  στο νοσοκομείο ΝΙΜΤΣ. 

Διορθωτική.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ωραία,  διορθώνεται και ως προς αυτό.  Τώρα η καθυσ τέρηση γίνεται  

γιατί  ήταν από την αρχή της συνεδρίασης,  αλλά μεσολάβησε το πρώτο 

θέμα, γιατί  δεν το γνώριζε,  ο… κύριος Τολούμης.  Ανεξάρτητα από 

οτιδήποτε εμείς  θα μπούμε σε δ ιαδικασία ψηφοφορίας,  επειδή έρχεται 

μου είπανε,  δεν θέλω να κρατήσω το θέμα.  

 Υπέρ. Κατά. Λευκό. Λευκό η «Λαϊκή Συσπείρωση»,  η κυρία 

Θανοπούλου, η κυρία Νικολιδάκη,  η κυρία Ράικου,  Βασιλάκη και  

Κουκά. Αποχές.  Γίνεται κατά πλειοψηφία δεκτή η εισήγηση.  
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Λευκό ως προς τα μέλη της Επιτροπής Παρακολούθησης δήλωσε 

ο Περιφερειακός Σύμβουλος κ.  Π.  Καμά ρας.  

Να γραφτεί η απόφαση στα πρακτικά.  
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Αποφ.  61/2018  

(ΑΔΑ: 6ΥΡΣ7Λ7 -ΛΝΥ)  

 

3ο  ΘΕΜΑ  Η.Δ.:  

Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου προγραμματικής σύμβασης 

μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και του Ν.Π.Ι.Δ. με την επωνυμία 

«Ινστιτούτο Υγείας του Παιδιού» για την «Προμήθεια 

ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού για τις ανάγκες του Ινστιτούτου 

Υγείας του Παιδιού» συνολικού προϋπολογισμού 100.000 ευρώ 

(συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.)   

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Θα περάσουμε στο επόμενο θέμα. Τρίτο θέμα. Έγκριση σύναψης και 

όρων σχεδίου προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της Περιφέρειας 

Αττικής και του Ν.Π.Ι.Δ.  με την επωνυμία «Ινστιτούτο Υγείας του 

Παιδιού» για την «Προμήθεια ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού για τ ις  

ανάγκες του Ινστιτούτου Υγείας του Παιδιού» συνολικού 

προϋπολογισμού 100.000 ευρώ ,  συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.  Η κυρία 

Λαμπρίδου .   

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004392
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Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Το Ινστιτούτο Υγείας του Παιδιού είναι Νομικό Πρόσωπο Ιδιωτικού 

Δικαίου,  που ανήκει στον ευρύτερο δημόσιο τομέα,  υπάγεται στο 

υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας και εποπτεύεται από αυτ ό.   

 Σε ό,τι  αφορά στις  δραστηριότητές του και ειδικότερα στον χώρο 

των σπάνιων παθήσεων και στη Διεύθυνση ενζυμολογίας και  

κυτταρικής λειτουργίας,  μία εκ των υπηρεσιών που παρέχονται  είναι  η 

εργαστηριακή διερεύνηση και διάγνωση κληρονομικών διαταραχών 

του  μεταβολισμού των αμινοξέων.  

 Η διερεύνηση αυτή, επιτυγχάνεται μέσω ενός αναγκαίου 

μηχανήματος,  του αυτόματου αναλυτή αμινοξέων. Η σπουδαιότητα του 

οποίου είναι υψίστης σημασίας.  Αυτό βοηθάει στην επιβεβαίωση των 

αποτελεσμάτων  του ανιχνευτικού προγράμματος…  

Την διαφοροδιάγνωση μεταξύ έλλειψης κιτρίνης και 

γαλακτοζαιμίας σε νεογνά που ανιχνεύονται με αυξημένη γαλακτόζη,  

την διάγνωση αμινοξεοπαθειών και  άλλων … και την παρακολούθηση 

ασθενών με αμινοξοπάθειες,  οργανικές … γαλακτοζαιμίες .   

Πρόκειται για χρόνια νοσήματα, με πολύ σοβαρές εκδηλώσεις,  

που μπορεί να εκδηλωθούν στη γέννηση και αργότερα στη βρεφική και 

παιδική ηλικία,  επηρεάζοντας πολλά όργανα και λειτουργίες του 

οργανισμού.  Η μη έγκαιρη διάγνωση των οποίων μπορεί να οδηγήσει  

ακόμα και στο θάνατο.   

Ο αυτόματος αναλυτής αμινοξέων αγοράστηκε για πρώτη φορά την 

δεκαετία του ’70.  Πρόκειται για ένα μηχάνημα υψίστης σημασίας,  αν  

αναλογιστεί  κανείς  πως είναι το μοναδικό μηχάνημα στο Δημόσιο 

Σύστημα Υγείας που καλύπτει  όλες τ ις  γεννήσεις της χώρας μας.   

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004393
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 Ενδεικτικά αναφέρεται πως κάθε χρόνο, παραπέμπονται πάνω 

από 1.500 δείγματα ασθενών, με αποτέλεσμα να λειτουργεί  24 ώρες το 

24ωρο, εφτά ημέρες την εβδομάδα, έτσι ώστε να επιτυγχάνεται η 

άμεση ανάλυση των δειγμάτων των παιδιών.  

 Επιπλέον,  θα πρέπει να σημειωθεί,  πως λόγω της παλαιότητας 

του μηχανήματος,  δεν υπάρχουν πλέον διαθέσιμα ανταλλακτικά, όπως 

για παράδειγμα η αντλία  του μηχανήματος.  Ενώ για  την εύρυθμη 

λειτουργία του,  προβλέπονται δύο ετήσια σέρβις με ταυτόχρονη 

αλλαγή εξαρτημάτων του.   

 Ως εκ τούτου, η μη διαθεσιμότητα των ανταλλακτικών θα 

οδηγήσει στη διακοπή της λειτουργίας του μηχανήματος με τις  

ανάλογες αρνητικές συνέπειες.  Πέρα από τη σημαντικότητα των 

νοσημάτων που ανιχνεύει  ο συγκεκριμένος αναλυτής,  η αξία της  

πρόληψης και έγκαιρης διάγνωσης αυτών,  είναι διπλή.  

 Αφενός μεν,  η έγκαιρη διάγνωση εξασφαλίζει  την ταχεία έναρξη 

της θεραπείας με αποτέλεσμα την αποφυγή μη αναστρέψιμων βλαβών 

και την εξασφάλιση καλύτερης ποιότητας ζωή στον ασθενή και στην 

οικογένειά του.   

 Αφετέρου δε μειώνει το κόστος της  παρεχόμενης μακρόχρονης 

νοσηλείας,  που επιβάλλεται σε εγκατεστημένη αναπηρία,  λόγω της μη 

έγκαιρης διάγνωσης αυτών των μεταβολικών νοσημάτων.  

  Λαμβάνοντας λοιπόν όλα αυτά υπόψη και αξιολογώντας την 

αναγκαιότητα της αιτούμενης προμήθειας,  στα πλαίσια  της πολιτικής  

επιλογής της Περιφέρειας,  για να ικανοποιήσει τ ις  αυξανόμενες 

ανάγκες στον ευαίσθητο τομέα της  Δημόσιας Υγείας,  εισηγείται την 

ικανοποίηση του αιτήματος για την προμήθεια του μηχανήματος.   

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004394
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 Φορέας εκτέλεσης του διαγωνισμού για την υλοποίηση της  

προμήθειας,  ορίζονται οι  αρμόδιες υπηρεσίες της Περιφέρειας,  ενώ 

μετά την ολοκλήρωση της δ ιαδικασίας,  προμήθειας και  παραλαβής του 

εξοπλισμού, η κυριότητά του περιέχεται στο Ινστιτούτο Υγείας.   

 Η χρονική διάρκεια είναι 24 μήνες,  Συγκροτείται κοινή Επιτροπή  

Παρακολούθησης αποτελούμενη από 5 μέλη. Ενώ το Ινστιτούτο Υγείας 

του Παιδιού,  αναλαμβάνει τη συγκρότηση Τριμελούς Επιτροπής 

Εμπειρογνωμόνων,  η οποία θα προετοιμάσει  τις  τεχνικές 

προδιαγραφές.   

 Ως μέλη της Κοινής Επιτροπής ορίζονται  Πρόεδρος η κυρία  

Θεοχάρη με αναπληρωματικό μέλος την κυρία Αναλογίδου.  Και 

τακτικό μέλος η κυρία Αδαμοπούλου με αναπληρωματικό τον κύριο 

Δανάκο.  

 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004395
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004396
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ερώτηση ο κύριος Καράμπελας.   

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Το θέμα που έρχεται,  είναι υπογραφή προγραμματικής σύμβασης με 

ένα Νομικό Πρόσωπο Ιδιωτικού Δικαίου.  Το ερώτημα λοιπόν είναι,  να 

μας εξηγήσετε,  που βασιζόμαστε ότι  μπορούμε να υπογράψουμε μία  

προγραμματική σύμβαση με ένα Νομικό Πρόσωπο Ιδιωτικού Δικαίου.   

Δηλαδή είπατε εί ναι υπό την εποπτεία  του Δημοσίου; Να 

διευκρινιστεί  επακριβώς αυτό,  γιατί  είναι πολύ κρίσιμο α ν μπορούμε 

να υπογράψουμε ή όχι ,  καθώς και  το  πού βασιζόμαστε.   

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Το έχουμε ελέγξει ,  υπάρχει  αν θέλετε.  Σας έχει  αποσταλεί νομίζω, έχει  

ελεγχθεί  ήδη και  από το Γραφείο Νομικής Υποστήριξης,  υπάρχει  

απάντηση, αν θέλετε να σας τη δ ιαβάσω τώρα που αιτιολογεί .  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  
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Πού βασιζόμαστε;  Είναι υπό την εποπτεία του Δημοσίου,  τι  ακριβώς 

είναι;   

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Ναι.   

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Υπάρχει ΦΕΚ, υπάρχει κάτ ι;   

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Όλα, τα πάντα.  

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κα ΛΑΜΠΡΙΔΟΥ:  

Το Ινστιτούτο Υγείας,  είναι Ιδιωτικού Δικαίου,  ανήκει στον ευρύτερο 

Δημόσιο Τομέα, χρηματοδοτείται από το υπουργεί ο  Υγείας και 

εποπτεύεται από αυτό.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Καράμπελα  είναι το έγγραφο το 234307 που έχει  έρθει ,  

αντιμετωπίστηκε εντάξει .  Τοποθέτηση.  Σε ψηφοφορία η εισήγηση. 

Υπέρ. Κατά. Λευκό. Τοποθέτηση;  

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

Αιτιολόγηση.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κάντε στην αιτιολόγηση το λευκό μετά.   

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ναι κυρία Περιφερειάρχης,  τον είδα τον κύριο υποπτέραρχο, θα πάρει 

το λόγο είμαστε σε ψηφοφορία.   
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ΔΙΑΛΟΓΟΙ  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Επαναλαμβάνω την ψηφοφορία.  Υπέρ. Κατά. Λευκό η «Λαϊκή 

Συσπείρωση». Αποχές.  Είναι κατά πλειοψηφία δεκτή η εισήγηση. Και  

στη Σύνθεση Επιτροπής Παρακολούθ ησης είναι αυτονόητο είναι  

λευκό, όπως και ο κύριος Καμάρας.   

Να γραφτεί η απόφαση στα πρακτικά.  
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Αποφ.  62/2018  

(ΑΔΑ: ΨΖ3Ξ7Λ7 -9ΝΨ)  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Αιτιολόγηση ψήφου η κυρία Μπαλού.  Κυρία Μπαλού σας ακούω.  

Κα ΜΠΑΛΟΥ:  

Για τους λόγους που αναπτύξαμε στο προηγούμενο θέμα, για τους  

ίδιους λόγους ψηφίζουμε λευκό και σε αυτό.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Πριν περάσω στο επόμενο θέμα, το ανήγγειλα προηγουμένως, από την 

έναρξη της συνεδρίασης,  ήταν παρών ο κύριος Τολούμης,  για το υπ’ 

αριθμόν 2 θέμα το λόγο.  Αν θέλετε να  τοποθετηθείτε,  εμείς  το 

ψηφίσαμε,  αν θέλετε να απευθυνθείτε  στο Σώμα.  

Κος…………..:  

 Μία ευχαριστία ίσως.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εμείς προχωρήσαμε τη συζήτηση, γιατί  η ενημέρωση που είχα,  την 

είχα κατά τη διάρκεια της  συνεδρίασης,  μπορείτε βέβαια να 

απευθυνθείτε στο Σώμα.  
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Κος ΚΑΤΡΗΣ:  

Ζητώ συγνώμη που ήρθα λίγο αργοπορημένα. Εμείς από την πλευρά 

του υπουργείου,  εγώ είμαι ο  Γενικός Αρχίατρος,  Κατρής 

Κωνσταντίνος,  είμαι επιτελής του ΓΕΕΘΑ ΔΥΓ, της Διεύθυνσης 

Υγειονομικού δηλαδή, ε ίμαι συνεργάτης του κυρίου Τολούμη.  

 Από την πλευρά του υπουργείου το μόνο που θα θέλαμε είναι ένα 

μεγάλο ευχαριστώ στην Περιφέρεια,  που στέκεται αρωγός στο 

κοινωνικό έργο που επιτελούν τα στρατιωτικά νοσοκομεία στην 

Περιφέρεια.  

 Σας ευχαριστώ πολύ.  

 

4ο  ΘΕΜΑ  Η.Δ.:  

Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίο υ προγραμματικής σύμβασης 

μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και του Δήμου Γλυφάδας για την 

παροχή υπηρεσίας με τίτλο:  «Εγκατάσταση συστήματος 

πυρασφάλειας μαρίνας Δήμου Γλυφάδας» συνολικού προϋπολογισμού 

388.658,16 ευρώ (συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.)  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ευχαριστούμε,  περνάμε στο επόμενο θέμα της ημερήσιας διάταξης.  

Υπ’ αριθμόν 4.  Έγκριση  σύναψης και όρων σχεδίου προγραμματικής 

σύμβασης μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και του Δήμου Γλυφάδας ,  

για την παροχή υπηρεσίας με τ ίτλο: «Εγκατάσταση συστήματος 

πυρασφάλειας μαρίνας Δήμου Γλυφάδας» συνολικού προϋπολογισμού 

388.658,16 ευρώ ,  συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.  Θα εισηγηθεί ο 

κύριος  Καπάταης .   
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Και εκ μέρους του Δήμου Γλυφάδας,  παρευρίσκονται  ο κύριος 

Βουγιουκλάκης Αιμίλιος,  Αντιδήμαρχος Αστικής Ανάπτυξης και 

Πολεοδομίας,  ο κύριος Σωκράτης Ζάχος,  σύμβουλος του Δημάρχου και 

ο κύριος Γεώργιος Μηλάτος,  μηχανικός Τεχνικών Υπηρεσιών.  

 Κύριε Καπατάη και λόγω της ώρας.   

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Ως η εισήγηση, θα αναφέρω μόνο την Επιτροπή, από την πλευρά της 

Διοίκησης ο κύριος Ευσταθιάδης,  η κυρία Τασούλη και από την 

Αντιπολίτευση η κυρία Αδαμοπούλου και ο κύριος Δανάκος.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Υπάρχει ερώτηση; Ο κύριος Καράμπελας.   

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Ναι κύριε Πρόεδρε,  η ερώτηση είναι η εξής.  Το ποσό δεν είναι 

μεγάλο, όμως οι  μαρίνες γενικά ξέρω ότι  έχουν έσοδα, δεν ξέρω 

λεπτομέρειες για τη Γλυφάδα, αλλά προφανώς πρέπει  να έχει  έσοδα 

και σημαντικά έσοδα.  
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 Άρα λοιπόν από αυτή τη διαχείριση που  έχει  έσοδα ο Δήμος 

Γλυφάδας,  έχει  έννοια εμείς  να πάμε να δώσουμε τα χρήματα; Δεν 

είναι λογικό.   

 Δεν λέω να μην δώσουμε τα λεφτά στο Δήμο Γλυφάδας,  να τα 

δώσουμε.  Αλλά το ερώτημα είναι,  για κάτι  που έχει  έσοδα και 

σημαντικά, γιατί  πρέπει να δώσει λεφτά η Περιφέρεια.   

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Κι από τη διαχείριση απορριμμάτων, όλοι  οι  Δήμοι  έσοδα έχουν 

κανονικά και δίνουμε χρήματα.  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Συγνώμη, για ξαναπέστο αυτό.   

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Και από τη διαχείριση απορριμμάτων κανονικά όλοι οι  Δήμοι έπρεπε 

να έχουν έσοδα. Αυτή είναι η απάντηση.  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Δεν είναι έτσι  κύριε Καπάταη.  

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Απαντώ όπως νομίζω κύριε Καράμπελα.  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Ακούστε με,  τα δημοτικά τέλη, ε ίναι ανταποδοτικά.  Είναι εδώ ο 

κύριος Λύκος ο παλιός σας Δήμαρχος.   

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Θα μπορούσαν είπα να έχουν έσοδα. Δεν λέω για τ α ανταποδοτικά.  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Τα δημοτικά τέλη,  λοιπόν,  είναι ανταποδοτικά, τα παίρνουν από τους 

δημότες και δεν δίνουμε λεφτά για …  

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  
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Κύριε Καράμπελα επαναλαμβάνω δεν μιλάω για τα ανταποδοτικά. Λέω 

ότι…  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Άρα λοιπόν το πολιτικό θέμα κύριε  Καπάταη είναι το εξής.  Από τη 

διαχείριση της μαρίνας,  ο Δήμος έχει  σημαντικά έσοδα. Γιατί  λοιπόν 

θα πρέπει η Περιφέρεια από τα χρήματα τα λιγοστά που έχε ι  και που 

καίγεται  να τα δώσει  για  θέματα που γνωρίζουμε όλοι ,  γιατί  πρέπει  να  

ενισχύσει  αυτόν τον τομέα;  

 Πέστε μου το πολιτικό κομμάτι.   

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Ξαναλέω, αν  θέλετε θα απαντήσω με δύο σκέλη. Το πρώτο είναι ότι  οι  

Δήμοι θα μπορούσαν, δεν μιλάω για τα ανταποδοτικά, να έχουν έσοδα 

και από τα απορρίμματά τους εάν ανακυκλώνανε,  αλλά αφήνουμε  αυτό 

έξω, το αφήνουμε έξω και θα σας πω κάτι άλλο.  

 Ξέρετε ότι  όλα αυτά τα έσοδα και τα έξοδα του Δήμου, πάνε σε  

έναν κουβά. Εντάξει;  Μπαίνουν στα έσοδα και στα έξοδα του Δήμου, 

προκειμένου να κάνει  μία σειρά από έργα, ή μια σειρά από δουλειές.   

 Το συγκεκριμένο ξέρετε πάρα πολύ καλά, το συγκεκριμένο 

αφορά μία μαρίνα με τέσσερις λεκάνες,  ίσως είναι  από τις  μεγαλύτερες  

που έχουμε εκεί  στην περιοχή. Υπάρχει θέμα ασφάλειας και είναι πάρα 

πολύ σοβαρό.  

 Υπάρχει θέμα ασφάλειας,  όχι  μόνο για αυτούς που έχουν μέ σα τα 

σκάφη τους,  αλλά και όσους εργάζονται και όσοι είναι υπάλληλοι του 

Δήμου και  αν θέλουμε τέλος  πάντων να βάλουμε και ένα λιθαράκι  και 

να πούμε ότι  κάνουμε και κάτι  να προσελκύσουμε και πέντε 

ανθρώπους,  πρέπει  να το κάνουμε αυτό το έργο.   

Κος…………..:  
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Είναι έργο υποδομής.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Σγουρός τοποθέτηση.  Άλλος που θέλει  τοποθέτηση;  Ο κύριος 

Μανουσογιαννάκης.  Για να έχει  έσοδα θα πρέπει να τη φτιάξει  όμως 

γι’  αυτό,  εκεί  συμβάλλουμε.  Ο κύριος Μανουσογιαννάκης και μετά ο 

κύριος Σγουρός.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Στο ερώτημα που έθεσε ο κύριος Καράμπελας θα κινηθεί η 

τοποθέτηση. Οι μαρίνες έχουν έσοδα ,  όπως είναι γνωστό .   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Παράκληση, δεν έχει  τελειώσει το Περιφερειακό Συμβούλιο έτσι δεν 

είναι;  Δεν έχει  τελειώσει.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Έχει τελειώσει προ πολλού γι’  αυτούς κύριε Πρόεδρε,  αυτό είναι άλλο 

θέμα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Συνεχίστε ,  κύριε Μανουσογιαννάκη.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Ναι λέω λοιπόν ότι  οι  μαρίνες έχουν έσοδα. Κατά συνέπεια μπορούν 

να και να φροντίσουν να πληρώσουν για την πυρασφάλεια κλπ.  

Δεύτερον,  δεν είναι καμιά προσφορά κοινωνική προς τους  κατοίκους 

της Γλυφάδας,  το να χρηματοδοτήσουμε αυτό το έργο .   

 Να ερχόταν θέμα ότι  φτιάχνουμε ένα νηπιαγωγείο,  ένα σχολείο,  

κάποια παιδική χαρά, μια δομή που τη χρειάζονται οι  εργαζόμενοι της  

Γλυφάδας κλπ. να συμφωνούσαμε.   

 Ποτέ δεν  έχουμε διαφωνήσει σε τέτοιες,  παρά σε ελάχιστες  

περιπτώσεις.  Αλλά για να φτιάξουμε την πυρασφάλεια  της μαρίνας,  
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που την εκμεταλλεύεται επιχειρηματικά ο Δήμος,  που έχει  έσοδα, που 

πηγαίνουν κάποιοι  τα κότερά τους,  εγώ δεν  έχω  για να πάω, αλλά αν 

είχα ας με χαράτσωνε.  Ε,  όχι να μην πληρώσω.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Σγουρός έχει  το λόγο.   

Κος ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ:  

Κύριε Πρόεδρε να προσθέσω κάτι,  συγγνώμη ,  κύριε  Σγουρέ.  Μία 

κουβέντα.  Κοιτάξτε τώρα, αν προσπαθεί ο κάθε Αντιπεριφερειάρχης 

να διαμορφώνει τ ις  συμμαχίες του και τ ις  σχέσεις  του με τους  

Δημάρχους με τέτοιους τρόπους,  ε ας μην τα κάνει  με τα λεφτά της 

Περιφέρειας,  αν έχει  δικά του ας τα κάνει .   

 Αν έχετε λεφτά κύριε Καπάταη δώστε τα εσείς .   

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

Κύριε Πρόεδρε  επειδή θέλω να είμαι ξεκάθαρος…  

Κος…………..:  

Τι σε ενόχλησε; Συγγνώμη κ.  Μανουσογιαννάκη. Τι  σε ενόχλησε;  

Κα…………... . :  

(Εκτός μικροφώνου)  

Κος…………..:  

Όχι δεν μιλάω για σένα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Συνεχίσετε κύριε Σγουρέ.   

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

Εσύ μην κουνάς το κεφάλι σου, χτύπα το στον τοίχο  καλύτερα κύριε 

Καραμάνο. Έτσι για να μην το γυρίσουμε διαφορετικά εδώ μέσα.  

Ειρωνείες αλλού.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Κύριε Σγουρέ μην…  

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

Κύριε Πρόεδρε μην… ειλικρινά σας το  λέω, λυπάμαι κατ’ επανάληψη.  

Δεν μπορείτε να το διορθώσετε αυτό….  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Μην γράφονται στα πρακτικά αυτά.  

 

ΔΕΝ ΚΑΤΑΓΡΑΦΟΝΤΑΙ ΤΑ ΠΡΑΚΤΙΚΑ  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει κύριε  Σγουρέ,  θα μιλήσετε;  

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

Όχι κύριε Πρόεδρε καληνύχτα σας.  Θα ψηφίσουμε αυτό το θέμα για τη 

Γλυφάδα, αλλά το θέμα όμως ποιο είναι,  ότι  προέχουν  οι  υποδομές.  

Έχουν πάει στη Γλυφάδα να δουν τις  λακκούβες που υπάρχουν στους 

δρόμους;  

 Έχει λεφτά ο Δήμος να επουλώσει αυτές τις  λακκούβες;  Βεβαίως 

να γίνει  και αυτό το έργο,  δυο κουβέντες θα λέγαμε.  Τι έργο 

ανάπτυξης και παραμύθια.  Καλά το είπε ο κύριος Μανουσογιαννάκης.  

 Έχει πάει  κανείς  να δει  τα κότερα πώς είναι;  Αλλά πήγαινε και  

στην Άνω Γλυφάδα να δεις  τις  λακκούβες.  Πήγαινε και στην Κάτω 

Γλυφάδα να δεις  πώς είναι.  Λυπάμαι ειλικρινά δηλαδή.  

Κος ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ:  

Το λόγο κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ναι κύριε Καραμάνο.  

Κος ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ:  
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Κύριε Πρόεδρε θέλω να πω ότι  δεν απευθύνθηκα στον κύριο Σγουρό.  

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

Άσ’ το παραμύθι αυτό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει κύριε  Σγουρέ,  δ ίνει  εξήγηση τώρα.  

Κος ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ:  

Είναι συνεχείς  οι  επιθέσεις του απέναντί  μου, εγώ δεν θα ακολουθήσω 

το δρόμο αυτό…   

Κος ΣΓΟΥΡΟΣ:  

Σιγά…  

Κος ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ:  

Την προσωπική εμπάθεια την οποία έχει  απέναντί  μου.  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Να μην ειρωνεύεστε τουλάχιστον.  Δεν είναι σωστό.  

Κος ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ:  

Δεν απευθύνθηκα σε εσάς κύριε…  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Όταν πάει να μιλήσει,  όταν μιλάμε εμε ίς…  

Κος ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ:  

Δεν σας απευθύνθηκα δεν μίλησα.  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Τι σημασία έχει;   

Κος…………..:  

Είναι περασμένη  η ώρα Πρόεδρε.   

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

…  

Κος ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ:  
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….  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Καράμπελα δίνει  μία εξήγηση, ότι  δεν απευθύνθηκε,  ας τη 

θεωρήσουμε ότι  ε ίναι έτσι.   

 

ΔΙΑΛΟΓΟΙ  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Εντάξει κύριε Καραμάνο, δεν απευθύνθηκε,  τουλάχιστον και στην 

παρεξήγηση, ξεκαθαρίστηκε η παρεξή γηση, ότι  ήταν για τον κύριο…  

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Συγνώμη Κώστα. Αγαπητέ κύριε  Κώστα ζητώ συγνώμη αν 

παρεξηγήθηκες.  Αλλά δεν είχα τέτοιο…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Καπάταη συνεχίστε.   

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Για να τελειώνουμε και για να μιλάμε επί της ουσίας.  Στην Άνω 

Γλυφάδα που αναφέρατε,  έχουμε προχωρήσει σε τρία έργα, τα οποία οι  

κάτοικοι το γνωρίζουν,  τα δύο αφορούν,  μεγάλα αντιπλημμυρικά που 

υπήρχε πρόβλημα.  

 Και το άλλο είχε να κάνει  με την κατάσταση της οδοποι ίας.  Όσοι 

περνάνε από τη Γλυφάδα, από την Άνω Γλυφάδα μάλιστα, το ξέρουν 

πάρα πολύ καλά. Τώρα σε σχέση με το συγκεκριμένο έργο επιμένω,  

αφορά ασφάλεια.   

Το έργο είναι αναπτυξιακό. Σε όποιον  αρέσει,  αυτή είναι η 

πραγματικότητα. Να μας πούνε αν δεν θέλουν μαρίνες ΟΚ, να το 

κλείσουμε,  να μην γίνει  τίποτα σε αυτή τη χώρα.  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004465



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

366 

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Λίγο πιο χαλαρά…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Καπατάη δεν είπε κανείς…  

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Είμαστε πάρα πολύ χαλαροί ,  πιο χαλαροί α π’ ότι  ήσασταν εσείς  κυρία  

Βρύνα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε Καπάταη δεν είπε κάποιος να μην γίνεται τίποτα σε αυτή τη 

χώρα.  

Κος ΚΑΠΑΤΑΗΣ:  

Εντάξει.  Για να τελειώνουμε.   

Κα…………... . :  

(εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σε ψηφοφορία η εισήγηση. Ποιοι  ψηφίζουν υπέρ.  Κατά. Κα τά η 

«Λαϊκή Συσπείρωση». Λευκό. Η κυρία Θανοπούλου. Λευκό ως προς τα  

μέλη της Επιτροπής Παρακολούθησης ο κύριος Καμάρας.  Γίνεται κατά 

πλειοψηφία δεκτή η εισήγηση.  

Να γραφτεί η απόφαση στα πρακτικά.  
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Αποφ.  63/2018  

(ΑΔΑ: 6ΛΠΙ7Λ7 -3Ρ9)  

 

5ο  ΘΕΜΑ  Η.Δ.:  

Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου προγραμματικής σύμβασης 

μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και του Δήμου Περιστερίου για την 

κατασκευή του έργου με τίτλο: «Ανάπλαση της οδού Σοφοκλή 

Βενιζέλου του Δήμου Περιστερίου» συνολικού προϋπολογισμού 

1.740.000 ευρώ (συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.)  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

 Το υπ’ αριθμόν 5 θέμα. Έγκριση σύναψης και  όρων σχεδίου 

προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής  και του 

Δήμου Περιστερίου για την κατασκευή του έργου με τίτλο: «Ανάπλαση 

της οδού Σοφοκλή Βενιζέλου του Δήμου Περιστερίου» συνολικού 

προϋπολογισμού 1.740.000 ευρώ ,  συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.   Θα 

εισηγηθεί ο κύριος  Τζόκας.   

Παρευρίσκεται ο Αντιδήμαρχος Περιστερίου των έργων.  
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Κος ΤΖΟΚΑΣ:  

Η ανάπλαση της  οδού Σοφοκλή Βενιζέλου του Δήμου Περιστερίου,  ως 

η εισήγηση. Με πρόεδρο της Επιτροπής την κυρία Κρητικού Κατερίνα,  

αναπληρώτρια την κυρία Ζωγραφάκη -  Τελεμέ Ελένη και μέλος την 

κυρία Αδαμοπούλου Κατερίνα και  αναπληρωτή τον κύριο Δανάκο 

Χριστόφορο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Υπάρχει ερώτηση, τοποθέτηση, σε ψηφοφορία η εισήγηση.  

Κος ΧΡΥΣΙΚΟΣ :  

Τακτικός ε ίναι ο κύριος Δανάκος και αναπληρώτρια η κυρία 

Αδαμοπούλου.  

Κος ΤΖΟΚΑΣ:  

Αντίθετα,  τακτικός ο κύριος Δανάκος,  αναπληρώτρια η κυρία 

Αδαμοπούλου, απ’ ότι  μου λέει  ο κύριος Χρυσικός.  
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004503



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004504



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004505



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004506



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Ο κύριος Καράμπελας τοποθέτηση και η κυρία Ζαφειρίου.   

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Κύριε Πρόεδρε,  κυρίες και κύριοι  συνάδελφοι,  το θέμα που έρχεται 

είναι σημαντικό για τον Δήμο Περιστερίου,  πρόκειται για ανάπλαση…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Κύριε συνάδελφοι,  επαναλαμβάνω δεν έχει  τελειώσει το Περιφερειακό 

Συμβούλιο,  σας παρακαλώ.  

Κος ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ:  

Πρόκειται για ανάπλαση, μίας περιοχής που έχει  πολλά προβλήματα 

και θα βοηθήσει στην ανάπτυξή της.   

 Να διευκριν ίσω μόνο σε σχέση με αυτά που έχουμε  πει και τις  

προηγούμενες φορές σχετικά με  την υπερδέσμευση των έργων, τα 

πάνω από 2 δισ.  έργα τα οποία έχουν υπερδεσμευτεί ,  όταν τα 

οικονομικά μας είναι 380 εκατομμύρια αυτή τη στιγμή.  

 Ουσιαστικά ρίχνουμε την Περιφέρεια  στα βράχια και το έχουμε 

τονίσει  αυτό κατ’ επανάληψη. Η  παράταξή μας έχει  αποφασίσει ότι  θα 

απέχει  από αυτές τ ις  ψηφοφορίες όλων των έργων.  

 Όμως σε συνέχεια μιας συζήτησης την προηγούμενη φορά, που 

είχαμε εδώ σε σχέση με την Δυτική Αθήνα και με δεδομένο ότι  η 

Δυτική Αθήνα είναι αδικημέν η εντυπωσιακά στα έργα ,  θα έπρεπε  

δηλαδή να έχει  15% των έργων και έχει  κάτω από τα 6%. Και επειδή 

είχα μία συζήτηση και με τον κύριο Βλάχο, που ουσιαστικά είπε ότι  

εντάξει ,  μπορεί να μην είναι  τα καλύτερα έργα, αλλά έστω κι  έτσι  να 

βοηθήσουμε την Δυτική Αθήνα και επειδή και η παράταξή μας θέλει  

να βοηθήσει,  γ ι’  αυτό το λόγο κατ’ εξαίρεση θα το ψηφίσουμε αυτό το 

θέμα.  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004507



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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 Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Η κυρία Ζαφειρίου.   

Κα ΖΑΦΕΙΡΙΟΥ:  

Με δυο λόγια κύριε Πρόεδρε εδώ ισχ ύει  το ρητό,  όλα τα είχε Η 

Μαριωρή,  ο φερετζές της έλειπε.  Και θέλω να πω ότι  μιλάμε για 2  

εκατομμύρια κοντά, για ένα έργο,  σε μια πόλη που πνίγεται,  που έχει  

τεράστια έλλειψη υποδομών.  

 Που αυτή η έλλειψη αυξάνεται και οξύνονται βέβαια και τ α 

προβλήματα της περιοχής.  Επειδή  έχουμε άλλο ένα έργο β ιτρίνας,  που  

δεν βελτιώνει  σε τίποτα τις  πραγματικές ανάγκες του λαού του 

Περιστερίου και βεβαίως δεν ανήκει στις  προτεραιότητες,  που 

ανακουφίζουν τους  εργαζόμενους της περιοχής.   

 Εμείς θα το καταψηφίσουμε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Σε ψηφοφορία η εισήγηση ,  υπέρ. Κατά.  Κατά η «Λαϊκή Συσπείρωση».  

Λευκό. Αποχές.  Λευκό ως προς τα μέλη της Επιτροπής 

Παρακολούθησης ο κύριος Καμάρας.  Εγκρίνεται κατά πλειοψηφία η 

εισήγηση.  

Να γραφτεί η απόφαση στα πρακτικά.  

 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004508



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004509



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004510



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004511



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004512



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 0045113



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004514



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004515



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004516



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004517



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Αποφ.  64/2018  

(ΑΔΑ: 7ΣΑΚ7Λ7 -Λ6Ι)  

 

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Δικαιολόγηση ψήφου κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δικαιολόγηση ψήφου η κυρία Βρύνα.  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Αντιλαμβανόμενοι  το πόσο σημαντικό έργο  ε ίναι  αυτό το οποίο 

έφερε ο κύριος Τζόκας και γνωρίζοντας και πολύ καλά το έργο,  το 

οποίο πραγματοποιεί  στη Δυτική ο κύριος Τ ζόκας και λόγω της  

παρουσίας του Αντιδημάρχου εδώ, η παράταξή μας θα ψηφίσει υπέρ,  

θέλοντας και πιστεύοντας,  το Περιστέρι να παραμένει  πρώτος Δήμος.   

 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004518



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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6ο  ΘΕΜΑ  Η.Δ.:  

Έγκριση σύναψης και όρων σχεδίου προγραμματικής σύμβασης 

μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και  του Δήμου Κυθήρων για την 

κατασκευή του έργου με τίτλο: «Ανακατασκευή γέφυρας Μακρώνα 

και παράλληλες οδικές εργασίες Νήσου Κυθήρων» συνολικού 

προϋπολογισμού 1.800.000 ευρώ (συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.)  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Υπ’ αριθμόν 6 θέμα. Έγκριση σύναψης και όρω ν σχεδίου 

προγραμματικής σύμβασης μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής  και του 

Δήμου Κυθήρων για την κατασκευή του έργου με τίτλο:  

«Ανακατασκευή γέφυρας Μακρώνα και παράλληλες οδικές εργασίες  

Νήσου Κυθήρων»  συνολικού προϋπολογισμού 1.800.000 ευρώ ,  

συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α.  Θα εισηγηθεί ο κύριος Χατζηπέρος.   

Κος ΧΑΤΖΗΠΕΡΟΣ:  

Καλησπέρα σας κι  από μένα και καλό μήνα. Το ότι  το οδικό δίκτυο 

του νησιού των Κυθήρων, είναι σε πολύ άσχημη κατάσταση, είναι 

γνωστό.  Το συγκεκριμένο  έργο,  συνδέει  τον κεντρικό  οδικό άξονα 

του νησιού,  με τον Αβλέμονα και την ανατολική πλευρά του νησιού.   

Είναι ένα γεφύρι,  το οποίο είναι πάρα πολύ στενό.  Έχουν γίνει  

πάρα πολλά ατυχήματα στο παρελθόν.  Με το έργο αυτό λοιπόν θα γίνει  

πιο ασφαλές το κομμάτι αυτό του δικτύου και θα αποφύγουμε τα 

ατυχήματα, τα οποία είναι πάρα πολλά στο συγκεκριμένο σημείο.   

Μπορείτε να δείτε την εικόνα του γεφυριού,  δεν μπορούν να 

διέλθουν δύο αυτοκίνητα ταυτοχρόνως. Πολύ περισσότερο, όταν είναι  

και μεγάλα αυτοκίνητα.  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004519



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Για την Επιτροπή, σαν πρώτο μέλος τον κύριο Γο ύλα 

προτείνουμε,  με αναπληρώτρια την κυρία Τουτουντζή και σαν δεύτερο 

μέλος τον κύριο Μοίρα Ιωάννη με αναπληρωτή τον κύριο Πελέκη 

Ζαχαρία.   

 

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004520



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004521



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004522



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004523



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004524



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004525



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004526



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004527



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004528



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004529



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004530



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004531



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004532



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004533



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004534



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 
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9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

436 
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004541



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 
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Κος…………..:  

Πόσοι δρόμοι ε ίναι ;   

Κος ΧΑΤΖΗΠΕΡΟΣ:  

Ο κεντρικός άξονας είναι 36 χιλιόμετρα.  

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΧΑΤΖΗΠΕΡΟΣ:  

Όχι,  θα γίνει  το κομμάτι που συνδέει  τον κεντρικό άξονα με την 

ανατολική πλευρά του νησιού.   

Κος…………..:  
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Αυτό λέω, θα γίνει  μία γέφυρα.  

Κος ΧΑΤΖΗΠΕΡΟΣ:  

Μία γέφυρα, 29 μέτρα θα είναι αυτή  φαίνεται εκεί .   

Κος…………..:  

Και πόσοι δρόμοι;  Πόσα χιλιόμετρα;  

Κος ΧΑΤΖΗΠΕΡΟΣ:  

Δεν είναι χιλιόμετρα, κάποιες εκατοντάδες μέτρα είναι εκεί .   

Κος…………..:  

Άρα μια γέφυρα θέλει  1 .800.000;  

Κος ΧΑΤΖΗΠΕΡΟΣ:  

Όχι μια γέφυρα, ε ίναι η γέφυρα συν το οδικό δίκτυο. Δείξτ ε την… 

αυτό,  αυτό το κομμάτι.  Η γέφυρα αυτή εκεί  ε ίναι χωρίς ορατότητα, 

είναι στενή,  θα γίνει  ευθεία.  Θα γ ίνει  μία  γέφυρα 29 μέτρα συν τα 

υπόλοιπα παράπλευρα εκεί  οδικά δίκτυα εκεί  στην περιοχή.  

 Αλλά το θέμα είναι ότι  είναι πολύ επικίνδυνη η γέφυρα αυτή,  

έχουμε πολλά ατυχήματα, πέφτουν κατευθείαν από κάτω στη γέφυρα 

και έχουμε ατυχήματα.  

Κος…………..:  

(εκτός μικροφώνου)  

Κος ΧΑΤΖΗΠΕΡΟΣ:  

Βλέπετε εκεί ,  χωράει μόνο ένα αυτοκίνητο να περάσει  ουσιαστικά.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Υπάρχει τοποθέτηση;  Σε ψηφοφορία η εισήγηση, υπ έρ.  Κατά. Λευκό.  

Αποχές.  Ομόφωνα δεκτή η ε ισήγηση. Κατά πλειοψηφία στη σύνθεση 

Επιτροπής  Παρακολούθησης με  λευκό της «Λαϊκής Συσπείρωσης» και 

του κυρίου Καμάρα.  

Να γραφτεί η απόφαση στα πρακτικά.  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004543
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Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004548



ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ 

9η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΗΣ 1ης  ΜΑΡΤΙΟΥ 2018 

449 
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Αποφ.  65/2018  

(ΑΔΑ: ΩΒΔ57Λ7 -ΩΤΟ)  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Δεν τελειώσαμε κύριοι  συνάδελφοι.  Δικαιολόγηση ψήφου η κυρία 

Βρύνα.  

Κα ΒΡΥΝΑ:  

Ακούγοντας το πόσο σοβαρό είναι  αυτό το έργο,  το οποίο μόλις 

ανέφερε ο Αντιπεριφερειάρχης ο κύριος Χατζηπέρος και πιστεύοντας 

ότι  αυτό θα συμβάλει στην ανάπτυξη της πε ριοχής της νήσου Κυθήρων 

και στον Τουρισμό, ψηφίζουμε ναι.   

 

1ο  ΘΕΜΑ Ε.Η.Δ.  

Έγκριση δικαιολόγησης απουσίας Περιφερειακών Συμβούλων από τη 

συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμβουλίου Αττικής.  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004553
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Δικαιολόγηση απουσιών .  Ο κύριος Αθανάσιος Ηλιόπουλος,  η κυρία 

Καλλιόπη Βέττα και η κυρία  Δήμου Σταυρούλα, είναι για 

επαγγελματικούς λόγους .  Και η κυρία  Δανιά για προσωπικούς λόγους.  

 Δικαιολογείται η απουσία των συναδέλφων  ομόφωνα .   

Να γραφτεί η απόφαση στα πρακτικά.  

 

Αποφ.  66/2018  

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:    

Οι απόντες Περιφερειακοί Σύμβουλοι  είναι οι  εξής:  

ΑΘΑΝΑΣΙΑΔΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ   

ΒΕΤΤΑ ΚΑΛΛΙΟΠΗ   

ΓΟΥΛΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ   

ΔΑΝΙΑ ΝΙΚΟΛΕΤΤΑ  

ΔΗΜΟΠΟΥΛΟΥ ΕΛΕΝΗ   

ΔΗΜΟΥ ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ   

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΝΑΣΟΣ)   

ΚΟΡΟΜΑΝΤΖΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ   

ΜΑΝΤΟΥΒΑΛΟΣ ΠΕΤΡΟΣ   

ΝΙΚΗΤΑΡΑ ΦΩΤΕΙΝΗ   

Οι Περιφερειακοί  Σύμβουλοι κ.  Ν.  Αδαμόπουλος και  Α.  Μαντάς 

αποχώρησαν στο δεύτερο θέμα Η.Δ.  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004554
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Οι Περιφερειακοί  Σύμβουλοι κ.  Α.  Βασιλάκη, Μ. Κουκά, Φ. 

Νικολιδάκη και Ζ.  Ράικου αποχώρησαν στο 3 ο  θέμα Η.Δ.  

Λύεται η συνεδρίαση. Σας ευχαριστώ όλους για την συμβολή σας 

στη διεξαγωγή της και την Υπηρεσία ιδιαίτερα.  

 

ΛΗΞΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004555
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ: ΣΧΙΝΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ  

 

 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: ΒΛΑΧΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ  

 

 

 

ΤΑ ΜΕΛΗ:  

 

ΑΓΓΕΛΑΚΗ ΔΗΜΗΤΡΑ      ………………………..  

ΑΓΓΕΛΟΝΙΔΗ ΧΡΙΣΤΙΝΑ      ………………………..  

ΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ     ………………………..  

ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ     ………………………..  

ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ -  ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΗ Α .   ………………………..  

AΘΑΝΑΣΙΑΔΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ    ΑΠΩΝ  

ΑΛΕΒΙΖΟΠΟΥΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ     ………………………..  

ΑΛΕΞΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ      ………………………..  

ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ   ………………………..  

ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΡΓΑΡΙΤΑ   ………………………..  

ΑΝΑΛΟΓΙΔΟΥ ΜΑΡΙΑ -  ΚΑΛΛΙΟΠΗ   ………………………..  

ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ     ………………………..  

ΑΠΟΣΤΟΛΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΛΑΜΩ    ………………………..  

ΑΣΤΡΙΝΑΚΗ -  ΤΣΙΤΣΟΥ ΕΛΕΝΗ    ………………………..  

ΒΑΒΟΥΛΑ ΑΡΙΣΤΕΑ      ………………………..  

ΒΑΣΙΛΑΚΗ ΑΝΝΑ       ………………………..  

ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΥ ΚΥΡΙΑΚΟΥΛΑ (ΚΟΡΙΝΑ)  ………………………..  

ΒΕΤΤΑ ΚΑΛΛΙΟΠΗ       ΑΠΟΥΣΑ  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004556
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ΒΛΑΧΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ     ………………………..  

ΒΡΟΥΣΤΗΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ      ………………………..  

ΒΡΥΝΑ ΦΩΤΕΙΝΗ       ………………………..  

ΓΑΒΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ      ………………………..  

ΓΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ       ………………………..  

ΓΙΑΜΑΛΗ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ      ………………………..  

ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ ΜΑΡΙΑ      ………………………..  

ΓΟΥΛΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ      ΑΠΩΝ  

ΔΑΜΑΣΚΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ)   ………………………..  

ΔΑΜΙΑΝΟΣ ΠΕΤΡΟΣ      ………………………..  

ΔΑΝΑΚΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ     ………………………..  

ΔΑΝΙΑ ΝΙΚΟΛΕΤΑ       ΑΠΟΥΣΑ  

ΔΗΜΑΚΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ      ………………………..  

ΔΗΜΟΠΟΥΛΟΥ ΕΛΕΝΗ      ΑΠΟΥΣΑ  

ΔΗΜΟΥ ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ      ΑΠΟΥΣΑ  

ΕΥΑΓΓΕΛΙΟΥ ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ (ΠΑΡΗΣ)   ………………………..  

ΕΥΣΤΑΘΙΑΔΗΣ ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ     ………………………..  

ΖΑΦΕΙΡΙΟΥ ΕΛΕΝΗ       ………………………..  

ΖΩΓΡΑΦΑΚΗ -  ΤΕΛΕΜΕ ΕΛΕΝΗ    ………………………..  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΝΑΣΟΣ)   ΑΠΩΝ  

ΘΑΝΟΠΟΥΛΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ     ………………………..  

ΘΕΟΧΑΡΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΙΤΗ)    ………………………..  

ΚΑΛΟΓΕΡΑΚΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ     ………………………..  

ΚΑΜΑΡΑΣ ΠΑΥΛΟΣ       ………………………..  

ΚΑΡΑΜΑΝΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ      ………………………..  

ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ    ………………………..  

ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ      ………………………..  

Συνεχής Αρίθμηση, Σελίδα 004557
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